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Αθήνα, σήµερα στις 21 Ιουλίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.25’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Κυριακοπού-
λου, Βουλευτή Αχαΐας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ
και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο Καλαβρύτων εκφράζει την
αντίθεσή του σχετικά µε την υποβάθµιση του Γενικού Νοσοκο-
µείου -Κέντρου Υγείας Καλαβρύτων.

2) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία
Αρτοποιών Ελλάδος αιτείται την εξαίρεση του άρθρου 14 του
ν.3526/07.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Επιστηµονικού Προσωπικού ΙΚΑ εκφράζει την αντίθεσή της
µε τις περικοπές στις δαπάνες υγείας και τις παροχές των ασφα-
λισµένων µε το νέο µνηµόνιο. 

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου αιτείται την
αποπληρωµή του έργου που αφορά σε τοποθέτηση χλοοτάπητα
στο γήπεδο ποδοσφαίρου του δήµου.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου αιτείται τη
συµβολή της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού στην τοποθέτηση
χλοοτάπητα στο γήπεδο ποδοσφαίρου του δήµου.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ορθό-
τητα της λειτουργίας της Διαχειριστικής Ευρωπαϊκών
Προγραµµάτων του Επιµελητηρίου Αχαΐας. 

7) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία το Γενικό Συµβούλιο της Πανελλήνιας
Συνδικαλιστικής Οµοσπονδίας Νοσηλευτικού Προσωπικού αιτεί-
ται τη διασφάλιση των θέσεων του νοσηλευτικού προσωπικού
στα υπό συγχώνευση νοσοκοµεία, την ένταξη του νοσηλευτικού
επαγγέλµατος στα βαρέα και ανθυγιεινά κ.α..

8) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Διοικητής του Γενικού Νοσοκοµείου Αγ.
Νικολάου καταθέτει την αναγκαιότητα χρηµατοδότησης για τη
συνέχιση των εργασιών και την αποπεράτωση της νέας πτέρυγας
του Γενικού Νοσοκοµείου Αγ. Νικολάου. 

9) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλης Τσούκας, συνταξιούχος δά-
σκαλος εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά µε τον τρόπο διορι-
σµού των εκπαιδευτικών και καταθέτει τις προτάσεις του. 

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εξεύ-
ρεση λύσης για την αξιοποίηση των εγκαταστάσεων του
Ναυταθλητικού Κέντρου Πάτρας. 

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα ελέγχου από τον ΟΣΕ λειτουργίας των ισόπεδων
διαβάσεων του προαστιακού του τµήµατος Πατρών - Αγ. Βασι-
λείου. 

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
φαση του προέδρου του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού
αποµάκρυνσης του Σώµατος Εθελοντών Σαµαρειτών από την
Πάτρα. 

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ακύ-
ρωση της χορηγίας ιδιωτικής πρωτοβουλίας για τη συντήρηση
του Δικαστικού Μεγάρου της Πάτρας. 

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επανεµ-
φάνιση των κυκλωµάτων της νύχτας στην περιοχή της Πάτρας.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταγγελίες
του ΣΑΤΕ για τη δηµοπράτηση έργων µε µελέτη-κατασκευή.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε εκκρεµότητα
µε την υπόθεση της ΔΟΥ Κρεσταίνων.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα µεγάλα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει η οικοδοµική δραστηριότητα.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο αδιέξοδο
που έχει δηµιουργηθεί µε το συµψηφισµό των οφειλών επιχειρή-
σεων - δηµοσίου.

18) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία σύλλογοι, κάτοικοι και επαγγελµατίες της πε-
ριοχής του κέντρου Αθηνών αιτούνται την αναβάθµιση του 6ου
Δηµοτικού Διαµερίσµατος Αθηνών.

19) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο Καρπενησίου αι-
τείται την ανάκληση του Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδιασµού ενώ-
πιον της Γενικής Γραµµατείας Αποκεντρωµένης Διοίκησης,
καθώς και την ακύρωση και αναστολή ενώπιον του Συµβουλίου
της Επικρατείας για την αναστολή και εξαφάνιση του γενικού πο-
λεοδοµικού σχεδιασµού. 

20) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ και
Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Εργατικό Κέντρο Μήλου ζητεί την κάλυψη προσωρινών
και µονίµων κενών σε ιατρικές και διοικητικές υπηρεσίες του ΙΚΑ
Μήλου. 

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου ζητεί όπως προβούν οι αρµόδιες υπηρεσίες στις
απαραίτητες ενέργειες για την αποπληρωµή του έργου «Συµ-
βολή της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού στην τοποθέτηση
συνθετικού χλοοτάπητα στο γήπεδο ποδοσφαίρου του Δήµου
Βιάννου».

22) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αρτοποιών Ελλάδος
ζητεί την έκδοση προεδρικού διατάγµατος µε το οποίο θα εξαι-
ρείται το άρθρο 14 του ν.3526/07.

23) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Δηµοτική Ενότητα Αγίου Ιωάννη
Ρέντη ζητεί τη µεταφορά οικίσκων σεισµοπλήκτων άλλων δήµων
του Λεκανοπεδίου στον οικισµό σεισµοπλήκτων ιδιοκτησίας του
Κρατικού Νοσοκοµείου Νίκαιας. 

24) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δικηγορικός Σύλλογος Πειραιά εκ-
φράζει την αντίθεσή του µε την επιβολή δικαστικού ενσήµου στις
απλές αναγνωριστικές αγωγές και στην ίδρυση µονοµελών δευ-
τεροβάθµιων δικαστηρίων. 

25) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Νίκαιας ζητεί τη µετα-
φορά σεισµοπλήκτων άλλων δήµων του Λεκανοπεδίου στον
οικισµό σεισµοπλήκτων ιδιοκτησίας του Κρατικού Νοσοκοµείου

Νίκαιας. 

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λεωνίδας Ορφανουδάκης
ζητεί να ενηµερωθεί σχετικά µε τη χορηγία που δόθηκε στο Μου-
σείο Μπενάκη για µια βυζαντινή έκθεση που θα γίνει στην Αµε-
ρική το 2013. 

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σπύρος Καλύβαρδος ζητεί να
υπαχθούν στη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών οι έχοντες συντα-
ξιοδοτική εκκρεµότητα µε υποχρέωση έναρξης καταβολής των
δόσεων το πρώτο πενθήµερο από την ηµέρα καταβολής της σύ-
νταξης. 

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία των Απανταχού
Λευκαδίτικων Συλλόγων καταθέτει την αναγκαιότητα αντιµετώ-
πισης της ρύπανσης των δυτικών ακτών του Νοµού Λευκάδας
από τα διερχόµενα πλοία κατά την τουριστική περίοδο. 

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας καταθέτει τα
προβλήµατα υποβάθµισης του Κέντρου Υγείας Κάτω Αχαΐας. 

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Ηρακλείου
διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση εξόφλησης των ιατρών των
δεδουλευµένων τους από τον ΟΠΑΔ.

31) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Συνδικάτο Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου
Πειραιά - Αττικής και Νήσων και ο κ. Θωµάς Τσακαµένος εκφρά-
ζουν τον έντονο προβληµατισµό τους για τις κακές συνθήκες ερ-
γασίας των εργαζοµένων και τα περιβαλλοντικά προβλήµατα που
προκαλεί στην ευρύτερη περιοχή η επιχείρηση «MERSEN
HELLAS S.A.». 

32) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι Διοικήσεις του Συνδικάτου Εργατοϋπαλλήλων Μετάλ-
λου Νοµού Μαγνησίας «Μήτσος Παπαρήγας» και του Συνδέσµου
Υπαλλήλων και Εργατοτεχνιτών ΒΕΚ Α.Ε. εκφράζουν τη διαµαρ-
τυρία τους για τις εταιρείες «ΜΕΚ Α.Ε.» και «ΒΕΚ Α.Ε.» οι οποίες
επέβαλαν στους εργαζόµενούς τους την εκ περιτροπής εργασία,
λόγω µειωµένης παραγωγικής δραστηριότητας και δεν την επα-
ναφέρουν παρά την αύξηση της τελευταίας περιόδου. 

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία µία πολύτεκνη οικογένεια εκ-
φράζει την αντίθεσή της σχετικά µε τα τεκµήρια πολυτελούς δια-
βίωσης όσον αφορά την κτήση οχηµάτων µεγάλου κυβισµού
ανεξάρτητα από εισοδηµατικά κριτήρια. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 13391/18-03-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νικολόπουλου Νικολάου, Καράογλου Θεοδώρου και Κα-
ριπίδη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12Β1095012
ΕΞ2011/06-07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:

14050 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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14052 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 15496/02-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αναστασιάδη Σάββα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. /Β.1124/06-07-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απά-
ντηση:
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3. Στην µε αριθµό 17170/31-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κατρίνη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. /Β.1214/06-07-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

14054 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 17507/06-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννη και Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. 65146/ΙΗ/06-07-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό

Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη
απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 17600/07-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Γκιόκα Ιωάννη, Ζιώγα Ιωάννη, Καρα-
θανασόπουλου Νικολάου, Μωραΐτη Νικολάου, Νάνου Απόστο-

λου και Χαραλάµπους Χαράλαµπου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
65809/IH/06-07-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

14056 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΒ ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                            14057



6. Στην µε αριθµό 17705/08-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Καϊλή Εύας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1083653/106χ/Α0011/06-

07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:

14058 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 17859/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 398/06-07-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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14060 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 17886/10-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/

15918/2778/06-07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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14062 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 17946/14-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Θεοχάρη Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΕΜΠ 8751/06-07-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απά-
ντηση:
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14064 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



10. Στην µε αριθµό 17997/14-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Διώτη Ηρούς και Παπαδηµούλη Δηµητρίου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. 5477Β/06-07-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η
ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



11. Στην µε αριθµό 18038/15-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/

15287/606/06-07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

14066 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 155 του
Κανονισµού της Βουλής και 5 του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη
των Υπουργών», όπως αυτό τροποποιήθηκε µε το άρθρο 2 του
ν.3961/2011, επί της προτάσεως που κατέθεσαν 108 Βουλευτές
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος, για ανάθεση από τη Βουλή σε τριµελές γνωµοδοτικό
συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοιχείων της κατηγορίας
και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητάς τους, κατόπιν
της υποβληθείσας από τους ιδίους ως άνω Βουλευτές πρότασης
για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, προς διενέρ-
γεια προκαταρκτικής εξέτασης για την ενδεχόµενη τέλεση αδι-
κηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση «SIEMENS», από τους: 1)
Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό Δηµόσιας
Τάξης από το 2004-2006 και αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών
µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας τάξης από τις 9/1/2009-
10/10/2009, σχετικά µε την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος
της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολούθηση
[άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 15
ν.3242/24.5.2004] σε βάρος του δηµοσίου και 2) κ. Γεώργιο Αλο-
γοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών από το 2004-
2008, σχετικά µε την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολούθηση [άρθρο
390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 15 ν.3242/
24.5.2004] σε βάρος του δηµοσίου.

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 του Κανονισµού της Βουλής, µετά
τη συζήτηση, η Ολοµέλεια αποφασίζει για την αποδοχή ή µη της
ως άνω πρότασης για τη σύσταση τριµελούς γνωµοδοτικού συµ-
βουλίου µε απόφαση που λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψη-
φία του όλου αριθµού των Βουλευτών.

Η σηµερινή συζήτηση διεξάγεται για πρώτη φορά µετά την
τροποποίηση του νόµου περί ποινικής ευθύνης Υπουργών και
αντίστοιχη τροποποίηση των σχετικών διατάξεων του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Η συζήτηση θα διεξαχθεί µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου
137, παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µε τη
διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης. Σύµφωνα
µ’ αυτήν και κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παραγράφου 5 του
άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα υπάρξει κατάλογος
κατά προτεραιότητα οµιλητών που θα οριστούν από τα κόµµατα
ως εξής: Τρεις οµιλητές από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα,
τρεις οµιλητές από τη Νέα Δηµοκρατία και ένας οµιλητής από
το κάθε ένα από τα λοιπά κόµµατα, καθώς και ένας ανεξάρτητος
Βουλευτής, δηλαδή ο πρώτος που θα εγγραφεί µε το ηλεκτρο-
νικό σύστηµα.

Επίσης, τα κόµµατα, πέραν των ανωτέρω, εφόσον επιθυµούν,

µπορούν να δώσουν κατάλογο οµιλητών, οι οποίοι θα προηγη-
θούν των εγγεγραµµένων.

Όποιος άλλος Βουλευτής επιθυµεί να οµιλήσει, θα εγγραφεί
µε το ηλεκτρονικό σύστηµα έως το τέλος της αγόρευσης του
δεύτερου οµιλητή.

Στη συνέχεια καταρτίζεται ενιαίος κατάλογος οµιλητών, µε
εναλλαγή των οµιλητών και κατ’ αναλογία της κοινοβουλευτικής
δύναµης των κοµµάτων, πέντε Βουλευτές από το ΠΑΣΟΚ, τέσ-
σερις Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία, ένας Βουλευτής από
τα µικρά κόµµατα και ένας Βουλευτής από τους ανεξάρτητους,
µε διπλή εκπροσώπηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Οι χρόνοι οµιλιών είναι: Οι πέντε πρώτοι οµιλητές, ένας από
κάθε κόµµα θα λάβουν το λόγο να µιλήσουν µέχρι δεκαπέντε
λεπτά και οι υπόλοιποι πέντε, δύο Βουλευτές από το ΠΑΣΟΚ, δύο
Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία και ένας Βουλευτής από
τους ανεξάρτητους, µέχρι οκτώ λεπτά. 

Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, οι συνάδελφοι οι οποίοι θα εγγρα-
φούν στον κατάλογο µε το ηλεκτρονικό σύστηµα θα µιλήσουν
από πέντε λεπτά ο καθένας χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. 

Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, εφόσον το επι-
θυµούν, θα µιλήσουν σύµφωνα µε το χρόνο που προβλέπεται στο
άρθρο 97 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής. Δη-
λαδή, η διάρκεια της αγόρευσης του Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ και Πρωθυπουργού και Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας και Αρχη-
γού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µέχρι είκοσι λεπτά, της
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΛΑΟΣ και του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ µέχρι δεκαπέντε λεπτά. 

Κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για τη σύ-
σταση του Τριµελούς Γνωµοδοτικού Συµβουλίου, η Βουλή µπο-
ρεί να επιτρέψει την εµφάνιση ενώπιόν της των προσώπων κατά
των οποίων στρέφεται αυτή η πρόταση, προκειµένου να ακούσει
τις απόψεις τους. Σε κάθε περίπτωση, έχουν δικαίωµα να υπο-
βάλουν στη Βουλή έγγραφα υποµνήµατα που καταχωρίζονται
στα Πρακτικά. 

Σας γνωρίζω ότι ο Βουλευτής και πρώην Υφυπουργός Δηµό-
σιας Τάξης και πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.
Χρήστος Μαρκογιαννάκης εξεδήλωσε την επιθυµία του να λάβει
το λόγο στη σηµερινή συνεδρίαση και µάλιστα προς το τέλος της
συνεδρίασης, δηλαδή µετά από τους άλλους οµιλητές. 

Προτείνω, όπως έγινε και στο παρελθόν σε παρόµοιες συζη-
τήσεις, να µιλήσει για είκοσι λεπτά. 

Ο πρώην Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Γεώργιος
Αλογοσκούφης απέστειλε προς τον Πρόεδρο της Βουλής επι-
στολή µε συνηµµένο ενηµερωτικό σηµείωµα, η οποία σας έχει
διανεµηθεί.

Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:

14068 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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14070 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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14072 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Οι Υπουργοί θα µιλή-
σουν για δεκαοκτώ λεπτά. 

Οι Αναπληρωτές των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά. Εάν, όµως, έχει προηγηθεί
οµιλία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο Αναπληρωτής
του θα λάβει το λόγο για έξι λεπτά. 

Επίσης, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι οι συνάδελφοι
Βουλευτές που απουσιάζουν σε αποστολή της Βουλής στο εξω-
τερικό ή τα µέλη της Κυβέρνησης που απουσιάζουν επίσης σε
αποστολή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, θα ψηφίσουν µε επι-
στολική ψήφο, σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της
Βουλής. Σ’ αυτήν την περίπτωση, µια ώρα πριν από την ψηφο-
φορία, θα παραδοθούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα
σε σφραγισµένους φακέλους. Οι φάκελοι θα έχουν τοποθετηθεί
σε δύο άλλους φακέλους επίσης κλειστούς, σε καθέναν από
τους οποίους θα αναγράφεται το όνοµα ενός εκάστου των
πρώην Υπουργών. 

Οι δύο αυτοί φάκελοι θα εσωκλείονται σε ένα µεγαλύτερο φά-
κελο που θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους
της Κυβέρνησης που θα ψηφίζει µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος
θα συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα απευθύνεται
προς τον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των φακέλων µε τα
ψηφοδέλτια θα γίνει από διαπιστευµένους συνεργάτες των Βου-
λευτών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκειται να ψηφίσουν
µε βάση το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της Βουλής. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης –υπολογίζουµε γύρω
στις 14.00’- θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε
τα άρθρα 73 και 155 παράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής.
Σ’ αυτήν δεν συµµετέχει εκείνος κατά του οποίου στρέφεται η
πρόταση άσκησης δίωξης, αν είναι βουλευτής. Δηλαδή ο Βου-
λευτής, κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης δεν θα ψηφίσει στην πρό-
ταση για σύσταση ή µη του Τριµελούς Γνωµοδοτικού
Συµβουλίου κατά το µέρος που τον αφορά. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η πρόταση έγινε δεκτή

οµόφωνα. 
Συνεπώς έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τα κόµ-

µατα έχουν υποδείξει τους εξής Βουλευτές: Το Πανελλήνιο Σο-
σιαλιστικό Κίνηµα τους κ.κ. Ιωσήφ Βαλυράκη, Παναγιώτη Ρήγα
και την κ. Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη, η Νέα Δηµοκρατία τους
κ.κ. Κωνσταντίνο Τζαβάρα, Γρηγόριο Αποστολάκο και την κ.
Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τον
κ. Αθανάσιο Παφίλη, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός τον κ.
Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη και ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς τον κ. Δηµήτριο Παπαδηµούλη.

Μετά το πέρας των εγγραφών µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, δη-
λαδή στο τέλος της αγόρευσης του δεύτερου οµιλητή, θα ανα-
κοινωθεί στο Σώµα το όνοµα του Ανεξάρτητου Βουλευτή που θα
λάβει το λόγο. 

Ο Βουλευτής κ. Σήφης Βαλυράκης έχει το λόγο. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, βάσει του πορίσµατος της Εξεταστικής Επιτροπής της
Βουλής για τη διερεύνηση της υπόθεσης «SIEMENS» στο σύνολό
της, των έγγραφων στοιχείων και των µαρτυρικών καταθέσεων
της σχετικής δικογραφίας, την οµόφωνη απόφαση της εξεταστι-
κής επιτροπής και εκφράζοντας τη βούληση του ελληνικού λαού,
προτείνεται η περαιτέρω έρευνα για τη διαλεύκανση του σκαν-
δάλου της «SIEMENS». 

Κύριοι συνάδελφοι, η µητρική «SIEMENS» διοχέτευσε «µαύρο
χρήµα» στην Ελλάδα σε ανώτατους αξιωµατούχους πολιτικούς
µέλη κυβερνήσεων, κοµµάτων κ.λπ. από το 1989 και τουλάχιστον
µέχρι το 2008. Οι «χρήσιµες πληρωµές», δηλαδή οι δωροδοκίες,
υπολογίζονταν στο 2% κάθε σύµβασης για τα πολιτικά πρόσωπα
και στο 8% για τους αξιωµατούχους. 

Από πλευράς δικαιοσύνης, που ερευνά την υπόθεση
«SIEMENS» από το 2005, δεν έχουν προκύψει ενδείξεις για σχε-
τικές παράνοµες πράξεις Υπουργών και Υφυπουργών, διότι δια-
φορετικά τα σχετικά στοιχεία θα είχαν διαβιβαστεί αµελλητί στη
Βουλή, πράξη που µέχρι σήµερα δεν έχει γίνει. 

Αντίθετα, από την έρευνα της εξεταστικής επιτροπής προκύ-

πτουν σοβαρές ενδείξεις αναφορικά µε πράξεις που ενδεχοµέ-
νως τελέστηκαν από τέως Υπουργούς και συγκεκριµένα: 

Από τον κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό Δηµόσιας
Τάξης από το 2004 έως το 2006 και αναπληρωτή Υπουργό Εσω-
τερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας τάξης από τις
9/1/2009 έως τις 10/10/2009, για ενδεχόµενη τέλεση του αδική-
µατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολού-
θηση (άρθρο 390 του Ποινικού Κώδικα, όπως αντικαταστάθηκε
µε το άρθρο 15 του ν.3242/24.5.2004) σε βάρος του δηµοσίου. 

Από τον κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και
Οικονοµικών από το 2004 έως το 2008, για ενδεχόµενη τέλεση
του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξα-
κολούθηση (άρθρο 390 του Ποινικού Κώδικα, όπως αντικαταστά-
θηκε µε το άρθρο 15 του ν.3242/24.5.2004) σε βάρος του
δηµοσίου. 

Προτείνεται να συσταθεί ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή που
θα διενεργήσει προκαταρκτική εξέταση κατά το άρθρο 86 παρά-
γραφος 3 του Συντάγµατος και τα άρθρο 153 και εξής του Κα-
νονισµού της Βουλής για τα ανωτέρω πρόσωπα για την
ενδεχόµενη τέλεση των παραπάνω αδικηµάτων που αναφέρθη-
καν. 

Επίσης, προτείνεται να ανατεθεί από τη Βουλή, σύµφωνα µε
το άρθρο 154 παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής και το
άρθρο 5 παράγραφος 2 του ν.3126/2003 περί ποινικής ευθύνης
Υπουργών, όπως αυτό τροποποιήθηκε µε το άρθρο 2 του
ν.3961/2011, σε τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο νοµικός έλεγ-
χος των στοιχείων της κατηγορίας και αξιολόγηση της ουσιαστι-
κής βασιµότητας αυτών. 

Προτείνεται, επίσης, να τεθεί προθεσµία δεκαπέντε ηµερών
από την ηµέρα συγκρότησης του οργάνου, για την ολοκλήρωση
του ελέγχου και της παράδοσης της γνωµοδότησης του γνωµο-
δοτικού συµβουλίου στον Πρόεδρο της Βουλής. 

Σχετικά µε τον κ. Αναστάσιο Μαντέλη, Πρόεδρο του ΟΤΕ από
το 1985 έως το 1988, Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου Βιοµη-
χανίας από τον Σεπτέµβριο του 1993 έως τον Σεπτέµβριο του
1999, Υπουργό Επικοινωνιών και Μεταφορών από τον Σεπτέµ-
βριο του 1997 έως τον Απρίλιο του 2000 και, δεύτερον, σχετικά
µε τον κ. Απόστολο-Αθανάσιο Τσοχατζόπουλο, Υπουργό Εθνικής
Άµυνας από το 1996 έως το 2001, για τους οποίους υπάρχουν
αποχρώσες ενδείξεις για πιθανολογούµενες δωροδοκίες, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 235 του Ποινικού Κώδικα και νοµιµοποίηση
εσόδων από εγκληµατική δραστηριότητα, σύµφωνα µε τα άρθρα
1 Α, 2 παράγραφος 1 και 4 του ν.2331/1995, σε συνδυασµό µε
δεκατρία άρθρα (235 και 263 Α του Ποινικού Κώδικα και άρθρο
1 παράγραφος 1 του ΑΝ 1608/1950).

Πρώτον, οι πιθανολογούµενες δωροδοκίες συνιστούν αδική-
µατα που τελέστηκαν κατά την τέλεση των καθηκόντων των προ-
αναφερθέντων Υπουργών. Γι’ αυτές τις πράξεις ισχύει η
αποσβεστική προθεσµία του άρθρου 3 παράγραφος 2 του
ν.3126/2005. 

Δεύτερον, για το κακούργηµα της νοµιµοποίησης εσόδων από
εγκληµατική δραστηριότητα εναντίον του κ. Αναστασίου Μα-
ντέλη έχει ήδη ασκηθεί ποινική δίωξη γι’ αυτήν την εγκληµατική
πράξη και έχει παραγγελθεί η διενέργεια κύριας ανάκρισης. 

Για τον κ. Απόστολο – Αθανάσιο Τσοχατζόπουλο προτείνεται
η αποστολή των σχετικών εγγράφων της δικογραφίας και του
πορίσµατος της εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση της
υπόθεσης της «SIEMENS» στο σύνολό της στην τακτική δικαιο-
σύνη, ώστε να προχωρήσει στις δέουσες ενέργειες, σύµφωνα µε
τις αρµοδιότητές της. 

Για τον ίδιο λόγο προτείνεται να αποσταλούν τα παραπάνω
αναφερόµενα στοιχεία στην τακτική δικαιοσύνη, ώστε αυτή να
διερευνήσει τυχόν ευθύνες πολιτικών προσώπων για πράξεις που
εµπίπτουν στην αρµοδιότητά της, όπως η νοµιµοποίηση εσόδων
από εγκληµατική δραστηριότητα. 

Τα συγκεκριµένα πολιτικά πρόσωπα αναφέρονται ονοµαστικά
µεν στο πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής. Όµως, η Βουλή,
λόγω παρόδου της αποσβεστικής προθεσµίας, δεν έχει τη δυνα-
τότητα να ερευνήσει τυχόν τέλεση υπηρεσιακών αδικηµάτων απ’
αυτά. 

Η αποστολή των στοιχείων θεωρείται απαραίτητη, καθόσον η
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δικαιοσύνη και κρατικές υπηρεσίες, όπως η Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού, το ΣΔΟΕ, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς κ.λπ., συνεχίζουν
τις έρευνες, για να ταυτοποιηθούν οι τελικοί αποδέκτες «µαύ-
ρου» χρήµατος από τα «µαύρα» ταµεία της «SIEMENS». 

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι το πρώτο ζή-
τηµα που θα πρέπει να µας απασχολήσει σε αυτήν την υπόθεση
είναι πού βρισκόµαστε σήµερα. Όπως ξέρετε, έχουµε σήµερα –
σηµαδιακή µέρα- Συµβούλιο Κορυφής, που αφορά την Ελλάδα
και το τεράστιο συνολικό δηµόσιο χρέος των 300 δισεκατοµµυ-
ρίων. 

Το έλλειµµά µας, κύριοι συνάδελφοι –και συγχωρήστε µε για
την αναφορά στα οικονοµικά- είναι της τάξεως του 10,5% του
ΑΕΠ και η αντιµετώπισή του είναι όρος επιβίωσης για τη χώρα.
Το συνολικό δηµόσιο χρέος αφορά και άλλους. Το έλλειµµα –και
µάλιστα το πρωτογενές έλλειµµα- αφορά εµάς τους ίδιους. 

Όταν, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, υπολογίζεται σε 8% η επί-
πτωση της διαφθοράς στο συνολικό ακαθάριστο εθνικό εισό-
δηµα, τότε υπάρχει τεράστια ευθύνη, ιδιαίτερα στην εθνική
αντιπροσωπεία σε µια χώρα που βουλιάζει να χτυπηθεί, επιτέ-
λους, η διαφθορά. Είµαι σίγουρος ότι όλοι οι συνάδελφοι, χωρίς
καµία εξαίρεση, σε αυτήν την Αίθουσα αισθάνονται βαρύ το κα-
θήκον και θα ανταποκριθούν κατά συνείδηση σε αυτό. 

Και επειδή χθες µιλούσαµε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας για την αντιµετώπιση της βίας, θεωρώ, συνάδελφε κύριε
Παπαδηµούλη, ότι πέραν της οικογενειακής –και επιτρέψτε µου
την αναφορά- και αστυνοµικής βίας, η ατιµωρησία, το αίσθηµα
αδικίας και η διαφθορά στη χώρα µας αποτελούν έναν από τους
σηµαντικότερους παράγοντες τροφοδότησης της κοινωνικής
βίας, όπως αυτή εκφράζεται. 

Άρα, και για την αντιµετώπιση του κοινωνικού φαινοµένου της
βίας επιβάλλεται να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων, έξω
από κοµµατικές γραµµές, προσωπικές ή µικροπολιτικές σκοπι-
µότητες ή όποιες άλλες µικροϋπολογιστικές προσεγγίσεις. 

Νοµίζω ότι όλοι µας ακούµε να µας λένε «Μα, δεν θα πάει ένας
στη φυλακή;» και προσπαθούµε να τους εξηγήσουµε ότι η Βουλή
δεν είναι δικαστήριο, ότι η Βουλή δεν συλλαµβάνει, ότι η Βουλή
δεν εκτελεί ποινές και θα πρέπει –τουλάχιστον- να αµυνθούµε
κατά την ποιότητα της δουλειάς που έβγαλε µε υψηλή συναίνεση
και πολλές φορές µε οµοφωνίες η εξεταστική επιτροπή. 

Η εξεταστική επιτροπή για τη διερεύνηση του σκανδάλου της
«SIEMENS» στο σύνολό της ανέδειξε το οργανωµένο έγκληµα,
κάτι που υπήρχε στα υλικά της δικογραφίας και τεκµηριωνόταν
πλήρως από τις διεθνείς δικαστικές συνδροµές, αλλά είχε παρα-
βλεφθεί, µέχρις ότου, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, το ανέ-
δειξε η εξεταστική επιτροπή, ενηµέρωσε την τακτική δικαιοσύνη
και αυτή άσκησε in rem ποινική δίωξη περίπου πριν ένα χρόνo,
στις 7 Σεπτεµβρίου του 2009, για οργανωµένο έγκληµα. Έκτοτε
η διερεύνηση του οργανωµένου εγκλήµατος αγνοείται. Δεύτε-
ρον, σε ό,τι αφορά την εξεταστική επιτροπή, αναδείξαµε την ευ-
θύνη του συναδέλφου Μαντέλη, που επίσης υπήρχε στα στοιχεία
της δικογραφίας και είναι αποτέλεσµα της σκληρής και επίµονης
δουλειάς της εξεταστικής επιτροπής η ανάδειξη της ευθύνης του
συγκεκριµένου Υπουργού. 

Το ερώτηµα είναι τι κάνει και τι έκανε η ελληνική δικαιοσύνη,
η οποία βεβαίως, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, διερευνά τις
αµαρτωλές συµβάσεις της «SIEMENS» από το 1990 και βεβαίως
από το 2005. Μάθαµε προχθές ότι αθωώθηκε από τις κατηγορίες
ο ανακριτής Ζαγοριανός. Εάν ο Ζαγοριανός έκανε καλά τη δου-
λειά του, τότε ο ανακριτής Αθανασίου που κράτησε τρία χρόνια
την υπόθεση και επόπτευε τη δουλειά του Ζαγοριανού και µετέ-
πειτα ατύπως αλλά δεσµευτικώς, καθώς και ο Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου Σανιδάς, αυτοί πρέπει να έχουν ευθύνες. Θα διε-
ρευνηθούν οι τυχόν ευθύνες τους, πειθαρχικές όπου υπάρχουν
και άλλες όπου υπάρχουν; Και αυτά είναι θέµατα της δικαιοσύ-
νης, δηλαδή εάν αυτό το σκάνδαλο είναι σκάνδαλο οργανωµένου
εγκλήµατος, είναι σκάνδαλο διαφθοράς, είναι σκάνδαλο ξεπλύ-
µατος µαύρου χρήµατος, επίσης είναι σκάνδαλο δικαστικής συ-
γκάλυψης. 

Τι θα κάνει η Κυβέρνηση και το κράτος; Μάθαµε ότι η
«SIEMENS» -εκεί που µας χρώσταγαν, µας πήραν και το βόδι-
απειλεί ότι θα καταθέσει αγωγή κατά του ελληνικού δηµοσίου.

Ο διαπραγµατευτής µας τι χρειαζόταν να πάει στη «SIEMENS»
για να τον πετάξουν έξω, προτού υποβληθεί αγωγή αποζηµίω-
σης, προτού επιβληθεί πρόστιµο; Για το οργανωµένο έγκληµα,
κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε τη διαφάνεια…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
Για την κατάφωρη παραβίαση των κανόνων ανταγωνισµού βα-

ρύτατα πρόστιµα προβλέπονται και έχουν επιβληθεί στη
«SIEMENS». Υπάρχει ήδη νοµολογία του Ευρωπαϊκού Δικαστη-
ρίου γι’ αυτά, διαπραγµάτευση µε τη «SIEMENS», ναι, αλλά εφό-
σον υπάρχει έδαφος τέτοιας διαπραγµάτευσης. Εδώ υπάρχει
ένα γερµανικό ανέκδοτο. Και επειδή µε απείλησε ο συνάδελφος
εξ αριστερών, ο κ. Παφίλης, για ανέκδοτα, η ναζιστική Γερµανία
δεν πληρώνει αποζηµιώσεις, δεν πληρώνει επανορθώσεις. Συνέ-
πραξε αναγκαστικό, καθ’ όλα τυπικά νόµιµο δάνειο, το κατοχικό
δάνειο, υπερήµερο και απαιτητό, αλλά δεν πληρώνει επειδή έχει
δύναµη όλα αυτά τα χρόνια και δεν απαιτούµε επειδή έχουµε
αδυναµία όλα αυτά τα χρόνια. Καλά η Γερµανία, η «SIEMENS»,
λοιπόν, θα µας βάλει να πληρώσουµε εµείς κατά την ίδια λογική
το κόστος; 

(Στο σηµείο αυτή την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Και βεβαίως, εκεί είναι η στάση της Βουλής, η στάση της Αντι-
πολίτευσης, η στάση της δικαιοσύνης, η στάση του κράτους. Επι-
τέλους στην αγωνία µας και στην προσπάθειά µας -εγώ δεν έχω
κανένα πρόβληµα να το πω- από τον µόνο που αισθανθήκαµε
υποστήριξη ήταν από το Γιώργο τον Παπανδρέου και το λέω µε
γνώση και συνείδηση. Όλους τους άλλους τους βρήκαµε µε τον
ένα ή τον άλλον τρόπο αντίπαλους, εµφανείς ή αφανείς. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ:.. Μα, κύριε Βαλυράκη…
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Δένδια, αυτοί που ακούν και γνω-

ρίζουν, καταλαβαίνουν. Υπάρχει ένα θέµα για την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Η σιελόρροια είναι καλό πράγµα, αυτό
είπα στους συναδέλφους. Αν επιτρέπετε, η σιελόρροια στη
Βουλή. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Θα πρέπει να ξέρετε σε ποιον απευθύ-
νεστε, κύριε συνάδελφε. Αν δεν ξέρετε, µην το επιχειρείτε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εσείς απευθυνθήκατε σε µένα. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Σας συνιστώ να µην το επιχειρείτε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Και εγώ σας συνιστώ να µη συνιστάτε. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Καλώς, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Και εν πάση περιπτώσει, όχι καλώς,

κακώς. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Καλώς διακόπτετε τον οµιλητή. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κακώς. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κακώς, συµφωνώ.
Λοιπόν, τι πρέπει να κάνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Γιατί

ακούω ότι «το σκάνδαλο είναι πράσινο». Το σκάνδαλο της
«SIEMENS» στοιχειώνεται από τις 400.000 παροχές του ’89. Ξέ-
ρετε τι είπε η Εισαγγελέας του Μονάχου; Ρωτήστε τα µέλη της
αποστολής. Λέει: «Με εξαίρεση τον Ελευθέριο Βενιζέλο ερχό-
ντουσαν εδώ και παίρνανε βαλίτσες µε χρήµατα». 

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ούτε αυτό δεν ξέρετε, κύριε
Πρόεδρε. Δεν τα λέτε καλά. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Γιατί έγινε αναφορά σε Πρόεδρο Κυβέρ-
νησης; Τυχαία έγινε; Μιλάω για τις προµήθειες στον ΟΤΕ, τις πα-
ροχές στον ΟΤΕ. Η ιστορία αυτή στοιχειώνει ιστορικά -τα άλλα
έχουν παραγραφεί- τη συγκυβέρνηση του ’89. Και βεβαίως, κύ-
ριοι συνάδελφοι, στη συγκυβέρνηση υπήρχε συγκεκριµένος
Υπουργός Οικονοµικών. 

Η Νέα Δηµοκρατία, κύριοι συνάδελφοι, διαθέτει τριάντα Βου-
λευτές. Εάν η πρόταση των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ έχει αδυνα-
µίες, δεν βλέπω τη δικιά σας πρόταση. Κατά το κλίµα της
εξεταστικής επιτροπής, κατά τη γνώση της δικογραφίας, δεν
βλέπω την πρόταση των τριάντα Βουλευτών, πρόταση διαδικα-
στικά, νοµικά, ηθικά απαραίτητη απέναντι στο λαό, στη δηµοκρα-
τία και τον τόπο. Και βεβαίως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν έχετε την καλο-
σύνη ολοκληρώστε τη σκέψη σας. 

14074 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε συνάδελφε. 
Και βεβαίως, κύριοι συνάδελφοι, τι ψηφίζουµε σήµερα; Την πα-

ραποµπή ουσιαστικά της δουλειάς του πορίσµατος της εξετα-
στικής επιτροπής στην κοινοβουλευτική διαδικασία, όπως αυτή
προβλέπεται µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, και
βεβαίως το πόρισµα στην τακτική δικαιοσύνη για τα περαιτέρω.
Εάν η τακτική δικαιοσύνη δεν κάνει τη δουλειά της και προδικα-
στικά και κατά τον εντοπισµό αυτών που συµµετέχουν στο ορ-
γανωµένο έγκληµα, αυτών που δωροδοκούσαν, πώς θα
ανιχνευθούν, πώς θα ταυτοποιηθούν οι δωροδοκούµενοι; 

Άρα η Βουλή θα κάνει το καθήκον της και από εδώ θεωρώ ότι
δεν θα φύγει κανένας Βουλευτής που δεν θα έχει ρίξει την ψήφο
του στην κάλπη ως ψήφο, όχι δική του, αλλά ψήφο εντολής του
ελληνικού λαού σ’ αυτήν τη συγκυρία για τη χώρα, σε αυτήν τη
συγκυρία για την πατρίδα µας. Και δεν µπορώ να δω –λυπάµαι,
είµαι αφελής ενδεχοµένως- ότι από εδώ δεν θα βγει οµοφωνία
για την παραποµπή της υπόθεσης και στην τακτική δικαιοσύνη
και στο γνωµοδοτικό συµβούλιο για τη γνωµάτευσή του. Ευχα-
ριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ιωσήφ Βαλυράκη, οµιλητή του ΠΑΣΟΚ.
Πριν προχωρήσουµε στον επόµενο οµιλητή, έχω την τιµή να

ανακοινώσω στο Σώµα επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής
των Ελλήνων από τον Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη ότι
ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης Κων-
σταντίνος και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής
κ. Πλεύρης Αθανάσιος.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας εκ µέρους της Νέας
Δηµοκρατίας για δεκαπέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµεθα ως µέλη της
Εθνικής Αντιπροσωπείας να δώσουµε µια τελική απάντηση σ’
αυτό το ερώτηµα που έχει θέσει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός της
χώρας όταν στα τέλη του 2009, µε πρωτοβουλία του καλούσε
τους Αρχηγούς των κοµµάτων, τους πολιτικούς Αρχηγούς του
τόπου, όπως λέγονται, να συσκεφθούν για να ακολουθήσουν
όλοι µαζί µια όσο γίνεται πιο αποτελεσµατική τακτική για την εξό-
ντωση, την εκρίζωση του φαινοµένου της πολιτικής διαφθοράς,
αλλά και της εν γένει διαφθοράς. 

Πράγµατι τότε οι πολιτικοί Αρχηγοί, µε τη συναίνεση και του
Προέδρου της Δηµοκρατίας, είχαν δεχθεί την πρόταση του Πρω-
θυπουργού η οποία περιλάµβανε µια καταιγίδα εξεταστικών επι-
τροπών, που έµελε να σαρώσει όλο το φάσµα της διεφθαρµένης
αυτής χώρας, όπως την έχει χαρακτηρίσει ο ίδιος ο Πρωθυπουρ-
γός, και να την καταυγάσει µε το φως της διαφάνειας, της δικαι-
οσύνης και, κυρίως, της ειλικρίνειας. 

Αυτό περιµένουµε από την Πλειοψηφία σήµερα, µια ειλικρί-
νεια, µια καθαρότητα προθέσεων, µια ευστοχία όσον αφορά τον
εχθρό της κοινωνίας και της πολιτικής που δεν είναι άλλος από
τη διαφθορά. Αντ’ αυτών σήµερα ακούσαµε ότι στη συζήτηση
που θα ακολουθήσει δεν θα κάνουµε τίποτα άλλο από το να δώ-
σουµε µε την ψήφο µας το δικαίωµα να παραπέµψει ο Πρόεδρος
της Βουλής αυτήν την υπόθεση για την εκδίκασή της αναφορικά
µε τι και ως προς ποιους; 

Γιατί αυτά που πρέπει επιτέλους το ΠΑΣΟΚ να µάθει να λέει
στο λαό είναι τα λόγια της αλήθειας, τα λόγια της συντριβής, τα
λόγια της αυτοκριτικής, τα λόγια της µετάνοιας και όχι τα λόγια
τα ψεύτικα, τα µεγάλα, που αντί να αποκαλύπτουν συγκαλύ-
πτουν, αντί να προδίδουν αυτό που πρέπει και να παραδίδουν
στο λαό που πράγµατι θέλει την τιµωρία κάποιων ενόχων, προ-
σπαθούν να δηµιουργούν µονίµως επικοινωνιακά πετάσµατα και
αυτό κάνει η συγκεκριµένη αίτηση. 

Αν πράγµατι είχε κάποιος την υποµονή να διεξέλθει το κείµενο
αυτό µε προσοχή, θα δει ότι αυτό το ίδιο το κείµενο αναιρεί το
περιεχόµενό του και βέβαια διαψεύδει τις προθέσεις του, γιατί
δεν είναι µια αίτηση που γίνεται µε βάση το ν.3126/2003 περί ποι-
νικής ευθύνης Υπουργών για να αποτελέσει πρόταση κατηγο-
ρίας, αλλά είναι ένα κείµενο που έχει επιτηδείως συνταχθεί,

προκειµένου να δίνει µεν την εντύπωση ότι παραπέµπονται τέσ-
σερις Υπουργοί, αλλά ουσιαστικά αυτούς για τους οποίους οι συ-
ντάκτες του συγκεκριµένου κειµένου προσπαθούν να δηµιουργή-
σουν την εντύπωση ότι κάτι έχουν πράξει το ποινικά επιλήψιµο
είναι δύο, οι δύο Υπουργοί της Κυβέρνησης του Καραµανλή και
ουσιαστικά ως εκ περισσού και για λόγο που κανείς δεν µπορεί
να αντιληφθεί, γίνεται αναφορά στα ονόµατα του κ. Τσοχατζό-
πουλου και του κ. Μαντέλη. 

Γιατί πώς να το κάνουµε, κύριε Πρόεδρε της Επιτροπής; Υπάρ-
χει ένα ζήτηµα εδώ. Με το ν.3126 και µε τον Κανονισµό της Βου-
λής σ’ αυτό το συγκεκριµένο κείµενο έπρεπε να αναφέρεται
ποιος κατηγορείται, γιατί και µε ποιους όρους. Με τους όρους
που αποτελούν ενδείξεις για να ασκηθεί η ποινική δίωξη. 

Εσείς, λοιπόν, αναφέρετε ότι έχουν διαπράξει το αδίκηµα της
παθητικής δωροδοκίας ο κ. Τσοχατζόπουλος και ο κ. Μαντέλης
και µάλιστα σε βαθµό κακουργήµατος, πλην όµως γι’ αυτά τα
αδικήµατα έχει συντελεστεί η αποσβεστική προθεσµία και η
Βουλή δεν έχει την αρµοδιότητα να ζητήσει τη δίωξή τους. Τότε
γιατί τα γράφετε; 

Είναι ερώτηµα και το ερώτηµα αυτό βασίµως µου δηµιουργεί
την πεποίθηση ότι το κάνετε για επικοινωνιακούς λόγους ακόµη
και µέσα σ’ αυτό το ιερό τέµενος της Δηµοκρατίας. Ακόµα και
εδώ έχετε την πρόθεση να παραπλανήσετε, γιατί η αναφορά στα
πρόσωπα του κ. Τσοχατζόπουλου και του κ. Μαντέλη δεν γίνεται
για να ζητήσετε την παραποµπή τους, όπως λέτε, αλλά για να
περιγράψετε την αδυναµία σας να διώξετε ως Πλειοψηφία την
πολιτική διαφθορά η οποία προέρχεται από το δικό σας κόµµα
και, κυρίως, από την ιστορική και πολιτική µήτρα της περιόδου
1996-2004. 

Γιατί πράγµατι εσείς, περισσότερο από τον καθένα, γνωρίζετε
ότι όλα ξεκίνησαν όταν ο Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης, µε τη διά-
ταξη του άρθρου 16 του ν.2446/1996, έδωσε τη δυνατότητα στις
ΔΕΚΟ µόνο µε απόφασή τους και ύστερα από την τελική έγκριση
του αρµόδιου Υπουργού να αναθέτουν υποθέσεις τρισεκατοµ-
µυρίων που αφορούν δηµόσιες προµήθειες και εκτέλεση δηµο-
σίων έργων σε όποιον ανάδοχο ήθελαν. 

Έτσι, λοιπόν, η «SIEMENS» βρήκε πόρτες ανοιχτές τις οποίες
εσείς ανοίξατε µε τη συγκεκριµένη νοµοθεσία και άλωσε ουσια-
στικά και τον πλούτο αυτού του τόπου, αλλά κυρίως µας εξευτέ-
λισε, µας έδωσε βορά στα στόµατα των εχθρών της Ελλάδας και
από εκεί βεβαίως οι Γερµανοί έχουν σήµερα το δικαίωµα να ελε-
εινολογούν αυτήν τη χώρα και τους πολίτες της, γιατί εσείς και
η Κυβέρνηση Σηµίτη δώσατε τότε τη δυνατότητα στη «SIEMENS»
να πιστεύει ότι η Ελλάδα δεν είναι απλώς µια τριτοκοσµική χώρα,
αλλά είναι ένα αλώνι που µπορεί ο καθένας να µπαίνει και να
κάνει ό,τι θέλει αφαιρώντας δηµόσιο πλούτο, λαδώνοντας πολι-
τικούς και κρατικούς υπηρεσιακούς παράγοντες. 

Αυτά δεν τα λέω µόνο εγώ. Ξέρετε πολύ καλά ότι από του Βή-
µατος της Βουλής τα επιβεβαίωσε ο εντιµότατος Υπουργός, ο
τέως Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Καστανίδης, ο οποίος υπήρξε
θύµα αυτής της βούλησης προς τη διαφθορά που υπήρξε είτε
ηθεληµένα είτε και αθέλητα και για την οποία βεβαίως ήταν ένα
ανάχωµα.

Είχε πει στον τότε Πρωθυπουργό ότι πρέπει να γίνει και να
ιδρυθεί µια Ανεξάρτητη Αρχή Διαφάνειας, η οποία θα ήλεγχε τη
νοµιµότητα των προµηθειών του δηµοσίου, πλην όµως περίµενε
ο κ. Σηµίτης να απουσιάζει ο κ. Καστανίδης στην Αµερική για να
βρει την ευκαιρία να παραβιάσει τη συµφωνία και ουσιαστικά και
την προγραµµατική υπόσχεση που είχε δώσει στον λαό της Ελ-
λάδας η κυβέρνηση µε το πρόγραµµά της του 1996 και να µα-
ταιώσει το σχέδιο γι’ αυτήν τη συγκεκριµένη ανεξάρτητη αρχή
της διαφάνειας. 

Από τότε άρχισε να µπαίνει µέσα στο δηµόσιο χώρο και να
αλωνίζει τα πάντα η «SIEMENS», και στον ΟΣΕ και στον ΟΤΕ και
στους Ολυµπιακούς Αγώνες. Αυτή είναι η µεγίστη ευθύνη του
Σηµίτη και της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ! Αυτός ο λαός πρέπει να
το µάθει γιατί είναι η αλήθεια. 

Παρ’ όλα αυτά, όµως, κύριοι, ακόµα και αυτές τις κρίσιµες
στιγµές που ο Πρωθυπουργός δίνει, όπως λέτε, τη µάχη στο Συµ-
βούλιο Κορυφής της Ευρώπης για να υποστηρίξει τα δίκαια του
ελληνικού λαού, ακόµα και αυτή την κρίσιµη στιγµή, εσείς βρή-
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κατε την ώρα να παραπλανάτε την Εθνική Αντιπροσωπεία και να
στήνετε κατηγορίες που δεν στέκονται, αναφέροντας µόνο για
τα προσχήµατα αυτούς που είναι µοναδικά υπεύθυνοι και υπαί-
τιοι όλων αυτών των δεινών για τα οποία δικαιολογηµένα ο λαός
απαιτεί κάθαρση. 

Βέβαια, θα µου πείτε πώς είναι δυνατόν σήµερα σ’ αυτήν εδώ
τη συγκεκριµένη Αίθουσα να έχει κάποιος την τόλµη να λέει ότι
αυτό το κείµενο της προτάσεως κατηγορίας αποτελεί το κατα-
στάλαγµα του πορίσµατος της επιτροπής, που συστήθηκε όχι µε
δικαστικές, αλλά µε ελεγκτικές αρµοδιότητες, µε αρµοδιότητες
κοινοβουλευτικού ελέγχου και όχι δικαστικού ελέγχου; 

Αυτή η συγκεκριµένη επιτροπή έκανε τη δουλειά της και
όποιος πραγµατικά µπει στον κόπο να αναγνώσει το πολυσέλιδο
αυτό πόρισµα θα αντιληφθεί πόσο σκιά ταπεινή αυτών των δια-
πιστώσεων που έγιναν στο πόρισµα, αποτελεί αυτό το συγκεκρι-
µένο κείµενο, σκιά ταπεινή και µαζί πονηρή. 

Γιατί πράγµατι εδώ υπάρχει µια πονηρία πολιτική, που δεν ενι-
σχύει τη διαφάνεια, αλλά ουσιαστικά νοµιµοποιεί τον αρνητισµό
των αισθηµάτων που εκδηλώνει ο ελληνικός λαός στην πλατεία
Συντάγµατος και στις άλλες πλατείες. Εσείς, υιοθετώντας αυτού
του είδους τα λαϊκίστικα τερτίπια, οδηγείτε το λαό στο να εξορ-
γίζεται ακόµη πιο πολύ, γιατί του τάζετε µία «ανάπηρη» κάθαρση,
µία κάθαρση η οποία αντί να καθαρίζει, βρωµίζει την πολιτική και
γι’ αυτό είστε όλοι υπεύθυνοι. 

Ας πάµε και λίγο παρακάτω. Μιλάτε για κατηγορίες απιστίας
εναντίον του κ. Αλογοσκούφη και εναντίον του κ. Μαρκογιαν-
νάκη. Μα, επιτέλους έγκριτοι νοµικοί -και συνταγµατολόγοι και
ποινικολόγοι και αστικολόγοι- υπάρχουν στην Κοινοβουλευτική
σας Οµάδα. Κανένας δεν διάβασε τη διάταξη του άρθρου 390
που ποινικοποιεί την απιστία που αποδίδετε σ’ αυτούς τους δύο
ανθρώπους; Δεν είδατε ότι για να υπάρξει απιστία, θα πρέπει
πρώτα απ’ όλα αυτός που είναι άπιστος να εκδηλώνει εµπράκτως
συµπεριφορά , η οποία ζηµιώνει περιουσία που από το νόµο ή
από σύµβαση έχει αναλάβει την επιµέλεια ή τη διαχείρισή της;
Και ερωτώ: Ποια επιµέλεια και ποια διαχείριση, µε ποιο νόµο ή
µε ποια δικαιοπραξία, κάποιας δηµόσιας επιχείρησης ή αυτού
του ίδιου του δηµοσίου είχαν αναλάβει ο κ. Αλογοσκούφης και ο
κ. Μαρκογιαννάκης; Γι’ αυτό ακριβώς είναι πονηρό το κείµενο και
δεν αποσκοπεί στο να κάνει κάθαρση αλλά, όπως σας είπα, στο
να ενισχύσει τα επιχειρήµατα εκείνα που στρέφονται κατά του
πολιτικού κόσµου συλλήβδην και αθρόως, για να µας λένε ότι
όλοι είµαστε κλέφτες και στο τέλος βέβαια, µε αυτόν τον τρόπο
που διαχειρίζεστε αυτήν τη σοβαρή υπόθεση, να έχει το δικαίωµα
ο κάθε πολιτικός κλέφτης –που δυστυχώς υπάρχουν- να λέει ότι
«εγώ δεν έχω κάνει τίποτε άλλο απ’ αυτό που κάνουν όλοι οι Βου-
λευτές σ’ αυτόν τον τόπο. Είµαστε όλοι κλέφτες». Ε όχι, κύριοι! 

Σήµερα έχετε πολύ µεγάλη ευθύνη, ιστορική ευθύνη, και απέ-
ναντι σ’ αυτήν την ευθύνη, σ’ αυτές τις κρίσιµες στιγµές, πρέπει
να ανταποκριθείτε ως αντιπρόσωποι ενός λαού, ο οποίος πραγ-
µατικά αγωνιά για το τι σήµερα θα βγει ως συµπέρασµα απ’
αυτήν τη συγκεκριµένη συνεδρίαση της Βουλής. Δεν έχετε, λοι-
πόν, το δικαίωµα εσείς να αγνοείτε, σχετικά µε τον κ. Αλογο-
σκούφη, ότι υπάρχει ρητή διάταξη που τον απαλλάσσει. Γιατί ο
κ. Αλογοσκούφης δεν µπορεί να κατηγορείται για απιστία, δη-
λαδή ότι εζηµίωσε µε τη διαχείριση ή την επιµέλεια της περιου-
σίας του ΟΤΕ, την οποία ουδέποτε είχε και ουδέποτε του
ανατέθηκε, όταν µάλιστα µε τη ρητή διάταξη του άρθρου 16 του
ν.3429/2005, οι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο ΔΕΚΟ δεν υπό-
κεινται στον κρατικό έλεγχο αλλά µόνο στον έλεγχο που ασκείται
µε βάση τις διατάξεις του νόµου περί ανωνύµων εταιρειών, δη-
λαδή του ν.2190/1920. Τα γνωρίζετε πολύ καλά αυτά τα πράγ-
µατα. 

Επίσης, δεν µπορείτε να κατηγορείτε κάποιον ότι ζηµίωσε το
δηµόσιο επειδή έκανε αποδοχή ενός συστήµατος ασφάλειας των
Ολυµπιακών Αγώνων, το οποίο κάποιοι άλλοι το είχαν παραγγεί-
λει -αφού όπως ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, αυτοί που το είχαν πα-
ραγγείλει και το είχαν αναθέσει, κατά την οµολογία των
ανθρώπων της «SIEMENS», είχαν δωροδοκηθεί µε 10 εκατοµµύ-
ρια ευρώ- και να µεταφέρετε αυτήν την υπόθεση που στη γέν-
νησή της έχει πράγµατι τον ορισµό της απιστίας, γιατί εξ αυτής
ακριβώς της συγκεκριµένης ανάθεσης είναι που ζηµιώθηκε το

δηµόσιο και όχι εκ του λόγου ότι κάποιος, ο τελευταίος της σει-
ράς των αρµοδίων, έκανε δεκτές τις αποφάσεις κάποιων κρατι-
κών υπαλλήλων και είπε ότι παραλαµβάνονται τα συγκεκριµένα
συστήµατα, µε τις συγκεκριµένες βέβαια προϋποθέσεις που ανέ-
φερε. Αυτό δεν είναι απιστία. 

Και θα σας πω και κάτι, το οποίο θεωρώ ότι το καταθέτω σ’
αυτήν την Αίθουσα γιατί αποτελεί το έµβληµα, αποτελεί αν θέ-
λετε, το κυρίαρχο σηµείο της ηθικής και της πολιτικής παρουσίας
του ΠΑΣΟΚ στη διάρκεια των ετών από το 1996 µέχρι σήµερα. 

Παραπέµπετε τον κ. Αλογοσκούφη µε βάση το ν.3242, αυτό το
νόµο µε τον οποίο η κυβέρνηση Καραµανλή έκανε το αδίκηµα
της απιστίας κακούργηµα από πληµµέληµα. Και θα ήθελα να σας
θυµίσω κάτω από ποιες συνθήκες έγινε αυτή η µετατροπή. Γιατί
πριν το 1993 πάλι ήταν κακούργηµα η συγκεκριµένη πράξη της
απιστίας. Όµως η κυβέρνηση τότε του Ανδρέα Παπανδρέου, µε
το ν.2170 και µε σκοπό να απελευθερωθούν από τις φυλακές
εκείνοι οι διοικητές των ΔΕΚΟ που είχαν καταδικαστεί για απι-
στία, έδωσε τη δυνατότητα να βγουν «λευκοί» στην κοινωνία και
κάποιοι εξ αυτών σήµερα να ξαναείναι διοικητές σε ΔΕΚΟ. Αυτό
δεν είναι ντροπή; Αυτό δεν είναι ιστορική ευθύνη, αισχίστη; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτό το συγκεκριµένο κείµενο, στο όνοµα

της κρισιµότητας των ιστορικών στιγµών και στο όνοµα της συ-
ναίνεσης που ζητάτε, πρέπει µε γενναιότητα, µε παρρησία και µε
λεβεντιά να το αποσύρετε. Εάν δεν το αποσύρετε, εµείς δεν θα
είµαστε τουλάχιστον σ’ αυτό το σηµείο τόσο «λίγοι», ώστε να
συµµετάσχουµε σε άγονες ψηφοφορίες, σε ψηφοφορίες οι
οποίες γίνονται µόνο κατά τα φαινόµενα και προκειµένου να φε-
νακίσουν ένα λαό, ο οποίος είναι «στα κάγκελα», γιατί πιστεύει
ότι κανένας κλέφτης πολιτικός δεν τιµωρείται σήµερα. Θα είχαν
τιµωρηθεί, αν κάποιοι είχαν φροντίσει να κάνουν το καθήκον
τους. Και αυτοί είναι εκείνοι οι οποίοι επέτρεψαν στον κ. Χριστο-
φοράκο να αποδράσει, είναι εκείνοι οι οποίοι διευκόλυναν την
απόδραση του κ. Καραβέλα και, κυρίως, είναι αυτός ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός, ο οποίος από τότε που είπε ότι «θα µπούµε στις
επιτροπές αυτές για να µατώσουµε» εντελώς αναίµακτα κυκλο-
φορεί, εντελώς αναίµακτα πληροφορείται τα πάντα. 

Και το χειρότερο -θα έλεγα µάλιστα και το πιο ελεεινό, αν µου
επιτρέπεται αυτή η έκφραση- είναι το ότι µέχρι σήµερα δεν έχει
ενδιαφερθεί ως Αρχηγός της Κυβέρνησης να καλέσει την κ. Μέρ-
κελ και να της πει ότι εδώ υπάρχουν διεθνείς συµβάσεις, τις
οποίες έχει υιοθετήσει ο ΟΗΕ, και που µας υποχρεώνουν και τη
Γερµανία και την Ελλάδα, ως µέρη αυτών των διεθνών συµβά-
σεων, να συνεργαστούµε, όπως επίσης, υποχρεώνουν και την κ.
Μέρκελ να ανταποκριθεί σε αίτηµα της Κυβέρνησης και να υπο-
χρεώσει τη «SIEMENS» να κατονοµάσει τα πρόσωπα που έχουν
δωροδοκηθεί. Και ερωτώ: Υπήρξε κάποιο αίτηµα του Πρωθυ-
πουργού, που ήθελε να µατώσει µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία
της καταπολέµησης της διαφθοράς, µε το οποίο να προκαλείται
επιτέλους η κ. Μέρκελ όχι µόνο γι’ αυτά που λέει αλλά και γι’
αυτά που έχει κάνει εναντίον του ελληνικού λαού να αναλάβει
την ευθύνη της; Όχι. Αντιθέτως, τι έγινε; Υπήρξαν είκοσι µήνες
απραξίας. Διότι θυµάστε ότι κι εσείς κι εγώ και οι άλλοι συνάδελ-
φοι στην επιτροπή ζητούσαµε να ασκηθεί αγωγή, τουλάχιστον
για να αποκατασταθεί έστω και στο αστικό επίπεδο η ζηµιά του
ελληνικού λαού. Εντούτοις, µέχρι σήµερα δεν έγινε τίποτα. Πα-
ρακλητικά ετέθη το θέµα -για ντροπή της Ελλάδας για ακόµη µία
φορά- προς τους αρµοδίους της µητρικής «SIEMENS» και κατά
το λαϊκά λεγόµενο, «αφού φάγαµε πόρτα», εµφανιστήκαµε χθες
ως «λέοντες» να λέµε ότι θα ασκήσουµε αγωγή στα αρµόδια δι-
καστήρια, θα ζητήσουµε αποκατάσταση της ζηµιάς, τη στιγµή
που οι εκπρόσωποι της «SIEMENS» µας είπαν ότι ήδη έχουν
ασκήσει ή πρόκειται να ασκήσουν αγωγή στα γερµανικά δικαστή-
ρια. Και αντιλαµβάνεστε τι θα αποφασίσουν τα γερµανικά δικα-
στήρια. Κι εµείς για µια ακόµη φορά θα ντρεπόµαστε γιατί δεν
καταφέραµε να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων!

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης):Ευχαριστούµε τον
κ. Τζαβάρα, οµιλητή εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας. 

Το λόγο έχει ο οµιλητής εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµ-
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µατος Ελλάδος, κ. Αθανάσιος Παφίλης, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όπως έχει γίνει κι άλλες φορές, σή-

µερα γράφεται ο επίλογος ενός έργου που έχει παιχθεί πάρα
πολλές φορές σ’ αυτήν την Αίθουσα σ’ όλες σχεδόν τις εξετα-
στικές επιτροπές και σήµερα αφορά το σκάνδαλο «SIEMENS».
Είναι το ίδιο περίπου σενάριο που υπήρχε και σε προηγούµενες
εξεταστικές επιτροπές, οι ίδιοι πρωταγωνιστές –µερικά πρόσωπα
αλλάζουν- και το τέλος είναι πάλι το ίδιο: «κουκούλωµα» και συ-
γκάλυψη. Αυτές οι λέξεις ταιριάζουν. 

Ίσως βέβαια, για να έχουµε και ορισµένες επιφυλάξεις στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση να προκύψει, αν προκύψει βέβαια, κάποια
ή κάποιες, πάντως όχι πολλές Ιφιγένειες που µπορεί να θυσια-
στούν µε προφανείς στόχους, αν θυσιαστούν. Τα κόµµατα, το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία, τα στελέχη τους, Υπουργοί και
άλλοι που έχουν την ευθύνη γι’ αυτό το σκάνδαλο να µείνουν στο
απυρόβλητο. Το δε σύστηµα που γεννάει, παράγει και αναπαρά-
γει τέτοια σκάνδαλα να βγει κυριολεκτικά λάδι. Και ας σταµατή-
σει πλέον η κοροϊδία απέναντι στο λαό. Η διαφθορά είναι
συνυφασµένη µε το ίδιο το σύστηµα σε όλες τις καπιταλιστικές
χώρες. Δεν είναι ελληνικό φαινόµενο. Και αλήθεια, η «SIEMENS»
τι είναι, ελληνική; Γερµανική δεν είναι, η «LOCKHEED», όλα τα
µεγαθήρια που εµπλέκονται; Καλά, δεν γνωρίζετε επιτέλους ότι
είναι η συνήθης πρακτική το λάδωµα και η µίζα σε όλον τον κα-
πιταλιστικό κόσµο; Τι πάτε να πείσετε, δηλαδή, ότι είναι οι Έλ-
ληνες διεφθαρµένοι συνολικά σαν λαός και γι’ αυτό γίνονται όλα
αυτά εδώ; Το κάνετε για να βγάλετε λάδι το σύστηµα που υπη-
ρετείτε.

Θέλουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές να θυµίσουµε πιο πολύ
στον ελληνικό λαό µέσα σε ποιο κλίµα είχε παρθεί η απόφαση
για τη συγκρότηση της εξεταστικής επιτροπής. Το ΠΑΣΟΚ, η Κυ-
βέρνηση, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός σε µια µικρή συγχορδία και
µε τη Νέα Δηµοκρατία, προσπαθώντας να αποπροσανατολίσουν
το λαό για τις αιτίες των σκανδάλων και της κρίσης έκαναν µε-
γαλόστοµες δηλώσεις -και µε τη σύσκεψη των πολιτικών Αρχη-
γών-: «Όλα στο φως. Θα πληρώσουν οι υπεύθυνοι. Θα
µατώσουµε» και πάρα πολλά άλλα. Πολύ αίµα, πραγµατικά, ρέει
και από τα δύο κόµµατα, από τις εξεταστικές επιτροπές! 

Αυτές οι διακηρύξεις υπηρετούσαν συγκεκριµένους και πολ-
λαπλούς, κατά τη γνώµη µας, πολιτικούς στόχους. Πρώτα απ’
όλα ήθελαν να κρύψουν τα αίτια της κρίσης. Ήθελαν να πουν
στον ελληνικό λαό -και θέλουν να του πουν ακόµα και σήµερα-
ότι τα αίτια της κρίσης είναι τα λαµόγια, είναι η διαφθορά, είναι
τα σκάνδαλα, µαζί βέβαια και τη µεγάλη πρόκληση ότι είναι οι µι-
σθοί και οι συντάξεις και το βιοτικό επίπεδο του ελληνικού λαού
και όχι η κερδοφορία του κεφαλαίου, η αµύθητη κερδοφορία του
κεφαλαίου, όλα αυτά τα χρόνια που κατάκλεψε κυριολεκτικά το
µόχθο και τον ιδρώτα του ελληνικού λαού. Ήθελε να δείξει στον
ελληνικό λαό και να τον αποπροσανατολίσει, ότι υπεύθυνοι δεν
είναι η πολιτική των Κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δη-
µοκρατίας, η ονοµαζόµενη οικονοµία της αγοράς, η παράδοση
στρατηγικών τοµέων στα ξένα µονοπώλια, αλλά, κάποιοι επίορ-
κοι, αυτοί ήταν οι υπεύθυνοι. Ήθελε να καλλιεργήσει αυταπάτες
σε εκείνη την περίοδο που οργανώνονταν η µεγαλύτερη επίθεση
απέναντι στα λαϊκά στρώµατα ότι µπορεί να υπάρξει ένα τίµιο
σύστηµα, ότι µπορεί να υπάρξει διαφάνεια, ότι µπορούν να υπάρ-
ξουν κανόνες, οι οποίοι θα αποτρέψουν τα σκάνδαλα. 

Κοροϊδία µεγάλη. Θα παράγονται και θα αναπαράγονται. Είναι
το λάδι για να γυρνάει το γρανάζι σε ένα σύστηµα που είναι άδικο
και εκµεταλλευτικό. Υπηρετούσε και τη δικοµµατική αντιπαρά-
θεση εκείνη την περίοδο για το ποιος φταίει: «Πράσινο» το σκάν-
δαλο, «µπλε» το σκάνδαλο, «γαλάζιο» το σκάνδαλο, ε, το
σκάνδαλο, λοιπόν, είναι «πρασινογάλαζο» και «γαλαζοπράσινο».
Εσείς κυβερνάτε όλα αυτά τα χρόνια. Εσείς χειριστήκατε όλη
αυτήν την υπόθεση. Και επιτέλους, πρέπει να το οµολογήσετε.
Και η «SIEMENS» στην Ελλάδα δεν ήλθε το 1983, κύριε Βαλυ-
ράκη, ήλθε το 1912 και στη συγκεκριµένη περίπτωση του ΟΤΕ,
το 1986.

Και για τον κ. Τζαβάρα η απάντηση, είτε µε την ανάθεση είτε
µε τους διαγωνισµούς που έκανε η Νέα Δηµοκρατία πάλι η
«SIEMENS» κέρδιζε τους διαγωνισµούς. Και το θυµάστε πολύ
καλά, το διαγωνισµό που έκανε η Νέα Δηµοκρατία για το ένα

εκατοµµύριο και κάτι ψηφιακές παροχές, τον κέρδισε η
«SIEMENS» µε την «ERICSSON», την «ΙΝΤΡΑΚΟΜ» και ήρθε το
ΠΑΣΟΚ µετά και την κατοχύρωσε σαν κυβέρνηση το 1994.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχε συµφωνήσει στη συ-
γκρότηση και αυτής και άλλων εξεταστικών επιτροπών. Όµως,
παράλληλα είχαµε σηµειώσει στις 27 Ιανουαρίου 2010 ότι:
«Ωστόσο, δεν έχουµε αυταπάτες για τα αποτελέσµατα. Άλλωστε,
υπάρχει πλούσια και µεγάλη πείρα από τις εξεταστικές επιτρο-
πές». Λέγαµε, λοιπόν, ότι δεν υποτιµούµε τις πολιτικές ή τις ποι-
νικές ευθύνες, κοµµάτων και προσώπων πολύ περισσότερο, που
διακινήθηκε πολιτικό χρήµα από τη «SIEMENS» προς τα κόµµατα
της εξουσίας. Εµείς, λοιπόν, τότε είπαµε ότι κόρακας κοράκου
µάτι δεν βγάζει και ότι εµείς θα παλέψουµε, θα συµµετέχουµε,
θα δουλέψουµε σε αυτήν την επιτροπή, αλλά δεν πρόκειται να
υπάρξει ουσιαστικό αποτέλεσµα.

Σήµερα µπορεί να κρίνει κανένας µε αντικειµενικό τρόπο και
σε αυτό και στα άλλα ονοµαζόµενα σκάνδαλα, γιατί υπάρχουν
πολύ µεγαλύτερα, το αποτέλεσµα αν είχαµε δίκιο ή όχι.

Επίσης, σηµειώναµε, διαβάζω πάλι από τα Πρακτικά της 27 Ια-
νουαρίου 2010 ότι «παρά τις διακηρύξεις µέσα από τυχαία ή «τυ-
χαία» -και ο νοών νοείτω- γεγονότα και παραλείψεις
δροµολογείται το κουκούλωµα της υπόθεσης». Ιδού το αποτέλε-
σµα. Επίσης, εµείς επειδή µας λέγατε, για να µιλήσουµε πιο
απλά, ότι τα φορτώνετε όλα στον καπιταλισµό και τέλος πάντων
δεν θέλετε να παρθούν ορισµένα µέτρα για να αποκαλυφθούν
τα σκάνδαλα, σας απαντούσαµε, λοιπόν, ότι εµείς θέλουµε να
βρεθούν οι υπεύθυνοι και να χυθεί άπλετο φως στην υπόθεση.

Γι’ αυτό, λοιπόν, σας προτείνουµε: 
Πρώτον, να ονοµαστικοποιήσετε τις µετοχές και τους τίτλους

του δηµοσίου, µέχρι φυσικό πρόσωπο, να δούµε ποιος έχει τι σε
αυτόν τον τόπο. Τι λέτε ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία, και οι υπό-
λοιποι; Να τα πείτε εδώ στο Βήµα! Γιατί κρύβετε το ποιος έχει
τον πλούτο, πίσω από ανώνυµες µετοχές; Πώς θα βρεις άκρη
πως ένας πήρε µίζες και από δέκα που είχε περιουσία, έγινε
εκατό; Γιατί, λοιπόν, δεν το δέχεσθε αυτό το µέτρο;

Δεύτερο µέτρο: Να καταργηθεί το επιχειρηµατικό απόρρητο.
Τρίτο µέτρο, εδώ τα προτείναµε πάρα πολλές φορές, έλεγχοι

στην εξαγωγή κεφαλαίων, έλεγχος των offshore εταιρειών. Γιατί
δεν το δέχεσθε κανένας από εσάς που κυβερνάτε και που υπο-
στηρίζετε το σύστηµα; Όλοι εκεί δεν κρύβονται και στις offshore
και στις ανώνυµες µετοχές; Αυτούς τους όρους. Συµµετείχαµε
στην εξεταστική επιτροπή, δουλέψαµε και δεν παίξαµε επικοινω-
νιακά παιχνίδια, όλο αυτό το διάστηµα, όπως έπαιξαν, κυρίως,
τα δύο κόµµατα.

Τι αποδείχθηκε από την πορεία; Εµείς καταθέσαµε ξεχωριστό
πόρισµα. Αποδείχθηκε αυτό που είχαµε σηµειώσει από την αρχή
ότι το ίδιο το σύστηµα που παράγει και αναπαράγει τα σκάνδαλα,
έχει και τους µηχανισµούς της συγκάλυψης. Ναι, ή όχι; Αποδεί-
χθηκε και αποδεικνύεται ότι το παιχνίδι ήταν και είναι στηµένο,
κυριολεκτικά. Και ξαναλέω: Μπορεί να υπάρξει καµµία εξαίρεση,
δεν διστάζει καµµία φορά να θυσιάσει ορισµένους, όχι όλους για
να καθησυχάσει τον ελληνικό λαό. Πώς έγινε αυτό, γιατί φτάσαµε
εδώ, λοιπόν;

Πρώτον, οι ηγεσίες των κοµµάτων ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρα-
τίας που γνώριζαν και γνωρίζουν, έκλεισαν κυριολεκτικά οποια-
δήποτε χαραµάδα υπήρχε. Αρνήθηκαν τα αυτονόητα, αυτά που
καταγγέλθηκαν επίσηµα σε καταθέσεις: Χρηµατοδότηση κοµµά-
των, προσώπων, Υπουργών κ.λπ.. Τα αρνήθηκαν, έκλεισαν τη χα-
ραµάδα.

Δεύτερον, η δικαιοσύνη που άλλες φορές είναι ταχύτατη, όταν
πρόκειται να δικάσει καµµιά απεργία ή κανένα φουκαρά εργαζό-
µενο, που κινητοποιείται, τη βγάζει εκ των προτέρων την από-
φαση, όπως βγάζει το Πρωτοδικείο του Πειραιά παραδείγµατος
χάριν, πριν εξαγγελθούν οι απεργίες, τις βγάζει παράνοµες.
Τώρα, έδειξε µεγάλη ολιγωρία. Και δεν είναι θέµα προσωπικό
αυτών που είναι στη δικαιοσύνη, αλλά είναι θέµα το πώς λειτουρ-
γεί συνολικά η δικαιοσύνη.

Τρίτον, η εταιρεία «SIEMENS» έκλεισε τη στρόφιγγα. Έκανε
συµφωνία σιωπής, µαφιόζικη θα µπορούσε να πει κανένας και
δεν ήταν θέµα εγκληµατικής οργάνωσης. Είναι θέµα στρατηγικής
των εταιρειών και των πολυεθνικών σε όλο τον κόσµο και των µε-
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γαθηρίων. Τι έκανε; Έκανε συµφωνία µε τα στελέχη της που δια-
κινούσαν τα «µαύρα» ταµεία και λάδωναν, τους έδωσε και λεφτά
και άνεση να ζουν και είπε ό,τι ξέρατε, ξεχάστε το. Και φτάσαµε
σε εκπληκτικά πράγµατα. 

Και εσείς πρέπει να απολογηθείτε για το σύστηµα. Τι λέτε στον
κόσµο; Ποια Ευρωπαϊκή Ένωση, ποια Γερµανία, ποια δηµοκρα-
τία, όταν αναιρούν καταθέσεις οι ίδιοι, όταν έχεις εξόφθαλµα τέ-
τοια πράγµατα; Όταν έχεις τέτοια κοροϊδία, να πηγαίνει η
αντιπροσωπεία του ελληνικού Κοινοβουλίου και να µας δουλεύει
ψιλό γαζί πρώην Υπουργός Οικονοµικών της Γερµανίας, µεγαθή-
ριο, από τους µεγάλους παράγοντες τους πολιτικούς του συστή-
µατός σας; Στελέχη, πρόεδροι να µας περνάνε για τρελούς και
να λένε «δεν ξέρουµε τίποτα, δεν έγινε τίποτα». Να έρχεται πρό-
εδρος εταιρείας, σε ένα σκάνδαλο που συγκλονίζει εκατόν είκοσι
χώρες και να λέει «δεν ξέρουµε τίποτα, δεν έγινε τίποτα, δεν δώ-
σαµε τίποτα, δεν δώσαµε πολιτικό χρήµα, δεν δώσαµε σε κόµ-
µατα, δεν δώσαµε σε Υπουργούς», έκλεισε τα πάντα.

Και ποια ήταν η αντιµετώπιση; Βγήκε ο Πρωθυπουργός –δεν
είναι προσωπικό το θέµα- η Κυβέρνηση εννοώ και η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση και άλλοι να το καταγγείλουν έστω στο λαό; Άχνα!
Κουβέντα! Τσιµουδιά! Οι λεονταρισµοί όλοι, οι απειλές, κάτι δι-
σεκατοµµύρια που ακούγονταν, τελικά, εξαφανίστηκαν, διά µα-
γείας! Και σήµερα η «SIEMENS» ζητά τα ρέστα από πάνω και θα
τα ζητά και είναι λογικό να τα ζητά.

Τώρα ας µη µιλήσουµε για γερµανικές αποζηµιώσεις. Εσείς
δεν κυβερνάτε όλα αυτά τα χρόνια; Τι κάνατε; Γιατί ποτέ δεν τις
διεκδικήσατε; Επειδή είµαστε αδύναµη χώρα; Αδύναµοι δεν ήµα-
σταν ούτε είµαστε. Είµαστε η χώρα –η µοναδική χώρα της Ευ-
ρώπης!- η οποία απέτρεψε την επιστράτευση κατά τη διάρκεια
της Κατοχής. Αλλά τότε το ΕΑΜ, οι κοµµουνιστές και ο ελληνικός
λαός κατέβηκαν κάτω σε διαδήλωση και τη µαταίωσαν. Δεν εί-
µαστε καθόλου αδύναµοι, άλλα είναι τα συµφέροντα. 

Έρχεται, λοιπόν, σήµερα η «SIEMENS» κλειδώνει την υπόθεση
και είναι και «αθώα περιστερά» και µάλιστα βλέπουµε ότι παίρνει
–και παίρνει- µέρος στη µάχη που γίνεται, σκληρή µάχη, για την
ενέργεια και στη χώρα µας και στη ΔΕΗ και φαντάζοµαι και σε
άλλες περιπτώσεις των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας. 

Τέταρτη πλευρά, το θεσµικό πλαίσιο, για να δούµε ποιος έχει
δίκιο και ποιος έχει άδικο. Πού φτάσαµε; Να µην ανοίγουν λογα-
ριασµοί! Ναι ή όχι; Πού φτάσαµε; Να µην ξέρουµε ποιος κρύβε-
ται πίσω από τις offshore. Γιατί δεν συµφωνείτε να ανοίξουν οι
offshore όλες και να βγουν στη δηµοσιότητα; Γιατί δεν συµφω-
νείτε γι’ αυτά που λέγαµε, για να ονοµαστικοποιηθούν οι µετοχές
και άλλα; Για να δούµε, κάποιος θα πιαστεί εκεί, δεν µπορεί να
εξαφανίζονται, να γίνονται αέρας τα χρήµατα. 

Άρα, λοιπόν, το ίδιο το θεσµικό πλαίσιο που εσείς έχετε φτιάξει
και που το ίδιο το σύστηµα το έχει επιβάλει, προστάτευσε –µπο-
ρεί να ξέφυγε ο Μαντέλης που ήταν αφελής, αυτός ξέφυγε, κα-
νένας άλλος µέχρι τώρα, ο οποίος είχε λογαριασµό στο όνοµά
του- ακριβώς το ίδιο το σύστηµα!

Έτσι, λοιπόν, οδηγείτε το µεγαλύτερο, όπως λέτε, µεταπολι-
τευτικό σκάνδαλο, σε ένα κυριολεκτικά γελοίο –θα έλεγα- απο-
τέλεσµα: δύο Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ στη δικαιοσύνη, Μαντέλης
-εντάξει είναι εξόφθαλµο- Τσοχατζόπουλος –µε όλα όσα είναι
εκτεθειµένος- και δύο Υπουργοί της Νέας Δηµοκρατίας στο δι-
καστικό συµβούλιο, για να γνωµοδοτήσει, καθώς και µία ειδική
κοινοβουλευτική επιτροπή µε αµφίβολες κατηγορίες. 

Εγώ θα το πω το ανέκδοτο και ας µε απέτρεπε ο κ. Βαλυρά-
κης. Όταν έβαλαν διαγώνισµα στους µαθητές για το ποιοι ήταν
οι επτά σοφοί της αρχαίας Ελλάδας –θα το ξέρετε οι περισσότε-
ροι- κάποιος απάντησε το εξής: «Οι επτά σοφοί της αρχαίας Ελ-
λάδας ήταν πέντε, εκ των οποίων δύο οι σπουδαιότεροι: ο Θαλής
και ο Μιλήσιος»! 

Αλήθεια, το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι τελικά ο Μαντέλης
–θα το πω έτσι- ο Τσοχατζόπουλος, ο κ. Μαρκογιαννάκης –που
είναι εδώ- και ο κ. Αλογοσκούφης; Σοβαρολογείτε; Στον ελληνικό
λαό λέτε σήµερα ότι αυτό το τεράστιο σκάνδαλο που το έχετε
περιγράψει µε µελανά χρώµατα, εγκληµατικές συµµορίες, οργα-
νώσεις κ.λπ. –βλέπε καπιταλισµός, κατά τη γνώµη µας- είναι
αυτό; Είναι αυτό που λέτε σήµερα; Και µε αυτό θα πάτε να πείτε
στον κόσµο ότι εµείς θέλουµε την κάθαρση; Θεωρώ ότι ούτε

µικρά παιδιά δεν θα πιστέψουν τίποτα από αυτά. 
Σ’ αυτήν την κατάληξη, λοιπόν, που –επαναλαµβάνω- αγγίζει

τα όρια τής γελοιότητας, κυριολεκτικά της γελοιότητας, εµείς
προβληµατιστήκαµε για το πώς θα τοποθετηθούµε και θέλουµε
να το πούµε δηµόσια, γιατί θεωρούµε ότι πραγµατικά αγγίζει τα
όρια της γελοιότητας. 

Έχοντας επιφυλάξεις –βέβαια, δεν θέλουµε να προδικάσουµε
το αποτέλεσµα- θα συµφωνήσουµε τελικά στη σύσταση κοινο-
βουλευτικής επιτροπής για περαιτέρω έρευνα. Άλλωστε, το ζη-
τούν και οι δύο Υπουργοί, γιατί σε δύο καταλήξαµε –γι’ αυτό λέω
«ο Θαλής και ο Μιλήσιος», σε τελευταία ανάλυση.

Συµφωνούµε, λοιπόν, παρά τις επιφυλάξεις που µπορεί να
έχουµε και σε ό,τι αφορά τις κατηγορίες και σε ό,τι αφορά τα
αποτελέσµατα. Κυρίως, όµως, επειδή κλείνει η αυλαία –µάλλον-
απ’ αυτήν την υπόθεση, θέλουµε να απευθυνθούµε στους εργα-
ζόµενους και στα λαϊκά στρώµατα που σήµερα, οδηγούνται κυ-
ριολεκτικά στην απόγνωση. 

Τους καλούµε να κλείσουν τα αυτιά τους στην πλύση εγκεφάλου
που τους κάνετε καθηµερινά, εννοώ τα κόµµατα που διαχειρίζονται
την εξουσία, εννοώ και αυτούς, οι οποίοι προπαγανδίζουν καθηµε-
ρινά µε όλους τους τρόπους αυτήν την πολιτική. Τους λέµε να κλεί-
σουν τα αυτιά τους και να σκεφτούν να αξιοποιήσουν την ίδια την
πείρα τους. 

Η δικαιολογηµένη αγανάκτηση που υπάρχει για τις µίζες και
τη διαφθορά, πρέπει να εκδηλωθεί και να στοχοποιήσει αυτούς
που γεννούν τη διαφθορά και τις µίζες, τη µήτρα που τα γεννά
και η οποία είναι η πολιτική που ακολούθησαν και το ΠΑΣΟΚ και
η Νέα Δηµοκρατία, είναι η πολιτική εξυπηρέτηση των συµφερό-
ντων του κεφαλαίου, που δίνει τεράστια κέρδη ακόµα και σή-
µερα, αµύθητο πλούτο ακόµα και σήµερα.

Τα κέρδη της «DEUTSCHE TELEKOM» από τον ΟΤΕ το πρώτο
τρίµηνο ήταν 148 εκατοµµύρια ευρώ. Πόσα πήρε η Ελλάδα, το
ελληνικό δηµόσιο; Πήρε 8 εκατοµµύρια; Ακόµα και σήµερα, για
να µπορέσει η «SIEMENS» να ελέγξει τον ελληνικό ΟΤΕ και τα
Βαλκάνια, γι’ αυτό έδινε και τις µίζες, όπως τις δίνουν και άλλες
εταιρείες. 

Όµως, η πολιτική ευθύνη και η ευθύνη ανήκει στις κυβερνήσεις
και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί αυτοί έκαναν τη
στρατηγική αυτή επιλογή, γιατί αυτοί –για να µπω και στο δικό
σας έδαφος- και τα δύο κόµµατα έκλεισαν τη δυνατότητα που
ανοιγόταν µε την ΕΛΒΗΛ εκείνη την περίοδο, να µπορέσει η Ελ-
λάδα από µόνη της να αναπτυχθεί στον τοµέα των τηλεπικοινω-
νιών.

Εκεί πρέπει να σηµαδέψει ο λαός, γιατί σε τελευταία ανάλυση
–και θα το πω πιο ωµά- οι µίζες εξοργίζουν, προκαλούν έκρηξη
στον κόσµο και δικαιολογηµένα αλλά είναι η παρανυχίδα, είναι
τα λίγα που κλέβουν από τον κόσµο. Η ληστεία η µεγάλη είναι
νόµιµη! 

Θα το επαναλάβω για µια ακόµη φορά, σύστηµα TETRA. Πόσα
σας πρότεινε η σουηδική εταιρεία, κύριε Μαρκογιαννάκη; Σας
πρότεινε 12 εκατοµµύρια για να το κάνει. Πόσο έγινε τελικά; Ο
ελληνικός λαός πλήρωσε 125 εκατοµµύρια για το σύστηµα
TETRA. Άντε, να πήγαν τα 10 εκατοµµύρια στις µίζες. Τα 115 εκα-
τοµµύρια που πήγαν; Στη «SIEMENS» και στη «MOTOROLA». 

Ποια είναι η µεγαλύτερη ληστεία; Βεβαίως, και οι µίζες κατα-
δικάζονται, όµως, η µεγαλύτερη ληστεία είναι το –εντός ή εκτός
εισαγωγικών- νόµιµο κέρδος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Διευκρινίστε, όµως, ότι την
παλιοδουλειά την έκαναν άλλοι. Όχι εγώ! Γιατί λένε ότι εγώ
έκανα αυτά τα πράγµατα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είχε γίνει ήδη. Είχε παραγγελθεί ήδη.
Απλώς εσείς µας φέρατε αυτό το στοιχείο, γι’ αυτό το λέω. Το
χρησιµοποίησα θετικά και όχι αρνητικά.

Εποµένως εκεί που προσπαθείτε να µπλέξετε τον κόσµο, για
να κοιτά το δέντρο και να χάνει το δάσος, να κοιτά δηλαδή τη
διαφθορά –που όντως πρέπει να την κοιτά και να την καταδικά-
ζει- εκεί είναι, που δεν πρέπει να πέσει στην παγίδα αλλά να κοιτά
το δάσος.

Μια ακόµη πλευρά που θέλουµε να πούµε στον ελληνικό λαό
είναι η εξής: Η διαφάνεια, οι κανόνες και όλα αυτά τα οποία του
υπόσχονται είναι ψέµατα. Ένα σύστηµα που βασίζεται στην εκ-
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µετάλλευση ανθρώπου από άνθρωπο, ένα σύστηµα που γι’ αυτό
το λόγο είναι άτιµο –γιατί δηµιουργεί πλούτο σε ανθρώπους που
εκµεταλλεύονται άλλους ανθρώπους- δεν µπορεί να γίνει τίµιο,
το πολύ– πολύ να αλλάζει τους κανόνες και, αν θέλετε, καµµιά
φορά αυτήν την ατιµία τη θεσµοθετεί κιόλας! Αλλού, σε άλλες
χώρες, παλαιότερα, αυτές οι µίζες ήταν νόµιµες, έλεγε παρα-
δείγµατος χάριν, 8%, 10% προµήθεια και σήµερα υπάρχουν πα-
ντού. 

Άρα δεν πρόκειται να αλλάξει η ουσία αυτού του συστήµατος
ούτε να εξανθρωπιστεί, παρά µόνον πρέπει να ανατραπεί και ο
λαός να συγκεντρώσει την προσοχή του στην πολιτική καταδίκη
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας και όσων υπηρετούν αυτό
το σύστηµα, να συγκεντρώσει την προσοχή του στο µεγαλύτερο
σκάνδαλο που συντελείται όλα αυτά τα χρόνια, αλλά ιδιαίτερα
σήµερα στο όνοµα της κρίσης, που είναι η µεγαλύτερη ληστεία
που γνώρισαν και που γνωρίζουν οι εργαζόµενοι για το επόµενο
διάστηµα και η µεγαλύτερη ληστεία της δηµόσιας περιουσίας. 

Οι πολίτες πρέπει να θυµηθούν κάτι, γιατί πολλοί φωνάζουν
«κλέφτες– κλέφτες» και ότι όλοι είναι κλέφτες. Φυσικά, σε αυτό
συνέβαλαν και τα δύο κόµµατα αναδεικνύοντας το θέµα της δια-
φθοράς. Όµως, πρέπει να σκεφτούν ότι ο µεγαλύτερος κλέφτης
που υπάρχει, είναι ο ίδιος ο καπιταλισµός, τον οποίο πρέπει να
ανατρέψουν γρήγορα.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Παφίλη, ειδικό αγορητή του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, ειδικός αγορητής
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, για δεκαπέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα το ανέκδοτο για τον Θαλή και τον Μιλήσιο, αγαπητέ

Θανάση Παφίλη, και θυµήθηκα τον Μαλέσιο. Κάποια στιγµή στο
πλαίσιο της εξεταστικής και αυτός είχε στοχοθετηθεί –ο τελευ-
ταίος τροχός της αµάξης!- για να δούµε έτσι πού πήγαινε η ιστο-
ρία από την αρχή της λειτουργίας της εξεταστικής και αυτό δεν
αποτελεί καµµία αιχµή για τον αγαπητό και σεβαστό σε όλους κ.
Βαλυράκη αλλά πραγµατικά, «ώδινεν όρος και έτεκεν» -όχι-
«µυν», αλλά ούτε καν ψύλλο!

Αυτή είναι η λογική πίσω από την πρόταση του ΠΑΣΟΚ που συ-
ζητάµε για προανακριτική, η οποία πρόταση ασφαλώς όζει. Και
όζει και συγκάλυψη, όζει συνεννόηση µεταξύ των δύο φθαρµέ-
νων κοµµάτων για να κλείσει η υπόθεση, όζει όµως συνεννόηση
και µε τη Γερµανία, ώστε να προστατευτεί το καµάρι της χώρας
αυτής, η «SIEMENS».

Είναι αυτή η εταιρεία που µας κάνει και αγωγή από πάνω,
αφού δύο χρόνια η Κυβέρνησή σας, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ καµάρωνε τη «SIEMENS». Δύο χρόνια, λοιπόν,
την καµάρωνε και τώρα µας κάνει και αγωγή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Με αυτήν, λοιπόν, την εταιρεία «µπουµπούκι» και τους εκλε-
κτούς της, πολιτικούς και άλλους, παλέψαµε ένα χρόνο, αφιερώ-
νοντας χίλιες ώρες συνεδριάσεων, χωρίς φυσικά να αµειφθούµε,
διαβάζοντας ένα εκατοµµύριο σελίδες δικογραφίες και εξετάζο-
ντας εκατόν πενήντα µάρτυρες, πολλοί εκ των οποίων είναι αυτό
που λέει ο λαός «λαµόγια». Ήρθαν ψεύτες µέσα, ήρθαν κλέφτες,
ήρθαν απατεώνες, ήρθαν ύποπτοι για κατασκοπεία -γιατί να το
κρύψουµε;- κάποιοι ήταν φοβισµένοι και κάποιοι λίγοι, κατά την
άποψή µας, είπαν την αλήθεια.

Είναι δε χαρακτηριστικό ότι µε κάποιους από αυτούς ουδέποτε
ασχολήθηκε η δικαιοσύνη. Πρώτη φορά βρέθηκαν και κατέθεσαν
στη δική µας εξεταστική. Ουδέποτε η δικαιοσύνη τους είχε κα-
λέσει. Επί ένα χρόνο µάλλιασε η γλώσσα µας να αναζητούµε
στην εξεταστική να ανοίξουν οι λογαριασµοί των ταµείων και τα-
µιών και να κληθούν οι τρεις πρώην Πρωθυπουργοί, ο κ. Μητσο-
τάκης, ο κ. Σηµίτης και ο κ. Καραµανλής και όλα τα υπόλοιπα
κόµµατα το αρνούνταν. Ξαφνικά, στις 6 Φεβρουαρίου, δύο εβδο-
µάδες µετά το τέλος των εργασιών, διαβάζω έκπληκτος στην
εφηµερίδα «REAL NEWS»…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι, όλα τα κόµµατα για τους Πρω-
θυπουργούς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Για το θέµα του Σηµίτη και
µόνο ψηφίσατε εσείς, εγώ και ο κ. Καµµένος να κληθεί, στη δεύ-
τερη ψηφοφορία. Όµως, για τον κ. Μητσοτάκη και τον κ. Καρα-
µανλή ούτε το ΚΚΕ συγκατένευσε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ζητήσαµε και είπαµε να έρθουν όλοι
οι Πρωθυπουργοί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Στη «REAL NEWS», λοιπόν, ο
κ. Ραγκούσης µάς είπε ότι θα πρέπει να ελεγχθούν οι πρώην
Πρωθυπουργοί. Πού το ανακάλυψε ο κ. Ραγκούσης, ενώ µάλ-
λιασε η γλώσσα µας επί ένα χρόνο, είναι απορίας άξιον! Στην
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» βλέπω αναδηµοσίευση συνέντευξης του κ. Μη-
τσοτάκη, ο οποίος αναφέρει επί λέξει: «Η επιτροπή έπρεπε να
έχει το θάρρος να πει την αλήθεια ότι τα δύο µεγάλα κόµµατα
ενισχύθηκαν από τη «SIEMENS»». Ο πρώην Πρωθυπουργός λέει
αυτά, µε εξήντα χρόνια παρουσίας στο δηµόσιο βίο της Ελλά-
δος.

Όλα αυτά τα δηµοσιεύµατα τα κατέθεσα στις 13 Μαΐου, όταν
έγινε η συζήτηση του πορίσµατος της «SIEMENS». Εν τω µεταξύ,
είχαµε ζητήσει είκοσι δύο φορές γραπτώς και προφορικώς να
κληθούν οι πρώην Πρωθυπουργοί ως µάρτυρες. Είχαµε ζητήσει
να κληθεί ο κ. Μητσοτάκης και να µας πει ποιος τον ανέτρεψε το
1993. Έχει πει δηµοσίως ότι ανετράπη η κυβέρνησή του -αυτό
το ξέρουµε όλοι- από οικονοµικά συµφέροντα. Θέλαµε να ξέ-
ρουµε ποιοι φουσκωτοί, εν πάση περιπτώσει, οικονοµικών συµ-
φερόντων ανέτρεψαν αυτήν την κυβέρνηση η οποία είχε πάρει
το 47% το 1990 και ανετράπη το 1993.

Είχαµε ζητήσει να κληθεί ο κ. Σηµίτης να µας πει γιατί επί των
ηµερών του έγιναν αυτές οι τερατώδεις αναθέσεις σε ψηφιακές
παροχές του ΟΤΕ, σε τρένα, σε C4I, τι έγινε µε το ένα εκατοµµύ-
ριο µάρκα στον Τσουκάτο. Αυτό ήθελα να µας πει ο κ. Σηµίτης.
Και αυτό, τι έγινε µε το ένα εκατοµµύριο µάρκα.

Αποφαίνεται, όµως, το ΠΑΣΟΚ ότι για όλα φταίει ο Αλογοσκού-
φης και ο Μαρκογιαννάκης. Αυτοί είναι οι υπεύθυνοι για το σκάν-
δαλο «SIEMENS», ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκογιαννάκης.

Ο κ. Καραµανλής ήθελα να µας πει γιατί δεν κατήγγειλε ούτε
επαναδιαπραγµατεύθηκε καµµία από τις συµβάσεις του ΠΑΣΟΚ,
οι οποίες ήταν µαµούθ, γιατί άφησε στο σκοτάδι τις προµήθειες
των Ολυµπιακών Αγώνων και συνέχισε κανονικά να εκτελεί πε-
ρίεργες συµβάσεις, ενώ όλοι µιλούσαν για µιζοδοσία από τη
«SIEMENS».

Αλώνιζε, όµως, η «SIEMENS» και στα θέµατα της υγείας και
στα ζητήµατα του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, τα οποία δεν εξε-
τάστηκαν σε βάθος. Πληµµελώς µόνο εξετάστηκαν οι λαµογιές
και στην υγεία και στην άµυνα, παρ’ ότι έστειλα επιστολή στον
αγαπητό σε όλους µας κ. Βαλυράκη στις 7 Οκτωβρίου του 2010,
ζητώντας εις βάθος διερεύνηση, αφού η δικαιοσύνη επί έξι χρό-
νια ελάχιστα έκανε.

Χωρίς, όµως, διερεύνηση και της άµυνας και της υγείας, σή-
µερα το ΠΑΣΟΚ λέει ότι για το σκάνδαλο «SIEMENS» ευθύνεται
ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκογιαννάκης. Εν τω µεταξύ, τα κοµ-
µατικά ταµεία και οι ταµίες µένουν πάντα µακράν του βεληνεκούς
της εξεταστικής. Κανένας λογαριασµός δεν ανήκει, ο ένας τα-
µίας πέθανε, ο άλλος δεν θυµάται, ο τρίτος δεν ήξερε και µένει
µετέωρη η δήλωση του κ. Τσουκάτου για το ένα εκατοµµύριο
µάρκα.

Δεν πρέπει να µας πει το ΠΑΣΟΚ, που κατηγορεί σήµερα τον
κ. Αλογοσκούφη και τον κ. Μαρκογιαννάκη, αυτό το ένα εκατοµ-
µύριο µάρκα που είπε ο Τσουκάτος που είναι; Δεν θα µάθουµε
επιτέλους; Δεν θα µας κάνετε την τιµή να µας πείτε πού πήγαν
αυτά τα λεφτά που λέει ο Τσουκάτος ότι δόθηκαν στο ΠΑΣΟΚ;

Περιέργως δε, ο κ. Σηµίτης έστειλε δελτίο Τύπου -ένα υπό-
µνηµα είναι- στις 12 Μαΐου, παραµονή της συζητήσεως για το
πόρισµα για την υπόθεση «SIEMENS» και δεν αναφέρει τίποτα
γι’ αυτό το ένα εκατοµµύριο, για τον Τσουκάτο. Τίποτα απολύ-
τως. Επιτίθεται στον κ. Καστανίδη, αλλά για τον κ. Τσουκάτο και
το ένα εκατοµµύριο απολύτως τίποτα, παρ’ ότι ο κ. Σηµίτης ξέ-
ρουµε όλοι ότι ήταν αρχηγός του ΠΑΣΟΚ.

Εν τω µεταξύ, η δικογραφία πραγµατικά επιφυλάσσει πάρα
πολύ µεγάλες εκπλήξεις. Βλέπει κανείς στη δικογραφία -και ενώ
είπαµε ότι για το σκάνδαλο της «SIEMENS» φταίει ο Αλογοσκού-
φης και ο Μαρκογιαννάκης- ότι υπάρχει το έµβασµα µέσω της
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Αγροτικής προς την Εταιρεία Μελέτης Προβληµάτων και Δρά-
σεων της Νέας Γενιάς, που είχε δηµιουργήσει η νεολαία του
ΠΑΣΟΚ. Αυτό είναι το έµβασµα. Έδωσε, λοιπόν, η «SIEMENS»
λεφτά στη νεολαία του ΠΑΣΟΚ. Ορίστε και το συνοδευτικό: Νεο-
λαία ΠΑΣΟΚ, µε το έµβληµά σας, προς την κ. Τσακάλου, παρα-
καλώ και ορίστε και η περιγραφή αυτών που θα χρηµατοδοτούντο.

Φεστιβάλ, λοιπόν, της Νεολαίας ΠΑΣΟΚ και τι λέει αυτό το φε-
στιβάλ; Χιλιάδες ευρώ, συναυλία του κ. Μάριου Φραγκούλη
40.000 ευρώ, συναυλία του κ. Γιώργου Μάγκα -ξέρετε, τον καλ-
λιτέχνη µε το κλαρίνο- Δυτικές Συνοικίες, άλλη συναυλία, 15.000
ευρώ, το συγκρότηµα ΜΠΛΕ, άλλες 15.000. Λεφτά, λοιπόν, προ-
τείνει η Νεολαία του ΠΑΣΟΚ στη «SIEMENS» προς την κ. Τσακά-
λου -δεξί χέρι του κ. Χριστοφοράκου- και µέσω της «SIEMENS»
ρίχνει τα δεκαπέντε χιλιαρικάκια.

Ορίστε, λοιπόν, το έµβασµα το οποίο το ξανακαταθέτω, αφού
το έχω καταθέσει τέσσερις φορές µέχρι στιγµής στα Πρακτικά
της Βουλής και σε συζητήσεις άλλων νοµοσχεδίων, τα λεφτά που
πήρε µέσω της Αγροτικής Τράπεζας η Νεολαία του ΠΑΣΟΚ.
Όµως, κατά τα άλλα, φταίει ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκογιαν-
νάκης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η «SIEMENS», όµως, δεν έκανε µόνο δώρα και χορηγίες, όπως
προκύπτει από τους σκληρούς δίσκους που κατατέθηκαν. Προ-
σέξτε, µας δόθηκαν στις 7 Ιουνίου 2010 -το θυµάται ο σεβαστός
κύριος Πρόεδρος- δηλαδή, τέσσερα χρόνια και βάλε µετά το ξέ-
σπασµα του σκανδάλου και αφού είχαµε πει ορισµένοι από εµάς
και είχαµε προτείνει εννέα φορές το εξής: «Πηγαίνετε και κάνετε
επιτέλους µία κατάσχεση στους σκληρούς δίσκους, φέρτε τους
σκληρούς δίσκους αιφνιδιαστικά και όχι µε προειδοποιηµένο τη-
λεφώνηµα, µε προειδοποίηση. Φέρτε τους σκληρούς δίσκους να
δούµε τι γράφουν µέσα, τι έχουν µέσα».

Με πολλά ζόρια, λοιπόν, έγινε η κατάσχεση στις 7 Ιουνίου, πριν
ένα χρόνο περίπου και βλέπουµε ότι ο Χριστοφοράκος και η
«SIEMENS» ενηµερώνονταν καθηµερινά για τις προσωπικές στιγ-
µές του τότε Πρωθυπουργού, του κ. Καραµανλή, των πολιτικών
αρχηγών και των Υπουργών.

Για να δούµε, λοιπόν, τι έπαιρνε η «SIEMENS». Αυτό, λοιπόν,
πήγαινε κάθε µέρα στον κ. Χριστοφοράκο. Το έπαιρνε, λοιπόν,
στα χέρια του κάθε µέρα, χωρίς εξαίρεση. Τι γράφει, λοιπόν,
µέσα; Ο κ. Καραµανλής µαγνητοφωνήθηκε κατά τη διάρκεια του
τελευταίου ταξιδιού του στη Βιέννη. Μαγνητοφωνήθηκε µέσα
στο αεροπλάνο ο Πρωθυπουργός της Ελλάδος.

Τι λέει, λοιπόν, η κασέτα της µαγνητοφώνησης του Πρωθυ-
πουργού της Ελλάδος; Λέει: «Παραιτούµαι από την προσπάθεια
να κάνω κάτι γι’ αυτόν τον τόπο. Πίστευα ότι θα µπορούσα κάτι
να καταφέρω. Ας τελειώνω καλύτερα µια ώρα αρχύτερα». Αυτά
έρχονταν κάθε µέρα υπ’ όψιν του κ. Χριστοφοράκου, µαγνητο-
φωνηµένος ο Πρωθυπουργός. Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταθέτω, επίσης και το κατάπτυστο και εµετικό έγγραφο -
άλλη µία αναφορά που έπαιρνε ο κ. Χριστοφοράκος- όπου λα-
σπώνεται ο Πρωθυπουργός της Ελλάδος, ο κ. Καραµανλής, ως
αλκοολικός. Τα µπουµπούκια της «SIEMENS» ενηµέρωναν το
Χριστοφοράκο ότι δήθεν ο Πρωθυπουργός της Ελλάδος ήταν
αλκοολικός. Ήταν, λέει, ερωτευµένος µε το αλκοόλ. Αυτό γράφει
σ’ αυτό το εµετικό έγγραφο που δίνεται υπ’ όψιν τού επικεφαλής
της «SIEMENS» και το οποίο έγγραφο είναι στη δικογραφία και
το οποίο, όπως είπα, επίσης, καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε άλλο σηµείο ο Χριστοφοράκος µαθαίνει και για την υπό-
θεση των παρακολουθήσεων στη «VODAFONE». Διαβάζω, λοι-
πόν: «Στις 13 Φεβρουαρίου 2006, παρακολούθηση του

Πρωθυπουργού και του τότε Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης κ. Παπανδρέου. Είχε προηγηθεί η απόλυτη συνεννόηση
των αρχηγών των δύο µεγάλων κοµµάτων. Η συνεννόηση έλαβε
χώρα στην οικία Παπανδρέου τη νύχτα της περασµένης Τρίτης
προς Τετάρτη, στην οποία ο Πρωθυπουργός Καραµανλής
έφτασε µε ιδιωτικό αυτοκίνητο µάρκας HONDA, µε µαύρα τζάµια
Ακούστε λεπτοµέρεια: Ξέρει ο επικεφαλής της «SIEMENS» ότι ο
Πρωθυπουργός της Ελλάδος πήγε στο σπίτι του Παπανδρέου
νυχτιάτικα, µεσάνυχτα, µε αυτοκίνητο µάρκας HONDA, µε µαύρα
τζάµια, µε τη συνοδεία έµπιστου συγγενούς του, που ήταν και ο
οδηγός.

Φυσικά, κανείς δεν είναι σε θέση να γνωρίζει τι ακριβώς συζη-
τήθηκε στο µικρό προσωπικό γραφείο του κ. Παπανδρέου -τέ-
τοια λεπτοµέρεια- µέσα στη νύχτα, αν και στην περίπτωση αυτή
µεγαλύτερη σηµασία έχει το γεγονός της επίσκεψης.

Ξέρει, λοιπόν, η «SIEMENS», αν πηγαίνει µε HONDA ο Πρωθυ-
πουργός, αν οδηγεί το αυτοκίνητο στενός συγγενής του, πού µι-
λάει, σε ποιο σπίτι πήγε, αν µίλησε στο ατοµικό γραφείο του κ.
Παπανδρέου ο κ. Καραµανλής µε τον κ. Παπανδρέου µέσα στα
άγρια µεσάνυχτα.

Αυτά, λοιπόν, τα ήξερε η «SIEMENS», αυτή η εταιρεία «µπου-
µπούκι», η οποία µας κάνει σήµερα αγωγή και µας ζητάει και τα
σπασµένα.

Ταξίδι της εξεταστικής επιτροπής στο Μόναχο. Κάνω το flash
back -επειδή όλοι οι συνάδελφοι αναφέρθηκαν- για να δούµε µε
ποια εταιρεία έχουµε να κάνουµε και πώς καταλήξαµε µε αυτό
το πόρισµα στο να στοχοθετείται ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκο-
γιαννάκης. 

Στο ταξίδι της εξεταστικής στο Μόναχο ζήσαµε κάποιες πε-
ρίεργες καταστάσεις, όταν πήγαµε µε άλλους συναδέλφους. Θυ-
µούνται όλοι οι συνάδελφοι που πήγαµε, την περίεργη Γερµανίδα
εισαγγελέα η οποία επέµενε, πρώτον, να µην τεθεί η ερώτησή
µου για τα 100 εκατοµµύρια για τις µίζες. Δεν δεχόταν να τεθεί
η ερώτηση για τα 100 εκατοµµύρια. Δεύτερον, επέµενε να µην
τεθεί η ερώτηση για τη σχέση της «SIEMENS» µε τα Σκόπια. Διά
ροπάλου απαγορεύτηκαν οι ερωτήσεις από την περίεργη αυτή
εισαγγελέα. Θα θυµούνται οι Βουλευτές που ήταν παρόντες –
όπως ο κ. Παφίλης- τους χαλασµένους υπολογιστές κατά τη
διάρκεια της κατάθεσης, το χάσιµο των αρχείων µε τις απαντή-
σεις του Σίκατσεκ, ότι έπεφτε το σύστηµα ενώ κατέθεταν διάφο-
ροι –λέει- λόγω βλάβης. Περιµέναµε δύο ώρες να φτιαχτεί το
σύστηµα στην Εισαγγελία του Μονάχου της προηγµένης Γερµα-
νίας. Δηλαδή, αν συνέβαινε κάτι τέτοιο στην Ελλάδα, το
«Spiegel» θα έγραφε δύο χρόνια για την Ελλάδα, για την υποα-
νάπτυκτη Ελλάδα µε τους τεµπέληδες Έλληνες υπαλλήλους και
τα χαλασµένα συστήµατα. Επειδή συνέβη στην προηγµένη Γερ-
µανία και υπάρχει πλήρης προστασία της «SIEMENS» από τη
Γερµανία, δεν ακούστηκε τίποτα πουθενά. 

Κατόπιν όλων αυτών –και έγιναν και οι σχετικές ερωτήσεις
προς τους υπευθύνους της «SIEMENS»- είδαµε ότι έπασχαν από
οµαδική αµνησία. Βέβαια, εγώ αρνήθηκα ως µέλος της εξεταστι-
κής να συµπράξω στα επόµενα ταξίδια και δεν πήγα σε καµµία
από τις επόµενες αποστολές στο Μόναχο. 

Για να κατανοηθεί το απόλυτο επίπεδο προστασίας της
«SIEMENS» από την επίσηµη Γερµανία, θα πρέπει να σηµειώ-
σουµε ότι επόπτης διαφάνειας της «SIEMENS» είναι ο κ. Τέο Βάι-
γκελ. Ποιος είναι ο κ. Βάιγκελ; Είναι πρώην µεγαλοστέλεχος των
Χριστιανοδηµοκρατών, πρώην Υπουργός Οικονοµικών της Γερ-
µανίας και ο άνθρωπος που είπε ότι δεν θυµάται τίποτα για το
παρελθόν. Έπασχε, προφανώς, από όψιµο και πρώιµο Αλτσχάι-
µερ. Δεν θυµόταν τίποτα ο επόπτης διαφάνειας της «SIEMENS». 

Ενώ έβραζε το σκάνδαλο -ο κόσµος στην Ελλάδα ζητούσε δι-
καιοσύνη των «λαδιάρηδων» και τιµωρία των «λαδιάρηδων» πο-
λιτικών, δήµευση των περιουσιών τους υπέρ του δηµοσίου-
έρχεται η ΔΕΗ επί ΠΑΣΟΚ και υπογράφει σύµβαση πριν από
οκτώ µήνες, σαν να µην τρέχει τίποτα. Υπογράφει σύµβαση προ-
µήθειας µονοφασικών ρυθµιστών τάσεως από τη «SIEMENS», µε
κόστος 2 εκατοµµύρια ευρώ. Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά
την ανταλλαγή των e-mail της ΔΕΗ µε τη «SIEMENS» και των
υπαλλήλων οι οποίοι τα υπογράφουν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

14080 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αντί, δηλαδή, αυτή η εταιρεία να µπει σε καραντίνα µέχρι να
δώσει τα ονόµατα των µιζαδόρων, να αποζηµιώσει την Ελλάδα
για τη ζηµιά που έπαθε, µια κρατική εταιρεία, η ΔΕΗ, έρχεται και
της δίνει 2 εκατοµµύρια ευρώ ντούκου για ρυθµιστές τάσεως. 

Μαθαίνουµε ότι εσχάτως «ξερογλείφεται» η «SIEMENS» για
κάποια µονάδα η οποία θα δηµιουργηθεί και στην Κοζάνη. Δη-
λαδή και τους αφήσαµε ατιµώρητους και αγωγή µάς κάνουν και
πάνε να µας πάρουν και τη µονάδα που θα φτιάξει η ΔΕΗ στην
Κοζάνη. Δεν είχε ούτε πάγωµα κρατικών συµβολαίων ούτε κυρώ-
σεις είχε ούτε αποζηµίωση τίθεται από αυτήν την εταιρεία και
µας κάνει και αγωγή από πάνω, όταν έχει πλουτίσει από τις κρα-
τικές προµήθειες. 

Όση ώρα µιλάω, βλέπω ότι ακόµα και τα µικρόφωνα που χρη-
σιµοποιούµε στη Βουλή, το σύστηµα, αγαπητέ και σεβαστέ κύριε
Βαλυράκη, είναι της «SIEMENS». Αυτό το κράτος προµηθεύεται
τα πάντα από αυτήν την εταιρεία. Τα µικρόφωνα µε τα οποία µι-
λάµε, αγαπητοί συνάδελφοι –κοιτάξτε το και εσείς- τα µικρόφωνα
που είναι σε όλα τα έδρανα, όπως και στις επιτροπές, είναι της
«SIEMENS». Τίποτα δεν της ξεφεύγει αυτής της εταιρείας, κρα-
τικές προµήθειες και παντού υπάρχει αυτή η εταιρεία-µπου-
µπούκι, η οποία κάνει και την αγωγή κατά της Ελλάδος. 

Το συµπέρασµα –και για να µην κουράζω- είναι ότι ένα χρόνο
η εξεταστική για την υπόθεση της «SIEMENS» στο σύνολό της
απέτυχε. Αυτό, προφανώς, δεν είναι καµία αιχµή για τον κ. Βα-
λυράκη. Δεν µπόρεσε να βρει τη διακίνηση µαύρου χρήµατος,
δεν βρέθηκαν λογαριασµοί πολιτικών προσώπων –αν φυσικά
εξαιρέσει κανείς τον Μαντέλη και τα ψιχία του κ. Μαντέλη και του
κ. Τσουκάτου- ενώ πάντα παραµένει µυστήριο πού πήγαν τα 100
εκατοµµύρια για τη «SIEMENS». Δεν δέχτηκαν τα κόµµατα την
κλήση των τριών πρώην Πρωθυπουργών, του κ. Μητσοτάκη, του
κ. Καραµανλή και του κ. Σηµίτη για τους λόγους που εξέθεσα.
Δεν ψάξαµε τα ταµεία και τους ταµίες, όπως ζήτησε ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός κατ’ επανάληψη προφορικώς και γρα-
πτώς. Άρα, λοιπόν, υπάρχουν σκοτεινά σηµεία σε όλες τις µεγά-
λες υποθέσεις στις οποίες αναµείχθηκε αυτή η παράξενη
εταιρεία. 

Είναι αδιανόητο, από την άλλη πλευρά, τα όργανα του ελληνι-
κού κράτους να µην έχουν ασχοληθεί ακόµα µε τις υπερτιµολο-
γήσεις και µε το τι ζηµιά έχουµε πάθει. 

Είναι απαραίτητο να καταβάλει η «SIEMENS» όλα τα κεφάλαια
τα οποία, διαφθείροντας τους εκπροσώπους του πολιτικού συ-
στήµατος, εισέπραξε παρανόµως. Αν δεν καταβάλει τα ποσά
αυτά η «SIEMENS», τα οποία θα αποκαλύψει επιτέλους –φαντά-
ζοµαι- ο κρατικός έλεγχος κάποια στιγµή, θα πρέπει να αποβλη-
θεί –και αυτό πρέπει να το πούµε όλοι- οριστικά από κάθε
διαγωνισµό προµήθειας που λαµβάνει χώρα στην ελληνική επι-
κράτεια. Και εδώ είναι πολύ εντυπωσιακό το πόσο βραδυκίνητοι
είναι φορείς, όπως η δικαιοσύνη, στη διερεύνηση της υπόθεσης. 

Δεν µάθαµε τίποτα για το πώς έφυγαν οι τρεις διαφθορείς, ο
Χριστοφοράκος και ο Καραβέλας επί Νέας Δηµοκρατίας και ο
Γιουνγκ επί ΠΑΣΟΚ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν έχει ερευνηθεί από κανέναν. Έφυγαν αυτοί, πέταξαν τα

τρία πουλάκια και δεν µάθαµε πώς έφυγαν. Η δε δικαιοσύνη, φυ-
σικά, κινούνταν µε βραδείς ρυθµούς, δίνοντας χρόνο στους δια-
φθορείς να φύγουν. 

Και είναι πολύ σωστό αυτό που είχε πει ο κ. Αποστολάκος, µι-
λώντας πριν δυο µήνες κατά τη συζήτηση του πορίσµατος, ότι
επί έξι χρόνια –το θυµάµαι που το είπατε, κύριε Αποστολάκο- δεν
έχει υπάρξει ακόµα ακροατήριο. Για ένα σκάνδαλο που είναι έξι
χρόνια και βράζει δεν έχει υπάρξει ακόµα ακροατήριο στη δικαι-
οσύνη. 

Μιζαδόροι και µιζοδότες, λοιπόν, κυκλοφορούν ελεύθεροι
εντός και εκτός Ελλάδος και η επιλογή αυτών που στοχοθετού-
νται φωνάζει από µόνη της για συνεννόηση. 

Για να είµαστε ειλικρινείς, ξέρετε τι λένε στα καφενεία; Λένε

ότι ο Μαρκογιαννάκης, δεξί χέρι της κ. Μπακογιάννη, αιώνιας
αντιπάλου του κ. Σαµαρά και ο Αλογοσκούφης, δεξί χέρι του Κα-
ραµανλή, στοχοθετούνται, ώστε να γίνει καραµπόλα και η Μπα-
κογιάννη να έχει συνέπειες και ο Καραµανλής ως δυνητικός
εσωτερικός αντίπαλος του Σαµαρά. Σε κάθε καφενείο της επι-
κράτειας µε το που ακούστηκαν αυτά τα ονόµατα, αυτό λένε. Πα-
ράλληλα, το ΠΑΣΟΚ βγαίνει «λάδι». Την πληρώνει, λοιπόν, λύνει
τις εσωκοµµατικές της διαφορές η ηγεσία της Νέας Δηµοκρα-
τίας –αυτό λένε στα καφενεία- και από την άλλη µεριά, το ΠΑΣΟΚ
βγαίνει «λάδι». 

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, όµως, ζητεί και επιµένει την
παραδειγµατική τιµωρία όλων των πολιτικών που είναι µπλεγµέ-
νοι σε αυτό το ράλι της µίζας. Ζητεί τη δήµευση των περιουσιών
τους, ζητεί να σταµατήσουν επιτέλους οι κυβερνητικές αβρότη-
τες µε τη «SIEMENS», να δοθούν οι αποζηµιώσεις στο ελληνικό
δηµόσιο, αφού σηµαντικό µέρος του χρέους µας –το ξέρουν
όλοι- είναι επαχθές. Οφείλεται σε µιζοδοσίες και υπερτιµολογή-
σεις. Αυτό το επαχθές µέρος του δηµοσίου χρέους, κύριε
Υπουργέ –και ξέρω την ευαισθησία σας- έχει τις ρίζες του στην
τακτική εταιρειών, όπως είναι η «SIEMENS». Θα πρέπει να δηλώ-
σουµε προς κάθε κατεύθυνση ότι δεν το αναγνωρίζουµε και αρ-
νούµαστε ως χώρα να το καταβάλουµε. Όσο για τη στάση του
ΛΑΟΣ δεν είναι καθόλου σίγουρη η περαιτέρω συµµετοχή µας
σε αυτήν την οπερέτα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
το συνάδελφο, κ. Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη, Βουλευτή Β’ Αθηνών
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. 

Ο οµιλητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Παπαδηµούλης, έχει το λόγο για
δεκαπέντε λεπτά. 

Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, την ώρα που ο

ελληνικός λαός παρακολουθεί µε αγωνία το τι θα γίνει µε το ελ-
ληνικό χρέος και µε την ανεργία και µε την ύφεση και µε την ανά-
πτυξη και µε τα βάσανα που τραβάει στην περίφηµη Σύνοδο
Κορυφής, η Βουλή, την ίδια µέρα, µετά από µία σκόπιµη πολύ-
µηνη καθυστέρηση, συζητά για την υποτιθέµενη κάθαρση στο
σκάνδαλο της «SIEMENS». Είναι τυχαία αυτή η σύµπτωση; Δεν
νοµίζω. 

Και µην πει κανείς ότι τα δύο θέµατα είναι άσχετα, γιατί αυτός
ο τρόπος διακυβέρνησης, αυτό το σύστηµα διακυβέρνησης της
δικοµµατικής εναλλαγής, της διαφθοράς, της υποταγής µε το
αζηµίωτο στα συµφέροντα και τις επιδιώξεις των πολυεθνικών
είναι που έφερε την Ελλάδα στα πρόθυρα της χρεοκοπίας και
τον ελληνικό λαό στο πολύχρονο µαρτύριο της µονόπλευρης,
σκληρής και άγριας λιτότητας. Άλλοι δηµιουργούν τα ελλείµµατα
και τα χρέη, άλλοι κάνουν τη ζηµιά, όπως λένε στα νυχτερινά κέ-
ντρα και άλλοι πληρώνουν το λογαριασµό. 

Βλέποντας την πρόταση του ΠΑΣΟΚ, ακούγοντας τους οµιλη-
τές και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, το συµπέρασµα
είναι προφανές. Το µεγαλύτερο πολιτικό και οικονοµικό σκάν-
δαλο οδηγείται σε ένα µεγαλοπρεπές φιάσκο, γιατί πολύ απλά
ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε η «SIEMENS», που
είναι οι κορυφές αυτού του αµαρτωλού τρίγωνου που δούλεψε
για χρόνια σε αυτό το σύστηµα της µίζας, της διαφθοράς και της
διαπλοκής, δεν θέλουν να βρεθούν και να τιµωρηθούν οι υπεύ-
θυνοι. Και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία και η «SIEMENS» συ-
µπράττουν στο κουκούλωµα. Όλα τα άλλα είναι λεπτοµέρειες και
κακόγουστο πολιτικό θέατρο. 

Ποια είναι η αλήθεια που προκύπτει και από τις σελίδες του
πορίσµατος της εξεταστικής επιτροπής; Η αλήθεια είναι ότι είναι
µπλεγµένοι για χρόνια στο µέγα σκάνδαλο της «SIEMENS» στην
περίοδο που εξετάσαµε, της εικοσαετίας και η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ, όχι µόνο πρόσωπα, αλλά και τα κοµµατικά ταµεία
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η «SIEMENS» έδινε µίζες για να
παίρνει δουλειές και το πιστοποιεί µε απόφαση το Ειρηνοδικείο
του Μονάχου που λέει ότι το 2% του τζίρου για τις δουλειές που
έπαιρνε η «SIEMENS» στην Ελλάδα πήγαιναν µε «κεκαλυµµένο
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τρόπο» -εντός εισαγωγικών- στα κόµµατα της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ. Το υπόλοιπο 8% που διαπίστωσε οµόφωνα η εξε-
ταστική επιτροπή πήγαινε σε Υπουργούς, Υπουργεία, κρατικούς
αξιωµατούχους, διοικητές οργανισµών, στελέχη οργανισµών.

Αυτό το µέγα σκάνδαλο που η εξεταστική επιτροπή εκτιµά ότι
προκάλεσε ζηµία 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ στο ελληνικό δηµό-
σιο, πάει για κουκούλωµα, για φιάσκο, µε απόλυτη συνυπευθυ-
νότητα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας! 

Πού βρισκόµαστε πέντε χρόνια µετά την αποκάλυψη του σκαν-
δάλου; Το σκάνδαλο «SIEMENS» πρώτα απ’ όλα αποκαλύφθηκε
όχι µε πρωτοβουλία ελληνικών κυβερνήσεων ή της ελληνικής δι-
καιοσύνης, αλλά µε πρωτοβουλία αρχών άλλων χωρών. Αν δεν
είχε ξεσπάσει µία διαµάχη συµφερόντων ανάµεσα σε αµερικάνι-
κες και γερµανικές εταιρείες για το πώς θα µοιραστεί η πίτα, δεν
θα είχαµε πάρει χαµπάρι, αν εµπιστευόµασταν απλώς τις ελλη-
νικές κυβερνήσεις και την ελληνική δικαιοσύνη. Ξέσπασε, λοιπόν
και αποκαλύφθηκε εκεί, πέντε χρόνια µετά.

Το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία που αποδεδειγµένα είναι
µπλεγµένοι και οι δύο µέχρι το λαιµό, τσακώνονται για το χρώµα
του σκανδάλου. «Πράσινο», λένε οι γαλάζιοι, «γαλάζιο» λένε µε
τον τρόπο τους οι πράσινοι, όταν ο κόσµος το έχει τούµπανο ότι
είναι δικοµµατικό, δηλαδή και «πράσινο» και «γαλάζιο» και «γα-
λάζιο» και «πράσινο», για να µην αδικήσω κανέναν στη σειρά.

Η δε «SIEMENS» µας δουλεύει ψιλό γαζί. Χρόνια ολόκληρα πα-
ρίστανε ότι θέλει να συνεργαστεί, έκλεισε τις υποθέσεις της,
πλήρωσε 1,7 δισεκατοµµύριο ευρώ αποζηµιώσεις γι’ αυτό το
σκάνδαλο σε δεκαεπτά χώρες και στην Ελλάδα, αφού είδε ότι
πέντε χρόνια µετά, το κράτος του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµο-
κρατίας δεν έχει καν υπολογίσει τη ζηµία, δεν έχει καν κάνει
αγωγή –όχι απλώς δεν έχει πάρει ένα ευρώ, αλλά ούτε καν έχει
ζητήσει ένα ευρώ- ήρθε προχθές και ανακοίνωσε στην Κυβέρ-
νηση ότι θα µας κάνει και αγωγή εναντίον του ελληνικού δηµο-
σίου! Δώσε θάρρος στο χωριάτη, να σ’ ανέβει στο κρεββάτι! 

Όµως, βρίσκουν και τα κάνουν! Διότι, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, κανείς µασκαράς δεν έχει κάτσει στο εδώλιο! Και δεν
µιλώ µόνο για τους πρώην Υπουργούς που είναι θωρακισµένοι
µε την ατιµωρησία που προβλέπει το Σύνταγµα στο γνωστό
άρθρο 86, αλλά µιλώ και για τους υπόλοιπους που δεν είναι θω-
ρακισµένοι απ’ αυτή τη συνταγµατική πρόβλεψη και που κανείς
δεν έχει κάτσει στο εδώλιο! Ούτε ο κ. Σκαρπέλης ούτε ο κ. Τσου-
κάτος ούτε κανείς! 

Πού οφείλεται αυτή η αποθράσυνση της «SIEMENS»; Οφείλε-
ται στο ότι οι κρίσιµοι παράγοντες του σκανδάλου δεν διέφυγαν,
αλλά φυγαδεύτηκαν στο εξωτερικό. Μιλάµε για τον κ. Καραβέλα
και τον κ. Χριστοφοράκο επί Νέας Δηµοκρατίας και για τον κ. Γι-
ουνγκ επί ΠΑΣΟΚ. Έκλεισαν τις υποθέσεις τους µε έναν συµβι-
βασµό µε τη «SIEMENS», υπέγραψαν το σύµφωνο εµπιστευτι-
κότητας, έπεσαν στα µαλακά, η «SIEMENS» πήρε πίσω και λεφτά
απ’ αυτούς και εδώ ορισµένοι παριστάνουν ότι θέλουν να λάµψει
η αλήθεια!

Να σας πω την εµπειρία µου από χίλιες ώρες συνεδρίαση στην
εξεταστική επιτροπή επί έντεκα µήνες. Από την Αίθουσα της Εξε-
ταστικής Επιτροπής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρέλασε η
βρώµα του σκανδάλου, αλλά όχι η αλήθεια! Είδαµε ένα σύστηµα
εξουσίας που βρωµάει από την κορυφή µέχρι τα νύχια! Βολικές
κυβερνήσεις, πρόθυµοι και «λαδιάρηδες» Υπουργοί που κάνουν,
όµως, τις δουλειές τους µε µεσάζοντες που τα παίρνουν σε σα-
κούλες και σε βαλίτσες! Και δεν µπορούν να βρεθούν τα ίχνη! 

Μιλάµε για µία διαβρωµένη και δουλική διοίκηση, µία αναπο-
τελεσµατική και συχνότατα χειραγωγούµενη δικαιοσύνη και ένα
δικοµµατικό σύστηµα στο ρόλο του νονού µε το αζηµίωτο που
παίρνει και για τα κοµµατικά ταµεία, πέρα από τα πρόσωπα!
Υπάρχει και ένας στρατός από ενδιάµεσους και λαµόγια –αυτοί
που βρέθηκαν µε τα λεφτά- οι οποίοι είναι κιµπάρηδες, παίρνουν
πολλά λεφτά και τα δίνουν σε κάποιον άλλο και ποτέ δεν ζητούν
απόδειξη, εµπιστεύονται το λόγο του, δεν θυµούνται τίποτα, ξε-
χνούν, ανακαλούν τις καταθέσεις τους, κ.λπ.. 

Υπάρχει και µια προκλητική ατιµωρησία! Αναρωτιέµαι, πώς
µπορεί αυτή η Βουλή να ψηφίζει νόµους που κόβουν άγρια µι-
σθούς, συντάξεις, δικαιώµατα, που καταδικάζουν την πλειοψηφία
του ελληνικού λαού στη βία της ανέχειας και της ανεργίας, στην

απελπισία ενός µέλλοντος που θα είναι πολύ χειρότερο από το
παρόν, ιδιαίτερα για τη νέα γενιά, όταν δεν µπορούν να βάλουν
κάποιους κλέφτες φυλακή, όταν δεν µπορούν έστω να στιγµατί-
σουν ορισµένους ότι τα πήραν, ακόµα και αν οι νόµοι τους προ-
στατεύουν!

Από καρδιάς σας λέω ότι ούτε η προκαταρκτική επιτροπή, αν
συσταθεί τελικά και δεν ναυαγήσει µετά την παρεµβολή του Δι-
καστικού Συµβουλίου –που είναι καινούργια πατέντα- θα βγάλει
άκρη, γιατί δεν θέλουν ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ
να προχωρήσει η κάθαρση! Αν ήθελαν να προχωρήσει η κά-
θαρση, θα την επιχειρούσαν τουλάχιστον στο κοµµάτι της κοµ-
µατικής κάθαρσης! Θα έψαχναν τους σκελετούς στα ντουλάπια
των κοµµατικών τους ταµείων! 

Το περίφηµο «θα µατώσουµε» που έλεγαν από κοινού και ο Σα-
µαράς και ο Παπανδρέου, το περίφηµο αίµα που υπόσχονταν,
ήταν τοµατοπελτές σαν και αυτόν που χρησιµοποιούσαν κατά
κόρον στα γουέστερν σπαγγέτι, διότι νοιώθουν τη σιγουριά ότι
η «SIEMENS» δεν θα καρφώσει τους πολλούς, τους µεγάλους,
τους έξυπνους που πήραν τα πολλά λεφτά, γιατί έχουν ψηφίσει
από κοινού έναν άθλιο νόµο περί ευθύνης Υπουργών στηριγµένο
σε µία συνταγµατική διάταξη, γιατί η εξεταστική επιτροπή συ-
γκροτήθηκε µε καθυστέρηση πολλών ετών και στο µεταξύ οι επι-
τήδειοι και οι µεγάλοι σε συνεργασία έσβησαν τα ίχνη, γιατί τα
τρία πουλάκια είχαν φυγαδευτεί, γιατί η υπόθεση στη Γερµανία
έχει ήδη κλείσει!

Υπάρχει µία αρνητική παράδοση των εξεταστικών επιτροπών
να βλέπει η εκάστοτε πλειοψηφία τα πράγµατα µε χρωµατιστά
γυαλιά. Των άλλων είναι καρύδια και ακούγονται, τα δικά της
είναι σύκα και δεν ακούγονται. Η εξεταστική επιτροπή έµεινε
χωρίς βοήθεια από τις αρµόδιες αρχές. Ψάχναµε να ζητήσουµε
βοήθεια και µας έλεγαν «δεν µπορούµε», «δεν προλαβαίνουµε»,
«έχουµε κι άλλες δουλειές». Η στάση της δικαιοσύνης δεν ήταν
υποβοηθητική, αλλά συγκαλυπτική!

Και φθάσαµε στη σηµερινή θλιβερή, αποκρουστική και γελοία
κοκοροµαχία των δύο συνενόχων! Για το ΠΑΣΟΚ και την πρό-
τασή του, τελικά όλο το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι ο Αλο-
γοσκούφης και ο Μαρκογιαννάκης; Διότι µόνο γι’ αυτούς τους
δύο προτείνετε περαιτέρω εξέταση µε ενδεχόµενο τη σύσταση
προκαταρκτικής επιτροπής. Πώς έχετε καταφέρει, κύριοι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ –την πρόταση την υπογράφουν εκατόν οκτώ
Βουλευτές, δηλαδή όλοι πλην των κυβερνώντων, πλην των µελών
της Κυβέρνησης- να έχετε αυτό το παγκόσµιο ρεκόρ, δηλαδή να
µην έχετε υπολογίσει ακόµα στην πρότασή σας πόση ήταν η συ-
νολική ζηµία του δηµοσίου από το σκάνδαλο της «SIEMENS»,
αλλά να έχετε υπολογίσει µε ακρίβεια ενός ευρώ ότι η ζηµία που
προκάλεσε ο Μαρκογιαννάκης είναι 250.872.000 ευρώ και ο Αλο-
γοσκούφης 245 εκατοµµύρια ευρώ; Πώς µπορείτε και προσδιο-
ρίζετε τη ζηµιά µε ακρίβεια ενός ευρώ στο µέρος και είστε
ανίκανοι να προσδιορίσετε τη ζηµιά στο όλον; 

Γιατί καθυστερήσατε έξι µήνες να φέρετε την πρόταση για σύ-
σταση προκαταρκτικής επιτροπής από τον Ιανουάριο, στον Ιού-
λιο, µε αποτέλεσµα να δίνετε προθεσµία δεκαπέντε ηµερών
στους δικαστές να εξετάσουν το φάκελο της υπόθεσης;

Γιατί δεν έχει κάτσει κανείς, όχι µόνο στα χρόνια της Νέας Δη-
µοκρατίας, αλλά και στα δικά σας χρόνια, στο εδώλιο; Φέρνει ο
καινούργιος Υπουργός Δικαιοσύνης την επιτάχυνση –λέει- αυτών
των διαδικασιών. Και µ’ αυτό ξεµπερδέψαµε; 

Γιατί δεν έχει κληθεί να κάτσει στο εδώλιο γι’ αυτήν την υπό-
θεση ο κ. Σκαρπέλης, ο γνωστός και ως «Franz» ή ως «Γκροµίκο»
του ΟΤΕ, ο οποίος έχει βρεθεί µε λογαριασµό πάνω από 3 εκα-
τοµµύρια ευρώ στο πρόσωπό του; Όλες οι διοικήσεις του ΟΤΕ
άλλαζαν, πλην του κ. Σκαρπέλη. 

Γιατί δεν έχει κάτσει στο εδώλιο ο κ. Τσουκάτος, που στο
κάτω-κάτω οµολόγησε κάτι το οποίο είναι παράνοµο; 

Και όσον αφορά και τη Νέα Δηµοκρατία, αν είναι µόνο «πρά-
σινο», κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, το σκάνδαλο, τότε γιατί αρ-
νιόσασταν επί χρόνια, όταν ήσασταν εσείς πλειοψηφία, να
συσταθεί εξεταστική επιτροπή; Γιατί φτάνατε στο σηµείο να κά-
νετε, εσείς η πλειοψηφία, «σκασιαρχείο» από την Ολοµέλεια για
να µη συσταθεί προκαταρκτική επιτροπή; Γιατί κλείσατε τη
Βουλή για να υπάρξει παραγραφή για την προηγούµενη δικα-
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στική περίοδο; Τι λέτε για το «µαύρο χρήµα» που έρευσε επί των
ηµερών σας; Τι λέτε για την απόφαση του Ειρηνοδικείου του Μο-
νάχου που λέει ότι και Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ έπαιρναν τη
µίζα του 2%; 

Η µεθόδευση του ΠΑΣΟΚ θυµίζει –εγώ θα πω µια άλλη παροι-
µία, µια άλλη έκφραση, συµπληρωµατική σ’ αυτή που είπε ο
φίλος µου Θανάσης Παφίλης- το γνωστό «οι επτά Ευαγγελιστές
ήταν πέντε, εκ των οποίων δύο οι σπουδαιότεροι, ο Μάρκος». 

Πετάξατε το πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής στα σκουπί-
δια. Είστε ο Μάγος Χουντίνι! Κάνατε τους δώδεκα, δύο! 

Και όσον αφορά τον κ. Τσοχατζόπουλο, χρησιµοποιείτε κυνικά
δύο µέτρα και δύο σταθµά. Για τα αδικήµατα της παθητικής δω-
ροδοκίας και του ξεπλύµατος «µαύρου χρήµατος» ο κ. Τσοχα-
τζόπουλος για τα υποβρύχια παραπέµπεται σε προκαταρκτική,
αλλά για τη «SIEMENS» στην τακτική δικαιοσύνη. Μα, αυτά είναι
καραγκιοζιλίκια! Καραγκιοζιλίκια! Δεν ντρέπεστε; 

Εγώ λέω στον κόσµο να µην τσιµπήσει από τον καυγά ΠΑΣΟΚ-
Νέας Δηµοκρατίας, γιατί µυρίζοµαι ότι έχει γίνει «κοµπρεµί» και
σ’ αυτό.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Να το αποδείξετε αυτό που
λέτε! Είναι ντροπή αυτά που λέτε!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Και προβλέπω ότι το δικα-
στικό συµβούλιο, το οποίο φτιάχτηκε στο µεταξύ για να φιλτρά-
ρει και να ελέγξει αυτό που θα ψηφίσει η Ολοµέλεια της Βουλής,
θα πει ότι δεν προκύπτουν ποινικές ευθύνες για τον κ. Μαρκο-
γιαννάκη και τον κ. Αλογοσκούφη και έτσι «ούτε γάτα ούτε
ζηµιά». Μακάρι να διαψευστώ! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, θα ήθελα για δύο ακόµα
λεπτά την ανοχή σας. 

Το σκάνδαλο της «SIEMENS» µας έδωσε τη δυνατότητα να
δούµε κι άλλα πράγµατα, όπως την περίφηµη ατζέντα Χριστοφο-
ράκου, όπου υπάρχουν εκατοντάδες ονόµατα, το µισό ΠΑΣΟΚ
και η µισή Νέα Δηµοκρατία. Αυτό σηµαίνει αναγκαστικά κάτι; Όχι,
γιατί δεν έγινε καµµιά προσπάθεια να συσχετιστούν τα ραντεβού,
οι επικοινωνίες και οι ατζέντες µε τις συµβάσεις και τη ροή των
χρηµάτων. Και έτσι, όλοι οχυρώθηκαν πίσω από τις κοινωνικές
σχέσεις. Δεν έχω κάτι για να αντικρούσω αυτό το επιχείρηµα.
Απλώς θέλω να πω ότι είµαι υπερήφανος, γιατί µέσα σ’ αυτά τα
εκατοντάδες ονόµατα δεν ήταν κανένα όνοµα από την Αριστερά. 

Το σκάνδαλο «SIEMENS» ήταν και τα κουζινικά και οι συσκευές
κ.λπ.. Όµως, αυτά είναι η ευτέλεια της πολιτικής και όχι η ουσία
του σκανδάλου. Και συχνά στην εξεταστική επιτροπή έγινε προ-
σπάθεια να στραφούµε σ’ αυτά, για να φύγουµε από τις µίζες και
τις µεγάλες συµβάσεις. Τι βρήκαµε στο τέλος; Αυτούς που «πιά-
στηκαν µε τη γίδα στην πλάτη», δηλαδή ο Μαντέλης και ο Τσου-
κάτος. Και το τραγικό είναι ότι κάποιους από αυτούς, όπως τον
κουµπάρο του κ. Μαντέλη, η δικαιοσύνη δεν τους είχε καλέσει
καν ως µάρτυρες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπαδη-
µούλη, ολοκληρώστε σας παρακαλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκλη-
ρώνω σε ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι σε ένα λεπτό,
κύριε Παπαδηµούλη. Τώρα πρέπει να ολοκληρώσετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Έτσι, αυτοί που πήραν τα
πολλά λεφτά µε τις µεγάλες µίζες -και τους οποίους ξέρουν και
στη «SIEMENS» και στο ΠΑΣΟΚ και στη Νέα Δηµοκρατία- µας
βγάζουν τη γλώσσα. 

Θα καταθέσω προτάσεις για το τι µπορεί να αλλάξει σ’ αυτόν
τον έρηµο τον τόπο, γιατί δεν έχω χρόνο. Τα κατέθεσα και στην
εξεταστική επιτροπή, αλλά δεν ιδρώνει το αυτί της Κυβέρνησης
να τα κάνει πράξη. 

Καταλήγω λέγοντας τα εξής. Εµείς θα συµµετάσχουµε στην
ψηφοφορία. Δεν θα το κάνουµε σκασιαρχείο, όπως κάποιοι που
είναι µαθηµένοι να φεύγουν από τη Βουλή για να µην παίρνουν
τις ευθύνες τους. Θα ψηφίσουµε µε γνώµονα τη συνείδησή µας
και αυτά που βρήκαµε. 

Εγώ προσωπικά και µε βάση τη δική µου συνείδηση, θα εκ-
φράσω και µε την ψήφο µου µια στάση: Όχι στο δικοµµατικό φιά-
σκο, όχι στο κουκούλωµα, όχι στην ατιµωρησία, όχι στο
συµψηφισµό, όχι στη µεθόδευση και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Δηµήτριο Παπαδηµούλη. 

Το λόγο έχει για τέσσερα λεπτά ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ.
Παναγιώτης Ρήγας. 

Ο χρόνος οµιλίας από εδώ και πέρα για τους επόµενους τέσ-
σερις οµιλητές είναι οκτώ λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζή-
τηση σήµερα διεξάγεται µε στόχο τη συµµετοχή των Βουλευτών
σε µυστική ψηφοφορία για έναν πολύ συγκεκριµένο λόγο. Αυτός
ο λόγος είναι η παραποµπή στο Τριµελές Γνωµοδοτικό Συµβού-
λιο της πρότασης που υπογράφουν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ,
προκειµένου να αποφανθεί, να γνωµοδοτήσει το Γνωµοδοτικό
Συµβούλιο για το αν θα πρέπει και αν τα στοιχεία της συγκεκρι-
µένης πρότασης επιτρέπουν να παραπεµφθεί στην Ειδική Κοινο-
βουλευτική Επιτροπή, η οποία θα διενεργήσει και την
προκαταρκτική εξέταση. 

Είναι πολύ συγκεκριµένος, λοιπόν, ο λόγος για τον οποίο συ-
ζητάµε σήµερα και είναι αυτός για τον οποίο θα κληθούµε να
αποφασίσουµε.

Με αφορµή, λοιπόν, αυτό το πολύ συγκεκριµένο ζήτηµα το
οποίο συζητούµε και για το οποίο πρέπει να αποφασίσουµε, δό-
θηκε η ευκαιρία σε όλους να αποδείξουµε ότι µάλλον δεν φαίνε-
ται να έχουµε σωτηρία. Δεν φαίνεται, δηλαδή, να έχουµε
καταλάβει τίποτα από όλα αυτά τα οποία έχουν προηγηθεί. Και
ενώ επικαλούµαστε τον κόσµο, ο οποίος είναι στις πλατείες και
στα κάγκελα, συνεχίζουµε να αρθρώνουµε τον ίδιο πολιτικό λόγο
που οδήγησε όλον αυτόν τον κόσµο στην αγανάκτηση, στα κά-
γκελα και τον έβγαλε στις πλατείες. Γιατί; Για να του χαϊδέψουµε
τα αυτιά και να του πούµε «ναι, δίκιο έχεις, αλλά εµείς θα συνε-
χίζουµε να συµπεριφερόµαστε µε τον ίδιο τρόπο»;

Είδαµε, λοιπόν, να υπάρχουν συγκεκριµένες συµπεριφορές
από το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας, το οποίο µάλιστα είπε ότι
θα αποχωρήσει και το οποίο για άλλη µια φορά µίλησε για «πρά-
σινο σκάνδαλο». Για µια ακόµα φορά προσπάθησε να χρεώσει
στο ΠΑΣΟΚ το πρόβληµα της «SIEMENS». 

Επίσης, θα ήθελα να θέσω και τα εξής αυτονόητα ερωτήµατα:
Αφού θεωρείτε ότι η πρόταση του ΠΑΣΟΚ οδηγεί σε λάθος
δρόµο, πάει να στρεβλώσει τα γεγονότα και πάει να επιρρίψει το
σκάνδαλο στη Νέα Δηµοκρατία, γιατί, µε τριάντα Βουλευτές σας,
δεν κάνετε µια δική σας πρόταση; Γιατί δεν καταθέτετε εσείς µια
πρόταση, για να οδηγήσετε εκεί που εσείς θέλετε την αναζήτηση
ευθυνών. Γιατί δεν το κάνετε; Γιατί, λοιπόν, παραµείνατε κατα-
θέτοντας ένα πόρισµα –το οποίο έχει ενσωµατωθεί µέσα στο γε-
νικό πόρισµα- αναφερόµενοι γενικώς σε κάποιες πολιτικές
ευθύνες; 

Ειλικρινά, θεωρείτε ή δεν θεωρείτε ότι κάποιοι από το χώρο
του ΠΑΣΟΚ –εγώ το δέχοµαι αυτό που λέτε- έχουν ή πρέπει να
διερευνηθούν οι ποινικές τους ευθύνες; Κάντε το! Καταθέστε µία
πρόταση για να τη συζητήσουµε. Όµως, δεν µπορείτε κάθε φορά
να βρίσκετε σαν άλλοθι ότι το ΠΑΣΟΚ πάει να αποσιωπήσει την
αλήθεια και να φεύγετε. Εγώ σας προκαλώ –δεν ξέρω αν πλέον
υπάρχει περιθώριο- να προχωρήσετε στην κατάθεση µιας πρό-
τασης. 

Δεύτερον, αφού φοβάστε και τελικά υποτίθεται ότι επαληθευ-
θήκατε στο ότι το ΠΑΣΟΚ θα πάει να κουκουλώσει το σκάνδαλο,
πέντε χρόνια τι κάνατε; Εγώ σας θυµάµαι από την πρώτη στιγµή
που πήρατε την εξουσία µε τον κ. Καραµανλή να λέτε ότι στην
Ελλάδα τελειώνει η κατάσταση της ανοµίας και ότι θα «χτυπη-
θούν» όλες οι εστίες της διαφθοράς. Πέντε χρόνια! 

Γιατί έρχεστε τώρα να µιλήσετε για «πράσινο σκάνδαλο»; Γιατί
δεν τα διερευνήσατε αυτά τα πράγµατα; Σας εµπόδισε κανένας;
Δεν είχατε τη δυνατότητα κοινοβουλευτικά να ψάξετε; Τι κάνατε;
Αντί να διερευνήσετε το σκάνδαλο, όσες φορές υπήρχε περί-
πτωση να έρθει και να συζητηθεί στη Βουλή, εσείς οι ίδιοι κάνατε
το εξής πρωτοφανές για κοινοβουλευτική πλειοψηφία. Φύγατε
από τη Βουλή! Δεν µας επιτρέπετε, λοιπόν, και δεν επιτρέπετε
στον κάθε πολίτη να σκεφθεί ότι µάλλον κάτι θέλατε να κρύψετε;
Διότι µην πείτε ότι δεν το κάνατε για να µη θίξετε τα στελέχη του
ΠΑΣΟΚ. 

Προφανώς, και µέσα στο χώρο του ΠΑΣΟΚ υπάρχουν –αν θέ-
λετε- αναστολές και ηθικά διλήµµατα και προβλήµατα µε κάποι-

ους ανθρώπους που συνδέουν την προσωπική τους διαδροµή µε
κάποιες εποχές, όπου πράγµατι έγιναν και παράνοµες πράξεις.
Αυτό είναι κατανοητό. 

Όµως, όσοι συµµετείχαµε στην εξεταστική επιτροπή, όσοι δε-
σµευτήκαµε να αποκαλυφθεί η αλήθεια –και το λέω και για τους
συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας και για τους συναδέλφους
των άλλων κοµµάτων- πιστεύω ότι δουλέψαµε µε ειλικρίνεια, πι-
στεύω ότι δουλέψαµε µε µοναδική πρόθεση να αποκαλυφθεί η
αλήθεια. Δεν είχαµε στο πίσω µέρος του µυαλού µας ως στόχο
να καλύψουµε κανένα, να κουκουλώσουµε τίποτα. 

Όλους τους δισταγµούς τους κατανοώ και τους καταλαβαίνω.
Όµως, δεν επιτρέπω σε κανένα –και πιστεύω ότι µιλάω εξ ονό-
µατος όλων των συναδέλφων, και αυτών που ανήκουν στη Νέα
Δηµοκρατία- να ακούω κάποιους –και αναφέροµαι στον κ. Παπα-
δηµούλη συγκεκριµένα- να λένε ότι υπάρχει µία συµφωνία, µία
συνεννόηση, ένα «κοµπρεµί», προκειµένου να οδηγηθεί η κατά-
σταση µέσω του γνωµοδοτικού συµβουλίου σε ένα συνολικό κου-
κούλωµα. Όχι, δεν είναι έτσι!

Είναι καθαρό αυτό που λέµε. Θεωρούµε ότι υπάρχουν ισχυρές
ενδείξεις –αυτή είναι η άποψή µας- και ζητάµε το Γνωµοδοτικό
Συµβούλιο να αποφανθεί εάν, µετά τη νοµική εξέταση που θα
κάνει, όλες αυτές οι δικές µας αναφορές ή οι σοβαρές ενδείξεις
πραγµατικά µπορεί να οδηγήσουν στη σύσταση της Ειδικής επι-
τροπής. Αυτό ζητάµε. 

Επίσης, πάλι αναφερόµενος στο ΣΥΡΙΖΑ, κατά κύριο λόγο, και
σε όσους άλλους θεωρούν ότι είναι ένα σκάνδαλο που αφορά
µόνο τα δύο κυρίαρχα πολιτικά κόµµατα, θα έλεγα ότι είναι πολύ
επιφανειακή και πολύ ρηχή η προσέγγιση. Δεν µπορούµε να συ-
νεχίσουµε έτσι, δηλαδή ο καθένας µε βάση τις ιδεοληψίες του! 

Από τη µια οι µεν λένε «Τη διαφθορά τη γεννάει το καπιταλιστικό
σύστηµα και άρα ξενοιάσαµε. Αν δεν αλλάξει αυτό το σύστηµα,
είµαστε καταδικασµένοι να πορευόµαστε µε διαφθορά και έχουµε
λύσει και το πρόβληµά µας, γιατί έχουµε πει στον ελληνικό λαό
ότι εµείς, οι οποίοι δεν συµµετέχουµε σε αυτό το καπιταλιστικό
σύστηµα, τα είπαµε.» Εποµένως, είµαστε καταδικασµένοι να κο-
λυµπάµε µέσα στη διαφθορά.

Από την άλλη ο ΣΥΡΙΖΑ πολύ εύκολα κάθεται απέναντι και
παίρνει τη θέση του αµέτοχου και του αθώου, λέγοντας ότι ευ-
θύνονται τα δύο µεγάλα κόµµατα, λες και αυτό το κόµµα δεν
συµµετείχε µέσα στο πολιτικό σύστηµα και δεν έχει και αυτό τις
δικές τους ευθύνες για ό,τι έχει συµβεί στη χώρα! Δεν είναι εξω-
συστηµικό κόµµα. Είναι ένα κόµµα, το οποίο συµµετείχε και µε
τις παραλείψεις του -αν θέλετε- και µε τις συµπεριφορές του σε
άλλους χώρους εκτός κυβέρνησης έχει σηµαντική ευθύνη για
ό,τι συµβαίνει σήµερα στη χώρα. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, συνεχώς, µε αυτόν τον κλασικό τρόπο τα
δύο µεγάλα κόµµατα να ρίχνουν το ένα στο άλλο στην ευθύνη
και οι µικρότεροι να χτυπούν το δικοµµατισµό, γιατί έλαχε να µην
µπορέσουν ποτέ να ασκήσουν εξουσία. Όπου την άσκησαν, βέ-
βαια, τα συγγενή κόµµατα της Κοµµουνιστικής Αριστεράς σε
άλλα καθεστώτα, είδαµε πόσο δεν παρήγαγαν σκάνδαλα! Εκεί
δεν έρχονταν και καθόλου στο φως! Δεν υπήρχε πιθανότητα
ποτέ να αποκαλυφθούν. 

Όµως, παρ’ όλα αυτά θα πρέπει, επιτέλους, να συµφωνήσουµε
σε κάτι: Εάν θέλουµε ειλικρινά να προχωρήσουµε στη διερεύ-
νηση και στη διαλεύκανση κάποιων τέτοιων υποθέσεων, θα πρέ-
πει να αφήσουµε τους θεσµούς να λειτουργήσουν, θα πρέπει,
βεβαίως –και ήδη έχει ξεκινήσει η Κυβέρνηση να το κάνει- να γί-
νουν όλες οι µεγάλες θεσµικές αλλαγές που επιβάλλεται να γί-
νουν, για να διασφαλίσουν και την κοινωνία και την πολιτεία, ότι
στο µέλλον δεν θα έχουµε τέτοια φαινόµενα. Αυτό έχει αρχίσει
να γίνεται. Έχει γίνει απ’ όλους κατανοητό και οι θεσµικές αλλα-
γές προχωρούν. 

Τέλος, θα πρέπει σήµερα µε αφορµή την πρόταση που έχει
γίνει και έχει υπογραφεί από τους εκατόν οκτώ Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ να αποφασίσουµε για την παραποµπή στο γνωµοδοτικό
συµβούλιο, έτσι ώστε πολύ σύντοµα να γνωρίζουµε, µε βάση τη
γνωµοδότησή του, εάν η πρόταση που κάνουµε από νοµικής
πλευράς είναι ορθή, ώστε να προχωρήσουµε στη συγκρότηση
της ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής. 

Αυτός είναι ο στόχος. Γι’ αυτό γίνεται η συζήτηση και µε βάση
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τη συζήτηση που θα γίνει θα αποφασίσουµε –συµµετέχοντας,
όµως, και θεωρώ ότι είναι λάθος να αποχωρήσει κάποιος- για την
περαιτέρω εξέλιξη της υπόθεσης. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παναγιώτη Ρήγα, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ στις Κυκλάδες. 

Ο Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Γρηγόριος
Αποστολάκος, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Αγαπητέ κύριε Ρήγα, το δικαίωµα στον κύριο Παπαδηµούλη
του ΣΥΡΙΖΑ να ισχυρίζεται όσα απαράδεκτα υποστήριξε από το
Βήµα αυτό της Βουλής περί δήθεν συµφωνίας µεταξύ Νέας Δη-
µοκρατίας και ΠΑΣΟΚ για τη συγκάλυψη του σκανδάλου το δώ-
σατε εσείς. Νοµίζω ότι από την πλευρά του διεπράχθη η µεγίστη
των πολιτικών συκοφαντιών, διότι χωρίς κανένα επιχείρηµα είχε
το πολιτικό θράσος να ισχυριστεί µέσα στην Αίθουσα της Εθνικής
Αντιπροσωπείας ότι δήθεν υπάρχει συµφωνία µεταξύ ΠΑΣΟΚ και
Νέας Δηµοκρατίας για την συγκάλυψη του σκανδάλου. 

Αυτή είναι κοινή πολιτική συκοφαντία και θα τον παρακολουθεί
σε όλη τη διάρκεια της κοινοβουλευτικής του θητείας, εάν δεν
φροντίσει να αποδείξει τους ισχυρισµούς του απ’ αυτό το Βήµα.
Διότι όσα ισχυρίστηκε ήταν έωλα, ψευδή και ανυπόστατα. Η συµ-
βολή του δε στην πρόοδο των εργασιών της εξεταστικής επιτρο-
πής ήταν µηδαµινή, κριτική και εξαντλήθηκε µόνο στην
πληροφοριοδότηση των αγαπηµένων του δηµοσιογράφων στα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Ίσαµε εδώ! Με την τιµή µιας παρά-
ταξης δεν µπορεί να παίζει κανένας! 

Κύριε Πρόεδρε της εξεταστικής επιτροπής, κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, θέλω να σας θυµίσω µία ρήση του διεθνούς δικαίου.
Λέγεται damnatio memoriae. Σηµαίνει τα καταδικαστέα στη συλ-
λογική µνήµη των λαών και των εθνών γεγονότα, που έχουν µαυ-
ρίσει τη ζωή των λαών και των εθνών. Εννοώ ότι η πρότασή σας
κατατάσσεται στον πίνακα της ντροπής της Damnatio memoriae
ως ιστορικός σκοτεινός σταθµός απαξίωσης.

Ήταν πολύ άδικο αυτό που έγινε. Δεν ξέρω αν οφείλεται σε
αδυναµία. Δεν ξέρω αν οφείλεται σε έλλειψη πολιτικής βούλη-
σης, αλλά την υπόθεση του πορίσµατος της εξεταστικής επιτρο-
πής την αδικήσατε. Αυτή η damnatio memoriae, αυτή η
αποδοκιµαστέα προσέγγιση των πραγµάτων είναι ευθύνη του
ΠΑΣΟΚ και της Κυβέρνησης. 

Εγώ απ’ αυτό το Βήµα ισχυρίζοµαι ότι µέχρι και το στάδιο της
συλλογής των αποδεικτικών στοιχείων η εξεταστική επιτροπή
των δεκαεννιά ανθρώπων –και θα το αποδείξω αυτό- έκανε εξαι-
ρετικά τη δουλειά της. Τα προβλήµατα άρχισαν την επόµενη
ηµέρα, όταν περατώθηκε η αποδεικτική διαδικασία, όταν ήρθαµε
στο στάδιο της αξιοποίησης ή της αξιολόγησης των πραγµατικών
περιστατικών. 

Εµείς και εγώ προσωπικά απ’ αυτό το Βήµα πιστεύω ότι αυτή
ήταν η αφετηρία της διαλεύκανσης του σκανδάλου. Η αφετηρία
της διαλεύκανσης του σκανδάλου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είχε τέσσερις αποδέκτες: Ο πρώτος αποδέκτης ήταν η Κυβέρ-
νηση. Ο δεύτερος αποδέκτης ήταν η Βουλή των Ελλήνων. Ο τρί-
τος αποδέκτης ήταν η ελληνική δικαιοσύνη. Ο τέταρτος
αποδέκτης της ευθύνης ήταν τα πολιτικά κόµµατα. 

Επειδή υπερασπιστήκατε τον Πρωθυπουργό της χώρας, θέλω
να σας θυµίσω ότι οµόφωνα –για να έρθω στον πρώτο αποδέκτη
της ευθύνης- οι δεκαεννιά Βουλευτές της εξεταστικής επιτροπής
είχαν απευθύνει από το Μάιο του 2010 οµόφωνα στον Πρωθυ-
πουργό, στους Αρχηγούς των Κοµµάτων και στον Πρόεδρο της
Βουλής των Ελλήνων µια επιστολή και ζητούσαµε πέντε συγκε-
κριµένα πράγµατα. Δυστυχώς, τίποτα απ’ αυτά δεν έγινε. Άραγε,
υπάρχει ή δεν υπάρχει κυβερνητική ευθύνη, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; 

Ζητούσαµε να ανευρεθεί το ύψος της ζηµίας που υπέστη το
ελληνικό δηµόσιο από την παράνοµη και αντισυµβατική συµπε-
ριφορά της «SIEMENS». 

Ζητούσαµε την παρέµβαση του ελληνικού κράτους στη
«SIEMENS», ώστε να κατονοµάσει όλους αυτούς οι οποίοι ήταν
αυτουργοί της παράνοµης και αντισυµβατικής συµπεριφοράς. 

Ζητούσαµε να καθιερωθεί, γιατί ήταν ευθύνη κυβερνητική, το
«πόθεν έσχες» για όλους όσους διετέλεσαν Υπουργοί και Υφυ-
πουργοί από το 1974 και δώθε και αργότερα ο Πρόεδρος της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς πήγε και πιο πίσω χρο-
νικά και ζήτησε τον έλεγχο όλων όσων άσκησαν κυβερνητικά κα-
θήκοντα. Έγινε τίποτα από αυτά; Απολύτως τίποτα δεν έγινε. Και
δεν µπορεί κάποιος να ισχυρίζεται σήµερα ότι η Κυβέρνηση, η
οποία έχει όλο τον κρατικό µηχανισµό στα χέρια της, έχει συνει-
σφέρει έστω και επ’ ελάχιστον στη διαλεύκανση αυτού του σκαν-
δάλου. 

Ο δεύτερος αποδέκτης της ευθύνης, η ελληνική Δικαιοσύνη.
Θα το επαναλάβω, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης. Έξι χρόνια
τώρα επτά ποινικές - µπορεί να είναι και περισσότερες- δικογρα-
φίες βρίσκονται όλες ακόµα στο στάδιο της κυρίας ανάκρισης,
είτε σε πρώιµο είτε σε ώριµο στάδιο. Δεν έχει βγει καµία από-
φαση. Πρέπει να δώσει µια λύτρωση στο πολιτικό σύστηµα η
καθ’ ύλην αρµόδια Δικαιοσύνη. Δεν είναι δουλειά της Βουλής των
Ελλήνων να απονέµει δικαιοσύνη. Δεν έχω χρόνο να επεκταθώ
περισσότερο και να το αναλύσω, αλλά είµαι βέβαιος ότι θα συµ-
φωνήσετε µαζί µου ότι ο λυτρωτικός χαρακτήρας τον οποίο θα
πρέπει να έχει η λειτουργία της δικαιοσύνης σε ό,τι αφορά τη
διαλεύκανση του σκανδάλου είναι γράµµα κενό µέχρι σήµερα.
Αν υπάρχει αδυναµία, να βγουν να το πουν. Ελέχθη νωρίτερα,
δεν έχουν στείλει καµµία δικογραφία ακόµα στη Βουλή που να
υπάρχει, εµπλοκή πολιτικού προσώπου. 

Ο τρίτος αποδέκτης ευθύνης, η Βουλή των Ελλήνων. Δεν αρκεί
µόνο η εφαρµογή του άρθρου 86 του Συντάγµατος και του
ν.3126. Υποστήριξα κατά τη συζήτηση του πορίσµατος και υπο-
στηρίζω και σήµερα ότι υπάρχουν και άλλες διαδικασίες που θα
πρέπει να ακολουθήσει η Βουλή να υπερβεί τις όποιες τυπικές
διαδικαστικές προϋποθέσεις. Υπάρχει και ο ηθικός κολασµός,
κύριε Βαλυράκη, όσων συµµετείχαν στο σκάνδαλο υπάρχει και
ο δηµόσιος εξοστρακισµός τους. Υπάρχει ο «εκβιασµός», αν θέ-
λετε, µέσω πολιτικών και κοµµατικών διαδικασιών, όλων όσων
εµπλέκονται να ζητήσουν να υπαχθούν στη διάταξη του άρθρου
86 παράγραφος 5 του Συντάγµατος. Δεν γίνεται κάθαρση µε ευ-
χολόγια και υποκρισίες. Διότι αυτή τη στιγµή υπάρχει µια µονα-
δική ευκαιρία, ιστορική ευθύνη, χρέος όλων. Ποιο είναι αυτό; Να
δοθεί µέσα από τη διαλεύκανση του σκανδάλου µια θεσµική διέ-
ξοδος σε ένα πολύ µεγάλο κοινωνικό ζήτηµα. Έχει τρωθεί, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κοινό περί δικαίου αίσθηµα του
ελληνικού λαού. Έχετε την εντύπωση ότι µε αυτές τις διαδικα-
σίες δίνουµε µια απάντηση η οποία τα δικαιώνει όταν ζητά κά-
θαρση και τιµωρία; Σε καµµιά περίπτωση. 

Δεν δυσκολεύοµαι να υποστηρίξω δηµόσια ότι αυτή η πρό-
ταση την οποία κάνατε αδικεί τη δουλειά της εξεταστικής επιτρο-
πής. Θεωρώ ότι όλως αναρµοδίως τη ζητήσατε, πέρα από τις
όποιες αντιφάσεις υπάρχουν µέσα στην πρότασή σας για το δια-
φορετικό χειρισµό της υπόθεσης του κ. Τσοχατζόπουλου σε ό,τι
αφορά την υπόθεση «SIEMENS» και σε ό,τι αφορά την υπόθεση
των υποβρυχίων. Μιλάτε για απιστία. Μα, είναι ντροπή αυτό το
οποίο γίνεται εν πάση περιπτώσει. Στέκει πουθενά απιστία; Ήταν
διαχειριστής ο κ. Αλογοσκούφης; Ή η παραλαβή, αν θέλετε του
C4I, από τον κ. Μαρκογιαννάκη κατά ποια έννοια έχει την ποινική
έννοια της απιστίας, κύριε Παπαϊωάννου, αφού παρέλαβε αντι-
κείµενα από µια σύµβαση που είχε υπογραφεί πριν από τρία -
τέσσερα χρόνια; Και µιλάτε για απιστία; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μπορώ να έχω ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε; Σας ευχαριστώ
πολύ.

Και να θυµίσω σε όσους έχουν ασθενική µνήµη, µια άλλη αντί-
φαση. Υπάρχει αµαρτωλή σύµβαση για το σύστηµα ασφάλειας
των Ολυµπιακών Αγώνων; Μα το 2003 η Νέα Δηµοκρατία –πρέπει
να σας πούµε τις αλήθειες- είχε ζητήσει τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής για την υπόθεση της «SIEMENS» και για το Χρηµατι-
στήριο. Και η τότε κυβερνητική πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ είχε
απορρίψει την πρόταση µε την αιτιολογία ότι η σύµβαση αυτή µε
τη SAIG και τη «SIEMENS» ήταν εξαιρετικά συµφέρουσα για τον
ελληνικό λαό. Πότε λέγατε αλήθεια; Τότε ή τώρα; Τα λησµονείτε
αυτά;
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Ειλικρινά αισθάνοµαι πάρα πολύ δύσκολα σήµερα, γιατί πι-
στεύω ότι οδηγούµεθα σε ένα πολύ βιαστικό κλείδωµα αυτής της
υπόθεσης. Είναι αµαρτία από το Θεό. Αδικείται µια προσπάθεια,
η οποία έγινε επί ένα χρόνο. Την υπερασπίζοµαι. Συλλέχθη ένα
πολύτιµο υλικό. Η Δικαιοσύνη θα πρέπει να το ερευνήσει. Είναι
λάθος, είναι υποκρισία να ισχυρίζεστε να αποσταλεί το υλικό και
το πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής στη Δικαιοσύνη. Μα, ήδη
το έχουµε στείλει. Τα πρακτικά, χιλιάδες σελίδων πρακτικών, τα
έχει πάρει η δικαιοσύνη. Και το ίδιο το πόρισµα το έχει πάρει. Και
αν δεν το είχε πάρει, είχε τη δυνατότητα να το πληροφορηθεί.
Το έχει πάρει. Τι ισχυρίζεστε τώρα; Να στείλουµε το πόρισµα,
για να διερευνήσει εάν και κατά πόσον υπάρχουν ποινικές ευθύ-
νες Υπουργών ή Υφυπουργών; Τα έχουν ήδη. Γιατί δεν τα λέτε;
Τι περιµένουν για να απαντήσει η δικαιοσύνη; 

Φοβάµαι ότι από το Βήµα αυτό λέγονται οι µισές αλήθειες. Φο-
βάµαι ότι από το Βήµα αυτό δεν ακολουθούµε την οδό που περι-
µένει από εµάς ο ελληνικός λαός. Είναι κρίµα και εγώ προσωπικά
δεν είµαι διατεθειµένος να λάβω µέρος σε µια τέτοια θλιβερή
ιστορία. Θέλει χρόνο αυτή η υπόθεση, να ψαχτεί καλά. Να ψαχτεί
καλά και από τη Βουλή και από τη Δικαιοσύνη και από τα κόµ-
µατα και από όλους. Είναι κρίµα, γιατί αδικήσατε µια προσπάθεια
που δεν σας τιµά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Γρηγόριο Αποστολάκο.
Το λόγο έχει η κ. Βασιλική Τσόνογλου από το ΠΑΣΟΚ, Βουλευ-

τής Βοιωτίας, για οκτώ λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα συζήτηση εξελί-

χθηκε σε µία συζήτηση επί της ουσίας της υποθέσεως. Ήταν
αναγκαίο να γίνει. Και έρχεται και γίνεται σε µια πολύ κρίσιµη για
τη χώρα µας συγκυρία. Ποιος είναι ο υπέρµαχος της διαφάνειας;
Ποιος αποδεικνύει έµπρακτα και µε τις δικές του πρωτοβουλίες,
αν θέλει να πέσει άπλετο φως στο δηµόσιο βίο και γιατί; Είναι ο
Γιώργος Παπανδρέου που και σαν αντιπολίτευση και σαν κυβέρ-
νηση επέµενε πάντα για Εξεταστικές των Πραγµάτων Επιτροπές.
Δεν είναι στόχος το να στήσουµε υπουργοδικεία, στόχος είναι
να µάθει ο ελληνικός λαός τις παθογένειες του πολιτικού συστή-
µατος, τι έφταιξε και φτάσαµε ως εδώ, τι συµβαίνει µε τη δικαι-
οσύνη, πού πάσχει το σύστηµα γενικώς, να δοθούν εξηγήσεις και
να προταθεί αλλαγή στο θεσµικό πλαίσιο, ακριβώς για να µην
επαναληφθούν παρόµοια φαινόµενα. Οι εξεταστικές, λοιπόν,
δρουν και προληπτικά, ώστε να µην επαναληφθούν τέτοια γεγο-
νότα στο µέλλον και κατασταλτικά όµως όπου προκύψουν ενδεί-
ξεις περί ευθυνών. 

Η παρούσα εξεταστική επιτροπή συστήθηκε µετά από οµό-
φωνη πρόταση όλων των παρατάξεων στο Κοινοβούλιο, οι
οποίες γνωρίζουν και το θεσµό της παραγραφής, κατά συνέπεια
δεν µπορούν εδώ να έρχονται και να υποκρίνονται περί κουκου-
λωµάτων και γνωρίζουν ότι αυτές οι συµβάσεις -όσες έγιναν,
καλώς ή κακώς- είχαν µια ανώµαλη εξέλιξη. Γνωρίζουν, λοιπόν,
ότι οι εξεταστικές αυτές επιτροπές θα καταλήξουν ενδεχοµένως
σε κάποιους για τους οποίους δεν έχει επέλθει παραγραφή, για
κάποια αδικήµατα που πρέπει να εξεταστούν, αν πράγµατι έχουν
συντελεστεί ή όχι, γιατί κακώς δηµιουργείται η εντύπωση ότι οι
εξεταστικές επιτροπές έχουν δικαιοδοτική αρµοδιότητα. Δεν δι-
κάζουν, δεν είναι δικαστήρια οι εξεταστικές επιτροπές ούτε η
Βουλή και γι’ αυτό το λόγο σκόπιµα δηµιουργείται η εντύπωση
αυτή για τη δηµιουργία της αγανάκτησης των πολιτών κ.ο.κ. για
να µιλάµε για κουκουλώµατα. Κατά συνέπεια, αυτές οι εξεταστι-
κές πρέπει να πετύχουν το στόχο τους. 

Τι πέτυχε η παρούσα εξεταστική επιτροπή; Εξέτασε τα πράγ-
µατα. Είναι κοινός τόπος ότι η πολύµηνη και κοπιώδης αυτή προ-
σπάθεια έφτασε σε αποτελέσµατα. Πρώτον, ανέδειξε το
οργανωµένο έγκληµα που επί χρόνια συντελείτο στη χώρα µας,
τα εγκλήµατα διαπλοκής, διαφθοράς και διακίνησης µαύρου
χρήµατος που είχαν σκοπό τον εκµαυλισµό συνειδήσεων φυσι-
κών προσώπων και πολιτικών ενδεχοµένως, προκειµένου να
υπερβούν τα καθήκοντά τους, αυτά που θέτει το Σύνταγµα, ως
δηµόσιοι υπάλληλοι και να προξενήσουν βλάβη µεν στην περι-

ουσία του δηµοσίου και υπερκέρδη στην εταιρεία «SIEMENS», η
οποία µάλιστα -ειπώθηκε στη Γερµανία, εγώ δεν το γνώριζα- από
το 1912 δραστηριοποιείται στη χώρα µας. 

Και βεβαίως, µετά το νόµο περί διεθνούς ανταγωνισµού, κα-
ταπολέµησης των διατάξεων αυτών κατά του υγιούς ανταγωνι-
σµού, µετά το 1999 είχε εφεύρει τα γνωστά «µαύρα» ταµεία.

Δεύτερον, η εξεταστική αυτή επιτροπή δηµιούργησε τη βάση
για να ασκηθούν οι αξιώσεις εναντίον της µητρικής εταιρείας,
αλλά και των φυσικών προσώπων και µη πολιτικών προσώπων,
που ζηµίωσαν εν γνώσει τους τις περιουσίες των ΔΕΚΟ και του
ελληνικού δηµοσίου κατ’ επέκταση.

Τρίτον, δηµιούργησε τη βάση για να στραφούµε εναντίον της
για την επιβολή διοικητικών προστίµων και ήδη διενεργείται από
την Επιτροπή Ανταγωνισµού έρευνα για το αν καταστρατηγήθη-
καν οι διατάξεις περί υγιούς ανταγωνισµού. 

Επίσης, τι κατάφερε; Να αποδείξει το τεράστιο ζήτηµα της δια-
πλοκής ακόµα και δι’ ευτελών µέσων, όπως είπε χαρακτηριστικά
ο κ. Παπαδηµούλης στη χώρα µας και διαχρονικά. 

Μάτωσε το ΠΑΣΟΚ από την εξεταστική αυτή επιτροπή; Θέ-
λησε να µατώσει, ανεξάρτητα του πολιτικού κόστους; Ναι. Γιατί
ισχυρίστηκε και πρότεινε να διερευνηθούν ευθύνες και δικών του
πολιτικών προσώπων. Γι’ αυτό το λόγο και ζητήσαµε το ΠΑΣΟΚ
και µόνο το ΠΑΣΟΚ, να διερευνήσει ευθύνες πολιτικών προσώ-
πων δικών του από το 1996 και µετά, κάτι που δεν το τόλµησε η
Νέα Δηµοκρατία, η οποία µίλησε για πράσινο σκάνδαλο, που δεν
απέδειξε στην εποχή της διακυβέρνησής της ότι ήταν πράσινο,
που είχε την ευχέρεια και τη δυνατότητα. Και βεβαίως βρίθει
αξιόµαχων συναδέλφων, δικηγόρων, έγκριτων νοµικών, ώστε να
προχωρήσει σε αυτήν τη διερεύνηση. Το ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, τόλ-
µησε και απέδειξε ότι πιθανολογείται διαχρονική ευθύνη. Και
αυτή την ευθύνη την αναζητούµε. 

Μπορούσαµε να ασκήσουµε δίωξη άραγε κατά των Υπουργών
που ενέχονταν για απιστίες ή παραβάσεις καθήκοντος στην προ-
γενέστερη του άρθρου 86 του Συντάγµατος, αποσβεστική προ-
θεσµία; Συµφωνεί κανείς εδώ µέσα ότι αυτό µπορούσε να γίνει
συνταγµατικά; Γίνεται αυτό το πράγµα;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Το ασκήσατε στην «FERROSTAAL». 
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Αυτό το πράγµα δεν τολ-

µούσαµε να το κάνουµε. Και έχουµε το παράδειγµα του Βατοπε-
δίου, γιατί πράγµατι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Για εµένα το κάνατε. Όλες οι
πράξεις που λέγω είναι κατά 95%...

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κύριε Μαρκογιαννάκη,
εγώ είµαι νέα Βουλευτής…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Το κάνατε και το ξέρετε…
ντροπή σας!

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κύριε Μαρκογιαννάκη,
λυπάµαι που καταφέρεστε εναντίον µου. Εγώ είµαι νέα Βουλευ-
τής και προσπάθησα να κάνω το έργο µου. Εγώ δεν σας κατη-
γορώ. Έχετε την ευχέρεια να αναπτύξετε τις απόψεις σας. Εµείς
ακριβώς γι’ αυτό το λόγο, επειδή το πόρισµα είναι ανθρώπινο
έργο και µπορεί βεβαίως να υπάρχουν νοµικά ολισθήµατα, δη-
µοκρατικά και συνταγµατικά, ζητάµε τη σύσταση δικαστικής γνω-
µοδοτικής επιτροπής, που παρέχει τα εχέγγυα να κριθεί η
νοµιµότητα των ενδεχοµένων κατηγοριών. Μην καταφέρεσθε,
λοιπόν, εναντίον µου.

Εµείς είµαστε αυτοί που το ζητάµε. Και όλοι πρέπει να συµφω-
νήσουν εδώ µέσα να ελεγχθεί αν πράγµατι αυτή η παραπεµπτική
πρόταση έχει νοµική και ουσιαστική βασιµότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε λίγο ακόµα χρόνο. 
Θέλω να µιλήσω για τη γνωµοδοτική αυτή επιτροπή επιπλέον

του ν.3961/2011 και να υπενθυµίσω ότι ήταν οµόφωνη απόφαση
στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας πράγµατι να συσταθεί το
γνωµοδοτικό δικαστικό όργανο, που µε εχέγγυα και ασφάλεια δι-
καίου θα κρίνει για τη νοµιµότητα τόσο του νόµου όσο και την
ουσία βάσιµων φερόµενων κατηγοριών. Είναι ένα δείγµα, λοιπόν,
που προάγει τον πολιτισµό µας και πρέπει όλοι να το δεχθούµε
και να το υπερψηφίσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρωτοβουλία για τις εξετα-
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στικές είναι του Γιώργου Παπανδρέου, είναι του ΠΑΣΟΚ. Είχατε
την ευχέρεια να φέρετε τη δική σας πρόταση. Δεν τη φέρατε.
Όπως είχατε και την ευχέρεια τότε που κλείσατε τη Βουλή και
φυγοµαχήσατε. Γιατί πράγµατι δεν σας ενδιαφέρει η διαφάνεια.

Μην µιλάµε, λοιπόν, για αφορισµούς και αναθέµατα για το
ΠΑΣΟΚ, γιατί πράγµατι έχει µατώσει και γιατί πράγµατι έχει λόγο
και γιατί πράγµατι δέχεται τα σφάλµατα και αποδίδει ευθύνες και
εκεί που πράγµατι πρέπει να αποδοθούν, ακόµα και αν είναι δικά
του παιδιά.

Το πόρισµα αυτό ακριβώς αυτό κάνει. Προσέξτε την πρόταση
την παραπεµπτική, είναι όχι απλώς να σταλούν στον εισαγγελέα
για να πούµε απλώς ότι στάλθηκαν, αλλά να ελεγχθεί αν και από
τους προηγούµενους που προτείνονται για προκαταρκτική εξέ-
ταση, υπάρχουν και άλλα πολιτικά πρόσωπα που ενέχονται για
πράξεις που δεν έχουν υποπέσει σε παραγραφή και που δικάζο-
νται από την τακτική δικαιοσύνη σύµφωνα µε την πάγια νοµολο-
γία, που είναι το ξέπλυµα µαύρου χρήµατος, παθητικές
δωροδοκίες σε βαθµό κακουργήµατος κ.λπ.. και βεβαίως δεν
έχουν σχέση µε τα υπηρεσιακά τους καθήκοντα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Τσόνογλου,
ολοκληρώστε.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Τελειώνοντας, κύριε
Πρόεδρε, θέλω να υπενθυµίσω στο Σώµα, ότι πέραν των προτά-
σεων για τις συστάσεις εξεταστικών επιτροπών και επειδή ακρι-
βώς ο Γιώργος Παπανδρέου έχει κάνει σηµαία ζωής τη
διαφάνεια, είναι εκείνος που αναλαµβάνει και την πρωτοβουλία
για το δηµοψήφισµα που έρχεται το Σεπτέµβριο προκειµένου να
αναθεωρηθεί και το Σύνταγµα, να µην καλυπτόµαστε πίσω από
προσωπεία υποκρισίας, αλλά να ξέρουµε να µιλάµε µε τη
γλώσσα της αλήθειας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την
κ. Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη από το ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει από την Αντιπολίτευση, από το κόµµα της Νέας
Δηµοκρατίας, η Βουλευτής κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά.

Ορίστε, κυρία Κόλλια, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητείται σή-

µερα η πρόταση που κατέθεσαν οι Βουλευτές της Συµπολίτευ-
σης για την ανάθεση σύµφωνα µε τον πρόσφατο νόµο σε
τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου και της
αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητας της κατηγορίας για
απιστία λόγω δήθεν παραλείψεως ελέγχου της διοίκησης του
ΟΤΕ από τον τότε Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, τον κ.
Αλογοσκούφη και τον τότε ΥφυπουργΌ, κ. Μαρκογιαννάκη, για
τις πράξεις ή παραλείψεις που είχαν κατά την άσκηση των καθη-
κόντων τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και αυτή η συζήτηση σήµερα
γίνεται κάτω από τη βαριά σκιά του µνηµονίου, του µεσοπρόθε-
σµου, των συζητήσεων για την επιλεκτική χρεοκοπία -ή όπως αλ-
λιώς θέλετε να τη λέτε για να µην τροµάζουν οι Έλληνες πολίτες-
µε ένα λαό να χειµάζεται, µια χώρα πνιγµένη στα δηµόσια ελλείµ-
µατα, στο εξωτερικό χρέος, στην ακρίβεια, στη χαµηλή ανταγω-
νιστικότητα, στην ύφεση, στην ανεργία.

Όλοι µας, ο καθένας µας µε την προσωπική του ευθύνη για
αυτά που είπε κι έκανε αλλά και όσα δεν είπε και παρέλειψε να
κάνει, επιτρέψαµε το έθνος µας να πορεύεται χωρίς αξίες και
πρότυπα και στόχους, επιτρέψαµε στο λαό µας να ζει µε δάνεια
από το παρελθόν και δανεικά από το µέλλον. Επιβραβεύσαµε τη
µικρή προσπάθεια, την ήσσονα προσπάθεια, την αναβλητικό-
τητα, τη χωρίς ηθική και µέτρο καλοπέραση. 

Αν από µηδενική βάση από την αρχή δούµε τι ωφέλησε και τι
έβλαψε τη χώρα µας αξιολογώντας τα γεγονότα από την περίοδο
του 1980 και µετά, εκείνη της αλλαγής, των παροχών και των δα-
νεικών, θα θυµηθούµε τον εκσυγχρονισµό του Σηµίτη, τα γεγο-
νότα στα Ίµια, ακολουθεί το µεγάλο εκσυγχρονιστικό
πρόγραµµα, οι φρεγάτες, τα αεροπλάνα, άρµατα, υποβρύχια µε
προκαταβολές χωρίς ανταπόδοση. Οι χαµένοι, λοιπόν, είµαστε

εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα παιδιά µας, τα εγγόνια
µας και κερδισµένοι οι προµηθευτές. 

Ολυµπιακοί Αγώνες 2004: Πολυέξοδοι. Ο προϋπολογισµός
τους ήταν υπέρογκος, όταν οι Αυστραλοί πριν από εµάς πραγ-
µατοποίησαν εξαιρετικούς αγώνες, ενώ εµείς άρχοντες του τσι-
µέντου και των υπερκοστολογήσεων και της διαφθοράς,
µοιράσαµε σε γνωστούς εργολάβους.

Χρηµατιστήριο 1999: Η µεγαλύτερη αναδιανοµή πλούτου στην
ιστορία της χώρας. Από τους πολλούς στους λίγους, κερδισµένοι
οι διαπλεκόµενοι, οι σηµερινοί διαµορφωτές της κοινής γνώµης.

Και βέβαια η είσοδός µας στην Ενωµένη Ευρώπη, στην Οικο-
νοµική και Νοµισµατική Ένωση, στο σκληρό πυρήνα της Ευρώ-
πης.

Αλίµονο, κύριοι συνάδελφοι! Αποκτήσαµε ισχυρό νόµισµα,
εθνική περηφάνια. Θεωρήσαµε τους εαυτούς µας ότι πλησιά-
σαµε τους Ευρωπαίους, µε δάνεια, όµως, και µε δανεικά.

Η παρακµιακή πορεία της πατρίδας µας και όχι µόνο στον οι-
κονοµικό τοµέα, αλλά κύρια στο αξιακό µας σύστηµα, η ατιµω-
ρησία διαχρονικά, η αλλοτρίωση της ελληνικής κοινωνίας, η
ισοπέδωση των εννοιών, όπως αυτή της ελευθερίας, της δηµο-
κρατίας, του ήθους και της ηθικής, της εργατικότητας, της αγά-
πης για την πατρίδα και το πραγµατικό ενδιαφέρον γι’ αυτήν, που
παλιά ήταν εµπεδωµένες στο εθνικό συνειδησιακό υπόβαθρο,
είναι µία γκρίζα, αναντίρρητη πραγµατικότητα.

Σ’ αυτό το τοπίο λοιπόν, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σήµερα,
µετά από έντεκα ολόκληρους µήνες και αφού τα µέλη της Επι-
τροπής για τη διερεύνηση του σκανδάλου της «SIEMENS» γρά-
ψαµε ατελείωτες ώρες συνεδριάσεων, εξέτασης µαρτύρων,
ανάγνωσης χιλιάδων εγγράφων της δικογραφίας, έρχεται µε την
πρόταση των Βουλευτών της να παραπέµψει στο τριµελές γνω-
µοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου και της αξιολόγησης
της ουσιαστικής βασιµότητας της κατηγορίας περί απιστίας,
όπως είπα και πριν, λόγω δήθεν παραλείψεως ελέγχου διοίκησης
του ΟΤΕ από τον κ. Αλογοσκούφη, πρώην Υπουργό Οικονοµίας
και από τον κ. Μαρκογιαννάκη, για τα θέµατα της αρµοδιότητάς
του αφήνοντας µόνο δύο µήνες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ως το τέλος της παρούσας Συνόδου για να εξελιχθεί η όποια δια-
δικασία.

Εµείς τα είπαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η Νέα Δηµο-
κρατία µίλησε µε το πόρισµά της. Δεν διαπιστώθηκε καµµιά
ενοχή για Υπουργό της Νέας Δηµοκρατίας. Στους δέκα µήνες
της διερεύνησης δεν διαπιστώσαµε κάτι που να ενοχοποιεί κά-
ποιο Υπουργό των κυβερνήσεων Καραµανλή. Μπορεί κάποιος να
αντιλέξει κάτι; 

Στη συνείδηση των πολιτών, της ελληνικής κοινωνίας η υπό-
θεση της «SIEMENS» είναι υπόθεση ΠΑΣΟΚ. Όλες οι συµβάσεις
συζητήθηκαν, συµφωνήθηκαν, υπογράφηκαν και εν πολλοίς ολο-
κληρώθηκαν επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ. Εδώ στο Κοινοβούλιο µι-
λάµε πολιτικά. Δεν είµαστε δικαστήριο, δεν είµαστε εισαγγελείς,
δεν είµαστε εκτελεστικά όργανα διοίκησης, αλλά εκφράζουµε
την κοινωνία και τους Έλληνες πολίτες που εκπροσωπούµε. 

Θεωρώ λοιπόν ότι δεν είναι δυνατόν να τους κοροϊδεύουµε.
Όχι πια! Να µην παραποιούµε την αλήθεια λέγοντας ότι απ’
όλους όσους χειρίστηκαν υποθέσεις -εκτέλεσαν δηλαδή ανειληµ-
µένες από τους προηγούµενους Υπουργούς των κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ υποχρεώσεις, χειρίστηκαν εκτέλεση έργων και προµη-
θειών, προϊόντων µε την εταιρεία «SIEMENS» όλα τα χρόνια, δε-
καετίες ολόκληρες- πρέπει να παραπεµφθούν οι κύριοι
Αλογοσκούφης και Μαρκογιαννάκης για τη διαχείριση της
«ουράς» –αν µου επιτρέπετε τη λέξη- της υπόθεσης «SIEMENS».

Τι θα έπρεπε δηλαδή να κάνουν; Ποιον µπορεί να εµπαίζει πια,
να πείσει, να κοροϊδέψει µια πιθανή παραποµπή των δύο αυτών
πρώην Υπουργών; Είναι δίκαιο και ηθικό να κλείσει ένα πράσινο
εξ ολοκλήρου σκάνδαλο µε την παραποµπή Αλογοσκούφη, Μαρ-
κογιαννάκη;

Εγκαλείται ο κ. Αλογοσκούφης ότι δήθεν δεν άσκησε σωστά
την αρµοδιότητά του µέσα από τη Διυπουργική Επιτροπή των
ΔΕΚΟ, ελέγχοντας και τον ΟΤΕ. Όµως, όπως και ο ίδιος λέει
στον ΟΤΕ και σε οποιαδήποτε εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο
ανώνυµη εταιρεία, στην οποία συµµετέχει το δηµόσιο, δεν έχουν
εφαρµογή τα άρθρα 7, 8, 10, αλλά και το άρθρο 16 του
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ν.3229/2005.
Σ’ αυτό, λοιπόν, προβλέπεται ρητά –για να καταγραφεί- ότι

εφαρµόζονται οι διατάξεις του ν.2190/1920 και του ν.3016/2002,
όπως ισχύουν και οι λοιπές διατάξεις οι εφαρµοζόµενες σε κάθε
άλλη εισηγµένη σε οργανωµένη αγορά ανώνυµη εταιρεία. 

Επίσης, στο εδάφιο 2 του άρθρου αυτού αναφέρεται ότι η κρα-
τική εποπτεία, όπου προβλέπεται, ασκείται επί της λειτουργίας
και των δραστηριοτήτων των εταιρειών αυτών, όπως και επί κάθε
άλλης ανώνυµης εταιρείας εκτός αν ορίζει διαφορετικά σε ειδι-
κές διατάξεις. Για τον ΟΤΕ, λοιπόν, όλες οι ειδικές διατάξεις περί
εποπτείας του από το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών
δεν υπάρχουν. 

Ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών δεν ευθύνεται και
δεν µπορεί να ευθύνεται για πράξεις ή παραλείψεις της διοίκη-
σης του ΟΤΕ ούτε έχει αρµοδιότητα εποπτείας και ελέγχου
πέραν των διαδικαστικών που προβλέπονται για οποιαδήποτε
ανώνυµη εταιρεία της χώρας.

Το ΠΑΣΟΚ έκανε κάθε δυνατή προσπάθεια αυτήν την τεράστια
υπόθεση των κυβερνήσεών του να την εξευτελίσει, να την απο-
µειώσει, να εξευµενίσει ίσως για ευνόητους λόγους, ακριβώς
επειδή ήταν καθαρά ένα «πράσινο» σκάνδαλο, βάζοντας µια «γα-
λάζια» ασήµαντη πινελιά. 

Αποτύχατε κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Αποτύχατε να βρείτε τον περί-
φηµο «γαλάζιο» Υπουργό για να ισοφαρίσετε έτσι τον Μαντέλη,
τον Τσουκάτο και άλλους και δεν το βρήκατε, γιατί δεν υπήρχε.
Αν πάλι υπήρχε, γιατί δεν το βρήκατε; Για το λόγο αυτό, αδυνα-
τώντας να βρείτε τον πραγµατικά ανύπαρκτο «γαλάζιο»
Υπουργό, καταλήξατε στην αναζήτηση αποδιοποµπαίων τράγων,
που ήταν οι κύριοι Αλογοσκούφης και Μαρκογιαννάκης. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Είναι δε ντροπή για το ΠΑΣΟΚ -αν µπορείτε να αισθανθείτε
ντροπή πια- είναι κατάντια για σας να κλείνετε τώρα µια τόσο µε-
γάλη υπόθεση, όπως αυτή του σκανδάλου της «SIEMENS» που
διατρέχει την οικονοµική και κοινωνική ζωή της χώρας δεκαετίες
ολόκληρες και να ρίχνετε το ανάθεµα σε δύο πρώην Υπουργούς
της Νέας Δηµοκρατίας, εκ των οποίων ο ένας προσπάθησε να
σώσει τη διεξαγωγή των Ολυµπιακών Αγώνων και ο άλλος, εντε-
λώς άσχετος µε το αντικείµενο, να φέρεται για περαιτέρω διε-
ρεύνηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Η περίοδος της ατιµωρησίας που πήρε κολοσσιαίες διαστά-

σεις τα προηγούµενα χρόνια, που δεν µπορέσαµε να δούµε την
εικόνα της παρακµής που δηµιουργήθηκε, έχει τελειώσει. Για
όλα αυτά τα µικρά και τα µεγάλα, για την παρακµή που οδηγεί
τη χώρα στο χείλος του γκρεµού, όλοι έχουµε το ανάλογο µερί-
διο ευθύνης. Εµείς έχουµε µεγάλο µερίδιο, αλλά και οι ελεγκτές
της εξουσίας, εκείνοι που διαµορφώνουν την κοινή γνώµη που
λειτούργησε ως όργανο –εκτός ελαχίστων εξαιρέσεων- ως προ-
έκταση των εργολάβων και των προµηθευτών, έχουν ακόµα µε-
γαλύτερο.

Μαγαζιά της ενηµέρωσης, που η µόνη τους αποστολή ήταν να
αποκρύψουν, να διαστρεβλώσουν γεγονότα, να προωθήσουν
συµφέροντα περαστικής ολιγαρχίας και ξένων εντολέων τους,
που πάντα θα βρίσκουν πρόθυµους και χρήσιµους, τελείωσαν.
Να τελειώσουµε, λοιπόν, µε την άνιση µεταχείριση εκ µέρους του
νόµου και τις εντυπώσεις ότι η δικαιοσύνη είναι κάτι που ισχύει
για τους λίγους και τους ισχυρούς και όχι για τους πολλούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς λέµε «δείξε µου έναν
ψεύτη και θα σου δείξω έναν κλέφτη». Τους ψεύτες τους βρή-
καµε, αναζητούµε τους κλέφτες. Ως µέλη της επιτροπής είχαµε
µια και µόνο υποχρέωση, να αποκαλύψουµε την αλήθεια των
πραγµάτων όπως αυτή τεκµηριώνεται από τα αποδεικτικά µέσα. 

Στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων µας ως εξεταστική επιτροπή
και της εντολής που λάβαµε από την Ολοµέλεια της Βουλής για
να διερευνήσουµε την υπόθεση που συζητάµε σήµερα, είχαµε
µια και µόνη υποχρέωση, να αποκαλύψουµε την αλήθεια των
πραγµάτων όπως αυτή τεκµηριώνεται από τα αποδεικτικά µέσα,
όπως είπα.

Το πολιτικό µας σύστηµα συγκροτείται στη βάση ενός Συντάγ-
µατος που διευκολύνει σε κάποια του σηµεία τη δηµιουργία και
τη συντήρηση µιας αυτόνοµης και κατ’ επέκταση πολιτικοοικο-
νοµικής ολιγαρχίας, η οποία ελέγχει και εκµεταλλεύεται την κοι-
νωνία. Αυτό το µοντέλο τελείωσε, χρεοκόπησε. Με την αλλαγή
του Συντάγµατος που συζητούµε, ας βάλουµε ως διακύβευµα
τον εκδηµοκρατισµό και την απόλυτη διαφάνεια, να εξασφαλί-
σουµε θεσµούς και διαδικασίες τέτοιες που δεν θα επιτρέπουν
πια την κλοπή ή τη διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Ανε-

ξάρτητη Βουλευτής κ. Μπακογιάννη. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

των οικιών ηµών εµπιπραµένων ηµείς άδοµεν. 
Δυστυχώς η εικόνα που παρουσιάζουµε σήµερα σ’ έναν απλό

Έλληνα πολίτη προκαλεί µόνο οργή και ερωτηµατικά. Σήµερα,
σε µια σηµαδιακή µέρα όπου κρίνεται το µέλλον της χώρας στις
Βρυξέλλες, µε µια Κυβέρνηση η οποία παραπαίει και ο ένας
Υπουργός αρνείται τις αποφάσεις του άλλου, όπου κοινωνικές
οµάδες είναι στο δρόµο και έχουν χάσει κάθε µέτρο και αµφι-
σβητούν το νόµο της δηµοκρατίας, σήµερα η Βουλή συνεδριάζει
µε άδεια έδρανα -συνολικά εδώ µέσα δεν βρίσκονται πάνω από
δώδεκα ή δεκατρείς Βουλευτές- για να συζητήσει ένα από τα µε-
γαλύτερα σκάνδαλα που ταλάνισε την Ελλάδα τα τελευταία χρό-
νια, το σκάνδαλο της «SIEMENS».

Η πρώτη µου, λοιπόν, παρατήρηση είναι ότι µετά βεβαιότητος
υπάρχει σκάνδαλο και νοµίζω ότι σ’ αυτό µπορούµε όλοι να συµ-
φωνήσουµε. Η δεύτερη παρατήρηση είναι ότι σήµερα εδώ ξευ-
τιλίζεται θεσµικά η Βουλή των Ελλήνων, µε τον τρόπο που
αντιδρά, µε τον τρόπο που πολιτεύτηκε. 

Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει ένας άνθρω-
πος εδώ µέσα ή στο περιστύλιο της Βουλής είτε ανήκει στο
ΠΑΣΟΚ είτε στην Αριστερά είτε στο Κοµµουνιστικό Κόµµα είτε
στη Νέα Δηµοκρατία που σοβαρά να πιστεύει ότι στο σκάνδαλο
της «SIEMENS» είναι ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκογιαννάκης.
Δεν υπάρχει ένας που να το πιστεύει!

Όλοι ξέρουν ότι ουσιαστικά αυτό για το οποίο αντέδρασε πριν
ο κύριος συνάδελφος έχει συµβεί. Τα δύο τέως µεγάλα κόµµατα
«τα έχουν κάνει πλακάκια». Τα «έχουν κάνει πλακάκια» κανονικά
και χωρίς αιδώ. Αυτό το µήνυµα έχει πάει προς τα έξω και γι’
αυτό η Βουλή είναι άδεια, κύριοι συνάδελφοι. Γιατί χθες που ο
Κάµερον απαντούσε για τις υποκλοπές, η Βουλή στην Αγγλία
ήταν φίσκα. Διότι οι άνθρωποι πίστευαν ότι θα πάρουν απαντή-
σεις. 

Τι απάντηση θα δώσουµε, λοιπόν, σ’ αυτόν τον Έλληνα πολίτη
σήµερα; Ότι πραγµατικά το σκάνδαλο θα διερευνηθεί και θα
αποδειχθεί ότι είναι ο κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης, ο οποίος σή-
µερα τυχαίως είναι Βουλευτής της Δηµοκρατικής Συµµαχίας και
άρα βολικός για να τον δώσουµε βορά στο οποιοδήποτε φιλοθε-
άµον κοινό υπάρχει απέξω, το οποίο δικαίως ζητά κάθαρση ή ο
Γιώργος Αλογοσκούφης που έχει φύγει από την πολιτική, αυτήν
τη στιγµή τουλάχιστον και παρά το ότι δεν είχε καµµία αρµοδιό-
τητα, καλός είναι και αυτός για να τον προσθέσουµε, αλλά να
µην αγγίξουµε τα του οίκου µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;

Εγώ που σας µιλώ έχω πληρώσει την ιστορία της «SIEMENS»
πάρα πολύ ακριβά. Επί ένα χρόνο έτρωγα λάσπη για την υπό-
θεση της «SIEMENS» κι ήµουν ένας απ’ αυτούς τους ανθρώπους,
ούσα Υπουργός της κυβέρνησης Καραµανλή, που ζήτησαν εξε-
ταστική επιτροπή. Και ζήτησα εξεταστική επιτροπή γιατί είχα την
ελπίδα ότι η εξεταστική επιτροπή θα «ανοίξει», θα µας πει τι έγινε
στον ΟΤΕ, τι έγινε στον ΟΣΕ, θα µας πει τι έγινε στο C4I και γιατί
ως διά µαγείας έφυγε η σύµβαση του C4I από το Υπουργείο Δη-
µόσιας Τάξης και πήγε στο Υπουργείο Εθνικής Αµύνης, θα µας
πει ποιος είναι τελικώς υπεύθυνος και πάντως, θα διαπιστώσει
τη ροή του «µαύρου» χρήµατος. Κάπου πήγαν αυτά τα λεφτά.
Πού πήγαν; Έµειναν στο 1 εκατοµµύριο στον κ. Τσουκάτο; Και
αν είµαστε ειλικρινείς, κύριοι συνάδελφοι, πιστεύετε ότι έξω απ’
αυτήν την Αίθουσα υπάρχει ένας άνθρωπος ο οποίος να µην πι-
στεύει ότι τα δύο µεγάλα κόµµατα χρηµατοδοτήθηκαν από τη
«SIEMENS» κι ένα µικρό, όπως λένε οι καταθέσεις, το οποίο σή-
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µερα πλέον δεν είναι στη Βουλη; Αυτά είναι πράγµατα τα οποία
δεν έπρεπε να ερευνηθούν; Και αν πραγµατικά τα δύο µεγάλα
κόµµατα πήραν χρήµατα από τη «SIEMENS» γιατί να µην πουν
ότι «θεωρούσαµε τη «SIEMENS» µία εταιρεία ελληνική, η οποία
έδωσε µια χορηγία στο κόµµα»; Πείτε το όµως, κύριοι συνάδελ-
φοι. Μην κοροϊδεύετε τον κόσµο κατά τον τρόπο µε τον οποίο
τον κοροϊδεύετε σήµερα. Διότι σήµερα αυτός ο κόσµος είναι όχι
απλώς οργισµένος. Είναι αγανακτισµένος, είναι θυµωµένος. Και
δικαίως, διότι πέραν όλων των υπολοίπων, του προκαλούµε και
τη νοηµοσύνη του. Διότι βεβαίως δεν πιστεύει ότι ο άνθρωπος ο
οποίος έδωσε την ασφάλεια των Ολυµπιακών Αγώνων είναι ο άν-
θρωπος ο οποίος φταίει για την όλη ιστορία. Είναι γελοίο και να
το λέει κανείς. 

Εγώ υπήρξα Δήµαρχος Αθηναίων εκείνη την εποχή. Ξέρω την
πρώτη κουβέντα που µας έλεγαν όλοι, ότι «δεν έχετε ασφάλεια
στους Ολυµπιακούς Αγώνες. Είστε οι πρώτοι µετά την 11η Σε-
πτεµβρίου. Δεν θα έρθουν οι Αµερικάνοι, δεν θα έρθουν οι Γερ-
µανοί και όποιοι άλλοι, για να πάρουν µέρος στους αγώνες».
Αυτή ήταν η πραγµατικότητα. Και σήµερα έρχεστε εσείς, κύριοι
συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, –για τη Νέα Δηµοκρατία θα µι-
λήσω µετά- και λέτε ότι τελικώς απ’ όλο αυτό το οικοδόµηµα δεν
φταίει αυτός ο οποίος παρήγγειλε, δεν φταίει αυτός ο οποίος
υπέγραψε, δεν φταίει κανένας άλλος, αλλά φταίει αυτός ο
οποίος κλήθηκε την τελευταία στιγµή να υλοποιήσει ένα πρό-
γραµµα; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνετε σήµερα κάτι το οποίο
οι ίδιοι δεν πιστεύετε και γι’ αυτό πιστεύω ότι είναι και άδεια τα
έδρανά σας. Διότι, αν θέλετε, η σήψη και η παρακµή του πολιτι-
κού συστήµατος φαίνεται ανάγλυφα αυτήν τη στιγµή. Εγώ δεν
θυµάµαι σε παλαιά Βουλή να κινδυνεύει η τιµή και η υπόληψη
ενός συναδέλφου Βουλευτού, όποιος κι αν είναι αυτός, σε οποι-
οδήποτε κόµµα κι αν ανήκει, και να µην ενδιαφέρεται η Βουλή
των Ελλήνων να ακούσει τον κατηγορούµενο ή την κατηγορία,
να είναι η πλειοψηφία έξω στο καφενείο και οι υπόλοιποι να µην
έχουν έρθει, αλλά να έρθουν στις 4 η ώρα για να ψηφίσουν. Δεν
έχει δίκιο ο κόσµος, λοιπόν, όταν λέει ότι δεν κάνουµε τη δουλειά
µας; Δεν έχει δίκιο ο κόσµος ο οποίος τα έχει βάλει µε τους Βου-
λευτές και τους πολιτικούς; 

Εγώ πάντως, κύριοι συνάδελφοι, το καταγγέλλω αυτό και
θεωρώ ότι είναι ένα δείγµα ότι το πολιτικό σύστηµα αυτό έχει σα-
πίσει. Και, κακά τα ψέµατα, οι κοινωνίες, αυτοκρατορίες ολόκλη-
ρες δεν έπεσαν ποτέ ούτε από εξωτερικούς εχθρούς ούτε από
πολέµους ούτε από φυσικές καταστροφές. Έπεσαν από την
ηθική παρακµή και τη σήψη του ίδιου του πολιτικού συστήµατος
και της άρχουσας τάξης του. Κι αυτό ακριβώς συµβαίνει σήµερα
σ’ αυτήν τη χώρα, διότι δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε για να
προστατεύσουµε την τιµή του πολιτικού κόσµου της χώρας, δεν
µπορούµε να συνεννοηθούµε και να πούµε ότι «ναι, κύριοι, θα
βάλουµε το µαχαίρι το κόκαλο», και διότι, όπως είπε πριν ο κ. Πα-
παδηµούλης αλλά δεν µπορώ να µην το πω κι εγώ, ο κ. Τσοχα-
τζόπουλος είχε άλλο κριτήριο για τα υποβρύχια κι άλλο κριτήριο
για τη «SIEMENS». Ε, δεν είµαστε σοβαροί, κύριοι συνάδελφοι!
Δεν έχουµε µούτρα να βγούµε στον κόσµο έξω. Και σας το λέει
ένας άνθρωπος ο οποίος την έχει πληρώσει αυτήν τη «νύφη» για
τις περίφηµες καφετιέρες ή τους λεµονοστίφτες του Δήµου Αθη-
ναίων, που δέχθηκα τη χορηγία για τα ΚΑΠΗ του Δήµου Αθη-
ναίων. Και έπρεπε να πάω ένα χρόνο µετά σε µια επιτροπή και
να πω: «να τα, εδώ είναι. Είναι στα ΚΑΠΗ του Δήµου Αθηναίων
τα ηλεκτρικά». 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λεφτά κινήθηκαν, λεφτά
πήγαν σε τσέπες. Έχετε καταγγελία του πρώην Πρωθυπουργού
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη. Έχετε καταγγελία του Στέφανου
Μάνου. Σας είπαν ότι από το 1993 η «SIEMENS» µε την «INTRA-
COM» ήταν οι άνθρωποι οι οποίοι, κατά την άποψή τους, ήταν
υπεύθυνοι για την πτώση της κυβέρνησης Μητσοτάκη. Δεν τους
καλείτε, κύριοι συνάδελφοι, για να δείτε πώς κινήθηκε αυτή η
έρηµη εταιρεία όλα αυτά τα χρόνια; Δεν θέλετε να µάθετε; Είναι
ποτέ δυνατόν να εθελοτυφλούµε κατ’ αυτόν τον τρόπο σ’ αυτήν
τη χώρα; 

Για τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας θα πω µε θλίψη
το εξής. Εγώ πιστεύω ότι υπήρξαν µέσα στην επιτροπή άνθρωποι

οι οποίοι προσπάθησαν να µάθουν την αλήθεια. Δεν θέλω µε κα-
νέναν τρόπο να τους περάσω όλους από την ίδια κρησάρα. Είναι
βέβαιο όµως ότι συµφωνία επήλθε. Διότι, πράγµατι, κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, αν δεν είχατε συµφωνήσει, θα εί-
χατε φέρει τη δικιά σας πρόταση παραποµπής µε τριάντα
Βουλευτές. Και εξήντα Βουλευτές είχατε κάποια στιγµή που σας
καλέσαµε, για να έρθει η υπόθεση, και τριάντα έχετε σήµερα. Και
δεν το κάνατε ούτε µε τους εξήντα ούτε µε τους τριάντα.

Σε τελική ανάλυση, δεν πείθεται κανείς πλέον ότι η Νέα Δη-
µοκρατία δεν είχε λόγους να µην προχωρήσει η έρευνα. Και είναι
κρίµα, διότι εγώ, πραγµατικά, πιστεύω -και το πιστεύω και σή-
µερα που σας µιλάω- ότι δεν υπήρχε εµπλεκόµενος Υπουργός
της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτό πιστεύω µέσα µου, αυτό έχω χρέος
να καταθέσω στη Βουλή. Το να αντιδρά, λοιπόν, το κόµµα της
Αντιπολίτευσης σπασµωδικά και φοβικά επιβεβαιώνει την καταγ-
γελία ότι οι οκτώ έγιναν δύο και έγιναν δύο διότι ήταν οι συγκε-
κριµένοι δύο και οι υπόλοιποι ηρεµούµε. Και φέρνετε µετά από
έξι µήνες αυτήν την υπόθεση, όταν θα έπρεπε να την είχατε κα-
θαρίσει από το Γενάρη. Δηµιουργείτε ασφυκτικές χρονικές δια-
δικασίες -και το ξέρετε- διότι πρέπει την Τρίτη να εκλεγεί το
συµβούλιο, δεκαπέντε µέρες θα δώσετε στους δικαστές να δια-
βάσουν ούτε που ξέρω πόσες χιλιάδες σελίδες, να βγάλουν το
πόρισµα, και θα φέρετε µετά, το Σεπτέµβριο, την προανακριτική
και θα τους πείτε στην προανακριτική: «Κάντε τη δουλειά σας -
διότι έχουµε ήδη αποφασίσει- µέσα σε δεκαπέντε-είκοσι µέρες,
διότι µετά τελειώνει η Σύνοδος». Και θα κινδυνεύει, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να µείνει το στίγµα σε δύο ανθρώπους.

Είµαι ευτυχής που η Δηµοκρατική Συµµαχία τουλάχιστον
έκανε πράξη την πρότασή της και έφερε την τροπολογία στη
Βουλή και έτσι θα µπορεί ο εκάστοτε παραπεµπόµενος Υπουρ-
γός να δικαστεί επί της ουσίας, για να βγει καθαρός στην κοινω-
νία. Διότι, κακά τα ψέµατα, σήµερα για άλλη µια φορά
επιβεβαιώθηκε το ότι οι Βουλευτές δεν είναι σε θέση να βγάλουν
τα κοµµατικά γυαλιά κι έτσι το µόνο πράγµα το οποίο κάνουν
είναι το να προσπαθούν να σπιλώσουν τον αντίπαλο. 

Ας εµπιστευθούµε, λοιπόν, τη δικαιοσύνη και µόνο τη δικαιο-
σύνη έχοντας όλοι µαζί τουλάχιστον αποφασίσει την κατάργηση
του άρθρου 86 του Συντάγµατος. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Κυριακοπούλου για πέντε λεπτά. 

ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστοί λειτουργοί της συνειδη-

τής µας θέλησης να υπηρετήσουµε το λαό και να συµβάλλουµε
στην κάθαρση της πολιτικής ζωής από φαινόµενα πολιτικής
ανευθυνότητας, διαφθοράς και διαπλοκής, µε τη σηµερινή µας
συζήτηση υπερασπιζόµαστε τη διαφάνεια, την τιµή του πολιτικού
κόσµου και περιφρουρούµε τους δηµοκρατικούς µας θεσµούς
αναδεικνύοντας τη λογοδοσία ως συστατικό της πολιτικής ευθύ-
νης. 

Με γνώµονα ακριβώς την πολιτική ευθύνη, αλλά και την προ-
άσπιση του κοινοβουλευτισµού, η Βουλή ψήφισε το ν.3961 το
2011 για την ποινική ευθύνη Υπουργών, τροποποιώντας τον πα-
λιότερο ν.3126/2003. 

Για πρώτη φορά µάλιστα καταργήθηκε ο σύντοµος χρόνος πα-
ραγραφής των αδικηµάτων που τελούν οι Υπουργοί κι οι Υφυ-
πουργοί, ώστε να εξασφαλίζεται η ισότητα όλων απέναντι στους
νόµους, όπως επιτάσσει το άρθρο 4 του Συντάγµατος. 

Σήµερα η Βουλή καλείται να εφαρµόσει τη νέα διαδικασία,
βάσει της οποίας θα αποφασίσει την ανάθεση σε τριµελές γνω-
µοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοιχείων της κα-
τηγορίας και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητας των
καταγγελλοµένων αξιοποίνων πράξεων για το σκάνδαλο της
«SIEMENS». 

Η παρεµβολή αυτού του ανεξάρτητου και αµερόληπτου συµ-
βουλίου θα άρει κάθε αµφιβολία σχετικά µε την ορθότητα ή όχι
της παραπεµπτικής πρότασης, ώστε να σταµατήσει η επιχειρη-
µατολογία για δήθεν διώξεις αντιπάλων. 

Η Βουλή δεν κρύφτηκε υπό την προστασία που της παρέχει
το Σύνταγµα, αλλά νοµοθέτησε µε στόχο να ελαχιστοποιήσει τα
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προνόµια υπέρ των πολιτικών προσώπων, µε γνώµονα και υπέρ-
τατο σκοπό την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος. 

Είναι µια διαδικασία, την οποία επιτρέπει –έστω και οριακά- το
άρθρο 86 του Συντάγµατος και ανταποκρίνεται στην ανάγκη προ-
στασίας των συµφερόντων της πολιτείας από αξιόποινες ενέρ-
γειες Υπουργών. 

Κατ’ αυτόν τον τρόπο, πρώτον, παρέχονται πρόσθετες εγγυή-
σεις για την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος και την ορθή
νοµική αντιµετώπιση της εκάστοτε υπόθεσης, δεύτερον, διευκο-
λύνεται το έργο της Βουλής και, τρίτον, διασφαλίζεται και ο έτε-
ρος βασικός σκοπός, τον οποίο εξυπηρετεί ο θεσµός περί
ευθύνης Υπουργών, δηλαδή η προστασία των µελών της Κυβέρ-
νησης από υστερόβουλες διώξεις εκ µέρους των πολιτικών τους
αντιπάλων. 

Στη συγκεκριµένη υπόθεση της «SIEMENS», το πόρισµα της
εξεταστικής µε τα όσα διεπίστωσε και συµπεριέλαβε στο πολυ-
σέλιδο πόρισµά της, αποτέλεσε κοµβικό σηµείο συναίνεσης των
πολιτικών κοµµάτων για να υπηρετηθεί η αλήθεια και αυτή πρέπει
να είναι και η συνέχεια. 

Διαπιστώθηκε, βάσει του πορίσµατος αυτού, ότι «µαύρο»
χρήµα διοχετεύθηκε, από το Νοέµβριο του 1990 και τουλάχιστον
µέχρι το 2008, σε ανώτατους αξιωµατούχους, πολιτικούς, µέλη
κυβερνήσεων κ.λπ., µε ζηµιά πολλών εκατοµµυρίων εις βάρος
του ελληνικού δηµοσίου. 

Από τις αποφάσεις των γερµανικών δικαστηρίων προκύπτει ότι
για όλες τις συµβάσεις που συνήψε µε τη «SIEMENS», το ελλη-
νικό δηµόσιο κατέβαλε για κάθε µία 10% επιπλέον της αξίας της. 

Η πρόταση που σήµερα καλούµαστε να αποστείλουµε στο
γνωµοδοτικό συµβούλιο έχει τρεις πτυχές. Αφορά: δυο -πρώην
µέλη κυβερνήσεως, τα οποία φέρεται ότι ενδεχοµένως τέλεσαν
τα αδικήµατα της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος- δυο
πρώην µέλη Κυβερνήσεως, για τους οποίους υπάρχουν αποχρώ-
σες ενδείξεις για πιθανολογούµενες δωροδοκίες και νοµιµοποί-
ηση εσόδων από εγκληµατική δραστηριότητα και λοιπά πολιτικά
πρόσωπα που αναφέρονται στο πόρισµα της εξεταστικής, αλλά
λόγω αποσβεστικής προθεσµίας αποστέλλεται στην τακτική δι-
καιοσύνη για τα αδικήµατα αρµοδιότητάς της, η οποία και συνε-
χίζει τις έρευνες, για να εντοπιστούν οι τελικοί αποδέκτες των
χρηµάτων από τα «µαύρα» ταµεία της «SIEMENS». 

Η σηµερινή πρόταση εµπεριέχει και ένα µήνυµα προς όλες τις
κρατικές λειτουργίες για την ανεύρεση της ουσιαστικής αλή-
θειας στην υπόθεση της «SIEMENS» και ιδιαίτερα για εκείνες που
φέρουν την ευθύνη για την ανεύρεση των αποδεκτών του «µαύ-
ρου» χρήµατος είτε είναι πολιτικοί είτε άλλα φυσικά ή νοµικά
πρόσωπα. 

Η ανεύρεση αυτή από τα εντεταλµένα προς τούτο όργανα της
πολιτείας θα έχει ως άµεσο αποτέλεσµα την καταπολέµηση της
εγκληµατικότητας και ιδιαίτερα του οργανωµένου εγκλήµατος
που µε τα µέσα που διαθέτει σήµερα συνιστά σοβαρή απειλή για
την ίδια τη δηµοκρατία. Διότι µε τη διακίνηση του άνοµου χρή-
µατος εξαγοράζεις συνειδήσεις, διαβρώνεις θεσµούς, µε αποτέ-
λεσµα να απαξιώνονται οι θεσµικές λειτουργίες του κράτους. 

Έτσι, καθίσταται αναγκαίο η Βουλή ως κυρίαρχη νοµοθετική
εξουσία να δείξει τη σταθερή βούλησή της, εµπράκτως, στο χτύ-
πηµα του φαινοµένου της διαφθοράς, όχι µόνο όταν αφορά εξω-
κοινοβουλευτικά πρόσωπα, αλλά πρωτευόντως όταν αφορά µέλη
κοινοβουλίου και κυβερνήσεων. 

Κατά συνέπεια, η ανάθεση των στοιχείων στο γνωµοδοτικό
συµβούλιο αποτελεί υποχρέωση που πηγάζει από το νόµο, αλλά
εδράζεται και στη συνείδησή µας για το χρέος που έχουµε απέ-
ναντι στους πολίτες, διότι αυτή είναι και η προσφορά µας στην
κοινωνία. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, για πέντε λεπτά. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, σε αυτήν τη συνεδρίαση, στην οποία, πράγµατι, δια-
κυβεύεται η υπόληψη και η τιµή πρώην Υπουργών, δεν υπάρχει

προθυµία από πολλούς Βουλευτές έκφρασης της γνώµης τους
και αυτό δεν είναι σωστό, όταν υπάρχουν διαβρωµένοι Υπουργοί,
διεφθαρµένοι Υπουργοί, όταν η Κυβέρνηση µετά από µια µακρό-
χρονη έρευνα καθυστερεί ένα εξάµηνο –και αναφέροµαι στην
Κυβέρνηση γιατί είχε τους µηχανισµούς ελέγχου των υπηρεσιών-
και ενώ µπορούσαν να ερευνήσουν πού έφθασαν τα χρήµατα, εν
τούτοις δεν έγινε καµµία τέτοια διερεύνηση. 

Όµως, αυτό το πέτυχαν οι υπηρεσίες των ΗΠΑ, οι οποίες ξεκί-
νησαν το θέµα. Από το 2006, µε το που τέθηκε το ζήτηµα, αµέ-
σως ονοµάτισαν ποιοι τα πήραν. Οι Ηνωµένες Πολιτείες
αποζηµιώθηκαν µε 1,3 δισεκατοµµύρια –για να ξέρουµε δηλαδή
το σύνολο των χρηµάτων που η «SIEMENS» διέθετε για µίζες-
και έκλεισαν το ζήτηµα. 

Τουλάχιστον, οι Ηνωµένες Πολιτείες γνωρίζουν και για την Ελ-
λάδα. Γιατί για την Ελλάδα εµείς δεν θα µάθουµε ποτέ, µια και η
Νέα Δηµοκρατία κατ’ αρχάς, όντας αυτή κυβέρνηση, φυγάδευσε
τον Χριστοφοράκο. Τον φυγαδεύσατε κανονικά! Για πολλά µικρό-
τερα αδικήµατα γίνεται προφυλάκιση. Στην περίπτωση αυτή
υπήρξε φυγάδευση.

Μάλιστα και η σηµερινή στάση της Νέας Δηµοκρατίας δείχνει
µια τάση φυγής, ακολουθώντας ακριβώς τα χνάρια του Χριστο-
φοράκου. Θα συναντηθείτε ξανά είτε ως γείτονες στα σπίτια που
κτίσατε µαζί είτε ως συνδαιτυµόνες, µόλις ο Χριστοφοράκος επι-
στρέψει στην Ελλάδα θριαµβευτής και ατιµώρητος. Διότι είστε
ένα κύκλωµα, ένα πλέγµα συµφερόντων, το οποίο απλώνεται πα-
ντού και είναι και δικοµµατικό. 

Έχουµε οικουµενική µίζα το 1990. Το επιβεβαιώνω και εγώ,
όπως το έχει επιβεβαιώσει και ο κ. Κοροβέσης, όπως το επιβε-
βαιώνουν και αυτά τα οποία κατατέθηκαν από τη γερµανική
πλευρά για τις µίζες που ήταν 10 προς 5 και προς 1 και που ου-
δείς τα διέψευσε! Και ξέρουµε τα ποσά και ξέρουµε τα ταµεία
των κοµµάτων, αλλά επικρατεί υποκρισία!

Η Νιγηρία, αµέσως µόλις ξέσπασε το σκάνδαλο, παρέπεµψε
τέσσερις Υπουργούς και πάγωσε τις προµήθειες από τη
«SIEMENS». Εδώ; 

Εδώ έχουµε µια αλληλογραφία, µόλις φέτος, του κ. Παµπούκη.
«Αγαπητέ, κύριε Ξυνή, κατ’ αρχάς, η Κυβέρνηση αναγνωρίζει την
προσπάθεια εξυγίανσης που έκανε η νέα διοίκηση της εταιρείας
«SIEMENS». Φυσικά, θα ήµουν ευτυχής αν θα µπορούσατε –επα-
ναλαµβάνω- να βοηθήσετε εποικοδοµητικά και στην αποκάλυψη
της αλήθειας, κάτι που θα παράσχει τη δυνατότητα επιβολής δί-
καιης τιµωρίας». 

Και η απάντηση; «Σκάστε, θα σας δώσουµε.». Αυτό απάντησε
η «SIEMENS» και ζητά και τα ρέστα! Θα καταθέσει και αγωγή
από πάνω! Πρόκειται για σηµερινά θέµατα και δηµοσιεύµατα.
Ζητά να αναγνωριστεί ότι δεν έχει υποχρέωση αποζηµίωσης του
ελληνικού δηµοσίου γιατί, αν δώσει τους καταλόγους –και δεν
θα είναι οι κατάλογοι της κ. Κατερίνας Τσακάλου που έστελνε τα
µικρά δώρα- αυτοί θα είναι για τριάντα τρεις εντολές πληρωµής,
οι οποίες προσδιορίστηκαν και έχουν διαδροµή και τελικούς απο-
δέκτες.

Όµως, γι’ αυτά δεν κατεβλήθη καµµία προσπάθεια. Το µόνο
το οποίο έκαναν και τα δυο «µιζοκόµµατα» είναι να φέρουν εδώ
τέσσερα ονόµατα –και τελείωσε!- αντί να φέρουν εικοσάδες, αντί
να προχωρήσουν σε αυτοκάθαρση, αντί να επιστρέψουν τα χρή-
µατα που πήραν επισήµως, αντί να επιστρέψει το ΠΑΣΟΚ το 1
εκατοµµύριο µάρκα που πήρε ο Τσουκάτος, διότι είναι προϊόν
δωροληψίας! Να το επιστρέψει στο ελληνικό δηµόσιο!

Έχουµε βέβαια και τις νόµιµες αµοιβές Τρεπεκλή, τα 6,5 εκα-
τοµµύρια, τα οποία είναι αµοιβή δικηγορικού γραφείου, αλλά
ούτε και αυτά διερευνήθηκαν πού κατέληξαν γιατί, σε τελευταία
ανάλυση, είναι και ιδιωτικό ζήτηµα. Σιγά ο άνθρωπος να µην ανα-
λαµβάνει ευθύνες για το ποιοι τον έβαλαν εκεί!

Η πολιτική συµφωνία Καραµανλή-Παπανδρέου ισχύει. Την υι-
οθέτησε στη συνέχεια και την τηρεί και ο κ. Σαµαράς και υπο-
θάλπτουν µαζί τους δωρολήπτες, γιατί και η Νέα Δηµοκρατία δεν
προχώρησε σε καµµία αυτοκάθαρση. Το ΠΑΣΟΚ, βεβαίως, κάνει
κάθε τι να κρατηθούν τα πράγµατα χαµηλά, να µην υπάρχει ευ-
ρύτερη εξέλιξη. Γι’ αυτό και το σύνθηµα της πλατείας «κλέφτες,
κλέφτες, κλέφτες!» απηχεί το σύνολο της κοινής γνώµης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Η σχέση διαφθορέα –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- που

κραδαίνει τα εκατοµµύρια ευρώ και διεφθαρµένου, δηλαδή της
«SIEMENS» και του διεφθαρµένου υπαλληλικού πολιτικού προ-
σωπικού της χώρας, είναι αυτή που µας θλίβει όλους. Αφού όµως
εσείς, όλα τα κόµµατα, συµφωνήσατε στη συγκάλυψη και την
ατιµωρησία των στελεχών σας, θα σας τιµωρήσει ο ελληνικός
λαός. 

Εµείς, σαν Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, που είµαστε µα-
κριά από όλο αυτό το σύστηµα που στήθηκε στη Μεταπολίτευση,
θα σας γυρίσουµε απλά την πλάτη. 

Δεν υπάρχει περίπτωση από τη δική µας πλευρά να µπούµε
στην λογική που δεχθήκαµε την µοµφή από το ΣΥΡΙΖΑ, που λέει
ότι κάποιοι φεύγουν σε κάποιες περιπτώσεις. Ο κ. Κοροβέσης
σάς συµπεριλαµβάνει σαν δωρολήπτες το 1990, γιατί υπήρξε συ-
γκεκριµένη αναλογία και κατανοµή. Δεν τον µέµφθηκε κανείς
ποτέ, γιατί είχε ψυχή και έλεγε την αλήθεια.

Σας επιβεβαιώνω ότι το 1990 υπήρξε οικουµενική µίζα. Μπορεί
κάποια από αυτά τα χρήµατα ή το 10-5-1 να µην αφορά το κόµµα
από µόνο του, αλλά να αφορά στελέχη. Εµάς δεν µας αφορά κα-
θόλου. Εσείς µείνετε ως ένοχοι να στείλετε τους δυο και τους
άλλους δυο τέσσερις. Κανέναν άλλον ξέρετε;

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανάσιος Παπαγεωργίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
επειδή όλα αυτά τα χρόνια έχουµε κουραστεί από υποκριτικές
προσεγγίσεις αναφορικά µε αυτό το µεγάλο, το πολύπλοκο, το
δαιδαλώδες σκάνδαλο που προέκυψε πρόσφατα σε µεγάλη
ένταση, θέλω να πω δυο απλές κουβέντες-σκέψεις από την
εµπειρία µου ένα χρόνο στην επιτροπή της «SIEMENS» για τις
δυνατότητες που έχουµε εφεξής να προσεγγίσουµε, έστω και
µερικά, αυτό το µεγάλο, το τεράστιο σκάνδαλο.

Το πρώτο που θέλω να πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
πως είναι πασίδηλο πια ότι η εταιρεία «SIEMENS» χρησιµοποίησε
σκοτεινές µεθόδους, χρησιµοποίησε εκµαυλιστικές µεθόδους
για να πάρει έργα του ελληνικού δηµοσίου, όπως και ότι προκλή-
θηκε ζηµία σε βάρος του ελληνικού δηµοσίου και του ελληνικού
λαού. Είναι προφανές, είναι πασιφανές, είναι πανθοµολογού-
µενο.

Το δεύτερο, είναι ότι πέντε χρόνια τώρα, γίνονται συζητήσεις
δηµόσιες, αλλά και στη Βουλή, όπου προέκυψαν µαρτυρίες για
εµπλοκή προσώπων, όπου υπάρχουν ενδείξεις για εµπλοκή πο-
λιτικών προσώπων, όπου υπάρχουν λάθη και παραλείψεις και
έχουν καταµαρτυρηθεί, έχουν περιγραφεί, έχουν καταγραφεί.

Το τρίτο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι η επιτροπή
προσπάθησε στον ένα χρόνο να προσδιορίσει το µέγεθος της
ζηµίας -πρώτη φορά έγινε αυτό- χωρίς τη συνδροµή των αρχών
και ιδιαίτερα των εντεταλµένων εκ της πολιτείας και του κράτους
αρχών. Προσδιόρισε ζηµία τουλάχιστον 2 δισεκατοµµυρίων. Και
αυτό ετέθη υπ’ όψιν της πολιτείας για να διεκδικήσει από τη
«SIEMENS» τα ποσά αυτά τα οποία αντιστοιχούν στη ζηµία.

Επαναλαµβάνω ότι η επιτροπή προσέγγισε το µέγεθος της ζη-
µίας, όπως η επιτροπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προσέγ-
γισε και αδικήµατα, λάθη και παραλείψεις. Υπάρχει ένα πόρισµα
δυο χιλιάδων σελίδων όπου µπορεί ο καθένας να καταφύγει για
να αντιληφθεί τι έγινε την τελευταία περίοδο µε τη «SIEMENS»,
τη σχέση της «SIEMENS» και τις επιπλοκές και επιπτώσεις.

Το συντεταγµένο κράτος, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
και η δικαιοσύνη δεν έπραξε ό,τι έπρεπε να πράξει όλα αυτά τα
χρόνια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πού βρισκόµαστε; Βρι-
σκόµαστε µπροστά σε µια κατάσταση όπου αυτά τα οποία σας
περιέγραψα µας βάζουν σε νέα καθήκοντα.

Η γνώµη µου είναι, λοιπόν, ότι τώρα είναι η ώρα για τη συνέ-
χιση -το επαναλαµβάνω- της έρευνας και της προσπάθειας για
να αποκαλυφθεί, έστω µερικά, αυτό το σκάνδαλο. Εκεί βρισκό-
µαστε τώρα. Μην έχουµε αυταπάτες.

Δεν µπορώ, όµως, κύριοι συνάδελφοι, να εισπράττω την υπο-
κρισία, ιδιαίτερα από τη Νέα Δηµοκρατία, γιατί τα ερωτήµατα

είναι αβίαστα. Ποιος έκλεισε τη Βουλή και παραγράφησαν τα αδι-
κήµατα; Είναι ή όχι παραγεγραµµένα τα αδικήµατα; Είναι ή όχι
παραγεγραµµένα; Και τι θα πρέπει να κάνει η Βουλή σήµερα; Βέ-
βαια, ο ρόλος σήµερα είναι της Βουλής και της πολιτείας και του
κράτους. Είναι παραγεγραµµένα τα αδικήµατα, όµως.

Το τέταρτο, είναι το εξής: Άνοιξε ή δεν άνοιξε τον φάκελο, ξέ-
ροντας εκ προοιµίου ότι θα αντιµετωπίσει προβλήµατα;

Το πέµπτο, είναι ότι τώρα πρέπει τα άλλα κόµµατα να πάρουν
θέση. Δεν µπορεί εδώ όλοι να λέτε ή να προσάπτετε στο ΠΑΣΟΚ
ότι δεν έκανε τίποτα και κανένας σας να µη λέει τι θα κάνει, όταν
έχετε τους τριάντα Βουλευτές. Καταθέστε την πρότασή σας.
Γιατί δεν την καταθέτετε, να δούµε ποια θα είναι η πρότασή σας
σε αυτό το δαιδαλώδες, το περίπλοκο πρόβληµα που βασανίζει
τη χώρα µας;

Αυτά είναι τα ζητήµατα και εκεί βρισκόµαστε σήµερα. Μας
λέτε ότι φταίει το ΠΑΣΟΚ. Ωραία, εµείς δεχθήκαµε ότι είναι ένα
σκάνδαλο το οποίο εγγίζει το ΠΑΣΟΚ. Δεν το δεχθήκαµε; Δεν εί-
χαµε τη γενναιότητα; Είπαµε ότι κάναµε µια προσπάθεια χωρίς
βοήθεια της δικαιοσύνης, χωρίς βοήθεια του συντεταγµένου
κράτους. Φτάσαµε σε ένα αποτέλεσµα.

Τώρα τι λέµε, κύριοι συνάδελφοι; Τώρα λέµε προς όλους,
προς όλα τα κόµµατα ότι η Βουλή και τα κόµµατα έχουν ένα κα-
θήκον, να διερευνήσουν, να ξαναπροσπαθήσουν για να ρίξουν
φως σε αυτήν την δύσκολη υπόθεση.

Θα σας αναφέρω ένα ζήτηµα. Έχει παραγραφεί η πλειοψηφία
των αδικηµάτων, αφού έκλεισε η Βουλή το 2007, ναι ή όχι; Υπάρ-
χουν, όµως, αδικήµατα -και το ξέρουν οι συνάδελφοι που ήταν
στην επιτροπή- είκοσι οκτώ λογαριασµοί που δεν έχουν ανοιχτεί,
που είναι, από ό,τι φαίνεται, παρά πολύ κρίσιµοι για να δούµε αν
υπάρχουν λάθη ή παραλείψεις, γιατί ενέχουν και ευθύνες. Δεν
πρέπει να ανοίξει η δικαιοσύνη αυτούς τους λογαριασµούς; Δεν
πρέπει η Βουλή µε τα όποια εργαλεία έχει να ξαναπροσπαθήσει;

Εγώ πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εκεί βρισκό-
µαστε. Βρισκόµαστε, λοιπόν, σε µια νέα φάση όπου ζητούµε από
τη γνωµοδοτική να αξιολογήσει όλο αυτό το υλικό. Και προφα-
νώς, µπορεί να υπάρχουν λάθος εκτιµήσεις και παραλείψεις και
από την επιτροπή. Εµείς δεν καταδικάσαµε κανέναν. Δεν θέ-
λουµε να τραβήξει κανένας το µαρτύριο από λάθη και παραλεί-
ψεις. Όµως, το πρόβληµα των σχέσεων «SIEMENS» µε το
ελληνικό δηµόσιο και η ζηµία έχουν συντελεστεί και πρέπει να
αποκαθαρθεί το ελληνικό πολιτικό σύστηµα.

Έτσι, λοιπόν, ζητάει σήµερα η επιτροπή, οι τριάντα Βουλευτές,
να κινηθούν οι διαδικασίες για την γνωµοδοτική επιτροπή να γνω-
µατεύσει για τους οκτώ Υπουργούς που φέρονται ως εµπλεκό-
µενοι, να πάει ο φάκελος στην δικαιοσύνη και για τους άλλους
δυο συναδέλφους, εάν κρίνει η επιτροπή, να πάει σε προκαταρ-
κτική. Εκεί βρισκόµαστε, αυτό πρέπει να κάνουµε, αυτό µπο-
ρούµε να κάνουµε. Μην κοροϊδεύουµε πια τον ελληνικό λαό. Μην
τον κοροϊδεύουµε ότι εσείς, τα άλλα κόµµατα, έχετε τις µαγικές
λύσεις. Γιατί δεν τις καταθέτετε. Και αν τις είχατε, γιατί δεν τις
καταθέτετε, λοιπόν; Εάν τις είχατε, γιατί δεν τις καταθέτετε;
Έχετε τριάντα Βουλευτές. Κάντε το τώρα, κάντε το µετά από µια
εβδοµάδα.

Εγώ θα περιµένω µε ενδιαφέρον την πρωτοβουλία της Νέας
Δηµοκρατίας και τις υπογραφές τριάντα Βουλευτών. Μα τι άλλο
διαφορετικό θα κάνετε από ό,τι εµείς; Εµείς, έχοντας συνείδηση
της κατάστασης και αυτοσεβασµό…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούσα να δεχθώ

αυτό που έχουµε υποστεί στην περίπτωση του Βατοπεδίου, όπου
η δικαιοσύνη µάς το γύρισε πίσω, λέγοντας ότι έχουν παραγρα-
φεί. Ωραία, οι δέκα Υπουργοί ή οκτώ τι θα γίνουν; Αφού παρα-
γράφησαν, θα κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας;

Λέµε, λοιπόν: Αφού υπάρχει η δικαιοσύνη, ας πάρει τον φά-
κελο και τους είκοσι οκτώ λογαριασµούς που εµείς τους δεί-
χνουµε, για να ξεκαθαρίσει επιτέλους το τοπίο, για να µην
εµπλέκονται και πρώην Υπουργοί ή αν εµπλέκονται κάποιοι επι-
τέλους, θα τιµωρηθούν από τη δικαιοσύνη, η οποία όλα αυτά τα
χρόνια δεν έκανε τίποτα, όπως και το συνταγµένο κράτος.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ νοµίζω ότι στη συγκυρία
που βρεθήκαµε κάναµε το καλύτερο δυνατόν και αυτήν τη στιγµή
καλούµε να συνεχιστεί η προσπάθεια, να συνεχιστεί η διαδικασία,
για να πέσει φως σε αυτήν την πολύπλοκη, πολύ µεγάλη και δυ-
σχερή υπόθεση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος Δρίτσας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το
σκάνδαλο εικοσαετίας τουλάχιστον έχει συνέπειες και οι συνέ-
πειες πληρώνονται σήµερα από τον ελληνικό λαό. Και αν σήµερα
το χρέος είναι δυσβάσταχτο και πλήττει τη συντριπτική πλειοψη-
φία των Ελλήνων πολιτών, των Ελλήνων εργαζοµένων, οι οποίοι
καλούνται να σηκώσουν το βάρος των συνεπειών και ερχόµαστε
αντί γι’ αυτό, να δώσουµε µια πανηγυρική λήξη διά της παραπο-
µπής του κ. Αλογοσκούφη και του κ. Μαρκογιαννάκη και διά
αυτού, να απολογηθεί το πολιτικό σύστηµα για όλες τις συνέ-
πειες που φορτώνεται σήµερα η ελληνική κοινωνία, αναρωτιέµαι
µήπως αυτό είναι ακόµη µεγαλύτερο σκάνδαλο.

Εντάξει, όταν ένας πολιτικός διαπράττει αδικήµατα, είναι βέ-
βαιο ότι σπανίως τα διαπράττει µε έναν τρόπο που να είναι εκτε-
θειµένος στη δικαστική διερεύνηση, ακόµα και αν δεν είχε την
προστατευτική ασπίδα των συνταγµατικών ρυθµίσεων και του
νόµου περί ευθύνης Υπουργών.

Εντάξει, είναι δύσκολο να αποκαλυφθούν τα πρόσωπα και να
καταµεριστούν οι ποινικές ευθύνες, αλλά η αντικειµενική βάση
του εγκλήµατος, το σύνολο της ζηµίας, οι συµβάσεις και οι πολ-
λαπλές «τρύπες» που επιτρέπουν την παντός είδους συναλλαγή,
τη φαυλότητα και τη διαφθορά, που την αποτυπώνουν κιόλας σε
αυτές τις συµβάσεις, ποτέ δεν θα είναι στην κρίση των επιτροπών
αυτών, ώστε να χαρακτηριστούν αυτές παράνοµες, να χαρακτη-
ριστούν αυτές ως εγκλήµατα;

Τέλος, όσον αφορά την περίφηµη χρηµατοδότηση των κοµµά-
των, δεν υπάρχει οµολογία πλην του κ. Τσουκάτου. Μπορούν
µήπως οι διατελέσαντες Αρχηγοί της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, οι διατελέσαντες Γραµµατείς των κοµµάτων σε όλη
αυτήν τη διαδροµή και οι διατελέσαντες υπεύθυνοι οικονοµικών
να καταθέσουν ενώπιον της Βουλής µια υπεύθυνη δήλωση ότι
ουδέποτε πήραν χορηγίες από τη «SIEMENS» και από κανέναν
άλλο; Ας το κάνουν, αν τολµούν και ας αναλάβουν έστω και µε
αυτόν τον τρόπο την ευθύνη ενώπιον του ελληνικού λαού διά του
Κοινοβουλίου της δήλωσής τους. 

Είναι έξω από την υποχρέωση να πάει βαθιά το µαχαίρι στο
κόκαλο και να µατώσουν, αυτές οι απλές κινήσεις; Διότι πίσω από
το κάλυµµα του ότι µέχρι εκεί έφτασαν οι εξεταστικές επιτροπές
είναι αδιανόητο να κρύβεται η ανυπαρξία της πολιτικής βούλη-
σης για να αποκαλυφθούν τα πράγµατα και να τοποθετηθούν
εκεί που πρέπει. Είναι δέσµιο το πολιτικό σύστηµα των οικονοµι-
κών συµφερόντων; Αυτό να οµολογηθεί, όχι ως µια θεωρία ότι
γενικώς η οικονοµία κυριαρχεί της πολιτικής στο νεοφιλελευθε-
ρισµό, αλλά µε τα απτά συγκεκριµένα παραδείγµατα, που πιο
πολύ αυτοί που άσκησαν εξουσία τα έχουν βιώσει. 

Ο τότε Πρωθυπουργός της Ολυµπιάδας, ο κ. Σηµίτης, είχε
θέσει δύο όρους, τη δηµοσιονοµική πειθαρχία και την αυτοχρη-
µατοδότηση του 80% των ολυµπιακών έργων. Θα κάνει έναν απο-
λογισµό για το βίωµά του, για τα συµπεράσµατά του; Πώς
οδηγήθηκε και στα δύο, όχι απλώς να πέσει έξω; Θα αναζητη-
θούν οι πολιτικές ευθύνες; Με ποιους µηχανισµούς και µε ποιους
τρόπους κατέληξε Πρωθυπουργός χωρίς να πρωθυπουργεύει;
Πώς µεταφερόταν η ουσία των κεντρικών αποφάσεων για όλα
αυτά τα ζητήµατα σε άλλα κέντρα και εκείνος τις προσυπέγραφε;
Και πώς αυτό αποτελεί τη βάση της διαφθοράς και της συναλ-
λαγής, η οποία µετά διαχέεται παντού;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Διότι αν συνέβαιναν αυτά, τότε θα µπορούσε να ελπίζει κανείς

ότι αυτό αποτελεί µία εγγύηση ότι η επόµενη µέρα θα είναι δια-
φορετική. Εδώ δεν θα είναι καν διαφορετική. Συνεχίζονται τα
σκάνδαλα! Αυτή η αλληλεξάρτηση του πολιτικού προσωπικού

από τα οικονοµικά συµφέροντα και στο επίπεδο της κεντρικής
κυβέρνησης και στο επίπεδο της αυτοδιοίκησης και σε όλα τα
επίπεδα είναι καθηµερινή πια γνώση των πολιτών, διά γυµνού
οφθαλµού ορατή. Δεν έχω το χρόνο για τα χιλιάδες παραδείγ-
µατα που µπορώ να παραθέσω. 

Αυτό θα ήταν κάθαρση. Αυτό θα ήταν διαφάνεια. Αυτό θα ήταν
επιβεβαίωση ότι το πολιτικό σύστηµα, η Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ που ασκούν κυβέρνηση, µπορούν να δώσουν απαντήσεις
ή δεν µπορούν. 

Εµείς µε κανένα τρόπο δεν θα συντελέσουµε στο κουκούλωµα
και δεν θα συνεργήσουµε στο κουκούλωµα. 

Θα ήθελα να πω και ένα τελευταίο, κύριε Πρόεδρε, επειδή ο
κ. Χρυσανθακόπουλος κακώς λίγο πριν ασχολήθηκε µε τον κ. Πα-
παδηµούλη -ο οποίος δεν είχε ασχοληθεί µε το κόµµα του και τη
στάση του- και έκανε µία φτηνή αναφορά στην εντιµότητα της
Αριστεράς και της δικής µας παράταξης. Έχω να του πω ότι αί-
τηµα του Περικλή Κοροβέση τότε ήταν ακριβώς να δοθούν απα-
ντήσεις σε δηµοσιεύµατα και γι’ αυτό και όταν αυτές οι
απαντήσεις δόθηκαν, η δηµόσια δήλωσή του ήταν «είµαι υπερή-
φανος που ανήκα, ανήκω και θα συνεχίσω να ανήκω στην Αρι-
στερά». Αυτή ήταν η απάντηση του Περικλή Κοροβέση.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Αηδία! Αναδύεται µία αηδία! Τόσος θόρυ-
βος, τόσα πρωτοσέλιδα, τόσο µονοθεµατικά δελτία ειδήσεων για
να εγγραφούν στον κατάλογο το 3% των Βουλευτών και να είναι
στην Αίθουσα λιγότερο από το 10%! 

Ακούστηκε ότι είναι συµφωνία µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµο-
κρατίας και εξανέστη ο συµπαθής Γρηγόρης Αποστολάκος, ο
οποίος είναι τίµιος άντρας. Υπήρξε τίµιος στη Νοµαρχία της Αρ-
καδίας, στη Νοµαρχία της Λακωνίας και στο Δήµο Αθηναίων. Νο-
µίζω, όµως, ότι κάνει προβολή της δικής του αγνότητας. Μία
µέρα των ηµερών, Γρηγόρη, θα απογοητευτείς, όταν θα µάθεις
την όλη αλήθεια, γιατί βεβαίως δεν τη γνωρίζεις και δεν θα µπο-
ρούσες να τη γνωρίζεις. 

Πολύ βολικά είναι όλα. Το όλο σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι
ο Αλογοσκούφης και ο Μαρκογιαννάκης. Πολύ βολικά! Η δική
σας πλευρά δεν µπαίνει µέσα στο παιχνίδι και δεν λέει «είναι και
αυτοί και αυτοί και αυτοί». 

Όλα αυτά, λοιπόν, κυρίες και κύριοι, αναδύουν την αηδία. Δεν
ξέρω αν έγιναν όλα αυτά για να εξευµενίσουν την κ. Μέρκελ συ-
µπτωµατικά σήµερα, για να πει το µεγάλο «ναι» που διεκδικούµε,
αλλά αποτελεί όνειδος για το ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Και µου κάνει εντύπωση, γιατί δεν υπάρχει εκείνη η ψυχική
ανάταση της καταγγελίας της όλης διαδικασίας. Μια εξαιρετικά
καλή οµάδα Βουλευτών από όλα τα κόµµατα επί ένα χρόνο µε
έναν αδέκαστο πρόεδρο, ο οποίος έδωσε αγώνες για την απο-
κατάσταση της δηµοκρατίας και φυλακίστηκε, µπόρεσε και
βρήκε από το σκάνδαλο της «SIEMENS» µόνο το κοµµατάκι αυτό
που αφορά τον ΟΤΕ ή το C4I και τίποτα άλλο. Αυτό αποτελεί
ντροπή. Ή είναι ανικανότητα ή κάτι χειρότερο.

Δεν θέλω να δεχθώ το κάτι χειρότερο και δέχοµαι την ανικα-
νότητα. Δεν µπορέσαµε να βρούµε τίποτα άλλο. Δεν υπήρχε
σκάνδαλο «SIEMENS», εξ ου και η «SIEMENS» µάς κάνει αγωγή,
δηλαδή από κατήγοροι γίναµε αντικατηγορούµενοι. Πού είναι
όλες αυτές οι ποµπώδεις δηλώσεις του αξιότιµου Αναπληρωτή
Υπουργού Ανάπτυξης, του κ. Παµπούκη, ότι θα πάµε και θα διεκ-
δικήσουµε και οι επιστολές και θα πάρουµε λεφτά; Μας ζητούν
τώρα. Όλα αυτά έγιναν, γιατί κάνατε κακούς χειρισµούς. 

Για ποιο λόγο, λοιπόν, οι νοµικοί της «SIEMENS» σήµερα να
µη διεκδικούν από την Ελλάδα, τη στιγµή που βγάλαµε στην
ουσία απαλλακτικό πόρισµα µετά τη διαδικασία; Θα πάρουν τα
Πρακτικά, θα πάρουν τα πορίσµατα και θα έρθουν να µας ζητούν
και από πάνω. 

Δηλαδή η «SIEMENS» δεν είχε στην ουσία κανένα σκάνδαλο
στην Ελλάδα. Υπήρξε µονοπώλιο, το απόλυτο µονοπώλιο σε
όλους τους κλάδους της κοινωνικής δράσης και εµείς παραµεί-
ναµε µόνο στη διαδικασία του C4I. Δεν είπε κανείς γιατί έχουµε
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µονοπώλιο σε µαγνητικούς και αξονικούς τοµογράφους σε όλα
τα δηµόσια νοσοκοµεία. Κανείς δεν µας το είπε, γιατί είναι µόνο
της «SIEMENS». Το ψάξαµε; Όχι. Ψάξαµε τι λεφτά µπήκαν στα
ταµεία των κοµµάτων που βρήκε η γερµανική δικαιοσύνη; Η γερ-
µανική δικαιοσύνη βρήκε διασπάθιση 100 εκατοµµυρίων ευρώ
και εµείς περιοριστήκαµε σε 1 εκατοµµύριο ευρώ παρά κάτι, του
Τσουκάτου και του Μαντέλη που πήρε κάτι ψιλά. Αυτό ήταν το
σκάνδαλο. Οι άλλοι βρήκαν 100 εκατοµµύρια και µας το λένε µε
δικαστική απόφαση. Εµείς δεν µπορέσαµε να τα βρούµε. 

Δεν ήρθε κανένας ταµίας κανενός κόµµατος εδώ να µας πει τι
έγινε. Άκουσα, πράγµατι, την πρόταση του κ. Δρίτσα για µία
υπεύθυνη δήλωση ότι ουδέποτε εισέρρευσε χρήµα από τη
«SIEMENS»! Δεν λέω και για άλλες επιχειρήσεις, πράγµα που θα
δυσκόλευε ακόµα περαιτέρω την ανάληψη µίας τέτοιας πρωτο-
βουλίας. Φωνάζει ο Μητσοτάκης για χρόνια! Το 1993 έπεσε από
τη «SIEMENS»! Κάναµε δεκαεννέα φορές αίτηµα στην επιτροπή
από την πρώτη ηµέρα να έρθει ο Μητσοτάκης! Αύριο! Αύριο!
Αύριο, για να κωλυσιεργήσει η επιτροπή ως προς το χρόνο και
µετά δεν προλάβαµε να έρθει ο Μητσοτάκης! Διότι ο Μητσοτά-
κης θα µιλούσε! Δεν έπρεπε να έρθει ο Μητσοτάκης; Έπρεπε να
έρθει ο Μητσοτάκης, αλλά θα έλεγε και δυσάρεστα πράγµατα ο
Μητσοτάκης που δεν έπρεπε να ακουστούν σ’ αυτό το πλαίσιο
του συµψηφισµού! Αυτή είναι όλη η ιστορία! Δεν έπρεπε να έρθει
ο Σηµίτης; Δεν ήξερε τίποτα ο Σηµίτης; Οι δύο πρώην στενοί άν-
θρωποι του Σηµίτη ήταν ο Τσουκάτος ο «Στρατηγός» και ο Μα-
ντέλης. Δεν έπρεπε να έρθει τουλάχιστον να µας πει αν έπεσε
κάτι στην αντίληψή του; Δεν έπρεπε να έρθει ο Σηµίτης; 

Από εκεί και πέρα, έπρεπε εν πάση περιπτώσει να έρθει και ο
Καραµανλής ως ο Πρωθυπουργός που διεξήχθη µία σειρά πα-
ρανοµιών επί της πρωθυπουργίας του. Όµως, δεν ήρθε! Έρχεται
ο Κεφαλογιάννης εδώ και µας λέει «ως Υπουργός Μεταφορών
αποφάσισα να µην πάρω «SIEMENS», δίνω οδηγία στον Κιου-
λάφα, το Διοικητή του ΟΤΕ…» -αν θυµάµαι καλά, αυτός ήταν- «…
και πάω σπίτι µου»! Και το βράδυ, οι τρεις Αρχηγοί συνεδριάζουν
και αλλάζουν την απόφαση. Δίνουν απευθείας εντολή στο Διοι-
κητή του ΟΤΕ οι µη ειδικοί θεσµικοί παράγοντες ως προς το αντι-
κείµενο, οι Αρχηγοί των κοµµάτων! 

Το είπε, το κατέθεσε! Εµείς το θάψαµε! Δεν µας ενδιέφερε!
Δεν ήταν τίποτα! «Μα, δεν συνέβη», λέει. Έπρεπε να δούµε. Λέει
αλήθεια; Λέει ψέµατα; Υπουργός Μεταφορών της Κυβέρνησης
ήταν! Δεν µπορεί να το ρίχνει έτσι! Να µας δώσει αποδείξεις!
Έπρεπε να ενδιαφερθούµε; Δεν ενδιαφερθήκαµε! Άρα, λοιπόν,
έχει άδικο ο κ. Παπαδηµούλης που λέει ότι εδώ υπάρχει µία συµ-
φωνία; Δεν ξέρω αν η συµφωνία είναι τυπική. Προφανώς, δεν
υπεγράφη συµβόλαιο «αυτό και αυτό θα κάνουµε» ή «αυτό και
αυτό θα κάνουµε». Όµως, υπάρχει εκείνη η άτυπη διαδικασία,
σύµφωνα µε την οποία φέρνουµε έτσι τα πράγµατα, για να µην
ενοχλήσουµε. 

Και τι κάναµε; Στα υποβρύχια βρήκαµε ένα «πολιτικό πτώµα»
και τα φορτώσαµε εκεί. Τώρα, όµως, ερχόµαστε µε ένα εντελώς
διαφορετικό σκεπτικό απ’ αυτό µε το οποίο στέλνουµε τον κ.
Τσοχατζόπουλο και βγάζουµε απ’ έξω τον Τσοχατζόπουλο για
ανάλογες κατηγορίες! Μέσα σε δέκα ηµέρες! Οι ίδιοι άνθρωποι!
Και εν πάση περιπτώσει, οι Βουλευτές είναι Βουλευτές! Αντιλαµ-
βάνοµαι την κοµµατική πειθαρχία, αλλά αντιλαµβάνοµαι και τις
προσωπικές, νοηµατικές, συνειδησιακές διαδροµές ενός εκά-
στου! Δεν είπε κάποιος το εξής: «Για σταθείτε, µ’ αυτό το σκε-
πτικό στείλαµε στην τακτική δικαιοσύνη τον Τσοχατζόπουλο.
Σήµερα, γιατί όχι;». Γιατί; Τι άλλαξε µέσα σε δέκα ηµέρες; 

Όλα αυτά, λοιπόν, είναι εφευρήµατα, για να υπάρξουν συγκε-
κριµένες δροµολογήσεις πραγµάτων. Αυτή είναι η αλήθεια. Και
είναι λυπηρό! Είναι εξαιρετικά λυπηρό και προσβλητικό! Δίνει
τροφή και στην πλατεία που θα έχει λόγους να φωνάξει! Και µ’
αυτά που γίνονται εδώ, κάποιοι από εµάς µπαίνουν στον πειρα-
σµό να πάνε στην πλατεία, διότι είναι τραγικός αυτός ο συµψη-
φισµός!

Μπαίνει σε κουβέντα αυτές τις ηµέρες –και ελπίζω να το συ-
νειδητοποιήσουµε για τη δική µας σοβαρότητα- το ότι όταν στέλ-
νει µία παραγγελία ο εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, πρέπει να
ψάχνουµε την περίπτωση. Έχουν έρθει µία, δύο, τρεις περιπτώ-
σεις. Δεν θα τις ψάξουµε; Και πώς θα τις ψάξουµε; Όπως κάνατε

τώρα µε τη «SIEMENS»; Από το Γενάρη, επτά φορές µέσα στη
Βουλή έχω πει «κύριε Πρωθυπουργέ, τι θα κάνετε;», «κύριε Πρω-
θυπουργέ, τι θα κάνετε;». Και το φέρνετε τώρα, τέλη Ιουλίου, να
πάει στο δικαστικό συµβούλιο; Πότε θα συνέλθει; Πότε θα βγάλει
απόφαση; Δηλαδή, τι θέλουµε, µέσα σε πλαίσιο δεκαπέντε ηµε-
ρών να διαβάσουν την υπόθεση της «SIEMENS»; Κανείς στην Αί-
θουσα δεν ξέρει παραπάνω από το 10% του σκανδάλου! Ούτε ο
πρόεδρος της επιτροπής! Θα µάθουν, δηλαδή, οι εισαγγελείς και
θα βγάλουν απόφαση µε το 0,5% που θα τους στείλουµε εµείς
ως προϊόν, αλλά και ως χρόνο, για να το ψάξουν; Και θα έρθει
εδώ στις αρχές Σεπτεµβρίου, θα κάνουµε εµείς µία αστραπιαία
προανακριτική επιτροπή, για να µην υπάρξει η τελική παραγραφή
στις 30 Σεπτεµβρίου! 

Αυτά είναι αθλιότητες! Τι εµπόδιζε το Γενάρη να πάµε σιγά,
σωστά, χαλαρά, υπεύθυνα, ψάχνοντας; Γιατί, δηλαδή, έπρεπε να
αφήσουµε όλο αυτόν το χρόνο, να έρθουµε τη σηµερινή ηµέρα,
µία ηµέρα κατά την οποία κυριαρχεί το θέµα της επιβίωσης της
Ελλάδος –ευτυχώς, µαθαίνω ότι τα πράγµατα πηγαίνουν λίγο κα-
λύτερα απ’ ό,τι περιµέναµε- και να φέρουµε αυτό το θέµα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Καθίστε, κύριε Πρόεδρε, να
δούµε και µετά τα λέµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Υποβάλλω ευχή για τα καλύτερα! Εσείς πε-
ριµένετε τα χειρότερα! Ίσως ξέρετε κάτι περισσότερο από
εµένα!

Το θέµα, λοιπόν, είναι ποιος θα ασχοληθεί µε τη «SIEMENS»
σήµερα! Ποιο δελτίο ειδήσεων θα ασχοληθεί; Κανείς! Γιατί, λοι-
πόν, να µην υποθέσει το καφενείο, για το οποίο µίλησε ο Κώστας
Αϊβαλιώτης, ότι το πράγµα δεν είναι «µαγειρεµένο»; Σήµερα δεν
ψάξαµε τίποτα από τη «SIEMENS» ή εν πάση περιπτώσει, δεν εί-
χαµε όρεξη να ψάξουµε τα κυρίαρχα θέµατα, εκείνα που έτσου-
ζαν! Έπρεπε να φέρουµε εδώ τους ταµίες, τα ταµεία! Βρέθηκαν
πολλά λεφτά από συµπτώσεις της ζωής σε ανθρώπους που δεν
µπόρεσαν να τα δικαιολογήσουν και κανείς δεν ρώτησε «πού
είναι αυτός ο Ζορµπάς µε το ξέπλυµα του βρώµικου χρήµατος;»!
Όταν άνοιξαν κάποιοι λογαριασµοί «κληρονοµικοί» από κάποια
γεγονότα, δεν µίλησε κανείς να πει «τι γίνεται, δεν δικαιολογού-
νται αυτά τα λεφτά»! Όµως, τα αφήσαµε να περάσουν έτσι, διότι
έπρεπε να τα αφήσουµε να περάσουν έτσι!

Αυτή είναι, λοιπόν, όλη η υπόθεση. Κουκουλώσατε το σκάν-
δαλο της «SIEMENS» και αυτό αποτελεί µεγάλη ντροπή! Είναι
µεγάλη ντροπή! Το ίδιο έγινε και µε τα υποβρύχια! Έφθασε η πα-
ραγγελία του εισαγγελέα και τη διαχωρίζετε για τον έναν στην
ίδια παραγγελία, στην ίδια σελίδα, να γίνει προανακριτική επι-
τροπή και για όλους τους άλλους, επειδή τα ονόµατα είναι βα-
ρύγδουπα, αλλά µε την υπογραφή του ΚΥΣΕΑ κινήθηκε ο
Τσοχατζόπουλος, να τα περάσουµε σ’ αυτήν την εξεταστική επι-
τροπή που δεν είναι και εξεταστική, αλλά την κάναµε να µοιάζει
µε εξεταστική και η οποία δεν µπορεί να ψάξει σε βάθος! Και µι-
λάµε για το ίδιο αδίκηµα! Γιατί; Διότι θα ταρακουνούσε λίγο το
ΠΑΣΟΚ, αλλά θα ταρακουνούσε και λίγο τη Νέα Δηµοκρατία!

Έτσι, λοιπόν, άντε να δεχθούµε να πάει σ’ αυτήν τη µεσοβέζικη
λύση! Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά; Στέκουν αυτά; Στην ίδια πα-
ραγγελία, διαφορετική δροµολόγηση από τη Βουλή; Δεν θα
ντρεπόµαστε αύριο το πρωί που θα βρεθούµε µε τα παιδιά µας;
Δεν είµαστε, δηλαδή, ακάλυπτοι αυτήν τη στιγµή στη συνείδησή
µας; Και τώρα, στη «SIEMENS» θα ψηφίσετε εσείς του ΠΑΣΟΚ
ότι το όλο σκάνδαλο της «SIEMENS» ήταν ο Αλογοσκούφης και
ο Μαρκογιαννάκης; Αυτό θα ψηφίσετε; Θα πάτε να ψηφίσετε
τώρα σε λίγο! Και έχετε συνείδηση όλοι του ΠΑΣΟΚ, άντρες και
γυναίκες! Σαφέστατα έχετε συνείδηση! Και θα ψηφίσετε ότι η
συνείδησή µας µας λέει ότι το όλο σκάνδαλο της «SIEMENS»
ήταν αυτοί οι δύο! Έλεος! 

Κάνω έκκληση στην προσωπικότητα ενός εκάστου ξεχωριστά,
στη συνείδηση, στη σοβαρότητα, στην εντιµότητα εκλεκτών αν-
δρών και γυναικών του Κοινοβουλίου! Θα πάτε να ψηφίσετε αυτό
το πράγµα; Δεν σας µοιάζει λίγο περίεργο; Είπε ο Κώστας Αϊβα-
λιώτης τι λέγεται στο καφενείο. Δεν το ακούτε, όµως, το καφε-
νείο, γιατί οι περισσότεροι εξ υµών –δεν ξέρω αν είναι όλοι- δεν
πάτε πλέον στο καφενείο µ’ αυτά τα οποία γίνονται! Όµως, το
καφενείο λέει το εξής: «Τι ωραία που την έκανε το ΠΑΣΟΚ!
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Έβγαλε το Μαρκογιαννάκη της Ντόρας, τον Αλογοσκούφη του
Καραµανλή, για να «αδειάσει» τη Νέα Δηµοκρατία, η οποία δεν
θα αντιδράσει και θα φύγει». Και θα φύγει η Νέα Δηµοκρατία! Τι
άλλο θα κάνει; Όµως, µένει το πράγµα µετέωρο! Μένει η κου-
τσουλιά «Μαρκογιαννάκης-Ντόρα» και «Αλογοσκούφης-Καρα-
µανλής». Τι βολικά!

Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα! Εκεί, λοιπόν, θα έπρεπε εν-
δεχοµένως, φίλε Γρηγόρη, έντιµε Γρηγόρη, να πάνε οι δικές σου
νοηµατικές διαδροµές! Γιατί αυτή η επιλογή του ΠΑΣΟΚ; 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι η υπόθεση της «SIEMENS» είναι εξαιρε-
τικά βρώµικη, και γίνεται ακόµη πιο βρώµικη από τον τρόπο που
την αντιµετώπισε το Κοινοβούλιο. Λυπάµαι για τον ευτελισµό των
ιδεών αυτού του χώρου! Λυπάµαι που δεν έχετε το θάρρος να
ξεδιπλώσουµε το µεγαλύτερο µεταπολεµικό σκάνδαλο! Λυπάµαι
και αυτή η λύπη θα συνοδεύει τη δική σας πορεία για πάρα πολύ
καιρό! 

Πιστεύω ότι έχετε χρόνο να αντιδράσετε µετά που θα στηθεί
η κάλπη.

Εµείς, βεβαίως, ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός σ’ αυτό το
θέατρο του παραλόγου, σ’ αυτήν την πλάνη δεν πρόκειται να
συµµετέχουµε και να τη νοµιµοποιήσουµε δια της ψήφου µας και
γι’ αυτό θα αποχωρήσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα
το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 22 Ιουλίου
2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1099/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµητρίου
Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
των αλιέων Λέρου, Καλύµνου και Κω. 

2. Η µε αριθµό 1095/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την απορρύπανση και την αποκατάσταση της ευρύ-
τερης περιοχής του Ασωπού.

3. Η µε αριθµό 1087/75/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το Πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών)
4. Η µε αριθµό 1104/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού, σχετικά µε την αξιοποίηση των ιαµατικών πηγών
της χώρας µας.

5. Η µε αριθµό 1102/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων και Εξωτερικών, σχετικά µε τη θέση του
Υπουργείου για τη χρήση ελληνικής ονοµασίας σε βρώσιµες
ελιές της Τουρκίας. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1100/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αφροδίτης Πα-
παθανάση προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αξιοποίηση και τη διαχείριση
του ορυκτού πλούτου της χώρας.

2. Η µε αριθµό 1096/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το χρονοδιά-
γραµµα εφαρµογής των αρµοδιοτήτων του Εθνικού Οργανισµού
Μεταµοσχεύσεων (ΕΟΜ).

3. Η µε αριθµό 1108/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνσταντίνου
Καζάκου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τις κρατικές σκηνές και τις συλλογικές συµβάσεις που ισχύ-
ουν σε αυτές.

4. Η µε αριθµό 1105/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊ-
βαλιώτη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τους πόρους του ΕΣΠΑ.

5. Η µε αριθµό 1090/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Ανεξάρ-
τητης Βουλευτού κ. Ντόρας Μπακογιάννη προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την υλοποίηση της Σύµβασης Οτάβα
για την καταστροφή των ναρκών.

Το λόγο έχει τώρα για πέντε λεπτά ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ,
κ. Μιχελογιαννάκης. 

Ορίστε, κύριε Μιχελογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σε µερικές ώρες η Ελλάδα διαπραγµατεύεται το µέλλον της.

Σε µερικές ώρες διαπραγµατεύεται ένα δηµόσιο χρέος περίπου
στο 11% του ΑΕΠ και ένα έλλειµµα στο 8%. Θα ήταν, λοιπόν,
αδιανόητο να µη δοθεί σήµερα έµπρακτη απόδειξη ότι πρέπει να
«χτυπηθεί» η διαφθορά. 

Σήµερα ο κοινοβουλευτισµός ως θεσµός βάλλεται ακριβώς
επειδή υπάρχει διαφθορά. Σήµερα ο κόσµος δεν έχει καµµία
εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη. Φταίµε. Πρώτον, κάποιοι αποχώ-
ρησαν από τη Βουλή και κάποιοι έκλεισαν τη Βουλή. Κάποιοι απέ-
δρασαν -και τους αφήσαµε- στο εξωτερικό. Κάποιοι κάποτε
ανέθεσαν µια τέτοια υπόθεση σ’ ένα µόνο εισαγγελέα. Κάποιοι
το 2008 έκαναν διώξεις χωρίς να βρεθούν ευθύνες για κανέναν
πολιτικό. Κάποιοι ανέθεσαν κάποτε σε πρωτοδίκη και όχι σε
εφέτη, κάποιοι δέχθηκαν «µαύρα χρήµατα» για κόµµατα. Κάποιοι
έδωσαν το δικαίωµα σε ΔΕΚΟ να κάνουν προµήθειες χωρίς
έλεγχο. Κάποιοι ζήτησαν κάποτε ανεξάρτητη αρχή και δεν εισα-
κούστηκαν. Κάποιοι άφησαν offshore εταιρείες να παίζουν παρά-
ξενα παιχνίδια. Και κάποιοι ακόµα και σήµερα από τη Νέα
Δηµοκρατία, κατεβαίνουν χωρίς συγκεκριµένη πρόταση σε µια
τέτοια θεµελιώδη και συµβολική διαδικασία. Κι όµως, κατά τον
Σίκατσεκ, το 2% του ετήσιου τζίρου πήγαινε στην Ελλάδα. Κι
όµως, υπήρχε χρηµατισµός πολιτικών και δηµοσίων οργανισµών
σε προµήθειες τόσο σε υλικά και σε υπηρεσίες όσο και σε διά-
φορα συστήµατα. Κι όµως, 1,3 δισεκατοµµύρια δόθηκε από το
1996 έως το 2006. Κι όµως, υπάρχουν στελέχη της «SIEMENS»,
οι οποίοι έχουν πει πολλές φορές ότι 100 εκατοµµύρια δόθηκαν
σε Έλληνες. 

Και όλη αυτή η διαδικασία αφορά τηλεφωνικά κέντρα ψηφιο-
ποίησης, το C4-I µε τους Ολυµπιακούς, το τρίτο τµήµα του προ-
αστιακού, τις ντιζελάµαξες και το τροχαίο υλικό, το Πρόγραµµα
«ΕΡΜΗΣ» τότε των επικοινωνιών του Ελληνικού Στρατού και τα
δηµόσια νοσοκοµεία. 

Άραγε, φτάνει αυτή η ιστορία; Ασφαλώς και δεν φτάνει. Ασφα-
λώς και πρέπει να αναθεωρηθεί ο νόµος περί ευθύνης Υπουρ-
γών. Ασφαλώς και πρέπει να γίνουν οι προτάσεις, τόσο για την
ασυλία όσο και για αλλαγή και εξιχνίαση του πολιτικού συστήµα-
τος. Ασφαλώς και µέσα στα δηµοψηφίσµατα, που ήδη έχει ακου-
στεί ότι θα γίνουν το Σεπτέµβριο, θα είναι σε πρώτη θέση η
εξυγίανση του πολιτικού συστήµατος. 

Σήµερα στα καλέσµατα της εποχής ως νέος Βουλευτής που
δεν επικροτώ το «όλοι είµαστε ίδιοι» -όλοι είµαστε ίσοι και όχι
ίδιοι- ένα πράγµα µπορώ να ξέρω και το γνωρίζω καλά. Αν δεν
πετύχει αυτή η συγκεκριµένη Βουλή την εξυγίανση του πολιτικού
συστήµατος, τότε την επόµενη φορά η επόµενη Βουλή η οποία
θα υπάρξει θα έχει εντελώς διαφορετικά χαρακτηριστικά και πι-
θανόν τότε αυτή η Βουλή να είναι και απόκοµµα άλλων αντιλή-
ψεων και άλλων διαδικασιών. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κατάλογος των οµι-
λητών ολοκληρώνεται µε το συνάδελφο Ανεξάρτητο Βουλευτή,
κ. Νικόλαο Τσούκαλη. 

Ορίστε, κύριε Τσούκαλη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ένα µήνα, στο τέλος Αυγού-
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στου, συµπληρώνεται µια τριετία σκανδαλοθηρίας στην πατρίδα
µας. Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να θυµίσω ότι τέλος Αυγούστου
του 2008 ξεκίνησαν οι αποκαλύψεις για το σκάνδαλο του Βατο-
πεδίου.

Κλείνουµε, λοιπόν, τρία χρόνια κυνήγι µαγισσών απ’ ό,τι φαί-
νεται σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα και βεβαίως βρισκόµαστε µόλις
δεκαπέντε εργάσιµες ηµέρες, δεκαπέντε κοινοβουλευτικές ηµέ-
ρες –αν έχω υπολογίσει καλά- µέχρι τη λήξη αυτής της κρίσιµης
θητείας, που θα εξαλείψει το αξιόποινο όσων εµπλέκονται ή προ-
τείνεται να εξεταστούν αυτήν την περίοδο. 

Αλήθεια, ο απολογισµός συνολικά όλης αυτής της πορείας
πότε θα γίνει ολοκληρωµένα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα; Τι κά-
ναµε αυτά τα τρία χρόνια; Και µιλάω µετά λόγου απολύτου γνώ-
σεως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί συµµετείχα στις
περισσότερες από αυτές τις επιτροπές. Από τη µεριά µου και
από το χώρο που εκπροσωπούσα και µαζί µε τους άλλους συνα-
δέλφους των επιτροπών, κάναµε ό,τι περνούσε από το χέρι µας
για να µπορέσουµε να καλύψουµε τις «ρηγµατώσεις» του απί-
στευτου αυτού συστήµατος που υπήρχε στη χώρα µας των πα-
ράπλευρων λειτουργιών και θεσµών που είχαν αγκαλιάσει
ασφυκτικά τις επιτροπές και δεν µας επέτρεπαν πραγµατικά να
αποδώσουµε αυτήν τη δικαιοσύνη που έπρεπε. Και κάναµε
πολλά σ’ αυτές τις επιτροπές. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεγάλο ερώτηµα ήταν
το εξής: Ποιο ήταν αυτό το σύστηµα που δεν επέτρεπε σε µας
να κάνουµε αυτό το έργο; Τι ήταν αυτό που κάλυπτε όλα τα συ-
µπεράσµατα και τα αποτελέσµατα αυτών των επιτροπών, όταν
έφταναν εδώ µέσα; 

Είναι προφανές αυτό το οποίο είπε κάποιος µάρτυρας σε µια
επιτροπή για το σκάνδαλο των οµολόγων. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να πω ότι δεν πρέπει να ξεχνάµε –
και θα πρέπει να αναφερθεί σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα- ότι το πό-
ρισµα των οµολόγων είναι στα αζήτητα. Σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα έχουν συζητηθεί όλα τα σκάνδαλα, αλλά το πόρισµα
των οµολόγων µάλλον έχει ξεχαστεί πλήρως. 

Αυτός, λοιπόν, ο µάρτυρας είπε ότι το σύστηµα ήταν επιµελώς
ανοργάνωτο ή επιµελώς ατηµέλητο, ούτως ώστε να καλύπτει
ακριβώς αυτές τις συµπεριφορές του πελατειακού συστήµατος. 

Υπάρχει, λοιπόν, η δίκαιη –και εξακολουθεί ακόµα να υπάρχει-
απαίτηση και του τελευταίου Έλληνα πολίτη να αποδοθεί δικαι-
οσύνη. Αυτό το ζητούµενο υπάρχει ακόµα και µέχρι αυτήν τη
στιγµή. Όµως, ποια δικαιοσύνη απαιτούν οι Έλληνες πολίτες;
Έχετε την εντύπωση ότι αυτή η απαίτηση τελειώνει στο να πάει
απλώς κάποιος φυλακή; 

Φαίνεται ότι τα αιτήµατα του Έλληνα πολίτη είναι απλά κατα-
νοητά από τους περισσότερους, αλλά δυστυχώς όχι από τους
πολιτικούς. 

Πρώτον, ακούστηκαν πολλά για διαφθορά. Άραγε, υπάρχει
διαφθορά στην πατρίδα µας, σ’ αυτήν εδώ τη χώρα; Αδιαµφισβή-
τητα. Υπάρχει κάποιος που δεν συµφωνεί µ’ αυτό; Όµως, από το
2008 µέχρι και αυτήν τη στιγµή που µιλάµε και παρά το γεγονός
ότι βρισκόµαστε στο µάτι του κυκλώνα, στη δίνη του κυκλώνα, η
Ελλάδα φιγουράρει στην ένατη δεκάδα της παγκόσµιας κατάτα-
ξης από άποψη διαφθοράς. Δεν έχει βελτιωθεί ούτε κατά µία
θέση, κύριε Υπουργέ. Είναι ή δεν είναι έτσι; Είναι στην ένατη δε-
κάδα της παγκόσµιας κατάταξης; 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Το πρώτο που είπατε
δεν είναι έτσι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ποιο, δηλαδή; 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Το ότι είµαστε στους
δέκα. Το άλλο είναι έτσι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Είµαστε στην ένατη δεκάδα.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Όχι, δεν είναι έτσι.
Όσον αφορά το άλλο, είναι έτσι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Μάλιστα. Εγώ λέω ότι είµαστε στην
όγδοη δεκάδα, σε ελαφρώς βελτιωµένη θέση. 

Δεύτερον, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να θυµίσω µία µεγαλε-
πήβολη διακήρυξη του κ. Παπανδρέου προεκλογικά, για να απο-

κτήσει επιτέλους αυτή εδώ η Ελλάδα ένα ολοκληρωµένο σχέδιο
κατά της διαφθοράς, σύµφωνα µε τη Συνθήκη του ΟΗΕ κατά της
διαφθοράς. Πρόκειται για ζητούµενο, χωρίς κόστος. Δεν το
έχουµε. 

Όσον αφορά τώρα το πολιτικό χρήµα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εδώ έχουµε µια συγκεκριµένη καταγγελία που αν γινόταν
σε οποιαδήποτε άλλη χώρα, θα είχαν σηκωθεί και οι πέτρες.
Αυτή η καταγγελία αφορά το ότι τα δύο κόµµατα χρηµατίστηκαν.
Και δεν είναι µόνο η αναφορά στα γερµανικά δικαστήρια, αλλά
έχει οµολογηθεί εµµέσως πλην σαφώς και από στελέχη των δύο
µεγάλων κοµµάτων ότι, πράγµατι, υπήρξε χρηµατισµός, ότι δια-
κινήθηκαν χρήµατα προς τα ταµεία. Κι όµως, δεν έχει γίνει κάτι
προς την κατεύθυνση διερεύνησης του πολιτικού χρήµατος, των
οικονοµικών των κοµµάτων. Τι πιο απλό υπάρχει από το να διε-
ρευνηθεί αυτό; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Τρίτον, όσον αφορά την αποζηµίωση του ελληνικού δηµοσίου,

αλήθεια µπορεί να µας πει κάποιος πόσες αγωγές έχουν γίνει,
κατά ποίων και για ποια χρηµατικά ποσά για το σκάνδαλο του
Βατοπεδίου, για το σκάνδαλο της «SIEMENS», των υποβρυχίων,
των οµολόγων ή για οτιδήποτε άλλο εκ µέρους του ελληνικού
δηµοσίου; Δεν γνωρίζουµε κάτι. 

Τέταρτον, θωράκιση θεσµών, για να µην επαναληφθούν αυτά
τα οποία βιώσαµε όλο το προηγούµενο διάστηµα. 

Αλήθεια, πόσες από τις καταληκτικές προτάσεις των πορισµά-
των προς την εκτελεστική εξουσία και προς το πολιτικό σύστηµα
έχουν υλοποιηθεί αυτήν τη στιγµή; 

Βεβαίως, πρέπει να υπάρξει και η τιµωρία των υπαιτίων. 
Το σκάνδαλο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτός από τη νο-

µική του πλευρά, που, κατά την εκτίµηση τη δική µου, είναι απλή
–απλώς, όπως συνηθίζουµε κάποιοι νοµικοί, διαχειριζόµαστε
τους όρους µε ένα δικό µας τρόπο- είναι και πολιτικό και κοινω-
νικό και αξιακό. Στους άλλους όρους, δυστυχώς, δεν έχουµε
κάνει µέχρι αυτήν τη στιγµή τίποτα. 

Οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Αριστεράς θα ψηφίσουν κατά
συνείδηση. Η εκτίµησή µας είναι πως αυτήν τη στιγµή υπάρχει
µια διάχυτη εντύπωση στους πολίτες και στον ελληνικό λαό ότι
αυτό που κάνουµε σήµερα εδώ είναι το αποκορύφωµα της υπο-
κρισίας και της προσπάθειας του να κουκουλώσουµε κάποια
πράγµατα. Η ψήφος µας θα αποτυπωθεί στην κάλπη κατά τη
διάρκεια της ψηφοφορίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Εµµανουήλ Μπεντε-
νιώτης. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ηθική στην πολιτική και η δια-
φάνεια στη διακυβέρνηση είναι πίστη µας. Είναι προεκλογική δέ-
σµευση, αλλά και ευθύνη µας. Γι’ αυτό και είναι απόφασή µας,
οι οποιεσδήποτε πράξεις παραβιάσεων κανόνων δικαίου να οδη-
γούνται στη δικαιοσύνη. Αυτό προς πάσα κατεύθυνση ανένδοτα
και απαρέγκλιτα. 

Παρ’ ότι πιστεύουµε, ότι για τον πολιτικό οποιαδήποτε πράξη
παραβίασης της ηθικής πρέπει να αξιολογείται και να αποφαίνε-
ται γι’ αυτήν ο λαός, αφού ο λαός είναι η πηγή της εξουσίας και
«εν ονόµατι του λαού» εκφράζονται όλες οι εξουσίες και για λο-
γαριασµό του λαού λειτουργεί και η δικαιοσύνη. 

Όλοι οι «µηχανισµοί» του σηµερινού αντιπροσωπευτικού πολι-
τικού συστήµατος έχουν απαξιωθεί στη συνείδηση του λαού. Οι
µεγάλες πολιτικές αποφάσεις επηρεάζονται –και πρέπει να το
οµολογήσουµε αυτό- από εξωκοινοβουλευτικούς παράγοντες,
συχνά και εξωθεσµικούς, οι οποίοι χειραγωγούν τους πολίτες
ακόµη και στην προεκλογική και εκλογική τους διαδικασία. 

Η πολιτική δηµοκρατία σήµερα δοκιµάζεται περισσότερο από
κάθε άλλη φορά και γι’ αυτό ίσως απαιτείται µια ανώτερη µορφή
πολιτεύµατος, «η κοινωνική δηµοκρατία», η «συµµετοχική δηµο-
κρατία», η δηµοκρατία των πολιτών, ώστε να διατηρηθούν οι
µέχρι σήµερα κατακτήσεις και να τεθούν όλες οι λειτουργίες και
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οι θεσµοί του κοινοβουλευτισµού κάτω από λαϊκό έλεγχο. 
Ακριβώς γι’ αυτό η διαφάνεια στη διακυβέρνηση, το σύστηµα

της «ΔΙΑΥΓΕΙΑΣ», που θεσµοθετήθηκε απ’ αυτήν την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ είναι ακριβώς αυτή η προσέγγιση της «κοινωνικής
δηµοκρατίας», της «συµµετοχικής δηµοκρατίας», αφού οι πολί-
τες µπορεί να έχουν γνώση οποιασδήποτε διοικητικής πράξης,
αλλά µπορεί να έχουν και άποψη, πρόταση και παρατηρήσεις σε
οποιαδήποτε νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, αλλά
και σε οποιαδήποτε διαδικασία της κοινοβουλευτικής διαδικα-
σίας, αφού ως «κοινωνικΟΊ εταίροι» µπορούν και στις Διαρκείς
Επιτροπές της Βουλής να λειτουργούν ως «συνεργοί» της νοµο-
θετικής εξουσίας. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να συµφωνή-
σουµε ότι απαιτείται περαιτέρω αποκατάσταση της λαϊκής κυ-
ριαρχίας, που ως συνταγµατική επιταγή και αυτή δοκιµάζεται.
Απαιτούνται ακόµη περαιτέρω υπερβάσεις, ώστε να µην υπάρχει
«αυταρχικό κράτος» ούτε «παρακρατικές δοµές» ούτε ελεγχόµε-
νος κοινοβουλευτισµός, αλλά ούτε και φαινόµενα λαϊκιστικού εκ-
φασισµού. 

Χρειαζόµαστε γνήσια εκπροσώπηση, γνήσια έκφραση της λαϊ-
κής βούλησης και τη συµµετοχή των πολιτών άµεσα και υπεύ-
θυνα στη διαχείριση των κοινών, ενώ ακόµη απαιτείται
ενδυνάµωση της κοινής γνώµης. Ο λαός δίκαια απαιτεί πολιτικό
διάλογο και συµµετοχή στις αποφάσεις που καθορίζουν το µέλ-
λον του. Διότι και τότε έχουµε την πλήρη αποκατάσταση της λαϊ-
κής κυριαρχίας. Οπότε η διαφθορά που συνοδοιπορεί χιλιάδες
χρόνια µε την εξουσία ελέγχεται άµεσα, εξοστρακίζεται µοιραία
και αποφεύγεται συνολικά. Οπότε η ηθική στην πολιτική και η
διαφάνεια στη διακυβέρνηση γίνεται πράξη. 

Όταν το 1951 καταδικάζεται ο Π. Χατζηπάνος, ο Πρόεδρος του
Ειδικού Δικαστηρίου και Πρόεδρος του Αρείου Πάγου τότε, Μι-
χαήλ Σταυρόπουλος, εξέφραζε µια ευχή: «Να µην παρουσιαστεί
ποτέ πλέον εφαρµογή του νόµου περί ευθύνης Υπουργών και συ-
νεδρίασης ειδικού δικαστηρίου»! Αυτό µέχρι σήµερα δεν κατα-
φέρθηκε και στη συνέχεια έχουµε κρούσµατα διαφθοράς που
έχουν φθάσει στη δικαιοσύνη. 

Όµως, όπως σηµειώνει ειδικός µελετητής ανώτατος δικαστι-
κός, «Γι’ αυτό απαιτείται το πολιτικό ήθος. Το ήθος καλλιεργείται
και δεν διδάσκεται. Διδάσκεται, όµως, µε το παράδειγµα εξ απα-
λών ονύχων από την οικογένεια και το σχολείο». 

Στην ιστορία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της νεότερης Ελ-
λάδας (1821-2011) έχουµε περίπου είκοσι περιπτώσεις παραπο-
µπών πολιτικών για τις οποίες έχετε τέσσερις καταδικαστικές
αποφάσεις. 

Ο θεσµός της ευθύνης των Υπουργών στο κοινοβουλευτικό
καθεστώς είναι διφυής: Μετέχει της πολιτικής, αλλά και του δι-
καίου. Της πολιτικής, διότι αφορά σε πρόσωπα που κατά την
άσκηση των καθηκόντων τους έχουν περιβληθεί µε τη δηµοκρα-
τική νοµιµοποίηση, εφόσον έχουν τύχει της ψήφου εµπιστοσύνης
της Βουλής. Μετέχει, όµως, και του δικαίου, διότι οι πράξεις και
οι παραλείψεις των Υπουργών, διέπονται από την αρχή της νοµι-
µότητας. Έτσι κάθε προσπάθεια προσέγγισης του θεσµού, είτε
νοµική είτε ιστορική είναι αυτή, «κοινωνεί αναγκαίως» και των δύο
στοιχείων. 

Το σκάνδαλο της «SIEMENS», όπως αυτό περιγράφεται, µε
αρκετά σαφή επάρκεια, στο σχετικό πόρισµα της εξεταστικής
επιτροπής, είναι αναµφίβολα ένα διαχρονικό σκάνδαλο. Θα λέ-
γαµε απλούστερα ότι είναι µια οργανωµένη λεηλασία του δηµό-
σιου χρήµατος. Απ’ αυτήν δε τη λεηλασία του δηµόσιου
χρήµατος έχουν γίνει αθέµιτα πλούσιοι επιχειρηµατίες, κρατικοί
λειτουργοί, αλλά και υπάλληλοι και στελέχη της ίδιας της επιχεί-
ρησης της «SIEMENS». Αυτήν την αδιαµφισβήτητη αλήθεια, που
έχει αποδεχθεί η κοινή γνώµη, έχουν τεκµηριώσει τα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης και έχει αποτυπωθεί στο πόρισµα της επιτρο-
πής δεν µπορεί να την αµφισβητήσει κανένας µέσα στο
Κοινοβούλιο. Και εµείς δεν έχουµε άλλη επιλογή. Πρέπει να πα-
ραπέµψουµε στη δικαιοσύνη τον έλεγχο των πράξεων που συν-
δέονται µε το σκάνδαλο. 

Η Νέα Δηµοκρατία αποχωρεί από τη Βουλή για άλλη µια φορά.
Έτσι ακούστηκε. Άλλωστε µε αποχωρήσεις περισσότερες από
µια-δυο φορές έχει καταφέρει, ώστε και το «σκάνδαλο του Βα-

τοπεδίου» να παραγραφεί και έχει αποφύγει η ίδια να πάρει θέση
για τη διαφθορά και τη διαφάνεια που απαιτεί η χώρα. 

Και επειδή υπάρχουν διάφορες ερµηνείες για παραγραφές και
αποσβεστικές προθεσµίες, η διέξοδος συνταγµατικά είναι
σαφής. Είναι η παράγραφος 5 του άρθρου 86 του Συντάγµατος.
Οποιοσδήποτε περιλαµβάνεται σε οποιαδήποτε «έγκληση» ή πα-
ραγραφή η Βουλή µπορεί, ύστερα από αίτησή του, να συστήσει
ειδική επιτροπή στην οποία µπορεί να συµµετάσχουν και ανώτα-
τοι δικαστικοί λειτουργοί για τον έλεγχο της κατηγορίας. Ιδού,
λοιπόν, όποιοι θέλουν να ισχυρίζονται ότι δεν έχουν ευθύνη για
καµµία πράξη ή παράλειψη στη διαφθορά που έχει συντελεστεί!

Γι’ αυτό και εµείς ψηφίζουµε την παραποµπή του σκανδάλου
στη δικαιοσύνη, για να είµαστε συνεπείς µε την ηθική µας µε την
ευθύνη µας, αλλά και µε την επιταγή των θεσµών. Αλλά και η δι-
καιοσύνη εν προκειµένω πρέπει να αρθεί στο ύψος των περιστά-
σεων, γιατί έχει και τις δικές της παραλείψεις, οι οποίες πρέπει
να οµολογήσουµε ότι µας έχουν οδηγήσει στη σηµερινή απαξία
των θεσµών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτό πρέπει να αναµένουµε
την ετυµηγορία της δικαιοσύνης µε εµπιστοσύνη στην κρίση, που
πρέπει να είναι δίκαιη και «εν ονόµατι του λαού», άρα να απηχεί
και το περί δικαίου συναίσθηµα, για να µην έχουµε άλλα φαινό-
µενα διαφθοράς, για να έχουµε ευνοµούµενη πολιτεία, για να
έχουµε επιτέλους ηθική στην πολιτική και διαφάνεια στη διακυ-
βέρνηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. Δεν εί-
θισται να µιλούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι πριν ακου-
στούν αυτοί κατά των οποίων απευθύνεται η πρόταση άσκησης
διώξεως. Υπό αυτήν την έννοια, λοιπόν, θα µου επιτρέψετε να
επιφυλαχθώ…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Είναι επιθυµία του ίδιου. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ανεξαρτήτως τίνος είναι επιθυµία και

οιουδήποτε και αν είναι, το να τοποθετηθεί κανείς χωρίς να έχει
ακούσει αυτόν κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης
διώξεως, θα µου επιτρέψετε να πω ότι για µένα δεν είναι νοητό
και κατά συνέπεια θα µιλήσω αφού ακούσω τον κ. Μαρκογιαν-
νάκη, εφόσον αυτός τοποθετηθεί. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Οι Κοινοβουλευτικοί

Εκπρόσωποι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα ακολουθήσουµε αυτήν τη

διαδικασία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μαρκογιαννάκη,

θέλετε να µιλήσετε τώρα µετά την απαίτηση των εκπροσώπων;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Νοµίζω ότι είναι πρωτοφανές

να µην επιλέγει το χρόνο που θέλει να µιλήσει εκείνος εναντίον
του οποίου απευθύνεται µία κατηγορία. Η πρακτική µας έχει δι-
δάξει -και είµαστε παλιοί εδώ µέσα οι περισσότεροι- ότι επιλέγει
το χρόνο να µιλήσει εκείνος ο οποίος κατηγορείται. Και ο κ. Τσο-
χατζόπουλος πριν από µερικές µέρες το ίδιο έκανε και άλλοι στο
παρελθόν το ίδιο. Νοµίζω ότι όποιος θέλει να ακούσει θα ακούσει
και την άποψή του θα την εκφράσει µε την ψήφο του. Αυτό γίνε-
ται. Εν πάση περιπτώσει, εγώ δεν θέλω να δηµιουργήσω πρό-
βληµα, αλλά έχω την αίσθηση ότι κάτι δεν πάει καλά, αν το
θέτουµε έτσι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το Προεδρείο ακρι-
βώς δέχεται να µιλήσετε όποτε εσείς κρίνετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ωραία. Θα µιλήσω, κύριε
Πρόεδρε, τελευταίος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λοιπόν, να συνεχί-
σουµε µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.

Το λόγο έχει ο κ. Πλεύρης για έξι λεπτά, γιατί µίλησε ο Πρόε-
δρός σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα τοποθετηθείτε, κύριε Υπουργέ;
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα σας απαντήσω,
γιατί πολλοί µε ρώτησαν. Η διαδικασία είναι καθαρά κοινοβου-
λευτική. Ο Υπουργός θα µπορούσε να µην ήταν καν εδώ σήµερα
µε βάση τον Κανονισµό της Βουλής. Είµαι εδώ, παρακολουθώ
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όλη την εργασία και δεν θα µπω στην ουσία, γιατί δεν µου επι-
τρέπει η θεσµική µου ιδιότητα. Είµαι εδώ για να απαντήσω σε
τυχόν πολιτικά ζητήµατα που τέθηκαν έξω από τη διαδικασία που
έχει να κάνει µε τις εργασίες της κοινοβουλευτικής επιτροπής.
Αυτό επιβάλλει η δεοντολογία, αυτό είναι το σωστό. Κατά συνέ-
πεια, αν χρειαστεί, θα πάρω το λόγο στο τέλος για να απαντήσω
στα πολιτικά ερωτήµατα που έθεσαν κάποιοι συνάδελφοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα κάνετε τώρα πα-
ρέµβαση, κύριε Υπουργέ;

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Είπα όχι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-
νάσιος Πλεύρης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, σε αυτό το δια-
δικαστικό θέµα αντιλαµβάνοµαι το να επιθυµούν οι Κοινοβουλευ-
τικοί Εκπρόσωποι να ακούσουν τον οιονεί κατηγορούµενο, αλλά
από την άλλη πλευρά θα έπρεπε στη λογική ότι ακούµε, κύριε
Δένδια, να τοποθετείται αρχικά, γιατί και οι εισηγητές έκαναν ει-
σήγηση, που σε µεγάλο βαθµό αυτές οι εισηγήσεις δεσµεύουν
υπό την ευρεία έννοια τα κόµµατα, χωρίς να ακούσουν. Συνεπώς
εγώ θα σεβαστώ την επιθυµία του κ. Μαρκογιαννάκη και θα το-
ποθετηθώ.

Κύριοι συνάδελφοι, εγώ θέλω να τοποθετηθώ σε ένα αµιγώς
νοµικό θέµα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πλεύρη, µου επιτρέπετε; Είναι
κάτι διαδικαστικό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Βεβαίως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα δεν είναι τόσο

απλό όσο ο κ. Πλεύρης το παρουσιάζει και νοµίζω ότι θα µου επι-
τρέψει να πω, παρ’ ότι σέβοµαι τη νοµική του κατάρτιση, ότι
σφάλλει κατά το εξής. Οι µεν εισηγητές προερχόµενοι εκ της επι-
τροπής έχουν διαµορφώσει γνώµη έχοντας ακούσει τον καθ’ ου
η κατηγορία ως απολογούµενο ή, εν πάση περιπτώσει, ως δίδο-
ντα εξηγήσεις κατά τις εργασίες της επιτροπής. Οι αναπληρού-
ντες τους Αρχηγούς των κοµµάτων τέτοια εµπειρία δεν έχουν,
ούτε είναι δυνατόν να γίνει δεκτό ότι επηρεάζονται υπό την έν-
νοια της ευθείας ακολουθίας της άποψης που εκφράζει ο εκά-
στοτε εισηγητής, διότι τότε θα πρέπει να θεωρήσουµε ότι κατά
την παρούσα διαδικασία υπάρχει θέµα κοµµατικής γραµµής και
ψηφίζουµε κατά την κοµµατική εισήγηση. 

Υπό αυτήν την έννοια, λοιπόν, δεν είναι δυνατόν να υπάρξει
τοποθέτηση Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου για πρώτη φορά για
τον οποιονδήποτε Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο ή αναπληρούντα
τον Αρχηγό του κόµµατος, πριν ακουστεί η άποψη αυτού κατά
του οποίου απευθύνεται η πρόταση άσκησης διώξεως. Αυτό είναι
νοµικό παράδοξο, είναι λογικό παράδοξο και από την άλλη απο-
µειώνει πλήρως τη διαδικασία. Ούτε φαντάζοµαι ότι αναζητά κα-
νείς, όσο και αν σέβοµαι και τη δυσχερή -υπό την ευρεία έννοια
όχι για τη συγκεκριµένη περίπτωση- θέση του οιουδήποτε κατη-
γορείται ή φέρεται ως κατηγορούµενος ή υπό οιονεί κατηγορία,
όπως του κ. Μαρκογιαννάκη, τον οποίο σέβοµαι και τιµώ, όµως
δεν είναι δυνατόν να δεχθώ να εκφέρω άποψη χωρίς να τον
ακούσω. Μου είναι παντελώς αδύνατο. Θεωρώ ότι στερείται σο-
βαρότητος και για µένα και για την παράταξη την οποία εδώ εκ-
προσωπώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Να µπούµε στην ουσία, αν και πάντα
στην ποινική δικονοµία ο κατηγορούµενος µιλάει τελευταίος
ούτως ή άλλως. Εδώ πέρα έχει ανακύψει ένα έντονο νοµικό
θέµα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ: Υπάρχουν και δευτερολογίες!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, είναι ο οµι-

λητής στο Βήµα. Μην κάνετε διάλογο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Οµιλεί, γιατί δηµιουργείται µια εντύ-

πωση. Το δικαστήριο οµιλεί µετά τον κατηγορούµενο εκδίδοντας
απόφαση. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και εδώ υπάρχει ψηφοφορία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ο ρόλος εδώ των Βουλευτών είναι

ρόλος του εκδίδοντος την απόφαση, όχι ρόλος του εισαγγελέα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Δένδια, θα ψηφίσετε στο

τέλος. Τώρα χρειάζεται να κάνουµε αυτόν το διάλογο; Σας επέ-

τρεψα να µε διακόψετε µία φορά, φτάνει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίστε, κύριε

Πλεύρη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εδώ πέρα έχει ανακύψει ένα µείζον

νοµικό θέµα και εδώ θέλω να µπω στην ουσία. Οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ το περνάνε στα ψιλά και ακούµε προκλητικές τοποθετή-
σεις. Από τον πρόεδρο της Επιτροπής της «SIEMENS» ακούσαµε
προκλητική τοποθέτηση και από την κ. Τσόνογλου. Τι µας λένε
και το λέτε τόσο απλά; Πριν µια εβδοµάδα κάνατε διαφορετική
πρόταση µε διαφορετικό νοµικό σκεπτικό και το αποδέχεστε, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Αυτό, το να γελοιοποιεί ο καθένας
τον εαυτό του, άµα το θέλει, είναι κάτι που δεν µε απασχολεί,
αλλά το να γελοιοποιούνται οι θεσµοί µε απασχολεί. 

Πριν µια εβδοµάδα ήρθαµε εδώ πέρα και συζητήσαµε το θέµα
του κ. Τσοχατζόπουλου για την υπόθεση «FERROSTAAL». Εκεί
εξεφράσαµε την άποψη ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ότι
δεν δύναται η Βουλή να πάρει θέση, αφ’ ενός διότι η νοµιµοποί-
ηση εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες δεν είναι αρµο-
διότητα της Βουλής, άρα δεν µπορεί η Βουλή να ασκήσει ποινική
δίωξη, για τη δε δωροδοκία, εάν µεν ακολουθηθεί η θέση ότι
υπάγεται στα καθήκοντα του Υπουργού, έχει επέλθει εξάλειψη
του αξιοποίνου, εάν ακολουθηθεί η µειοψηφούσα θέση ότι δεν
υπάγεται στα καθήκοντα του Υπουργού, πάλι δεν έχουµε αρµο-
διότητα. Και σηκωνόντουσαν από αυτό εδώ το Βήµα ένας προς
ένα οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και επιχειρηµατολογούσαν για ποιο
λόγο έχει αρµοδιότητα η Βουλή να ασκήσει ποινική δίωξη. Και
πριν προλάβει να συγκροτηθεί το δικαστικό συµβούλιο, εσείς οι
ίδιοι που πήγατε την προηγούµενη Παρασκευή και ψηφίσατε ότι
πρέπει να παραπεµφθεί ο Τσοχατζόπουλος για νοµιµοποίηση
εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες, γιατί έχει αρµοδιό-
τητα η Βουλή, διότι λέτε ότι «ψηφίζοντας µπορώ να ασκήσω ποι-
νική δίωξη», οι ίδιοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ υπογράφετε πρόταση
που σας φέρνει η επιτροπή, που λέτε ότι «δεν θα ασκήσουµε σή-
µερα ποινική δίωξη στον κ. Τσοχατζόπουλο, γιατί για τη µεν δω-
ροδοκία έχει επέλθει εξάλειψη του αξιοποίνου, για τη δε
νοµιµοποίηση εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες δεν
έχει αρµοδιότητα η Βουλή». 

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, κάποια από τις δυο φορές
λέτε ψέµατα. Θέλει φαντασία για να το καταλάβετε; Και εδώ
πέρα, επειδή πρέπει κάποια στιγµή να προσωποποιούνται οι ευ-
θύνες, ευθύνεστε ο καθένας χωριστά που πήγατε και ψηφίσατε
την προηγούµενη εβδοµάδα και είπατε ότι «µπορούµε να ασκή-
σουµε ποινική δίωξη» και έχετε υπογράψει αυτή την πρόταση
που λέτε ότι τώρα για το ίδιο αδίκηµα δεν έχει αρµοδιότητα η
Βουλή να ασκήσει ποινική δίωξη. Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά;

Προσπάθησα να σκεφθώ γιατί το αποφασίσατε. Και η εξήγηση
-γιατί, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν πιστεύω
ότι επικοινωνιακά βολεύει το ΠΑΣΟΚ να µη βάζει τον Τσοχατζό-
πουλο- είναι µια και πάρα πολύ απλή. Πλέον η διαδικασία πάει
µε τον καινούργιο νόµο, που σηµαίνει ότι θα έρθει το δικαστικό
συµβούλιο να δώσει µία γνωµοδότηση σύντοµη, εντός δεκαπέντε
ηµερών. 

Αν εσείς, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, είχατε βάλει µέσα
τον κ. Τσοχατζόπουλο και τον κ. Μαντέλη, θα ερχόταν το γνωµο-
δοτικό και θα σας έλεγε «µα, πώς τους βάζετε; Έχει επέλθει εξά-
λειψη του αξιοποίνου στη δωροδοκία και δεν έχετε αρµοδιότητα
άσκησης ποινικής δίωξης για το ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος». 

Και αυτοµάτως θα γελοιοποιούσατε την ψήφο που δώσατε
πριν από µία εβδοµάδα και θα δεσµευόταν σε µεγάλο βαθµό και
το δικαστικό συµβούλιο που συγκροτείται µε την «FEROSTAAL»
και θα ξέραµε την απόφαση. Ουσιαστικά θα είχατε δείξει πως
ό,τι έχετε κάνει, το έχετε κάνει καθαρά και µόνο για επικοινωνια-
κούς λόγους και δεν έχετε κανένα ενδιαφέρον για την κάθαρση.

Προκλητικά άκουσα από αυτό το Βήµα να λέει κάποιος «µα,
αφού είδαµε ότι έχει εξαλειφθεί το αξιόποινο –η κ. Τσόνογλου
το είπε επί λέξει- είναι δυνατόν να τους βάζαµε;». Μα, βάλατε στο
Βατοπέδι! Εσείς οι ίδιοι στο Βατοπέδι στέλνατε κόσµο και είχε
εξαλειφθεί το αξιόποινο. Συνεπώς µε την ίδια σας τη στάση δεί-
χνετε ότι γελοιοποιείτε τους θεσµούς. Εκεί εµείς δεν θα σας ακο-
λουθήσουµε.

Το να βγαίνετε και να αιτιολογείτε «γιατί χθες ψήφισα έτσι και
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σήµερα ψηφίζω αλλιώς» είναι δικαίωµά σας. Το να γελοιοποιείτε,
όµως, θεσµούς δεν είναι δικαίωµά σας. 

Επί της ουσίας της υπόθεσης, εγώ θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι.
Και µε τον κ. Αϊβαλιώτη που έχει αναλάβει το όλο έργο και κου-
βεντιάσαµε –για να µην πηγαίνουµε µόνο στους νοµικούς λό-
γους- αναφορικά µε τα δύο πρόσωπα για τα οποία ζητάτε τώρα
τη σύσταση προκαταρκτικής έχω σοβαρότατες αµφιβολίες.

Από όσα διάβασα, το πόρισµα της επιτροπής, κατά την άποψή
µου, δεν στοιχειοθετεί τις κατηγορίες. Άρα πέρα από τους νοµι-
κούς λόγους υπάρχουν και ουσιαστικοί λόγοι. Αντιθέτως, αν για
έναν έπρεπε σήµερα εδώ να γίνει συζήτηση για να συσταθεί εξε-
ταστική ως προς το πρόσωπό του, αλλά έχει εξαλειφθεί το αξιό-
ποινο, είναι ο πρώην Πρωθυπουργός της χώρας κ. Σηµίτης, που
ευθύνεται για την κατάσταση που έχει περιέλθει η χώρα. 

Αυτόν εσείς τον προστατεύσατε και σ’ αυτό σας βοήθησε η
Νέα Δηµοκρατία, διότι οψιγενώς και αφού ο κ. Καστανίδης είχε
θέσει τα θέµατα, θυµήθηκε η Νέα Δηµοκρατία να πει ότι θα
έπρεπε να έρθει. Συνεπώς εµείς δεν θα συµµετάσχουµε στη δια-
δικασία της ψηφοφορίας και όποιος από τους Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ ψήφισε την προηγούµενη βδοµάδα πως η Βουλή έχει την
αρµοδιότητα να ασκήσει ποινική δίωξη στον κ. Τσοχατζόπουλο,
αν σέβεται τον εαυτόν του και την υπογραφή του, δεν µπορεί σή-
µερα να πει «δεν ψηφίζω την παραποµπή του». Ή τότε έλεγε ψέ-
µατα ή τώρα ή έχει δύο νοµικά επιτελεία το ΠΑΣΟΚ και δεν
συνεννοούνται µεταξύ τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Πρόε-

δρε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι, θα ήθελα για ένα λεπτό να

διατυπώσω µία σκέψη και παρακαλώ τους συναδέλφους, τους
νοµικούς ιδιαίτερα, να την προσέξουν.

Η Βουλή δεν απαρτίζεται από εµπειροτάτους δικηγόρους παρ’
Αρείω Πάγω και Συµβουλίου της Επικρατείας. Είναι πραγµατικά
απαράδεκτο, καταντά δε απαξιωτικό, υβριστικό, συκοφαντικό το
να αναφέρεται κανείς έτσι και να οµαδοποιεί τα κόµµατα. Κάποτε
αυτό –πολλές φορές το τονίζω- πρέπει να σταµατήσει. 

Αν υπάρχει γελοιότητα στην υπόθεση, την όλη υπόθεση της
λειτουργίας µας, είναι ότι -είτε νοµικοί είτε µη νοµικοί- οι Βου-
λευτές στοιχίζονται πίσω από τη θέληση του ενός που ηγείται.
Γνωρίζετε άριστα ότι το έχουµε πληρώσει δεκαετίες ολόκληρες.
Δεν είναι καν ο ένας που αποφασίζει, είναι άλλοι, που δεν γνωρί-
ζουµε καν ποιοι είναι. 

Αντί, λοιπόν, όσοι ανεβαίνουν στο Βήµα να περνούν γενεές δε-
κατέσσερις, οµαδοποιώντας τη µία ή την άλλη παράταξη εδώ,
νοµίζω ότι πρέπει να προσπαθήσουµε να το αλλάξουµε, εξατο-
µικεύοντας επιτέλους ακόµη και την ειδικότητα κάποιου, στον
οποίο αναφερόµαστε. Μπορεί κάποιος να είναι ένας απλός επαγ-
γελµατίας, ένας έµπορος, ένας βιοτέχνης. Δεν µπορούµε να λέµε
ότι όλοι οφείλουν να σκέπτονται σαν εµβριθέστατοι, εντιµότατοι
νοµικοί. 

Κατά τη δική µου γνώµη, σύµφωνα µε το Σύνταγµα, η Βουλή -
αυτό το σύστηµα µάλιστα έχει βελτιωθεί µε τον τελευταίο νόµο,
µε την προσθήκη του γνωµοδοτικού συµβουλίου- αποφασίζει και
αν αυτή η θητεία αρχίσει, δεν θα θεωρούνταν έγκληµα καθοσιώ-
σεως για οποιονδήποτε θα ψήφιζε ή δεν θα ψήφιζε µία πρόταση
της Βουλής. 

Να µελετήσει το γνωµοδοτικό συµβούλιο, ακριβώς γιατί δεν
είµαστε όλοι εδώ νοµικοί. Το γνωµοδοτικό συµβούλιο γιατί το θε-
σµοθετήσαµε; Αλλιώς κάναµε λάθος. Θα έπρεπε να πούµε ότι εί-
µαστε εδώ όλοι έγκριτοι νοµικοί και δεν χρειαζόµαστε τη γνώµη
των τριών δικαστών. 

Εγώ αυτήν την έκκληση θέλω να κάνω σ’ όλους. Ανήκω σ’ αυτό
το κόµµα από την ίδρυσή του και το ξέρετε. Προσπάθησα, όµως,
πάντα και θέλω ως την ηµέρα που θα είµαι ακόµα εδώ να αισθά-
νοµαι ότι δεν ψηφίζω, δεν τοποθετούµαι ανάλογα µε το τι θα µου
πουν. 

Αν αυτό έστω και αργά αρχίσουµε όλοι να το κάνουµε, µπορεί
τότε µε το σύστηµα που έχουµε, της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας,
να µη χρειάζεται η περίφηµη δεδηλωµένη, αλλά να είµαστε όλοι

υποχρεωµένοι να ψηφίζουµε και κανένας να µη γνωρίζει κάθε
φορά τι θα ψηφίσει η Βουλή και τα καφενεία, όπως είπε ο Πρόε-
δρος του ΛΑΟΣ, θα παρακολουθούν τη Βουλή. Δεν θα παρακο-
λουθούν -σωστά είπε, έτσι γίνεται- τα κανάλια, που σήµερα δεν
θα έχουν καν αυτό το θέµα.

Αυτό δεν είναι προς ψόγο. Δεν µέµφοµαι τον κύριο συνάδελφο
που µόλις κατέβηκε από το Βήµα, αλλά µου έδωσε αφορµή το
γεγονός ότι αναφερόταν στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και είµαι
βέβαιος ότι…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αυτοί υπογράφουν. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τι σηµαίνει υπογράφουν;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ψήφισαν την προηγούµενη εβδο-

µάδα…
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τι σηµαίνει ψήφισαν; Έµποροι,

βιοτέχνες, άλλοι επαγγελµατίες δεν µπορούν να είναι εδώ µέσα;
Πρέπει να γνωρίζουν τη νοµολογία; Προς θεού! Δεν είναι λογική
αυτή, διότι έτσι νοµίζω ότι διευκολύνουµε όσους απαξιώνουν
αυτό το Σώµα, στο οποίο καθένας έχει και πρέπει να έχει τη δική
του προσωπικότητα, τη δική του ευθύνη και να αξιώνει τον
έπαινο, αν του αξίζει και όχι αυτός να εξαφανίζεται µέσα σ’ ένα
ευρύτερο σύνολο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε στην τελική φάση. Σε

λίγο θα πέσει η αυλαία του σκανδάλου «SIEMENS». Η παρά-
σταση θα τελειώσει. Ο κάθε κατεργάρης, όµως, δεν θα πάει στον
πάγκο του και αυτό γιατί το σύστηµα, αυτό το καπιταλιστικό σύ-
στηµα που οργανώνει τη λειτουργία του µε τις µίζες, τις προµή-
θειες και τα λαδώµατα, έχει και τους αντίστοιχους µηχανισµούς,
τα µέσα και τις δυνατότητες να σβήνει τα ίχνη, να καθαρίζει το
έδαφος και τελικά να παραδίδει σχεδόν τους πάντες αθώους και
άσπιλους.

Ίσως κάποιοι να θυσιαστούν και αυτό για κατευνασµό των ερ-
γαζοµένων του λαού. Μπορεί να γίνει και αυτό. Θα αφορά κάποια
στελέχη που αποστρατεύθηκαν ή αποσύρθηκαν και όλα θα είναι
µέλι -γάλα για να συνεχιστεί απρόσκοπτα η λειτουργία του συ-
στήµατος, για να συνεχιστεί η στυγνή εκµετάλλευση των εργα-
ζοµένων του λαού.

Ανεξάρτητα από όλη αυτή τη διαδικασία και την τελική κατά-
ληξη εµείς, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, καλούµε το λαό,
τους εργαζόµενους να βγάλουν πολιτικά συµπεράσµατα και από
αυτή τη συµπαιγνία του δικοµµατισµού.

Γιατί το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία έκαναν το παν για να
αποπροσανατολίσουν, να συσκοτίσουν την υπόθεση και να δώ-
σουν µια ψεύτικη εικόνα για το σκάνδαλο «SIEMENS». Υπήρξαν
βαρύγδουπες δηλώσεις, ψεύτικες αυτοκριτικές, τοποθετήσεις
και δολιχοδροµίες αποπροσανατολιστικές. Λέξεις, όπως «διαφά-
νεια», «κάθαρση», «δικαιοσύνη», «κόκαλα» και «µαχαίρια» ανα-
φέρθηκαν σ’ όλες τις πτώσεις. Στο «διά ταύτα», όµως, ποιος
φταίει; Κάποιοι οι οποίοι παραβίασαν τους κανόνες; 

Εµείς είπαµε από την πρώτη στιγµή ότι δεν πρόκειται απλά για
κάποιους οι οποίοι παραβίασαν τον όρκο τους ή για κάποιους
που αξιοποίησαν τη θέση τους ως Υπουργοί ή αξιωµατούχοι και
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Μιλήσαµε για το σύ-
στηµα. Είναι το καπιταλιστικό σύστηµα αυτό που εκτρέφει, ανα-
πτύσσει και αναπαράγει τα σκάνδαλα, τη διαφθορά, τις µίζες και
τα «λαδώµατα». Άλλωστε µ’ αυτά τα «λαδώµατα» λειτουργεί κα-
λύτερα ο µηχανισµός και είναι πιο αποτελεσµατικός. 

Πολύ συχνά οι εκπρόσωποι και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δη-
µοκρατίας εµφανίζεστε να πέφτετε από τα σύννεφα. Παρουσιά-
ζεστε συχνά σαν «µωρές παρθένες», που ξαφνιάζονται από
γεγονότα και καταστάσεις, και τα εµφανίζετε ως πρωτόγνωρα.
Αλήθεια, δεν γνωρίζετε ότι η «SIEMENS» και η κάθε «SIEMENS»
για να µπει στην αγορά και για να επικρατήσει έναντι άλλων αντα-
γωνιστών και στην Ελλάδα και σε κάθε χώρα στον κόσµο, προ-
σεγγίζει κυβερνήσεις, κυβερνητικά στελέχη, πιέζει, εκβιάζει,
χρηµατοδοτεί; Δεν δεχόµαστε ότι είστε αφελείς. Δεν δεχόµαστε
ότι είστε αθώοι κι ότι δεν γνωρίζατε ή δεν γνωρίζετε την σκληρή
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πραγµατικότητα των λεγόµενων «αγορών». Δεν γνωρίζετε πώς
δρουν οι µονοπωλιακές επιχειρήσεις; 

Αλήθεια, όλα αυτά που δηµοσιεύθηκαν την τελευταία εβδο-
µάδα, αυτές οι τροχιοδεικτικές βολές Γερµανών µεγαλοκαπιτα-
λιστών και κυβερνητικών αξιωµατούχων, οι δηλώσεις τους για
την Ελλάδα, το ενδιαφέρον τους για τα ενεργειακά αποθέµατα,
για τον ορυκτό της πλούτο, ακόµη και για τα φωτοβολταϊκά και
τη δυνατότητα εκµετάλλευσής τους από γερµανικούς κολοσ-
σούς δεν σας λένε τίποτα; Δεν προετοιµάζουν το έδαφος για νέα
διείσδυση γερµανικών µονοπωλίων στην ελληνική αγορά; Δεν
γνωρίζετε ότι υπάρχουν συγκρούσεις, πολλές φορές αιµατηρές,
ανάµεσα σε ανταγωνιστικά µονοπώλια ισχυρών καπιταλιστικών
κρατών; Δεν σηµατοδοτούν όλα αυτά την ενίσχυση των σχέσεών
τους µε παράγοντες και αξιωµατούχους, για την εξασφάλιση
αυτής της αγοράς προς όφελός τους; Δηλαδή είστε αφελείς;
Δεν το πιστεύουµε. 

Βεβαίως, για τη διασφάλιση της διείσδυσης διαφόρων µονο-
πωλίων όχι µόνο στην ελληνική αγορά αλλά και στις αγορές
άλλων χωρών πολύ συχνά γίνονται παρεµβάσεις από κυβερνη-
τικά στελέχη αυτών των χωρών, από πρωθυπουργούς, από προ-
έδρους, από καγκελάριους. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτή
είναι η λειτουργία του καπιταλιστικού συστήµατος. Τη γνωρίζετε
πολύ καλύτερα από µας. 

Ο κ. Βαλυράκης µίλησε, ανάµεσα στα άλλα, για τη βία και την
αντιµετώπισή της. Θα έλεγε κανείς: «Μήπως ήταν ξεκάρφωτο
αυτό που είπε»; Όχι, δεν είναι ξεκάρφωτο. Είναι µέσα σε µια συ-
γκεκριµένη λογική που αναπτύσσεται αυτή την περίοδο. Η λέξη
«βία» χρησιµοποιείται και αξιοποιείται κατά το δοκούν. Η βία του
αστικού κράτους που µέσα σε µια νύχτα κατάργησε ή ακύρωσε
το οκτάωρο, το πενθήµερο, το σαραντάωρο, τις συλλογικές συµ-
βάσεις, την κοινωνική ασφάλιση, που άλλαξε τις εργασιακές σχέ-
σεις, αυτή η βία δεν αναφέρεται πουθενά από την πλευρά σας. 

Η βία, λοιπόν, της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, µε τη στήριξη της
Νέας Δηµοκρατίας, αλλά θα έλεγα και µε τη στήριξη, άµεση κι
έµµεση, όλων των κοµµάτων τα οποία αναγνωρίζουν ως µονό-
δροµο αυτή την αντεργατική, αντιλαϊκή πολιτική των µονοπω-
λίων, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τι είναι; 

Η βία ενάντια στην εργατική τάξη, στα πιο πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα, πώς αντιµετωπίζεται; Κατά την άποψη του ΚΚΕ, -και δεν
είναι θεωρητική άποψη, διότι στην πράξη το αποδεικνύουµε κάθε
µέρα- αυτή η βία του αστικού κράτους αντιµετωπίζεται µε τον
αγώνα της εργατικής τάξης, µε την ενίσχυση της ταξικής κατεύ-
θυνσης του συνδικαλιστικού κινήµατος, µε την αξιοποίηση κάθε
µορφής πάλης του οργανωµένου ταξικού, συνδικαλιστικού κινή-
µατος. Αυτή η βία αντιµετωπίζεται µε πανεργατικό συναγερµό.
Αυτή είναι η άποψή µας. 

Αλήθεια, κύριε Ρήγα, οι θεσµικές αλλαγές σάς λείπουν για να
αντιµετωπίσετε τα προβλήµατα; Κύριε Ρήγα, χρησιµοποιείτε σχε-
δόν σε κάθε τοποθέτησή σας τη λέξη «ιδεοληψίες». Αλήθεια,
ποιος έχει ιδεοληψίες; Εσείς έχετε την πλειοψηφία και αποφασί-
ζετε για όλα. Και όλα µέσω των θεσµών γίνονται. Στη Γερµανία –
το λέω επειδή καµµιά φορά το ξεχνάτε- είναι θεσµοθετηµένες οι
µίζες. Πριν από λίγο καιρό τις ονόµαζαν, θεσµοθετηµένα, ως
«χρήσιµες πληρωµές». Να θεσµοθετήσετε λοιπόν κι εσείς µια
ανάλογη διατύπωση. 

Κύριε Ρήγα, εσείς κυβερνήσατε, το ΠΑΣΟΚ κι η Νέα Δηµοκρα-
τία, όλα αυτά τα χρόνια από τη Μεταπολίτευση. Σε ό,τι αφορά
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, δεν έχουµε καµµία σχέση µε
όλα αυτά. Το είπαµε και θα το ξαναπούµε: «Καθαρός ουρανός
αστραπές δεν φοβάται». 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τονίσατε -και το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα Δηµοκρατία- ότι το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι το µεγα-
λύτερο σκάνδαλο από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα. Ναι,
είναι σκάνδαλο και µάλιστα µεγάλο. Όµως κατά την άποψη του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, το µεγαλύτερο σκάνδαλο
είναι η πολιτική σας, η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των
µονοπωλίων. 

Σκάνδαλο µέγα είναι η ιδιωτικοποίηση του δηµόσιου πλούτου,
των επιχειρήσεων στρατηγικής σηµασίας. Είναι το ξεπούληµα
της ΔΕΗ, του ΟΤΕ, του ΟΣΕ, της Ολυµπιακής, των λιµανιών, του
υδάτινου πλούτου. Είναι οι αποφάσεις σας για την εκποίηση και

το ξεπούληµα των ακινήτων, της δηµόσιας περιουσίας, του ορυ-
κτού πλούτου, των δασών, των παραλιών, των κοιτασµάτων πε-
τρελαίου και φυσικού αερίου.

Μέγα σκάνδαλο είναι επίσης η εµπορευµατοποίηση της
υγείας, της πρόνοιας και το γεγονός ότι αυτές τις µέρες που κου-
βεντιάζουµε, κλείνουν άµεσα τρεις χιλιάδες νοσοκοµειακές κλί-
νες στα δηµόσια νοσοκοµεία. 

Σκάνδαλο είναι η κατάσταση που υπάρχει στα φάρµακα, η κα-
τάσταση που υπάρχει στη µη νοσηλεία ασθενών. Και θα πεθαί-
νουν οι άνθρωποι καθηµερινά, µε δική σας ευθύνη.

Σκάνδαλο είναι επίσης η εµπορευµατοποίηση της παιδείας. 
Αυτά είναι τα µεγάλα σκάνδαλα κι αυτή είναι η πραγµατικό-

τητα. Και δεν το λέει µόνον το ΚΚΕ, αλλά καθηµερινά το λένε
πλατιά τµήµατα της εργατικής τάξης, λαϊκά στρώµατα, όλοι οι
εργαζόµενοι. Και για όλα αυτά, γι’ αυτήν την πολιτική σας κα-
λούµε την εργατική τάξη, αυτά τα πλατιά λαϊκά στρώµατα που
θίγονται, να βγάλουν τα δικά τους πολιτικά συµπεράσµατα. Άλ-
λωστε έχουν πλούσια εµπειρία. Οι εργαζόµενοι βιώνουν µια
σκληρή πραγµατικότητα. Τα τελευταία χρόνια πετσοκόπηκαν µι-
σθοί, συντάξεις, επιδόµατα. «Ακρωτηριάζονται» δικαιώµατα και
κατακτήσεις. Τα βαρέα και ανθυγιεινά είναι στο στόχαστρο. Η
ανεργία καλπάζει, ιδιαίτερα για τους νέους. Η λιτότητα είναι µό-
νιµη. Και την ίδια στιγµή τα κέρδη των µονοπωλίων, των τραπε-
ζιτών, των εφοπλιστών, των µεγαλοεπιχειρηµατιών συνεχίζουν
να αβγαταίνουν. Και στην περίοδο της ανάπτυξης και στην πε-
ρίοδο της κρίσης αυτοί συνεχίζουν να κερδίζουν και οι εργάτες,
οι εργαζόµενοι κι οι αυτοαπασχολούµενοι συνέχεια χάνουν. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, η ευθύνη των εργαζοµένων είναι σήµερα
ακόµα µεγαλύτερη. Εµείς τους καλούµε να κάνουν το αποφασι-
στικό βήµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δικαιολογηµένη είναι η αγανάκτηση και η οργή, δικαιολογη-

µένη είναι η κάθοδος των εργαζοµένων στους δρόµους, στις γει-
τονιές, στις διαδηλώσεις, στις πλατείες. Όµως, λέµε ότι
αποτελεσµατικότερη θα είναι η δράση τους αν συνταχθούν, αν
συµπαραταχθούν, αν συνοδοιπορήσουν µε το ταξικό συνδικαλι-
στικό κίνηµα, µε το ΚΚΕ.

Τότε θα δουν ότι η δράση τους θα γίνει πιο στοχευµένη, θα
χτυπήσει συνολικά και συλλογικά την κύρια αιτία, τους κύριους
υπεύθυνους, που είναι η εκµετάλλευση ανθρώπου από άνθρωπο,
που είναι το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα και θα το στοχεύσουν
στη ρίζα του.

Ειπώθηκε ήδη ότι το σύστηµα έχει σαπίσει, ότι έχει «φάει τα
ψωµιά του» -αυτό λέµε εµείς- και είναι πλέον ξεπερασµένο. Εί-
µαστε σίγουροι ότι αργά ή γρήγορα σε αυτή την κατεύθυνση,
δηλαδή στην πάλη για την ανατροπή του, θα στρατεύονται όλο
και περισσότερο εργαζόµενοι, οι οποίοι απεγκλωβίζονται από τα
δόκανα και του ΠΑΣΟΚ και τη Νέας Δηµοκρατίας. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επειδή από όλη αυτή η διαδικασία απο-
καλύφθηκε ότι δεν υπάρχει καµµία διάθεση για την ουσιαστική
αντιµετώπιση του σκανδάλου, επειδή επιβεβαιώθηκε ότι έχετε
διάθεση –και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- να συγκαλύψετε
αυτό το σκάνδαλο, επειδή όλη αυτή η διαδικασία έχει ευτελιστεί,
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταλήγει να δώσει λευκή
ψήφο σε όλη αυτήν τη διαδικασία. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Νοµίζω ότι θα ήταν πελώριο λάθος αν τοποθετούµασταν στη

σηµερινή συζήτηση, λες και έχουµε να κάνουµε µε µια οποιαδή-
ποτε µέρα. Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια πολύ
κρίσιµη µέρα και για το µέλλον της χώρας και για το µέλλον συ-
νολικότερα της Ευρωζώνης και της Ευρώπης. 

Μιλάµε για το σκάνδαλο της «SIEMENS». Σύµφωνοι, αλλά το
µεγαλύτερο, διαχρονικό και ίσως µοιραίο σκάνδαλο για τη χώρα
και τον ελληνικό λαό είναι το ίδιο το µνηµόνιο, οι µνηµονιακές
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επιλογές, οι µνηµονιακές πολιτικές, τα µεσοπρόθεσµα προγράµ-
µατα, τα οποία κατεδαφίζουν και λεηλατούν, χωρίς µάλιστα καµ-
µία προοπτική, αυτή τη χώρα. 

Σήµερα έχουµε µια Κυβέρνηση, η οποία πάει στη Σύνοδο Κο-
ρυφής χωρίς πρόταση, απολύτως παραδοµένη σε µια γερµανο-
γαλλική συµφωνία, η οποία –βάσει των όσων ξέρουµε µέχρι
τώρα- είναι ένα ηµίµετρο και δεν είναι δίνει καµµία απάντηση στο
πρόβληµα της χώρας και της Ευρωζώνης. Αντίθετα, µε αυτή τη
συµφωνία, εφόσον επικυρωθεί –θα δούµε τα αποτελέσµατα- το
µαρτύριο της χώρας µάλλον θα συνεχιστεί και θα πάµε σε ακόµα
τραγικότερες εξελίξεις. 

Γι’ αυτό το πολιτικό σκάνδαλο ποιος θα πληρώσει; Και αυτό το
πολιτικό σκάνδαλο δεν έχει άλλου είδους διαστάσεις; Ή παρα-
κάµπτουµε κάθε φορά τις πραγµατικότητες και ερχόµαστε µετά
από αρκετά χρόνια να αντιληφθούµε κάποια πράγµατα, µόνο και
µόνο γιατί µας πιέζει η κοινή γνώµη και για να τα κουκουλώσουµε
και για να τα πάµε στο αρχείο; Πολύ φοβούµαι ότι αυτό γίνεται
µε την υπόθεση της «SIEMENS» σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση της «SIEMENS» είναι
υπόθεση πολλών χρόνων. Δεν είναι σηµερινή υπόθεση. Τη γνώ-
ριζαν οι πάντες σε αυτήν τη χώρα. Ήξεραν περίπου πού κινού-
νται τα πράγµατα. Δεν µίλαγε κανείς πέραν της Αριστεράς, η
οποία κατήγγελλε και πολιτικές και συµβάσεις. Και όµως, αυτές
οι συµβάσεις ενοµιµοποιούντο και ενοµιµοποιούντο πολλές
φορές µε δικοµµατικές συµφωνίες, λες και δεν τρέχει τίποτα!

Πώς βγήκε στο προσκήνιο η υπόθεση της «SIEMENS», κυρίες
και κύριοι; Η υπόθεση της «SIEMENS» δεν ήρθε στο προσκήνιο
από την Ελλάδα. Δεν προέκυψε καν από τις απαράδεκτες αυτές
τακτικές που ασκούσε η «SIEMENS» στην Ευρώπη. Το σκάνδαλο
της «SIEMENS» ήρθε στην επιφάνεια λόγω ενδοκαπιταλιστικών
και ανταγωνιστικών συµφερόντων εταιρειών. Ξεκίνησε από τις
Ηνωµένες Πολιτείες, από τις µεγάλες καπιταλιστικές αντιθέσεις. 

Δεν ξεκίνησε µια υπόθεση εξυγίανσης µέσα στη Γερµανία, η
οποία κατηγορεί την Ελλάδα, κατηγορεί ακόµα και τους Έλληνες
πολίτες ως τεµπέληδες, ως εκείνους τους λεπρούς του Νότου
που τρώνε τα λεφτά του Βορρά και κάνουν –υποτίθεται- δηµο-
σιονοµική διαχείριση του χειρότερου τύπου. Η Γερµανία έκανε
το κορόιδο επί τόσα χρόνια, βλέποντας τις εταιρείες της να λα-
δώνουν όλο τον κόσµο και να παίρνουν έτσι δουλειές. Βγήκε, λοι-
πόν, το σκάνδαλο στην επιφάνεια από τις Ηνωµένες Πολιτείες
λόγω ανταγωνισµών και άρχισε αµέσως να αποκαλύπτεται σιγά-
σιγά η αλήθεια. 

Τι έκανε εδώ η ελληνική κυβέρνηση; Τι έκαναν οι κυβερνήσεις;
Τι έκανε το δικοµµατικό συναινετικό τοπίο, όταν άρχισε η υπό-
θεση της «SIEMENS» να έρχεται στην επιφάνεια διεθνώς; Απο-
λύτως τίποτα. Σιωπούσε. «Δεν έτρεχε κάστανο». Όλα µέλι γάλα.
Σιωπή. Ακόµα και όταν άρχισαν να αποκαλύπτονται πράγµατα
για την Ελλάδα –και όχι από εδώ, αλλά από τη Γερµανία- και τότε
υπήρχε σιωπή, συγκάλυψη, «να µην ενοχληθεί κανείς». Αυτό ήταν
το θέµα. 

Όταν, βεβαίως, ξέσπασε η υπόθεση µε τον κ. Τσουκάτο, ο
οποίος παραδέχθηκε ότι πήρε ένα εκατοµµύριο µάρκα και υπο-
τίθεται –αυτό ισχυρίζεται- τα πήρε για λόγους ταµείου του κόµ-
µατος, και πάλι αντί να συγκλονιστεί η κατάσταση εδώ, να
κινηθούν οι διαδικασίες και οι κυβερνήσεις, να κινηθεί η δικαιο-
σύνη, δεν έγινε απολύτως τίποτα. Δεν πειράχτηκε ούτε µια τρίχα
από τον κ. Τσουκάτο, δεν έγινε ούτε µια έρευνα. 

Ακόµα και όταν βοούσε ο τόπος και έρχονταν τα στοιχεία για
τον κ. Μαντέλη, υπήρχε σιωπή. Απόλυτη σιωπή! Όταν έβγαιναν
ακόµα στοιχεία για τους ιθύνοντες της «SIEMENS», δεν έτρεχε
τίποτα και άρχισαν ένας-ένας οι διοικούντες της «SIEMENS», δη-
λαδή αυτοί που λάδωναν, αντί να έχουν επιπτώσεις, να φεύγουν. 

Έχουµε εδώ ένα πολιτικοδικαστικό σκάνδαλο, µια πολιτικοδι-
καστική συµπαιγνία. Χέρι-χέρι εκτελεστική εξουσία και δικαστική
εξουσία κάλυπταν και έσπρωχναν τα πουλάκια να φεύγουν το
ένα µετά το άλλο και να πηγαίνουν –πού;- στη Γερµανία, η οποία
αντί να τους παραδώσει η ίδια στη χώρα µας να δικαστούν ή να
τους παραδώσει στη γερµανική δικαιοσύνη, τι έκανε; Τι έκανε η
Γερµανία, ο θεµατοφύλακας της Ευρώπης, ο ηγεµόνας, ο ηγέ-
της; Τους έβγαζε λάδι και αθώους. Αυτή τη στιγµή όλοι αυτοί
ζουν και βασιλεύουν. Ζουν και βασιλεύουν! 

Τι έκαναν οι κυβερνήσεις απέναντι στη «SIEMENS», όταν πια
αποδεδειγµένα ξέραµε ότι λάδωσε; Άσκησαν δίωξη; Είχε καµία
επίπτωση η «SIEMENS»; Καµµία απολύτως. Η «SIEMENS» ζει και
βασιλεύει µέχρι σήµερα. Η «SIEMENS» συνεχίζει να παίρνει δου-
λειές και µάλιστα, η «SIEMENS» έκανε αγωγή τώρα στα γερµα-
νικά δικαστήρια, λέγοντας: «Εµείς δεν φταίµε σε τίποτα και δεν
θα πληρώσουµε τίποτα».

Θα φτάσουµε στο σηµείο, θα το δείτε, που η «SIEMENS» θα
ζητήσει και αποζηµίωση από το ελληνικό δηµόσιο για δυσφήµιση.
Αυτό είναι το κατάντηµα µιας χώρας η οποία, δυστυχώς, δεν έχει
οντότητα. Είναι µια χώρα η οποία έχει µετατραπεί σε «Μπανανία»
και σε προτεκτοράτο. Αυτή είναι η χώρα, όπως την έχουν κατα-
ντήσει οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και οι κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ, το δικοµµατικό κατεστηµένο. Αυτή είναι η σηµερινή,
δυστυχώς, Ελλάδα.

Και φτάσαµε στο σηµείο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
έχουµε ένα πόρισµα τώρα και ένα δικοµµατικό σκάνδαλο στην
ουσία να το µετατρέπει σε µονοκοµµατικό σκάνδαλο και αυτό
αντί να το καταδεικνύει, το υποβαθµίζει µέχρι εξαχρειώσεως,
εµπαίζοντας τους πολίτες ότι για το σκάνδαλο αυτό θα πρέπει
να διωχθούν οι τελευταίοι τροχοί της αµάξης. Δείτε τι λέει ο κό-
σµος, πάρτε την υπόθεση του C4I. Κάποτε ασχολήθηκα µε αυτή
την υπόθεση.

Εκπλήσσοµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Για το C4I είναι
δυνατόν να πληρώσει -υποτίθεται, δεν ξέρω, η δικαιοσύνη θα κρί-
νει τελικά- αποκλειστικά ο κ. Μαρκογιαννάκης, ο οποίος ήταν η
τελευταία τρύπα της φλογέρας; Ποιοι έκαναν τη σύµβαση στο
C4I; Ποιοι πήγαν τη σύµβαση αυτή στο Υπουργείο Άµυνας, προ-
κειµένου να αποφύγουν τους διαγωνισµούς και τους ελέγχους;
Ήταν πρόγραµµα άµυνας, πρόγραµµα εξοπλιστικό το C4I; Γιατί
πήγε στο Υπουργείο Άµυνας; Δεν έπρεπε αυτά τα ερωτήµατα να
απαντηθούν και να ασκηθούν οι αντίστοιχες διώξεις και έλεγχοι;
Τίποτα από αυτά.

Τελευταίοι τροχοί της αµάξης, οι τελευταίες τρύπες της φλο-
γέρας. Έχουµε σήµερα να συζητήσουµε γι’ αυτούς και θεω-
ρούµε ότι έτσι προσπαθούµε να κλείσουµε µια υπόθεση η οποία
έχει συγκλονίσει σήµερα την κοινή γνώµη; Έτσι θα κλείσουµε
αυτή την υπόθεση;

Έτσι θα την κλείσετε, κύριες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Είναι λο-
γικό αυτό; Βεβαίως, το σκάνδαλο «SIEMENS» δεν είναι το µονα-
δικό και κατά τη γνώµη µας και κατά τη γνώµη µου, το σκάνδαλο
αυτό έχει ποινικές διαστάσεις, αλλά κυρίως θα έλεγα ότι είναι
ένα πολιτικό σκάνδαλο, ένα µέγα πολιτικό σκάνδαλο από πολλές
πλευρές. Πρώτον, διότι υπάρχει καίρια πολιτική ευθύνη για τις
εξελίξεις σχετικά µε τη «SIEMENS», η οποία δεν αφορά µόνο αυ-
τούς που διαχειρίστηκαν τις υποθέσεις και έκαναν τις συµβάσεις
και τις αναθέσεις. Αφορά πρώτα από όλα και κυρίως τους Πρω-
θυπουργούς που διετέλεσαν όλο αυτό το διάστηµα και κυβέρνη-
σαν τη χώρα. Αφορά, πρώτα από όλα, όλες τις κυβερνήσεις
συλλογικά, διότι αυτά τα θέµατα και αυτές οι επιλογές δεν είναι
επιλογές διαχειριστικές κάποιων µόνο Υπουργών.

Δεύτερον, είναι σκάνδαλο, διότι προέρχεται από µια πολιτική
επιλογή που γεννά τα σκάνδαλα. Και ποια είναι η πολιτική επι-
λογή που γεννά τα σκάνδαλα; Ότι η Ελλάδα σήµερα θεωρείται
µια «Μπανανία», µια «Μπανανία» των αγορών, µια «Μπανανία»
του χρηµατιστικού κεφαλαίου, µια «Μπανανία» των πολυεθνικών
και ιδιαίτερα, µια «Μπανανία» των γερµανικών πολυεθνικών εται-
ρειών. Τη Γερµανία την έχουµε αναδείξει σε νεοαποικιακή δύ-
ναµη σε βάρος της χώρας.

Πείτε µου: υπάρχει γερµανική εταιρεία που να µην έχει κατη-
γορηθεί, όχι αβάσιµα αλλά µε στοιχεία, ότι λάδωνε και κάνει
σκάνδαλα στη χώρα µας; Ποια εταιρεία είναι αυτή; Η «HDW» στα
υποβρύχια, η «DEUTSCHE TELEKOM», που πήρε τον ΟΤΕ, κα-
τηγορείται για τον τρόπο µε τον οποίο έγινε η εξαγορά και για
τις διαδικασίες που ακολουθήθηκαν υποβάλλεται σε κριτική
ακόµα και από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η «MAN», η
«HOCΗTIEF», ων ουκ έστι αριθµός γερµανικών εταιρειών.

Το ερώτηµα είναι: Καλά, θα συνεχιστεί αυτή η κατάσταση,
όπου εναποθέτουµε την ανάπτυξη στις αγορές στις τράπεζες,
στις πολυεθνικές, στις γερµανικές εταιρείες και µετά λέµε ότι
υπάρχουν σκάνδαλα, υπάρχει διαφθορά; Μα, µπορούν να γίνουν
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όλες αυτές οι πολιτικές επιλογές παράδοσης της χώρας χωρίς
σκάνδαλο, χωρίς µίζα, χωρίς διαφθορά, όταν διαφθορά είναι η
ίδια η πολιτική λειτουργία που οδηγεί σε αυτές τις καταστάσεις,
όταν υπάρχει πολιτικό σκάνδαλο το οποίο δεν µπορεί ούτε να
αποκρυβεί ούτε να παρασιωπηθεί.

Αυτή τη στιγµή, λοιπόν, το µείζον θέµα, το µέγα πρόβληµα που
έχει η Ελλάδα είναι να απαντήσει στον κόµβο που βρίσκεται µε
ένα νέο προοδευτικό πρόγραµµα σοσιαλιστικής προοπτικής, που
θα έχει στο επίκεντρό του, βεβαίως, τη δηµοσιότητα, τη διαφά-
νεια και δεν θα αναγορεύει τον πλούτο και το κέρδος και τις αγο-
ρές, βεβαίως, ως πρώτιστο στοιχείο ανάπτυξης και αυτοσκοπό
για την πορεία της χώρας.

Αν δεν ανατραπεί συνολικά αυτή η πορεία της χώρας, τα πο-
λιτικά προβλήµατα που συνδέονται µε τη διαφθορά θα µεγεθύ-
νονται και θα πνίγουν µε τη δυσοσµία τους την ελληνική κοινωνία
και την πολιτική ζωή. Όµως, νοµίζουµε ότι αυτή η ανατροπή έρ-
χεται πολύ γρήγορα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Για όλους αυτούς τους λόγους, όπως είπε και ο Δηµήτρης Πα-
παδηµούλης, που εκπροσωπούσε και το ΣΥΡΙΖΑ στην επιτροπή,
εµείς δεν µπαίνουµε στη λογική να ψηφίσουµε θετικά υπέρ µιας
πρότασης που συνιστά στην ουσία κουκούλωµα. Δεν θα αποχω-
ρήσουµε, φυσικά, όπως έχει κάνει στο παρελθόν η Νέα Δηµο-
κρατία και έχει ευθύνη, γιατί έχουν οδηγηθεί τα πράγµατα ως
εδώ.

Εµείς θα µείνουµε στην ψηφοφορία και θα γράψουµε στα ψη-
φοδέλτια που θα ρίξουµε στην κάλπη «ΟΧΙ ΣΤΟ ΚΟΥΚΟΥΛΩΜΑ»,
γιατί περί αυτού πρόκειται. Θα είναι άκυρα µεν, αλλά θα περιέ-
χουν και ένα σαφές πολιτικό µήνυµα, το οποίο απευθύνεται στην
κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικόλαος
Δένδιας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’
αρχάς, όπως πάντοτε, οι συνεδριάσεις της Βουλής µε αυτό το
περιεχόµενο αποτελούν για µένα παράγοντα θλίψης. Θα ήθελα
δε να πω στο διαδικαστικό θέµα που δηµιουργήθηκε πως παρ’
ότι σέβοµαι την άποψη και την επιθυµία την οποία εξέφρασε ο
συνάδελφος, ο πρώην Υπουργός κ. Μαρκογιαννάκης, θεωρώ το
εξής.

Αγαπητέ συνάδελφε, θεωρώ ότι το ορθό θα ήταν πριν να µι-
λήσω, να σας ακούσω. Γι’ αυτό, όσον αφορά το δικό σας θέµα,
θα µου επιτρέψετε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Μου επιτρέπετε µια διακοπή,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, αν το δέχε-
ται ο κ. Δένδιας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κατά την άποψή µου, δεν

έπρεπε ούτε καν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι να µιλούν,
διότι εδώ είναι συνεδρίαση των Βουλευτών, είναι συνεδρίαση
που συµµετέχουν οι Βουλευτές, όχι τα κόµµατα.

Ο καθένας από εµάς εδώ λειτουργεί πλέον µεµονωµένα ως
άτοµο και µε τη συνείδησή του, όχι ό,τι θα του πει το κόµµα. Και
οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας δεν είναι υποχρεωµένοι να
κάνουν αυτό που θα τους πείτε εσείς. Είναι υποχρεωµένοι να
ακούσουν τη συνείδησή τους.

Γι’ αυτό και επαναλαµβάνω το εξής. Αν θέλετε εγώ, δεν είχα
πρόβληµα να µιλήσω πρώτος. Όµως, κοιτάξτε: Πρέπει να σεβα-
στείτε ότι είµαι είκοσι τρία χρόνια Βουλευτής, ότι λασπώνοµαι
ενάµιση χρόνο τώρα και ήθελα να ακούσω πρώτα τους συναδέλ-
φους µου και µετά να τοποθετηθώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εκλαµβάνω τις παρατηρήσεις σας ως
παρατηρήσεις επί του Κανονισµού της Βουλής, βεβαίως. Πιθα-
νότατα τότε θα έπρεπε να τις είχατε θέσει ως διαδικαστικό θέµα
κατά την αρχή της συζήτησης και σταµατώ εδώ, διότι το θέµα
δεν είναι αυτό µε κανέναν τρόπο. Πάντως για µένα και για τη Νέα
Δηµοκρατία η επιθυµία σας στο παρόν θέµα είναι σεβαστή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να ξεκινήσω
από κάτι που για µας έχει τεράστια σηµασία. Κατ’ αρχάς, κυρίως
από την Αριστερά, αλλά και από την κ. Μπακογιάννη και από το
ΛΑΟΣ –από το ΛΑΟΣ οφείλω να πω µε χαµηλότερους τόνους- τέ-
θηκε το θέµα περίπου της συγκάλυψης. Λέχθηκε, δηλαδή, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι της Αριστεράς, «τα έχετε βρει λίγο-πολύ
µεταξύ σας εσείς από τα δύο κόµµατα». 

Αυτό είναι κάτι που η Αριστερά το επαναλαµβάνει µονίµως τον
τελευταίο καιρό σε πολύ υψηλούς τόνους και για όλα τα θέµατα
της πολιτικής ζωής στην Ελλάδα. Ρίχνοντας λίθον αναθέµατος
στα δύο κόµµατα εξουσίας και διεκδικούσα για τον εαυτό της –
αναφέροµαι σε αυτήν τη φάση µόνο στην Αριστερά- το αλάθητο,
το άµωµο και το εξωσυστηµικό όλη αυτή τη µακρά σειρά των
ετών από το 1974 µέχρι σήµερα, από τη Μεταπολίτευση. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι κάθε φορά που θα ακούω
τέτοιες παρατηρήσεις και κάθε φορά που θα ανεβαίνω σε αυτό
το Βήµα, θα λέω στην Αριστερά –µε κάθε σεβασµό για την άποψή
της- ότι αυτό δεν είναι αληθές. 

Κατ’ αρχάς, η Αριστερά από το 1974 και µετά άσκησε πλήρη
ιδεολογική ηγεµονία στην Ελλάδα. Ουδείς δύναται να το αρνηθεί
αυτό. Εκτός από αυτό, διοίκησε εκατοντάδες νοµικών προσώπων
δηµοσίου δικαίου και σχεδόν το σύνολο των πανεπιστηµίων της
χώρας. Εάν, λοιπόν, για αυτά τα οποία διεκδικήσατε τη διοίκηση
και την πετύχατε, έχετε την εντύπωση ότι µπορείτε να είστε σή-
µερα υπερήφανοι, να βγείτε να το πείτε στην ελληνική κοινωνία. 

Εγώ δεν ισχυρίζοµαι ότι το πολιτικό σύστηµα τα έκανε όλα
σωστά. Βεβαίως, έκανε πάρα πολλά στραβά και γι’ αυτό πιθανό-
τατα βρισκόµαστε εδώ που βρισκόµαστε. Η Αριστερά, όµως, δεν
είναι εξωσυστηµική. Είναι απολύτως συνυπεύθυνη της σηµερινής
κατάστασης της χώρας. 

Μου έκανε, επίσης, µεγάλη εντύπωση η τοποθέτηση της κ.
Μπακογιάννη. Μου έκανε εντύπωση για το λογικό παράδοξο των
θεµάτων που τέθηκαν. Η κ. Μπακογιάννη είπε –και αυτό το συ-
νυπογράφω απολύτως- ότι έχει την εδραία πεποίθηση ότι ουδείς
Υπουργός της Νέας Δηµοκρατίας είχε ανάµιξη στο σκάνδαλο
«SIEMENS». Από την άλλη πλευρά, κατηγόρησε και αυτή µε τη
σειρά της τη Νέα Δηµοκρατία ότι συνηλλάγη µε το ΠΑΣΟΚ. Αν,
όµως, δεν έχουµε καµµία ευθύνη για το οτιδήποτε, για ποιο αντι-
κείµενο να συναλλαγούµε; Ποιο ήταν το αντάλλαγµα το οποίο
συνέπραξε η µη υπεύθυνη Νέα Δηµοκρατία από το υπεύθυνο
ΠΑΣΟΚ, για να συνυπογράψει τη συναλλαγή; 

Αντιλαµβάνοµαι κάθε προσπάθεια απολύτως, αλλά οφείλω να
πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η παρθενογένεση στην
ιστορία του ανθρωπίνου γένους διεκδικείται εγκύρως µόνο από
έναν και από ουδέναν άλλο και πάντως από κανέναν από εµάς
τους πολιτικούς. 

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της «SIEMENS». Υπάρχει σκάνδαλο
«SIEMENS»; Αυτονοήτως ναι. Ποιο είναι το αυγό του φιδιού; Από
πού ξεκινάει αυτή η ιστορία; Ναι, τίµια και καθαρά, πέρα από
κόµµατα και παρατάξεις και έχοντας απολύτως συνυπογράψει –
και θέλω να το πω αυτό- τις τοποθετήσεις συναδέλφων απέναντι
στον τρόπο που η µεγάλη Γερµανική Οµοσπονδιακή Δηµοκρατία
φέρεται για τις ευθύνες των δικών της πολιτών, χρησιµοποιώντας
προδήλως δύο µέτρα και δύο σταθµά. Εδώ, όµως, δεν ήρθαµε
να συζητήσουµε τι κάνει η Γερµανία. Ήρθαµε να συζητήσουµε
τι κάνουµε εµείς. 

Πού, λοιπόν, ξεκίνησε αυτό το πρόβληµα; Με κάθε σεβασµό
στον απόντα πρώην Πρωθυπουργό κ. Κώστα Σηµίτη, είναι προ-
φανές σε όλους µας ότι η αρχή, το αυγό του φιδιού, βρίσκεται
επί των ηµερών που κυβερνούσε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Βρίσκεται στο ν.2446/1996 που ανέφερε ο επιµελής εισηγητής

µας, ο κ. Τζαβάρας, προηγουµένως και ο κ. Αποστολάκος, βρί-
σκεται στο ν.2170/1994, µε τον οποίο µετετράπη η απιστία από
κακούργηµα σε πληµµέληµα, πριν τη νέα µετατροπή της κυβέρ-
νησης της Νέας Δηµοκρατίας, βρίσκεται στη σύµβαση 8002 του
ΟΤΕ, βρίσκεται σε όλο εκείνο το πλέγµα το οποίο δηµιουργήθηκε
επί των κυβερνήσεων Σηµίτη, µετά την τελευταία κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας του 1993 και το οποίο διατηρήθηκε και επέ-
τρεψε να αναπτυχθούν αυτά τα φαινόµενα.

Ίσως, αν το λέγαµε εµείς από τη Νέα Δηµοκρατία, αν το έλεγα
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εγώ, αυτό δεν θα ήταν πειστικό. Αυτά, όµως, είναι σαφέστατα
καταγεγραµµένα στις απόψεις του προκατόχου του καθηµένου
εδώ Υπουργού Δικαιοσύνης, του κ. Καστανίδη, µε απόλυτη σα-
φήνεια, κατά τρόπο που δεν επιδέχεται την παραµικρή αµφισβή-
τηση. 

Έρχεται τώρα η παρούσα εξεταστική επιτροπή και εδώ συµ-
βαίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το εξής πονηρό. Τι κάνουν
οι κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, οι εκατόν οκτώ που υπο-
γράφουν την πρόταση, αγαπητέ κύριε πρώην Πρόεδρε της Βου-
λής, κύριε Κακλαµάνη; Τι κάνουν τα µέλη της επιτροπής και πού
είναι το πρόβληµα; Κατ’ αρχάς, δεν υποβάλλουν, όπως παρου-
σιάζεται εδώ, ένα απλό αίτηµα να γνωµοδοτήσει το γνωµοδοτικό
συµβούλιο των τριών εισαγγελέων περί του τι συµβαίνει στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση. Δεν είναι έτσι. 

Ο Κανονισµός της Βουλής, το άρθρο 155, όπως τροποποιή-
θηκε και το άρθρο 154 παράγραφος 3 δεν προβλέπει αυτά. Τι
λέει; Λέει ότι πρώτα αιτούνται την άσκηση ποινικής διώξεως και
στο πλαίσιο της αιτούµενης επιτροπής προκαταρκτικής εξέτα-
σης δύναται η Βουλή να παραπέµψει. 

Τι γίνεται, λοιπόν, εδώ; Τι κάνουν και πού είναι το πονηρό; Κατ’
αρχάς, ποιους επιλέγουν; Επιλέγουν τέσσερα άτοµα, δύο από το
ΠΑΣΟΚ για τα οποία εν µέρει έχει υπάρξει εξάλειψη του αξιοποί-
νου, δεν υπάρχει θέµα, για τα άλλα δε αδικήµατα, τη νοµιµοποί-
ηση εσόδων από εγκληµατική δραστηριότητα, αυτό που λέµε
ξέπλυµα βρώµικου νόµιµου χρήµατος, συµβαίνει το πρώτο απί-
στευτο παράδοξο. Ποιο είναι το παράδοξο; Ότι δέκα µέρες µετά
οι ίδιοι συνάδελφοι δέχονται µία άποψη ευθέως αντίθετη της
άποψης που οι ίδιοι ψήφισαν σε αυτήν την Αίθουσα προηγουµέ-
νως. Σας θυµίζω ότι προ δέκα ηµερών τα αδικήµατα αυτά ήταν
αδικήµατα επί των οποίων υπήρχε αρµοδιότητα της Βουλής εκ
της πολιτικής ιδιότητας των υπό έρευνα δραστών. Προσπαθώ να
απλοποιήσω την ορολογία, για να γίνεται κατανοητή και σε µη
νοµικούς. Δέκα µέρες µετά ισχυρίζονται ότι η Βουλή δεν έχει την
παραµικρή αρµοδιότητα για αυτά και πρέπει να παραπεµφθούν
στην τακτική δικαιοσύνη.

Πείτε µου, σεβαστέ κύριε πρώην Πρόεδρε της Βουλής, χρειά-
ζεται νοµική παιδεία για να αντιληφθεί κανείς αυτήν την πλήρη
αντίφαση, ότι δεν µπορεί κάτι να είναι και άσπρο και µαύρο την
ίδια στιγµή, την ίδια µέρα, την ίδια ώρα για τον ίδιο άνθρωπο; Θα
πρέπει να θεωρήσω τυχαίο ότι ουδείς από τους εκατόν οκτώ που
υπέγραψαν το αντελήφθη, το σηµείωσε και επ’ αυτού ηρνήθη την
υπογραφή του;

Πάµε πέρα από αυτό. Επιλέγουν και δύο πρώην Υπουργούς
της τελευταίας κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, Αλογο-
σκούφη και Μαρκογιαννάκη. Γιατί γίνεται αυτό; Εική και ως έτυχε
γίνεται αυτό; Δεν θα µιλήσω για τον κ. Μαρκογιαννάκη, θα υπε-
ρασπιστεί αµέσως µετά τον εαυτό του, θα είχα να πω και ορι-
σµένα επ’ αυτού, για τον κ. Αλογοσκούφη, ο οποίος απολείπεται. 

Ο κ. Αλογοσκούφης εγκαλείται µε το άρθρο 390 περί απιστίας
του ισχύοντος Ποινικού Κώδικα. Σας παρακαλώ, διαβάστε τι ανα-
φέρεται για τη συµπεριφορά του κ. Αλογοσκούφη µέσα στην
πρόταση των εκατόν οκτώ Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ. Πείτε µου, αν
από αυτά που διαβάζετε, µπορείτε να τεκµηριώσετε αυτό το
οποίο το 390 απαιτεί, τον άµεσο δόλο πρώτου βαθµού, δηλαδή
για να το πούµε λιανά και να καταλαβαινόµαστε, ότι ο κ. Αλογο-
σκούφης γνώριζε τι έκανε και εν γνώσει αυτού που έκανε ζη-
µίωσε το ελληνικό δηµόσιο. Αυτό το οποίο αναφέρεται µέσα είναι
ότι ο κ. Αλογοσκούφης προέδρευε µιας επιτροπής η οποία ήταν
πέντε στάδια παραπάνω από εκεί που γινόταν η ζηµιά κατά την
πρόταση του ΠΑΣΟΚ και ο κ. Αλογοσκούφης, ως πρόεδρος
αυτής της επιτροπής, παρέλειψε διά της συµπεριφοράς του να
λάβει γνώση ότι πέντε στάδια πιο κάτω υπήρχε µία σύµβαση η
οποία δηµιουργούσε ζηµιά στο ελληνικό δηµόσιο. Αυτός είναι,
µε απλά λόγια, ο άµεσος δόλος πρώτου βαθµού, ο οποίος κατα-
λογίζεται στον κ. Αλογοσκούφη. 

Με ένα τέτοιο σκεπτικό θα εµφανιστούµε µπροστά στην ελλη-
νική κοινωνία και θα πούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
εµείς, ως Βουλή των Ελλήνων, κάναµε το καθήκον µας απέναντι
σε εσάς, που µας έχετε δώσει την εντολή να πάµε στο Κοινοβού-
λιο και ξεκαθαρίσαµε το σκάνδαλο «SIEMENS»; Ποιος είναι υπεύ-
θυνος για το σκάνδαλο «SIEMENS»; Οι κύριοι Αλογοσκούφης και

Μαρκογιαννάκης. Αυτοί είναι υπεύθυνοι για το σκάνδαλο
«SIEMENS», κατά την άποψη των εκατόν οκτώ κυρίων συναδέλ-
φων που υπογράφουν αυτήν την πρόταση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για εµένα όλες αυτές οι συζη-
τήσεις –σας το λέω ειλικρινά, ίσως ακούγεται υπερβολικό, ανήκω
πιθανώς σε έναν άλλο τρόπο σκέψης- είναι πόνος ψυχής. Το να
παραπέµπεται ένας πρώην Υπουργός για ποινικό αδίκηµα για
εµένα είναι πόνος ψυχής. Ανήκω σε αυτήν τη γενιά στην οποία η
πολιτική ήταν όνειρο ζωής. Είµαι, δυστυχώς, άνω των πενήντα,
µεγάλωσα στη γενιά του 1974. Όταν βγήκα από το πανεπιστήµιο,
το να γινόταν κανείς Υπουργός στη ζωή του ήταν για εµένα ό,τι
σηµαντικότερο υπήρχε. Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτά τα οποία συµ-
βαίνουν συνιστούν εντροπή για τον κοινοβουλευτισµό. 

Εµείς δεν µπορούµε µε κανέναν τρόπο να συµµετάσχουµε σε
αυτό. Εσείς, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψη-
φίας, έχετε µία δυνατότητα µε την ψήφο σας να αποδείξετε ότι
η γελοιοποίηση αυτή δεν µπορεί να περάσει. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας απο-

χωρούν από την Αίθουσα)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω

το λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Μπακογιάννη έχει

θέσει θέµα προσωπικού, κύριε Πρόεδρε, και προηγείται. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή δυσκο-

λεύτηκε ο κ. Δένδιας να καταλάβει και µάλιστα µε χαρακτήρισε
παράλογη, θα ήθελα να επαναλάβω τη θέση µου. Εγώ είµαι απο-
λύτως βεβαία ότι υπάρχει συµπαιγνία µεταξύ των δύο µεγάλων
κοµµάτων. Και θα εξηγήσω και ακριβώς πώς. 

Πρώτον, δεν ανοίχθηκαν οι λογαριασµοί, οι ταµίες δεν έδωσαν
λογαριασµό αν πήραν ή δεν πήραν λεφτά από τη «SIEMENS». Το
απλούστερο όλων ήταν να έρθουν και να πουν ότι δεν πήραν. 

Δεύτερον, περιέργως πώς, από τους οκτώ της Νέας Δηµοκρα-
τίας, παραπέµπονται οι δύο, εκ των οποίων ο ένας είναι ο κ. Μαρ-
κογιαννάκης, ο οποίος σήµερα είναι Βουλευτής της
Δηµοκρατικής Συµµαχίας και ο άλλος είναι ο κ. Αλογοσκούφης,
που έχει αποχωρήσει από την πολιτική. 

Όποιος δεν φοβάται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλει να
φέρει την έρευνα και να τη δει να προχωρά σε βάθος. Ο τρόπος
µε τον οποίο συµπεριφέρθηκε ο υπεύθυνος της Νέας Δηµοκρα-
τίας µε τον υπεύθυνο του ΠΑΣΟΚ, δείχνει –δυστυχώς- ότι η
πληγή του 1993 για το πώς έπεσε µία κυβέρνηση του 47% εξα-
κολουθεί και σήµερα και ταλανίζει το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και βρίσκει συµπαραστάτες στο ΠΑΣΟΚ.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα

να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Κακλα-

µάνη, έχετε το λόγο. Πόσο χρόνο θέλετε;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία διευκρίνιση

θα ήθελα να κάνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, έχετε το λόγο

για να κάνετε µία παρέµβαση.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αποχώρησε ο κ. Δένδιας, αλλά

εγώ οφείλω, αν µου επιτρέπετε, επειδή αναφέρθηκε σε µένα –το
παρακολουθήσατε- σαν να είχα κάποια άποψη διαφορετική. Εγώ
δεν µίλησα επί της ουσίας και νόµιζα ότι ο κ. Δένδιας και όποιος
άλλος µε άκουγε, θα συµφωνούσε. 

Βλέπω τον κ. Γιαννόπουλο. Είναι γιατρός. Με συγχωρείτε,
κύριε Γιαννόπουλε. Μπορούµε να αξιώνουµε από τον κ. Γιαννό-
πουλο…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Γιαννόπουλος, κύριε Πρό-
εδρε, έχει µυαλό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: …να γνωρίζει τη νοµολογία του
Αρείου Πάγου ή λεπτοµέρειες της δικονοµίας; Προς θεού! 

Αυτό και µόνο είπα, διότι δεν µου αρέσει αυτή η οµαδοποίηση
που γίνεται. Μπορεί κάποιοι συνάδελφοί µας στο ΠΑΣΟΚ να αρ-
χίσουν τώρα να κατακεραυνώνουν τους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας που απεχώρησαν. Προφανώς κάποιοι εκ των

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΒ ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                            14103



συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας θα µπορούσαν να ανέβουν
και να απαντήσουν γιατί απεχώρησαν!

Όσον αφορά το ότι οι εκατόν οκτώ Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ
απηύθυναν στην Ολοµέλεια αυτήν την αίτηση –κατά σύµπτωση
συµβαίνει απλώς να µην την έχω υπογράψει, αλλά αυτό δεν έχει
σηµασία- µε ενοχλεί αυτό το πακετάρισµα. 

Και επειδή απέρχεται τώρα η κ. Μπακογιάννη και την άκουσα,
θα ήθελα να πω το εξής: Στάθηκε στο 1993. Πραγµατικά, θα ήταν
πολύτιµη η συµβολή της κ. Μπακογιάννη, επειδή εγώ θυµάµαι
στο Υπουργικό Συµβούλιο που συµµετείχα, µε Πρωθυπουργό το
µακαρίτη Ζολώτα, ότι το πρόβληµα «SIEMENS» δεν εµφανίστηκε
το 1993. Άλλωστε, εκείνη η κυβέρνηση ήταν η κυβέρνηση του
1989. 

Κάποτε, όσοι τουλάχιστον έχουµε ζήσει αυτά τα γεγονότα,
αποδεχόµενοι και λάθη τα οποία έγιναν, πρέπει να αποφασί-
σουµε να πούµε στον ελληνικό λαό όλη την ιστορία της
«SIEMENS» που ξέρουµε κάποιοι από πού ξεκινά, πώς εξελί-
χθηκε, πώς απετέλεσε πληγή, που συνεχίζεται, σε βάρος του δη-
µόσιου βίου της χώρας, πώς έχει κατορθωθεί µέχρι σήµερα,
κύριε Πρόεδρε!

Αυτό δεν είναι καµµία αιχµή για σας. Απλώς, επειδή ξέρετε κά-
ποια πράγµατα, µη µιλάτε για το 1993 και µετά.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Γιατί να µη µιλάω;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πείτε και για πριν! Πείτε και για

το 1985! Πείτε και για το 1987!
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Εσείς να πείτε για το 1985!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να πω και εγώ! Διότι, κύριε

Πρόεδρε, εδώ πέρα, ποια είναι η αλήθεια; Η αλήθεια είναι ότι ο
δηµόσιος βίος της χώρας οργανώθηκε µετά τη Μεταπολίτευση.
Καλώς –το έχω πει πολλές φορές- οι δύο αυτές παρατάξεις είχαν
ανάγκη ενώσεως, οµογενοποίησης των διαφόρων τάσεων. Από
εκεί και πέρα, µέχρι σήµερα, δεν λειτουργούν κόµµατα στην Ελ-
λάδα, στην κοινοβουλευτική µας δηµοκρατία! Κανένα! Αν ισχυ-
ριστεί οποιοδήποτε κόµµα ότι λειτουργεί από πάνω µέχρι κάτω
χωρίς δηµοκρατικό συγκεντρωτισµό, χωρίς αρχηγισµό, χωρίς
παρακοιµώµενους, να παραδεχθώ ότι κάνω λάθος!

Αυτό είναι σήµερα η µία εικόνα. Την έχουµε δει ξανά. Δεν µέµ-
φοµαι εγώ συλλογικά, αλλά εάν επρόκειτο να συζητήσουµε, θα
έλεγα για κάθε έναν µας σε τι έχει συµβάλει και τι θα µπορούσε
να αποτρέψει. 

Όµως, σήµερα πού έχουµε φθάσει; Βλέπουµε ολόκληρη Με-
γάλη Βρετανία να συγκλονίζεται από το σκάνδαλο των υποκλο-
πών! Υπήρξαν Βουλευτές µέλη της προηγούµενης κυβέρνησης.
Είµαστε τώρα Βουλευτές και Υπουργοί αυτής της Κυβέρνησης
που τη στηρίζουµε ή που συµµετέχουµε! Δεν ήταν απλώς για δη-
µοσιογραφικούς λόγους, ούτε το 1989 και µέχρι το 1993 ούτε
από το 1986 µέχρι το 1989! Δύο παραποµπές, που έγιναν για
υποκλοπές πρώην Πρωθυπουργών, έπρεπε να µας διδάξουν να
βάλουµε πραγµατικά εκείνο το πλαίσιο. Το βάλαµε µε την Ανε-
ξάρτητη Αρχή για τις Υποκλοπές, αλλά δεν το σεβαστήκαµε
µέχρι σήµερα! Η δικαιοσύνη το έθαψε και εµείς, σήµερα µάλιστα,
το στείλαµε ξανά εκεί, οµονοούντων όλων!

Στη Μεγάλη Βρετανία µπορεί να πέσει η κυβέρνηση, διότι τον
Μέρντοχ τον έπιασαν επ’ αυτοφώρω. Εδώ, ποιος τολµά να τα
βάλει µε το τελευταίο κουτσοκάναλο, την τελευταία κουτσοφυλ-
λάδα; Προφανώς οι πάντες εκβιάζονται ή µέσα σ’ αυτό το κλίµα
που έχουν κατορθώσει να δηµιουργήσουν ότι οι τριακόσιοι είναι
κλέφτες, λωποδύτες, τα πάντα, είµαστε όλοι αντικείµενα του
οποιουδήποτε εκβιασµού!

Σήµερα ασφαλώς δεν νοµίζω ότι µας βοηθά αυτό το θέαµα
εδώ της Βουλής που δείχνει το Κοινοβούλιο, όπως είναι σήµερα,
µε τις αποχωρήσεις, µε τις ελάχιστες συµµετοχές σε ένα τόσο
σπουδαίο θέµα, πράγµατι, που αφορά την τιµή, την υπόληψη αν-
θρώπων που υπηρέτησαν το δηµόσιο βίο. Είναι δυνατόν; Σε λίγο,
κύριε Πρόεδρε, θα πάµε σε µία ψηφοφορία και δεν βλέπω εδώ
µία ανάλογη στάση. Και αυτό είναι κανόνας πια, γιατί έχουµε µε-
ταφέρει τον πολιτικό διάλογο στα κανάλια, στα παράθυρα! Δεν
απαξιώνεται ούτε καταξιώνεται κανείς εδώ µέσα ή στο έργο του! 

Αυτά είναι τα βαθύτερα αίτια της καταστάσεως. Και όταν στε-
κόµαστε σε στιγµές της διαδροµής µας, προφανώς δεν θέλουµε
να προχωρήσουµε σε άλλα. Όταν ο Τσουκάτος είπε ότι πήρε

αυτά, εγώ δεν είδα τον εισαγγελικό λειτουργό που έκανε την
προκαταρκτική εξέταση να ζητήσει να ασκηθεί δίωξη κατά Χρι-
στοφοράκου και Τσουκάτου! Θα πήγαιναν στον Κορυδαλλό! Ο
άλλος, ο Καραβέλας, που έφυγε σαν κύριος από το Περού –νο-
µίζω- θα ήταν εδώ! Θα είχαµε τα στοιχεία και δεν θα λαλούσαν
πολλοί και διάφοροι εδώ σαν να µην τρέχει τίποτα! Και θα είχαν
τιµωρηθεί πραγµατικά και οι όποιοι Ζαγοριανοί! Δεν φταίει όλο
το Δικαστικό Σώµα, όπως δεν φταίει όλος ο πολιτικός κόσµος,
για όποιους επιλήσµονες του καθήκοντός τους και επίορκους εµ-
φανίζονται!

Νοµίζω, λοιπόν, ότι η Βουλή, πέρα απ’ αυτές τις ποινικές δια-
δικασίες που ίσως φορτίζουν και περισσότερο, θα πρέπει να συ-
γκροτήσει µία εξεταστική επιτροπή, αλλά µε κλήρωση των µελών
και όχι µε υπόδειξη των Αρχηγών των κοµµάτων, για να εξετάσει
σε βάθος πώς τριάντα πέντε χρόνια ούτε η δικαιοσύνη προχωρά
σε βάθος, εκεί που πρέπει, ούτε η εκτελεστική εξουσία ούτε
εµείς ως Κοινοβούλιο µπορούµε να προχωρήσουµε, να αποκα-
λύψουµε, να βοηθήσουµε να υπάρξει η όποια δίωξη εκεί που
πρέπει!

Προχθές βγήκε η απόφαση γι’ αυτά τα παιδιά –ή παλιόπαιδα,
όπως θέλετε πείτε τα- που βάζουν κάτι τρακατρούκες! Κύριε
Υπουργέ της Δικαιοσύνης, σε µία δίκη –για την οποία, πλην µιας
εφηµερίδος, ούτε λέξη δεν διαβάζαµε για το τι γίνεται- έριξαν σε
παιδιά είκοσι, είκοσι πέντε χρονών, ποινές καθείρξεως!

Τι θα πούµε στην κοινωνία, όταν βλέπουν εδώ µέσα…
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τι ζητάτε, κύριε Πρόεδρε,
από τον Υπουργό Δικαιοσύνης; 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Γιατί; Δεν έχετε ευθύνη εσείς; 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τι ζητάτε; 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όµως αυτό αφορά τη δικαιο-

σύνη. 
Κύριε Πρόεδρε, εδώ µέσα αυτό που όλοι λέµε, αυτό περνάει

στην κοινωνία και είναι ότι εκεί που θέλει το σύστηµα προχωρά
και τιµωρεί και εξοντώνει και εκεί που δεν θέλει, δεν γίνεται τί-
ποτα. Και είναι πλείστα όσα τα παραδείγµατα. Και δεν δέχοµαι,
όπως πιστεύω και οι πλείστοι εδώ µέσα, αυτή την ισοπέδωση,
που έγκειται στο ότι αυτό το σύστηµα, δηλαδή οι λειτουργοί του
συστήµατος, είναι όλοι σάπιοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαν-
νάκης για δεκαοκτώ λεπτά ή για περισσότερο, αν χρειαστεί. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αντίθετα µε τους συναδέλφους που προηγήθηκαν και οι πε-
ρισσότεροι µίλησαν θεσµικά, εγώ θα µπω στην ουσία του
ζητήµατος που µε αφορά, διότι πιστεύω ότι σε λίγο που θα κλη-
θούν οι Βουλευτές να ψηφίσουν, θα πρέπει να ξέρουν τι είναι
αυτό που συνέβη, ώστε να ψηφίσουν. Δεν θα µιλήσω για γενικό-
τητες, όπως το αν λειτούργησε σωστά η επιτροπή της έρευνας
του σκανδάλου της «SIEMENS» ή αν τα σκάνδαλα επιπολάζουν
στην Ελλάδα. Θα δούµε τι συµβαίνει εδώ. 

Κύριε Πρόεδρε, σας άκουσα προηγουµένως που λέγατε κά-
ποια σοβαρά πράγµατα. Θεωρώ, λοιπόν, ότι τούτη την ώρα δεν
θα έπρεπε να λείπει κανένας από την Αίθουσα. Δεν έπρεπε να
λείπει κανείς! Και λυπάµαι, διότι επειδή η ώρα της ψηφοφορίας
ήταν στις 14.00’, πάρα πολλοί συνάδελφοι προφανώς είναι µέσα
στο χώρο, αλλά δεν είναι µέσα στην Αίθουσα. Τι θα ψηφίσουν,
λοιπόν, σε λίγο αυτοί οι συνάδελφοι, αν δεν ξέρουν τι είναι αυτό
για το οποίο θα κληθούν να ψηφίσουν; Διότι στη συνέχεια εγώ
θα αναφερθώ στο ζήτηµα του C4I, αλλά και στην εξέλιξη της
σύµβασης, όπου χρησιµοποιούνται λεπτές νοµικές έννοιες και
προπάντων δυσνόητοι τεχνικοί όροι. Εγώ «έφαγα» τρία χρόνια
από τη ζωή µου σ’ αυτό το πράγµα και λέω ότι δεν γνωρίζω πάνω
από το 5%. Οι υπόλοιποι, λοιπόν, τι γνωρίζουν; Απολύτως τίποτα.
Γι’ αυτό και θα ήθελα να είναι όλοι οι συνάδελφοι µέσα στην Αί-
θουσα του Κοινοβουλίου, προκειµένου να γίνουν κατανοητά κά-
ποια πράγµατα τα οποία θα εκλαϊκεύσω και απλοποιήσω όσο
γίνεται περισσότερο. 

Κατ’ αρχάς εγώ πιστεύω ότι όλη η ιστορία της έρευνας γύρω
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από το σκάνδαλο ήταν µια φαρσοκωµωδία. Γι’ αυτό και όταν πλη-
ροφορήθηκα αυτήν την εξέλιξη, χρησιµοποίησα πάρα πολύ
σκληρές φράσεις. Μίλησα για «πολιτική ατιµία» και για «πολιτική
αλητεία». Και δεν µετανιώνω που είπα αυτές τις φράσεις. Μάλι-
στα, ήµουν και επιεικής. Διότι καµµιά φορά, όταν ξέρεις τι έχει
συµβεί, όταν ξέρεις πώς εξελίχθηκαν τα πράγµατα και βλέπεις
αυτού του είδους τις ενέργειες, τότε νιώθεις να αναδύεται µια
απίστευτη µπόχα. Και παρά το γεγονός ότι το ελληνικό λεξιλόγιο
είναι πάρα πολύ πλούσιο, δεν βρίσκεις λέξεις να τα εκφράσεις. 

Δεν θα τα επαναλάβω, αλλά αυτό που θα πω είναι ότι θλίβοµαι
που το πολιτικό σύστηµα, τα κόµµατα, οι θεσµοί, οι Βουλευτές
έχουν συστρατευθεί προς δύο κατευθύνσεις. Η µία κατεύθυνση
είναι να «κουκουλώσουν». Και πράγµατι έγινε ένα απίστευτο
«κουκούλωµα». Και η δεύτερη κατεύθυνση είναι η εξής: Για το
φύλλο συκής, για να κατευνάσουµε αυτούς που είναι στις πλα-
τείες, να στοχοποιήσουµε κάποιους εν γνώσει τού ότι είναι
αθώοι. 

Ελέχθη κατά κόρον, αλλά θα επαναλάβω ότι εγώ, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, δεν θα ήµουν στη θέση που ήµουν αν παρέµενα στη
Νέα Δηµοκρατία. Η συναλλαγή που έγινε και για την οποία έχω
µιλήσει επανειληµµένως, θα µε είχε αφήσει εκτός.

Και δεν µπορώ να καταλάβω τον κ. Τζαβάρα ο οποίος µου υπέ-
βαλε µήνυση πριν από λίγες µέρες, διότι είπα ότι τα «παζάρια» -
λέτε και είµαστε είδος µαναβικής και δεν παίζεται η τιµή και η
υπόληψή µας εδώ µέσα- ήταν εκείνα που µε οδηγούν εδώ. Και ο
κ. Τζαβάρας µου έκανε µήνυση. Και εγώ του απαντώ για άλλη
µια φορά το εξής: «Καλά, τόσο βραδυφλεγώς σκέφθηκε να αντι-
δράσει;». Εδώ µήνες ολόκληρους µιλούσαν οι εφηµερίδες, τα
ραδιόφωνα και οι τηλεοράσεις για «παζάρια», για «Βαλυροτζα-
βάρια» παζάρια και δεν αντιδρούσε κανένας. Και τώρα θυµήθηκε
να αντιδράσει ο κ. Τζαβάρας!

Ε, λοιπόν, επαναλαµβάνω για άλλη µια φορά ότι υπήρξε συ-
ναλλαγή, υπήρξε «κουκούλωµα» και είµαι θύµα αυτής της συµπε-
ριφοράς. Ποια ήταν η συναλλαγή στο «κουκούλωµα»; Μα, είναι
πάρα πολύ απλό. Εδώ και τόσα χρόνια ακούµε για µίζες, για ει-
σπράκτορες, για Τσουκάτους και για εκατοµµύρια. Ξέρετε, λοι-
πόν, ποιο ήταν εκείνο που έγραφε το πόρισµα γύρω από αυτό το
ζήτηµα της διαφθοράς των κοµµάτων; Έγραψε ότι δεν έχουµε
δικαίωµα να ερευνήσουµε τα οικονοµικά των κοµµάτων, λέτε και
υπάρχει φραγµός στην εξεταστική επιτροπή, η οποία έχει δικαι-
ώµατα εισαγγελέως και ανακριτού για να ερευνήσει το οτιδή-
ποτε. Μόνο αυτό βρήκαν και είπαν! Αυτό, λοιπόν, είναι ή δεν είναι
«κουκούλωµα»; 

Κύριοι συνάδελφοι, εγώ καταγγέλλω, όπως είπα προηγουµέ-
νως, µια κατ’ εξακολούθηση συµπεριφορά, η οποία είχε ως απο-
τέλεσµα να διαπραχθούν και ποινικά αδικήµατα, όπως είναι η
παράβαση καθήκοντος, η κατάχρηση εξουσίας και η υπόθαλψη
εγκληµατία. Διότι τα «κουκουλώµατα» και το να εκθέσεις κάποιον
σε δίωξη ο οποίος δεν φταίει σε τίποτα, είναι αυτά τα αδικήµατα. 

Πρώτα απ’ όλα θα ήθελα να θέσω κάποια ερωτήµατα προς τον
αγαπητό µου συνάδελφο κ. Βαλυράκη, τον οποίο βέβαια δεν
βλέπω αυτή τη στιγµή µέσα στην Αίθουσα αλλά θα τα πληροφο-
ρηθεί. 

Πρώτον, γιατί δεν ερευνήσατε καταγγελίες τις οποίες έκανα
όταν ήρθα στην εξεταστική επιτροπή µε αξιόπιστα στοιχεία τα
οποία σας έδωσα; Βαφτίστηκε ή δεν βαφτίστηκε ως «εξοπλιστική
δαπάνη» ένα σύστηµα ασφάλειας, µε αποτέλεσµα τα «τρωκτικά»
και το «φαγοπότι» να γίνονται µε µεγαλύτερη άνεση; 

Όταν, αγαπητοί συνάδελφοι, µια σύµβαση δεν έχει υποστεί
τον προσυµβατικό έλεγχο του Ελεγκτικού Συνεδρίου, αντιλαµ-
βάνεστε τι µπορεί να συµβεί. Και ενώ το κατήγγειλα και ενώ κα-
τέθεσα και την απόφαση του επιτρόπου ο οποίος αρνήθηκε να
εγκρίνει ένταλµα 80 εκατοµµυρίων, τα οποία είχαν πληρωθεί επί
των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και ενώ στη συνέχεια το Ελεγκτικό
Συνέδριο µετά από προσφυγή ήρθε να µιλήσει µε ένα νοµικό κα-
τασκεύασµα περί «συγγνωστής νοµικής πλάνης» –λέτε και οι
Υπουργοί δεν έχουν συµβούλους να τους συµβουλέψουν τι είναι
αυτό το οποίο κάνουν- εντούτοις δεν έγινε καµµία έρευνα από
την επιτροπή για το τι συνέβη και είχαµε αυτήν την εξέλιξη. 

Και όχι µόνο αυτό, αλλά θα σας πω τι είπαν για να µε σπιλώ-
σουν και να µε θίξουν, γιατί αυτός ήταν ο στόχος και όχι η

έρευνα. Εκ παραδροµής είπα στην επιτροπή ότι την προσφυγή
στο Ελεγκτικό Συνέδριο την είχε κάνει η «SAIC», ενώ απ’ ό,τι φά-
νηκε εκ των υστέρων την είχε κάνει ο Υπουργός, λες και έχει ση-
µασία ποιος έκανε την προσφυγή και δεν έχει σηµασία το
αποτέλεσµα, δηλαδή ότι πληρώθηκαν τα 80 εκατοµµύρια. Διότι
διαφορετικά, ενδεχοµένως θα καταλογίζονταν σε κανέναν φου-
καρά του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. 

Για να µε σπιλώσουν, λοιπόν, είπαν ότι θέλησα να καλύψω τη
«SAIC» και γι’ αυτό είπα ότι την προσφυγή την έκανε η «SAIC».
Διότι, λέει, την προσφυγή την έκανε ο Υπουργός, µε σκοπό να
µην πληρωθούν τα 80 εκατοµµύρια, ενώ ακριβώς την έκανε αντι-
θέτως µε σκοπό να πληρωθούν τα 80 εκατοµµύρια. 

Και έρχοµαι στο TETRA. Καταγγέλλω, αγαπητοί συνάδελφοι,
το ειδικότερο σκάνδαλο του TETRA. Σύµφωνα µε τη διαπραγµά-
τευση που έγινε, η παροχή υπηρεσιών του TETRA κόστισε στον
Έλληνα φορολογούµενο περίπου 120 εκατοµµύρια ευρώ. Θεω-
ρήθηκε ότι αυτή η σύµβαση είναι ληστρική. Για δέκα χρόνια η
«SIEMENS» θα µας δίνει κάθε µήνα το λογαριασµό –είναι κινητή
τηλεφωνία στην ουσία- αλλά µετά από δέκα χρόνια το TETRA πα-
ραµένει στην κυριότητα της «SIEMENS». Και θα γίνει νέα σύµ-
βαση το 2014, όπου ο θεός µόνο ξέρει για πόσα χρόνια η Ελλάδα
θα πληρώνει και πόσα χρήµατα θα δίνει! 

Τους λέω, λοιπόν, στην επιτροπή, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι
όταν ήµουν αναπληρωτής Υπουργός το Σεπτέµβριο του 2009, µε
επισκέφθηκε η «EADS», µία θυγατρική εταιρεία της «ERICS-
SON», σοβαρής σουηδικής εταιρείας. Μου είπε το εξής πράγµα:
«Να σας κάνουµε TETRA στο Νοµό Θεσσαλονίκης -τα TETRA
είναι περιορισµένης χωρικής εµβέλειας- αναλόγου εκτάσεως µε
αυτά του Νοµού Αττικής, δικό σας, όχι παροχή υπηρεσιών.»

Τους λέω: «Ρε παιδιά, λεφτά δεν υπάρχουν.» Λένε: «Εµείς θα
σας κάνουµε την προσφορά και όποτε έχετε λεφτά, εδώ είµα-
στε.» «Πόσο, κύριοι;» Η προσφορά ήταν για 12 εκατοµµύρια
ευρώ. Να πούµε ότι εδώ ήταν οι Ολυµπιακοί Αγώνες και είχαµε
εξειδικευµένες δράσεις και να πάµε στα 20, στα 30, στα 40, στα
50 εκατοµµύρια; Εντάξει. Μέχρι τα 120, όµως; Και όχι δικό µας
το TETRA! Και δεν ερευνήθηκε. Κανείς δεν το ερεύνησε! Το άφη-
σαν έτσι. 

Το αποδεικτικό υλικό βοά για τις ασάφειες της σύµβασης. Οι
πάντες! Όλοι µηδέ του Ρηγογιάννη, του τεχνικού συµβούλου,
που τόσο επικαλείστε, εξαιρουµένου. Λέει ότι η σύµβαση και οι
προδιαγραφές ήταν απόλυτα ασαφείς. Τι σήµαινε «απόλυτα ασα-
φείς»; Ότι ο καθένας τις ερµήνευε όπως ήθελε, ότι υπήρξε κα-
θυστέρηση και το σηµαντικότερο ότι δεν ήταν αθώες. Και δεν
ήταν αθώες, διότι ταυτόχρονα µε την ασάφεια έβαλε προθεσµία
είκοσι ηµερών για τεστ και δοκιµές των υποσυστηµάτων και του
συστήµατος µε τεχνικούς συµβούλους που η εταιρεία που συνέ-
ταξε τις τεχνικές προδιαγραφές, η «BORDERS», είχε βρει. Ου-
σιαστικά, στη συνέχεια, όταν χρειάστηκε να κάνουµε τα τεστ,
πέρασαν οκτώ µήνες, για να τελειώσουµε τα διάφορα υποσυστή-
µατα. 

Αυτό σηµαίνει ότι σκοπός ήταν να πάρουµε «γουρούνι στο
σακί». «Γιάννης κερνάει, Γιάννης πίνει»! Η ίδια εταιρεία που συ-
νέταξε τις προδιαγραφές, η ίδια θα µας διέθετε τους τεχνικούς
συµβούλους, η ίδια θα έκανε τον έλεγχο µια offshore εταιρεία µε
έδρα τη Λευκωσία, η οποία πήρε πακτωλό εκατοµµυρίων και δεν
ερευνήθηκε αυτό. Πακτωλό εκατοµµυρίων, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, offshore εταιρεία και µε µέµφεται το πόρισµα, διότι –λέει-
δεν επιδείκνυα εµπιστοσύνη στην «BOERTES»!

Εγώ, κύριοι συνάδελφοι, στις offshore εταιρείες –δεν ξέρω και
πολύ καλά τι είναι αυτές- δεν δείχνω εµπιστοσύνη. Γιατί στη δική
µου τη συνείδηση είναι συνυφασµένες µε την απατεωνιά και την
αθλιότητα. Γι’ αυτό δεν τους έδειχνα εµπιστοσύνη. 

Όταν τους είπα «Ερευνήστε ποιοι είναι πίσω από την
«BOERTES» και τα άλλα «τρωκτικά», που πήραν πολλά εκατοµ-
µύρια, όπως η «ARMOR BROOK», η «ΜΕΤRΟΤΕCH», ξέρετε τι
έκαναν; Τίποτα. 

Τους είπα ότι είναι απλό το πράγµα. Ο διευθύνων σύµβουλος
του ΟΠΑΠ σήµερα, ο κ. Σπανουδάκης, ήταν τότε Διευθύνων Σύµ-
βουλος του «2004», δηλαδή της οργανωτικής επιτροπής των
Ολυµπιακών Αγώνων. Τους είπα «Καλέστε τον» -και πραγµατικά
τον κάλεσαν- και «ρωτήστε τον µε ποιον υπέγραψε τις συµβά-
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σεις». Είναι απλά πράγµατα. Αυτός υπέγραψε τις συµβάσεις. Να
φωνάξουµε τον πρώτο που υπέγραψε τη σύµβαση και να τον ρω-
τήσουµε: «Ποιοι είναι πίσω από εσένα; Ποιοι είναι οι υπόλοιποι;»
και τελειώνει η ιστορία!

Όµως, και η Κυπριακή Δηµοκρατία –διότι η «BOERTES» είχε
έδρα τη Λευκωσία- εύκολα θα µας έδινε τα στοιχεία, διότι, απ’
ό,τι ξέρω, συνεργάζεται σε ζητήµατα δικαστικής συνδροµής. Τί-
ποτα! Σκοτάδι!

Κατήγγειλα ότι οι τεχνικοί σύµβουλοι κατά τη διάρκεια των
Ολυµπιακών Αγώνων και προ αυτών πληρώνονταν µε αµύθητα
ποσά. Όχι οι τεχνικοί σύµβουλοι, όχι οι εργαζόµενοι! Οι εται-
ρείες, οι οποίες έφερναν στο δηµόσιο τους τεχνικούς συµβού-
λους. Άκουσον-άκουσον! Ο φθηνότερος στοίχιζε 15 χιλιάδες
ευρώ το µήνα και ο ακριβότερος 45 χιλιάδες ευρώ το µήνα. Είπα:
«Ρε παιδιά, δείτε ποιες είναι αυτές οι εταιρείες, ποιοι είναι οι
«ηµέτεροι που τα έτρωγαν». Τίποτα!

Όταν τους είπα δε «Ξέρετε, όταν εγώ ήµουν Υφυπουργός και
είδα αυτό το χάλι, έφερα µια τροπολογία που έδινε το δικαίωµα
στον Αρχηγό της Αστυνοµίας και στον υποφαινόµενο να κάνει
απευθείας συµβάσεις µε τον εργαζόµενο και τα 45 χιλιάδες ευρώ
το µήνα έγιναν 4 χιλιάδες!» Καλά, φιλότιµο δεν υπάρχει εδώ
µέσα; Βρίσκουν εµένα να σεντράρουν; Φιλότιµο δεν υπάρχει; Τα
45 χιλιάδες έγιναν 4 και, όµως, κανείς, µα κανείς δεν συγκινή-
θηκε!

Γιατί δεν ερευνήσατε το γεγονός ότι οι προσκλήσεις, οι οποίες
εστάλησαν, προκειµένου να συµµετάσχουν στη διαγωνιστική δια-
δικασία ήταν περιορισµένες. Τρεις όλες κι όλες: «SAIC», «TRS»,
«TITAN». Ο «ΤΙΤΑΝ» απεσύρθη. Έµειναν δύο. Το παιχνίδι παί-
χτηκε µεταξύ δύο και ποιος δεν εκλήθη; Ο κολοσσός που υπάρ-
χει στις Ηνωµένες Πολιτείες σε αυτά τα ζητήµατα: η «ΒΑΕ», µια
µεγάλη εταιρεία, η οποία έχει κάνει το C4I του στρατού των Ηνω-
µένων Πολιτειών. Δεν εκλήθη!

Από εκεί και πέρα ουδείς ασχολήθηκε µε τις αλλαγές προσώ-
πων στις Επιτροπές που είχαν αρµοδιότητα να αξιολογούν τις
προσφορές. Υπάρχει η κατάθεση ενός µακαρίτη τώρα, του Αλέ-
ξανδρου Πολυµενόπουλου, σύµβουλου του κ. Μαλέσιου, ο
οποίος παραιτήθηκε και από το κείµενο της παραίτησης σε συν-
δυασµό µε το περιεχόµενο της κατάθεσής του προκύπτουν φρι-
καλέα πράγµατα, τα οποία δεν ερευνήθηκαν, κανείς δεν είδε και
κανείς δεν ενδιαφέρθηκε. Γιατί; Γιατί δεν ήταν ο Μαρκογιαννά-
κης, κυρίες και κύριοι! Αν ήµουν εγώ σε ένα οποιοδήποτε απ’
αυτά, θα ήµουν εσταυρωµένος αυτήν τη στιγµή! 

Κατετέθη από αξιόπιστους και σοβαρούς ανθρώπους ότι το
C4I ή το σύστηµα ασφάλειας το οποίο θα χρειαζόµασταν θα κό-
στιζε 50 εκατοµµύρια ευρώ. Με την παρέµβαση και την εισχώ-
ρηση της «SIEMENS» πήγε στα 250. Περάστε από το γραφείο
µου να σας τα δώσω, γιατί τόσα µου ζητάτε. Λέτε ότι έβλαψα 250
εκατοµµύρια το δηµόσιο. Τα 50 εκατοµµύρια έγιναν 250 εκατοµ-
µύρια. Κανείς δεν ασχολήθηκε µε το ποιος, πώς, γιατί, πού. 

Πάµε παρακάτω. Αγοράζετε ένα σύστηµα, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, µε τέτοια προωθηµένη τεχνολογία, που το έµψυχο υλικό των
Σωµάτων Ασφαλείας που θα το διαχειρίζονταν ήταν αδύνατο να
το ακουµπήσει. Απεδείχθη εκ των υστέρων ότι έτσι συνέβαινε.
Ποιος νοσηρός νους, ποιο νοσηρό µυαλό συνέλαβε την ιδέα αγο-
ράς αυτού του συστήµατος; 

Κύριε Πολύδωρα, σας άκουσα που είπατε ότι ενδεχοµένως
αγοράσαµε ειρήνη. Να το πούµε! «Αγοράσαµε ειρήνη. Δώσαµε
250 εκατοµµύρια έτσι, για να έχουµε την ησυχία της κεφαλής
µας, διότι οι Ολυµπιακοί Αγώνες που γίνονταν στην Ελλάδα γί-
νονταν σε µια ευαίσθητη περιοχή, διότι ήταν µετά την 11η Σε-
πτεµβρίου, διότι είχαµε προβλήµατα και τα δώσαµε». 

Όχι, για να δικαιολογηθούµε στην κοινή γνώµη για τα σκάν-
δαλα, για τις αθλιότητες, για τις µίζες, για τους απατεώνες, να
πιάνετε δύο ανθρώπους, επειδή δεν ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ και στη
Νέα Δηµοκρατία, στα δύο µεγάλα κόµµατα και να θέλετε να τους
εκτελείτε!

Δεν έχει σηµασία, αγαπητοί συνάδελφοι, να σε πουν κακό πο-
λιτικό. Δεν έχει σηµασία να πουν πως είσαι κακός ρήτορας. Δεν
έχει σηµασία να πουν πως απέτυχες. Μεγάλη σηµασία, όµως,
έχει να πουν πως είσαι κλέφτης και απατεώνας και ότι έβλαψες
τα συµφέροντα της πατρίδας σου! Εγώ δεν τα έβλαψα τα συµ-

φέροντα της πατρίδας µου, όπως θα σας πω στη συνέχεια!
Συνάδελφοι, ολίγον προ της υπογραφής της σύµβασης έγινε

η πρώτη τροποποίηση. Ποιος ανόητος την υπέγραψε δεν µπορώ
να καταλάβω. Ενώ η υποδοµή του TETRA, του βασικότερου υπο-
συστήµατος, ήταν «ΝΟΚΙΑ» και τα τερµατικά –δηλαδή τα κινητά-
«NOKIA», µε αίτηση της «SIEMENS» και της «SAIC» αλλάζει η
υποδοµή. Από «NOKIA» την κάνουν «MOTOROLA». Αδύνατη η
σύζευξη. Αδύνατη η ανταπόκριση. Έξι µήνες καθυστέρησε αυτή
η ιστορία την εκτέλεση του έργου. Είναι σαν να προσπαθείς να
µπολιάσεις πλάτανο µε ελιά! Ε, δεν γίνεται! Ίσως τα καταφέρουν
κάποια στιγµή οι γεωπόνοι και οι βιολόγοι, αλλά θα περάσουν
κάποιοι µήνες. 

Αυτή η τροποποίηση ήταν καταστροφική και για έναν άλλο
πρόσθετο λόγο: Σήµερα το TETRA, που έχει κάποια προβλήµατα
είναι εξ αυτού του λόγου. Εάν το AVL, που είναι το σύστηµα εντο-
πισµού οχηµάτων, υπολειτουργεί, είναι εξαιτίας αυτού του
λόγου. Και όµως, κανείς δεν ασχολήθηκε µε το ποιος το έκανε.
Είναι ένα πολύ σηµαντικό θέµα. 

Κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την χώρα υπάρχουν θεσµοί, τους
οποίους θα πρέπει να προστατεύουµε ως κόρην οφθαλµού.
Ένας απ’ αυτούς τους θεσµούς είναι ο Πρωθυπουργός. 

Παρουσιάστηκε κάποιος κύριος ο οποίος έπαιξε το ρόλο του
µεσίτη, του εκπροσώπου, όπως θέλετε ονοµάστε το, της «SAIC»
στην Ελλάδα. Πήρε 9 εκατοµµύρια για δύο χρόνια, πολλά λεφτά.
Ένας εργαζόµενος για να πάρει 9 εκατοµµύρια πρέπει να ζήσει
καµιά δεκαπενταριά ζωές. Ένας Βουλευτής πρέπει να είναι συ-
νέχεια Βουλευτής εκατόν τριάντα χρόνια. Και αυτός τα πήρε
µέσα σε δύο χρόνια, επειδή άκουγε στο όνοµα «Τρεπεκλής» και
δήλωνε φίλος του Πρωθυπουργού. Καµµία σχέση. Εγώ είµαι βέ-
βαιος ότι δεν έχει καµµία σχέση ο Πρωθυπουργός. Άλλο θέµα
αυτό. Οφείλατε να προστατεύσετε τον Πρωθυπουργό και να τον
εξετάσετε ως µάρτυρα Ιεράς Εξέτασης, και όχι να περάσει αβλα-
βώς από την επιτροπή σας, κύριε Πρόεδρε. Δεν επετρέπετο να
µην ζητήσετε ούτε καν το καταστατικό της εταιρείας του και δεν
επετρέπετο να µην ζητήσετε ούτε καν το ιδιωτικό συµφωνητικό
το οποίο υπέγραψε ο ίδιος µε τη «SAIC». Διότι, όταν ακούει ο
λαός ο οποίος πεινά αυτήν τη στιγµή, 9 εκατοµµύρια, όχι θα γε-
µίσει τις πλατείες, αλλά υπάρχει ο κίνδυνος να µπει και εδώ µέσα.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Και έρχοµαι και στο άλλο το ζήτηµα, γιατί πρέπει να τα λέµε
όλα. Διαρκούσης της εξεταστικής επιτροπής, δηµοσιεύθηκε επι-
στολή του κ. Μάνου στην εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». Μπορεί
να διαφωνεί κάποιος µε το Μάνο, αλλά δεν µπορεί να πει ότι δεν
είναι από τους πλέον σοβαρούς και αξιόπιστους ανθρώπους που
κυκλοφορούν σ’ αυτήν τη χώρα. Τι έλεγε σ’ αυτήν την επιστολή;
Ουσιαστικά έλεγε ότι η «SIEMENS» και η «INTRACOM» το 1993
ανέτρεψαν την κυβέρνηση Μητσοτάκη, διότι δεν ενέδωσε στην
µαταίωση της αποκρατικοποίησης του ΟΤΕ. Αυτό έλεγε. Μιλούσε
για τον κ. Συµπιλίδη και τα σχετικά. Δεν έπρεπε η επιτροπή σας,
αγαπητοί συνάδελφοι, να καλέσει τον κ. Μάνο να του πει: «Τι
είναι αυτά που λέτε; Εδώ ψάχνουµε φραγκοδίφραγκα και µας
λέτε ότι η «SIEMENS» ανέτρεψε κυβέρνηση νοµίµως εκλεγείσα;».
Δεν έπρεπε να καλέσει τον κ. Συµπιλίδη, να καλέσει τη
«SIEMENS» και να πει: «Τι είναι αυτά που λέτε εδώ πέρα;». Στο
πλαίσιο της συναλλαγής ήταν αυτά. Θα µπορούσα να αναφέρο-
µαι µέχρι το πρωί σε ειδικότερα θέµατα από τα οποία καταφαί-
νεται ότι µέρος της επιτροπής τουλάχιστον κατέστη επιλήσµον
των καθηκόντων. 

Θέλω να µπω τώρα κατευθείαν στην ουσία του C4I. Πήγα το
2004, αλλά θα ήθελα πιο µπροστά να πω και κάτι άλλο, το οποίο
µε πλήγωσε βαθύτατα. Όταν πήγα στην επιτροπή, το πρώτο
πράγµα που είπα, κύριοι συνάδελφοι, ήταν: «Οι λογαριασµοί µου
στη διάθεσή σας». Έχω τα έγγραφα και θα τα καταθέσω στη συ-
νέχεια. «Οι λογαριασµοί µου, να τους ανοίξετε όποτε θέλετε, των
παιδιών µου, της γυναίκας µου, το «πόθεν έσχες» και τα σχετικά».
Εάν παρίστατο ανάγκη, αγαπητέ συνάδελφε του ΚΚΕ, να ανοιχτεί
ο λογαριασµός µου, τι έπρεπε να γίνει µετά τη ρητή αυτή δέ-
σµευση; Εάν δεν σας κάλυπτε η ρητή δήλωσή µου στα Πρακτικά,
δηµόσιο έγγραφο, έπρεπε να µε πάρετε µε πλήρη µυστικότητα
ένα τηλέφωνο να µου πείτε: «Κύριε Μαρκογιαννάκη, θέλουµε και
αυτήν την εξουσιοδότηση της κόρης σας, του γιου σας, του εγ-
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γονού σας». Αντ’ αυτού, είδα µία µέρα τη φωτογραφία µου µαζί
µε άλλους εννέα στις εφηµερίδες: «Ανοίγουν οι λογαριασµοί των
υπόπτων». Με ποιο δικαίωµα; 

Και η µεγαλύτερη αθλιότητα ξέρετε ποια ήταν; Ότι, ενώ ελέ-
γετο ότι θα είναι όλοι οι Υπουργοί Δηµόσιας Τάξης και Εθνικής
Άµυνας, οι οποίοι διετέλεσαν Υπουργοί από το 2001 µέχρι το
2009, υπήρχαν εξαιρέσεις. Δεν υπήρχαν, κύριε Πρόεδρε της Επι-
τροπής; Γιατί δεν ανοίξατε το λογαριασµό των υπολοίπων; Γιατί
δεν ανοίξατε το λογαριασµό του κ. Χρυσοχοΐδη; Καµµία µοµφή,
καµµία υπόνοια, ήταν Υπουργός όµως και αυτός, όπως ήµουν κι
εγώ. Και εγώ δεν έχω σφραγίδα ατιµίας εδώ και ο άλλος έχει
σφραγίδα εντιµότητας. Γιατί του κ. Φλωρίδη; Γιατί του κ. Τσεβδε-
κίδη; Και γιατί εµένα; Σας είπε κάποιος πως είµαι άτιµος; Σας
είπε κάποιος πως είµαι κλέφτης; Σας είπε κάποιος πως είµαι χα-
ραµοφάης; Δόξα τω Θεώ, όταν µπήκα εδώ µέσα, φτασµένος επι-
στήµονας και επαγγελµατίας ήµουν και τα έδωσα για την
πολιτική. Με ποιο δικαίωµα, λοιπόν, η εξαίρεση αυτή; «Εσείς,
κύριε Μαρκογιαννάκη, που κάνατε αυτήν τη δήλωση πρέπει να
κρεµαστείτε στα µανταλάκια», για να ικανοποιήσουµε δεν ξέρω
ποιους.

Όταν πήγα, λοιπόν, το 2004, δεν άργησα να καταλάβω ότι ήταν
µια ωρολογιακή βόµβα το C4I, το οποίο κινδύνευε να εκραγεί µε
φοβερές συνέπειες, διότι ξέραµε πάρα πολύ καλά όλοι µας τι θα
γινόταν, εάν είχαµε αυτήν την έκρηξη, µε δεδοµένο ότι εµείς
προτάσσαµε ως άµυνα στις αιτιάσεις ότι δεν θα έχουµε ασφαλείς
Ολυµπιακούς Αγώνες µεταξύ των άλλων ότι έχουµε και το τελει-
ότερο σύστηµα ασφαλείας το οποίο υπήρξε ποτέ στον κόσµο.
Το ακριβοπληρώσαµε και λέγαµε ότι αυτό το σύστηµα δεν πρό-
κειται να λειτουργήσει ενδεχοµένως. Καταλαβαίνετε τι θα συνέ-
βαινε. 

Θα καταθέσω σε λίγο τις πρώτες έγγραφες αναφορές τις
οποίες είχα από τη ΔΑΟΑ, όπου καταφαίνεται όλο το πρόβληµα
το οποίο υπήρχε και προπάντων το εξής απίστευτο, κύριοι συνά-
δελφοι. Στις 10 του Απρίλη του 2004 έπρεπε το σύστηµα COR-
PORA, δηλαδή το σώµα του συστήµατος, να µας παραδοθεί για
να γίνουν οι έλεγχοι και τα σχετικά. Όταν πήγα, κύριε Πρόεδρε,
κύριε Κακλαµάνη, δεν ήταν ούτε το 10% κατασκευασµένο. Και
όχι µόνο αυτό. Το χειρότερο απ’ όλα, ενηµερωτικό από τη ΔΑΟΑ:
«Από τις ενενήντα τέσσερις υποδοµές επί ή εντός των οποίων θα
έπρεπε να τοποθετηθεί το C4I είχαν παραδοθεί µόνο οι τέσσερις
και η «SAIC» µε εξώδικα, µε διαµαρτυρίες έλεγε ότι δεν µπορεί
να κάνει τη δουλειά της». Έλεγε: «Παρακαλώ, παραδώστε µου
τις υποδοµές, τα κτίρια και τα σχετικά». 

Και ερωτώ: Τι έπρεπε να γίνει; Μου λένε: «Να καταγγείλετε τη
σύµβαση». Σοβαρολογείτε; Πρώτα απ’ όλα, έγινε και η εξής
αθλιότητα. Εγώ δεν ήµουν αρµόδιος ούτε για να καταγγείλω
ούτε να διαπραγµατευτώ. Εγώ είχα την αρµοδιότητα ως επικε-
φαλής πενταµελούς επιτροπής από γενικούς γραµµατείς να πα-
ρακολουθώ την εξέλιξη του έργου και ήταν στην αρµοδιότητά
µου και η ΔΑΟΕ, η οποία είχε κάνει τα σχέδια για την ασφάλεια
των Ολυµπιακών Αγώνων. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Εκείνος ο οποίος, αγαπητέ κύριε Βαλυράκη, επειδή το λέτε
εκατόν πενήντα φορές ότι δεν κατήγγειλα, είπα ψέµατα κ.λπ.,
είχε την αρµοδιότητα να καταγγείλει ήταν ο κ. Σπηλιωτόπουλος
ως Υπουργός Εθνικής Αµύνης, στην αρµοδιότητα του οποίου εί-
χατε υπαγάγει το έργο και ο οποίος είχε σύµβουλο τον κ. Ζορ-
µπά, Αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου. Και αν µου καταλογίζετε
το οτιδήποτε, θα µπορούσα να σας πω: «Αναζητήσατε τον υπεύ-
θυνο». Δεν το κάνω όµως, γιατί η αλήθεια είναι ότι µε εµπιστεύ-
τηκαν οι άνθρωποι, µε σεβασµό µε αντιµετώπισαν, ό,τι
εισηγούµην το έκαναν δεκτό. Αλλά εισηγούνταν σωστά. 

Δεν µπορούσα να θέσω σε κίνδυνο την αξιοπρέπεια της
χώρας. Λέτε σε κάποιες καταθέσεις ότι «όποιος διαπραγµατεύ-
εται, πρέπει να έχει νεφρά». Νεφρά έχω -και το ξέρετε πάρα
πολύ καλά, γιατί είστε Χανιώτης- και πολύ δυνατά, τόσο δυνατά
όµως που να αντέξουν τον εξευτελισµό της πατρίδας µου, δεν
τα έχω. Αν τα έχετε εσείς, να πάτε να διαπραγµατεύεστε εσείς.
Εγώ να οδηγήσω τη χώρα στην ταπείνωση και στον διασυρµό µε
το να φύγουν οι Ολυµπιακοί Αγώνες να πάνε στο Σίδνεϊ, όπως το

ζητούσαν τότε πολλοί, δεν το έκανα και δεν θα το έκανα ποτέ.
Όσον αφορά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Πόσο χρόνο θα

χρειαστείτε ακόµα, κύριε Μαρκογιαννάκη;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Δέκα λεπτά ακόµα, κύριε

Πρόεδρε, και τελειώνω.
Όσον αφορά αυτό το οποίο µου λέτε: «Γιατί έγινε η προσωρινή

παραλαβή;», διαβάστε τις καταθέσεις αυτών οι οποίοι αντικειµε-
νικά ενηµερώνουν και λένε. Πρώτα απ’ όλα, την εισήγηση τη δέ-
χτηκα από το Σπανουδάκη, το κοµµατικό στέλεχος του ΠΑΣΟΚ,
ο οποίος µε ένα έγγραφο πραγµατικά δραµατικό µου έλεγε:
«SOS, προσωρινή παραλαβή, χανόµαστε» και από τους τρεις νο-
µικούς, το νοµικό σύµβουλο του κράτους, τον Αντιπρόεδρο του
Νοµικού Συµβουλίου που είχα στο γραφείο µου, το νοµικό σύµ-
βουλο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και τον επί συµβάσει δι-
κηγόρο που είχα στο Υπουργείο επάνω, τον οποίο είχατε
προσλάβει εσείς ως κυβέρνηση, αξιόλογοι, σεβαστοί όλοι και
µου το εισηγήθηκαν εσπευσµένα. 

Και εδώ έχω την κατάθεση του Κωνσταντινίδη, την οποία διά-
βασα την προηγούµενη φορά. Ο Στρατηγός Κωνσταντινίδης, τον
οποίο είχε κάνει το ΠΑΣΟΚ στρατηγό, ήταν ένας άξιος άνθρω-
πος, σεµνός, εργατικός, έντιµος, ταπεινός, χαµηλών τόνων.
Αυτός ήταν η ψυχή των Ολυµπιακών Αγώνων και λέει στην κατά-
θεσή του: «Το σταυρό τού µαρτυρίου το 2004 τον έφερε ο Μαρ-
κογιαννάκης, ο οποίος από τη µια µεριά προστάτευσε τα
συµφέροντα του δηµοσίου και από την άλλη δεν άφησε τη χώρα
να διασυρθεί». Και λέει ο Τρεπεκλής, για τον οποίο δεν λέω
ωραία λόγια, ότι: «Ευτυχώς ήταν ο Μαρκογιαννάκης, γιατί έκανε
πράγµατα και θάµατα». Διότι, όταν πήγα, εκτός από την καθυ-
στέρηση, αγαπητοί συνάδελφοι, τι άλλο πρόβληµα υπήρχε; Οι
δήµαρχοι να ξηλώνουν, τα δικαστήρια να δίνουν προσωρινές δια-
ταγές, οι διάφορες κοινωνικές οµάδες να αντιδρούν και να γίνο-
µαι εργοδηγός και να γίνοµαι εργολάβος, δικηγόρος και να
τρέχω από εδώ και από εκεί. Το Ολυµπιακό Χωριό, νούµερο 1
στόχος. Πήγα και είδα σεληνιακού τοπίου εικόνα και λέω: «Εδώ
θα γίνουν Ολυµπιακοί; Εδώ θα µείνουν δεκάδες χιλιάδες αθλη-
τές; Πού είναι η ασφάλεια». Πλησίαζαν οι Ολυµπιακοί Αγώνες.
Απολύτως τίποτα. Αλλά η πιο αξιόλογη µαρτυρία δεν είναι ούτε
του κ. Κωνσταντινίδη ούτε του κ. Τρεπεκλή, είναι ενός κ. Κάππου,
τεχνικού συµβούλου, τον οποίο δεν γνωρίζω και ο οποίος, κύριε
Πρόεδρε της Βουλής, ξέρετε τι λέει;

Λέει το εξής: «Οι βλάκες οι οποίοι έκαναν τις συµβάσεις και
όρισαν ότι πρέπει το έργο να παραδοθεί στις 28 Μαΐου και οι
υποδοµές τελείωναν τον Αύγουστο» οδηγήσαν τα πράγµατα στο
να έρχεται η «SAIC» να µας ζητάει να µπει µέσα. Αυτός ήταν σύµ-
βουλος. Ζητούσαµε µε τη «SAIC» να µπούµε µέσα για να κάνουµε
το C4I και οι εργολάβοι µας έδιωχναν και έλεγαν: «Όταν τελειώ-
σουµε θα µπείτε». Στο τέλος ξέρετε τι λέει; «Ευτυχώς, ήρθε ο
Μαρκογιαννάκης που έβαλε τα πράγµατα στη θέση τους». Τα κα-
ταθέτω γιατί µπορεί να χρειαστεί να τα πάρετε. Είναι το «ΒΗΜΑ
ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και όχι µόνο αυτό, ήταν ο µόνος που µας έλεγε τι να κάνουµε,
αλλά προφανώς πλήρωσε αυτήν του την εντιµότητα και την ερ-
γατικότητα. Έτσι λέει: «Την είχα πληρώσει, γιατί όταν πήγαµε
στην επαναδιαπραγµάτευση έθεσα ένα σοβαρό θέµα. Είπα ότι
είναι αδιανόητο το TETRA µετά το 2014 να επανέλθει στη
«SIEMENS». Σε σύµβαση leasing να µετατραπεί και να µπει στα
ελληνικά χέρια». 

Αυτό σε συνδυασµό µε το γεγονός ότι υποχρέωσα τη «SAIC»
να πληρώσει από την ώρα που ξεκίνησε την επαναδιαπραγµά-
τευση µέχρι το τέλος, είκοσι εννιά µήνες από 100.000 ευρώ το
µήνα, κύριε Πρόεδρε, είχε κάνει έξαλλους κάποιους. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, το θέµα είναι ότι εγώ έκανα Ολυ-
µπιακούς Αγώνες που δεν µάτωσε µύτη. Είµαι περήφανος γι’
αυτό. Κανείς, µα κανείς, δεν µου το αναγνωρίζει. Δεν πειράζει!
Η συνείδησή µου µού το αναγνωρίζει. Είµαι περήφανος γι’ αυτό
που προσέφερα στην πατρίδα µου. 
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Είµαι περήφανος γι’ αυτό που έκανα και αν αύριο το πρωί ξα-
ναβρισκόµουν στην ίδια θέση, το ίδιο θα έκανα, αν ήξερα ότι θα
βρεθούν σαράντα επιτροπές µ’ αυτήν τη νοοτροπία και µ’ αυτήν
τη σκέψη να µε οδηγούν σ’ αυτήν την απίστευτη ταλαιπωρία. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι ότι µε φοβίζει οτιδήποτε, εγώ
ξέρω ποιοι δικάζονται. Έχω κάνει πολλά χρόνια και στην έδρα
και κάτω από την έδρα. Ο αθώος δεν δικάζεται ποτέ. Ο ένοχος
ελπίζει ότι µπορεί να τη γλιτώσει. Γι’ αυτό και δεν µε φοβίζει τί-
ποτα. Γι’ αυτό λέω ότι υπάρχουν δικαστές στην Αθήνα παραφρά-
ζοντας τη φράση ενός Γερµανού που πήγε ο αυτοκράτορας να
του πάρει το περιβόλι και του είπε ότι υπάρχουν δικαστές στο
Βερολίνο. Υπάρχουν δικαστές στην Αθήνα και δεν µε φοβίζει τί-
ποτα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, είναι άδικο, είναι παράλογο το να πηγαίνεις σ’ ένα χώρο
που βρίσκονται οι άνθρωποί σου και να τους βλέπεις να σε κοι-
τάνε στα µάτια, να θέλουν να σε ρωτήσουν γύρω από το ζήτηµα,
να ντρέπονται, όµως, να φοβούνται και να σε λυπούνται µην σου
ανοίξουν πληγές. Είναι αλητεία, είναι βρωµιά! Πώς να το κά-
νουµε; 

Έρχοµαι στο τελευταίο στάδιο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν έχετε την καλο-

σύνη, λίγο σύντοµα, κύριε Μαρκογιαννάκη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Παραλαβή C4I. Με δυο κουβέντες θα τελείωνα λέγοντάς σας

ότι αυτός που έγραψε το κατηγορητήριο προφανώς κάποια
στιγµή πέρασε έξω από τη Νοµική. Αυτά είναι τα νοµικά του, διότι
λέει ότι δεν έδειξα τη δέουσα επιµέλεια. Απέναντι της επιµελείας
είναι η αµέλεια. Άρα λειτούργησα από αµέλεια. 

Θα έπρεπε όµως να ξέρετε –οι νοµικοί το ξέρουν εδώ µέσα-
ότι κακούργηµα από αµέλεια δεν υπάρχει. Τα κακουργήµατα θέ-
λουν µόνο δόλο. Δεν σταµατώ όµως εκεί. Εδώ επιδείχθηκε η µε-
γαλύτερη αθλιότητα που µπορούσε να επιδειχθεί.

Τι είχε συµβεί όταν πήγα; Ο κ. Πολύδωρας είχε υπογράψει αλ-
λαγή της σύµβασης, ορθώς κατά τη γνώµη µου. Δεν έχει σηµα-
σία, δεν το υπέγραψα εγώ και δεν το κρίνω. Είχε συσταθεί η
αρµόδια επιτροπή. Την επέλεξαν ο κ. Πολύδωρας και ο κ. Παυ-
λόπουλος. Είχαν παραληφθεί από τις επιτροπές όλα τα υποσυ-
στήµατα και το σύστηµα συνολικά. Κατά νόµο, τον π.δ.284/89,
προκειµένου να γίνει οριστική η παραλαβή, όταν έχουµε ελλεί-
ψεις και αποκλίσεις που τις εξισώνουµε µε χρήµα ή όταν είναι
κατά πλειοψηφία η απόφαση επί ελλείψεων και αποκλίσεων, πρέ-
πει να εγκριθεί από τον έχοντα την οικονοµική εξουσία Υπουργό. 

Είχε εγκρίνει, λοιπόν, ο κ.Πολύδωρας περίπου είκοσι, είχε
εγκρίνει και ο κ. Παυλόπουλος δύο και τα βρήκα στα συρτάρια
ως µη έδει. Δεν ήταν δική µου δουλειά. Επί άλλων Υπουργών έγι-
ναν οι παραλαβές και µε επιτροπές που είχαν συστήσει αυτοί. Τι
να κάνω όµως; Να τις αφήσω στο συρτάρι; Δεν είµαι από τους
Υπουργούς εκείνους που κάνουν αυτές τις δουλειές. Εγώ πι-
στεύω ότι ο Υπουργός πρέπει να παίρνει αποφάσεις. 

Τι έκανα λοιπόν; Κάλεσα την επιτροπή διότι, πράγµατι, κάποιοι
τεχνικοί σύµβουλοι είχαν άλλη άποψη. Η επιτροπή µού είπε:
«Έτσι είναι το σωστό διότι έπρεπε, µε την τροποποίηση που
έγινε, η εκπαίδευση που θα ακολουθούσε της παραλαβής να τε-
λειώσει και εν συνεχεία να γίνει κάτι που έπρεπε να έχει γίνει για
να είµαστε τυπικά εντάξει, η λεγόµενη παραµετροποίηση». 

Κύριε Βαλυράκη, καλώ τον κ. Ρηγογιάννη στο γραφείο µου,
τον πρώτο τη τάξει τεχνικό σύµβουλο που µου είπε, τι; Από αυτό
βγαίνει η αγωνία µου γιατί ήθελα να δω τι θα κάνω. Μου είπε,
λοιπόν, «Πράγµατι, δεν είναι σωστή η παραλαβή γιατί δεν έχει
γίνει η παραµετροποίηση και τεστ του συστήµατος». Έπρεπε να
το λειτουργούν ταυτόχρονα χίλια διακόσια άτοµα. Εγώ ήξερα το
Σόλτ Λέικ και τους σηµερινούς Ολυµπιακούς όπου ένα σύστηµα
µε εκατόν είκοσι χρήστες έπεσε στους πενήντα. 

Έστειλα, λοιπόν, χαρτί στην επιτροπή non paper. Φαίνεται
όµως ότι ο Θεός µε αγαπούσε υπερβολικά εκείνη την ηµέρα.
Χωρίς να τον παρακαλέσω έβαλε το χέρι του µόνος του και συ-
νέβη το εξής. Το non paper παίρνει αριθµό πρωτοκόλλου! Έτσι
διεσώθην. 

Η απάντηση εδόθη εγγράφως και µε πρωτόκολλο. Μου είπαν:

«Δεν τα κάναµε αυτά, διότι δεν έχουµε εκπαιδευµένο προσω-
πικό». Εδώ θέλω να σταθώ και να πω δυο κουβέντες. Με την εκ-
παίδευση του προσωπικού συνέβαινε το εξής πράγµα. 

Ας πάµε σε επίπεδο αυτοκινήτου. Θέλουµε να µάθουµε να
οδηγούµε. Η εκπαίδευση έπρεπε να γίνει πρακτικά επί του συ-
στήµατος. Αν πούµε σε κάποιον «Δώσε µου το αυτοκίνητό σου
να µάθω οδήγηση», θα µας πει «Μάθε πρώτα να οδηγείς και µετά
έλα να το πάρεις». Έτσι, λοιπόν, ήθελαν να γίνει πρώτα η παρα-
λαβή και εν συνεχεία η εκπαίδευση. Εκεί ήταν όλο το µπέρδεµα. 

Εγώ όσον αφορά τα υποσυστήµατα, που έκρινα ότι δεν ήταν
µεγάλο το κακό γιατί απλώς αυτοδέσµευα κάποιες εγγυητικές
επιστολές, χωρίς να δώσω χρήµατα όπως λέτε, αποδέχτηκα
πέντε έξι υποσυστήµατα. Χρήµατα δεν έδωσα. 

Όταν όµως ήρθε η ώρα του συστήµατος, που έχουµε πλέον
τη διασύνδεση, δεν το παίρνω το υποσύστηµα διότι τότε έπρεπε
να δώσουµε 36 εκατοµµύρια για να συµπληρωθεί το τίµηµα και
θα έπρεπε επιπλέον να δώσουµε και µια εγγυητική επιστολή 20
εκατοµµυρίων. Εγώ δεν έκανα αυτό. Έστειλα τις επιστολές και
πήρα αυτές τις απαντήσεις. 

Και λέτε το εξής απίστευτο. «Παρέλαβε, λέει, υποσυστήµατα
ο κ. Μαρκογιαννάκης που δεν παρέλαβε ο κ. Παυλόπουλος µε
τον κ. Χηνοφώτη». Δεν το διαβάσατε καλά και για αυτό θα έπρεπε
σ’ αυτήν την επιτροπή να πάνε άνθρωποι που και να διαβάζουν
ξέρουν και εννοούν αυτά που διαβάζουν. 

Το σωστό είναι ότι ο κ. Παυλόπουλος δεν απέρριψε τίποτα.
Ενέκρινε όλο κι όλο ένα υποσύστηµα στα δύο χρόνια, ο δε κ. Χη-
νοφώτης έκανε το εξής: δεν είχε το δικαίωµα ούτε να εγκρίνει
ούτε να απορρίπτει. Εξέφραζε απλά γνώµη στο εισηγητικό που
διακινούνταν. 

Πήρε, λοιπόν, ένα εισηγητικό ο κ. Χηνοφώτης και πράγµατι σ’
ένα λιµάνι από τα πολλά του υποσυστήµατος 14 είπε: «Έχω δια-
φορετική άποψη». Του απαντάει η επιτροπή και τον κάνει λιώµα
κυριολεκτικά στην απάντηση που δίνει. Εγώ έχω τις δύο θέσεις
αυτές και σκέφτοµαι µε ποιου το µέρος να πάω, διότι αν έκανα
καταγγελία και πήγαινα στη συνέχεια στη διαιτησία «θα χορεύ-
αµε τσάµικο µε τους αναστενάρηδες στα κάρβουνα». Διότι θα
πηγαίναµε και θα µας έλεγε το διαιτητικό δικαστήριο: «Οι δικοί
σας άνθρωποι είπαν ότι είναι OK». 

Εγώ εµπιστευόµουν αυτές τις επιτροπές, γιατί ήταν έντιµοι άν-
θρωποι τους οποίους γνώριζα από την προηγούµενη θητεία µου.
Εµπιστευόµουν προπαντός δύο από αυτούς, το διευθυντή της
Αστυνοµίας και τον Βασιλάτο του Λιµενικού Σώµατος. Τους είχα
απόλυτη εµπιστοσύνη και δεν ήθελα να πάω στη διαιτησία γιατί
θα χάναµε, θα συντριβόµασταν. 

Αντιστρέψτε τους όρους. Ας υποθέσουµε πως αυτή η Επι-
τροπή Παραλαβής ήταν υπάλληλοι της «SAIC», οι οποίοι το έβγα-
ζαν άχρηστο το σύστηµα. Πηγαίναµε στη διαιτησία και η «SAIC»
µας ζητούσε χρήµατα, και εµείς λέγαµε «οι δικοί σας υπάλληλοι
το έβγαλαν άχρηστο», θα κέρδιζε ποτέ η «SAIC»; Ασφαλώς όχι. 

Έχω δύο ακόµα επιχειρήµατα και τελειώνω... 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν έχετε την καλο-

σύνη ολοκληρώστε, γιατί έχουµε καθυστερήσει πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα είναι

πολύ σοβαρό και µάλιστα θέµα που δεν γνωρίζουν πολλοί συνά-
δελφοι. 

Τι συνέβη, λοιπόν, διαρκούσης της εξεταστικής επιτροπής; 
Στέλνει ο κ. Βαλυράκης µία επιστολή στον Αντεισαγγελέα του

Αρείου Πάγου, τον κ. Ρούσσο Παπαδάκη, την οποία ενεφάνισε
ως πορισµατική αναφορά, ενώ ήταν προσωπική, δική του επι-
στολή, την οποία είχε γράψει κάποιος νοµικός, προφανώς, διότι
είχε νοµικές ορολογίες, και εξ όσων γνωρίζω, ο κ. Βαλυράκης
δεν είναι νοµικός. Εκεί έλεγε το εξής πράγµα, για να ενοχοποιή-
σει εµένα: «Να ασκηθεί ποινική δίωξη εναντίον των µελών της
Επιτροπής Παραλαβής για απιστία». Οπότε αν ησκείτο ποινική
δίωξη εναντίον αυτών για απιστία, ένα πρόκριµα και σε βάρος
µου θα υπήρχε, άνετο. 

Τι απήντησαν οι εφέτες ανακριτές; «Να κάνετε τη δουλειά σας,
κύριε Βαλυράκη, και η δικαιοσύνη ξέρει τι να κάνει». Έκτοτε έχει
περάσει ένας χρόνος και καµµία ποινική δίωξη εναντίον των
µελών της επιτροπής δεν ησκήθη. Πρόκριµα πρώτον, υπέρ της
θέσεώς µου. 
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Δεν σταµατήσατε όµως, κύριε Πρόεδρε της επιτροπής, µόνον
εκεί. Κάνατε το λάθος να βάλετε αυτήν την «πορισµατική ανα-
φορά», στην ουσία την προσωπική επιστολή σας, µέσα στο πό-
ρισµα ως πορισµατική αναφορά. Ψέµα! Ήταν επιστολή
προσωπική, δική σας, και δεν έπρεπε να είναι µέσα στο πόρισµα. 

Και τρίτον, οµιλώντας στη Βουλή την προηγούµενη φορά τη
χαρακτηρίσατε και πάλι «πορισµατική αναφορά», ενώ δεν είναι
πορισµατική αναφορά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Τελειώνω µε το εξής. Συνέβη κι ένα δεύτερο. Για να δούµε
ποιος έχει το δίκιο τελικά. Ο κ. Χρυσοχοΐδης -και καλά έκανε- διέ-
ταξε ΕΔΕ για τους αξιωµατικούς, οι οποίοι παρέλαβαν τα υπο-
συστήµατα και το σύστηµα. Ξέρετε ποιο ήταν το αποτέλεσµα;
Εγώ πιστεύω ότι ένας αντιστράτηγος της Αστυνοµίας που την
έκανε για τους αστυνοµικούς κι ένας υποναύαρχος του Λιµενικού
-ξέρουµε δα πώς λειτουργούν τα Σώµατα Ασφαλείας- την εικα-
ζόµενη βούληση του πολιτικού προϊσταµένου προφανώς θα
έχουν στο µυαλό τους. Κι όµως έβγαλαν πορίσµατα που είπαν
ότι οι αξιωµατικοί έκαναν καλά τη δουλειά τους. Τι έπρεπε, λοι-
πόν, να κάνω και ποιος έχει το δίκιο; Ο κ. Βαλυράκης, ο οποίος
στηρίζεται στην άποψη κάποιων τεχνικών συµβούλων, που δεν
ήθελαν να τελειώσει το σύστηµα, γιατί η «παχιά αγελάδα» αρµε-
γόταν» µε παχυλούς, µηνιαίους µισθούς; Κι όταν εµένα ο κ. Ρη-
γογιάννης µου είπε ότι «για να σας κάνω µία πλήρη έκθεση θέλω
να µου δώσετε 700.000 ευρώ για την εταιρεία στην οποία εργά-
ζοµαι, την «PRICEWATERHOUSE» κι άκουσα για τις 700.000,
λέω: «Αυτός εδώ θέλει να πάρει χρήµατα. Δεν ήρθε για να µε
συµβουλεύσει». Και γι’ αυτό άκουσα τους έντιµους Έλληνες
αξιωµατικούς, αυτούς που είναι διαπιστευµένοι να εκπροσωπούν
τη χώρα και να προστατεύουν τα συµφέροντά της, γι’ αυτό
άκουσα τους έντιµους Έλληνες δικαστές, οι οποίοι είπαν ότι
«καλά έκαναν τη δουλειά τους» και γι’ αυτό άκουσα αυτό που
έβγαλε η πειθαρχική διαδικασία, που είπαν ότι «πολύ καλά έκα-
ναν τη δουλειά τους».

Κύριοι συνάδελφοι, δεν µε ενδιαφέρει το αν θα πάω στο δικα-
στήριο. Θέλω να πάω, σε τελευταία ανάλυση, διότι το πιστοποι-
ητικό το οποίο θα πάρω από εδώ η κοινωνία έξω δεν ξέρω κατά
πόσο θα το µετρήσει. Καλώς ή κακώς, µας έχει κατατάξει όλους
µας στον ίδιο παρονοµαστή. Λέει: «Εκεί µέσα κόρακας κοράκου
µάτι δεν βγάζει. Ο ένας κουκουλώνει τον άλλον». 

Ειλικρινά σας λέω ότι ένα πράγµα µε προβληµατίζει: αυτή η
απίστευτη, η τραγική, η απαράδεκτη, η εσκεµµένη καθυστέρηση
από το Γενάρη µέχρι σήµερα. Αν είχε κινηθεί η διαδικασία τότε,
το Γενάρη, θα είχε τελειώσει η ιστορία. Ή θα ήµουν τότε στο Ει-
δικό Δικαστήριο, να απολογούµην ενώπιον τακτικών δικαστών
που σέβοµαι ή θα είχε πάει η υπόθεση στο αρχείο κι ούτε γάτα
ούτε ζηµιά. Τώρα την αφήσαµε επτά µήνες πίσω, για να µε πάτε
υπόδικο ενδεχοµένως στις εκλογές. Αυτό είναι ατιµία πρώτου µε-
γέθους, την οποία δεν θα ανεχθώ. Θα κάνω κι εγώ ό,τι µπορώ
για να προστατεύσω την τιµή…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, να ολοκληρώσετε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, δεν µιλώ για πράγµατα άσχετα ούτε κάνω

κουτσοµπολιό. Μιλώ για πράγµατα που βγάζω µέσα από την
ψυχή µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά έχετε πάρει
όλο το χρόνο που δικαιούστε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Δώστε µου ένα λεπτό ακόµη.
Σ’ ένα λεπτό τελειώνω. 

Κύριοι συνάδελφοι, εµένα δεν µε ενδιαφέρει, όπως σας είπα
και προηγουµένως, να µου πείτε ότι είµαι κακός πολιτικός. Σε τε-
λευταία ανάλυση, αυτή είναι η µοίρα του πολιτικού, το να δέχεται
και την πιο σκληρή κριτική. Έχω βάλει στη ζωή µου µια κόκκινη
γραµµή από το σπίτι, από τους γονείς µου. Πώς να το κάνουµε;
Εγώ δεν πήγα στο Χάρβαρντ, ούτε στο Γιέιλ, ούτε σε πανεπιστή-
µια περιωπής. Όµως εκείνοι που µε σπούδασαν µου είπαν δύο
πράγµατα: «Να είσαι έντιµος και εργατικός». Αυτά µου είπαν. Και

τα τηρώ µετ’ ευλαβείας αυτά. Δεν ανέχοµαι λοιπόν κανέναν να
µε τσαλακώνει σ’ αυτά. Μπορείτε να το καταλάβετε; Αν δεν µπο-
ρείτε, κάντε ό,τι νοµίζετε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Χαλ-
βατζής για ένα λεπτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή ο κ. Μαρκο-
γιαννάκης ανέφερε µεταξύ άλλων ότι κανένα κόµµα δεν µίλησε
για το C4I, θέλουµε να αποκαταστήσουµε την αλήθεια. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας διά του εκπροσώπου του,
Θανάση Παφίλη, και µέσα στην επιτροπή και δηµόσια, αλλά και
σήµερα το πρωί στην τοποθέτησή του, αναφέρθηκε πλήρως στο
C4I και στα παρεµπίπτοντα απ’ αυτό προβλήµατα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Χαλβατζή. 
Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαι-

ωµάτων κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάννου, έχει το λόγο, µε την οµιλία
τού οποίου θα ολοκληρώσουµε τη σηµερινή διαδικασία και στη
συνέχεια θα προχωρήσουµε στην ψηφοφορία. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ µε κάποια αυτονόητα ζητήµατα.

Ο θεσµικός µου ρόλος δεν µου επιτρέπει να σχολιάσω το πε-
ριεχόµενο της σηµερινής συζήτησης, που αφορά τη συγκεκρι-
µένη υπόθεση. Θεωρώ όµως σηµαντικό αυτήν τη στιγµή το να
τονίσω ότι ο θεσµικός µου ρόλος δεν µου επιτρέπει να παρεµ-
βαίνω στο έργο της δικαιοσύνης και να σχολιάζω δικαστικές απο-
φάσεις. Κι αισθάνοµαι την ανάγκη να το πω αυτό, γιατί πάρα
πολλοί συνάδελφοι, και όχι µόνον, µου ζητούν να επιδοθώ σε τέ-
τοιο έργο. Παρακαλώ, λοιπόν, και στις ερωτήσεις, όταν απαντώ
ότι δεν µπορώ να παρέµβω, αυτό να γίνεται σεβαστό. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αν αναφέρεστε σ’ αυτό που
είπα εγώ, δεν θέτω τέτοιο θέµα. Προς Θεού! 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ξέ-
ρετε ότι σέβοµαι όλη σας τη διαδροµή και γνωρίζω ότι είστε
βαθύτατα θεσµικός. Με ρωτήσατε όµως επιµόνως για το περιε-
χόµενο µιας απόφασης, το οποίο εγώ δεν µπορώ να σχολιάσω. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ήταν ρητορικό σχήµα. Προς
Θεού!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ρητορικώς ετέθη. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Προφανώς. 
Κύριοι συνάδελφοι, θέλω επίσης να πω το εξής. Ζητώ απ’

όλους σας τη βοήθεια, να δούµε ζητήµατα που έχουν να κάνουν
µε τη λειτουργία και την ταχύτητα στην απονοµή της δικαιοσύ-
νης, πράγµα που αφορά κυρίως την ποιότητά της και την αποτε-
λεσµατικότητά της. 

Θα απαντήσω σε κάποια πολιτικά ερωτήµατα -γιατί τέθηκαν
πολλά-, όχι σε όλα. Ακούστηκε ότι σήµερα πέφτει η αυλαία του
µεγάλου σκανδάλου της «SIEMENS». Δεν είναι αλήθεια. Το σκάν-
δαλο είναι τεράστιο. Άρχισε µε πολλά χρόνια πριν. Ειλικρινά, ας
απαντήσει η Νέα Δηµοκρατία. Τελικά, πότε αρχίζει; Γιατί όλοι
αναφέρθηκαν στην περίοδο µετά από το 1996 από τη µία πλευρά
κι από την άλλη άκουγα ότι ήταν το 1993 κι ότι η «SIEMENS»
έριξε τον κ. Μητσοτάκη. Δυστυχώς, το ακούσαµε και αυτό. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, εκείνο που θέλω εγώ να σας διαβε-
βαιώσω είναι ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχει η πλευρά της δικαιο-
σύνης και θέλω να γνωρίζετε ότι έχω µεταφέρει στον εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου τη δική σας προτροπή, τη δική σας απαίτηση,
θα έλεγα, όπως και του ελληνικού λαού, αυτή η υπόθεση να τε-
λειώσει γρήγορα -χωρίς να µπαίνω στην ουσία της υπόθεσης-
όπως και άλλες υποθέσεις. Και όπως ήδη γνωρίζετε, έχω ανα-
κοινώσει ότι- όπως θέλω να πιστεύω, µέσα στις επόµενες δέκα
ηµέρες θα έχει κατατεθεί στη Βουλή σχετικό σχέδιο νόµου, ώστε
αυτές οι αποφάσεις να τελειώνουν σε σύντοµο χρονικό διά-
στηµα, γιατί δηλητηριάζουν το δηµόσιο βίο της χώρας. 

Θέλω ακόµα να γνωρίζετε –γιατί κι εδώ ειπώθηκαν πολλά- ότι
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ο κ. Παµπούκης για λογαριασµό της ελληνικής Κυβέρνησης ήταν
σε διαπραγµατεύσεις µε τη µητρική «SIEMENS», µε τη
«SIEMENS» Γερµανίας, για να αναγνωρίσει αυτή τις ευθύνες της
κι από εκεί και πέρα θα συζητούσαµε για το µέγεθος των ευθυ-
νών. Αυτή η συζήτηση ολοκληρώθηκε. Δεν έχει επιστρέψει ο κ.
Παµπούκης. Εντός των προσεχών ηµερών η Κυβέρνηση θα είναι
σε θέση να ανακοινώσει στη Βουλή πώς συγκεκριµένα και µε
ποια µέτρα θα στραφεί εναντίον και της µητρικής και της θυγα-
τρικής, της ελληνικής εταιρείας «SIEMENS», γι’ αυτό το µεγάλο
σκάνδαλο. Διότι υπάρχουν αστικές αποζηµιώσεις, υπάρχουν ζη-
τήµατα ηθικής βλάβης, υπάρχουν ζητήµατα ανταγωνισµού και
προφανώς διοικητικών ποινών που έχει τη δυνατότητα, µε βάση
το νόµο, να επιβάλει ο Υπουργός Δικαιοσύνης και θα επιβάλει.
Να µην έχετε καµµία αµφιβολία γι’ αυτό. 

Από την άλλη µεριά, κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκαν διάφορα
πράγµατα σε σχέση µε το αίσθηµα αδικίας που επικρατεί στην
ελληνική κοινωνία. Είναι υπαρκτό, το έχουµε αναλύσει πολλές
φορές, δεν έχουµε δώσει ικανοποιητικές απαντήσεις. Ο κόσµος
αγανακτεί γιατί πιστεύει ότι κάποιοι –οι πολιτικοί, οι επώνυµοι, οι
πλούσιοι- δεν τιµωρούνται και τιµωρούνται µόνο οι φτωχοί και οι
αδύναµοι σε αυτήν εδώ τη χώρα. Είναι ένα αίσθηµα που έχει
πραγµατικά αίτια και πραγµατική βάση. 

Όµως, υπάρχει και κάτι ακόµη, ότι όλο αυτό το αίσθηµα αδι-
κίας το συνοδεύει ένα αίσθηµα ανοµίας, όπου σήµερα όλο και
περισσότεροι Έλληνες δεν θέλουν να συµµορφώνονται µε το
νόµο. Πιστεύω ότι αυτό είναι ο χειρότερος εχθρός της δηµοκρα-
τίας και της ανάπτυξης και πρέπει να προστατεύσουµε τη νοµι-
µότητα στη χώρα, αν θέλουµε αυτή η χώρα να πάει µπροστά. 

Επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα δεν είναι
µόνο στις πολιτικές ηγεσίες, αλλά –θα έλεγα- σε όλες τις ηγεσίες
της χώρας, για ακούστε, έχει σηµασία να ακούσετε τα ακόλουθα. 

Έχω µπροστά µου ένα απόσπασµα πρακτικών της πανεπιστη-
µιακής συγκλήτου της συνεδρίας 7-7-2011. Οι κύριοι καθηγητές
καλούν σε κοινό αγώνα για την ανατροπή των –όπως λένε- επαί-
σχυντων διατάξεων που προωθούνται στην τριτοβάθµια εκπαί-
δευση και διαµηνύουν προς την Κυβέρνηση –οι πρυτάνεις, οι
πνευµατικές ηγεσίες του τόπου- ότι ακόµα και αν ψηφιστεί το νο-
µοσχέδιο, δεν θα προχωρήσουν στην εφαρµογή του. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Αυτά είναι τα µηνύµατα που στέλνουν σήµερα οι ηγεσίες της
χώρας στο λαό και στους πολίτες και βέβαια έχουµε και όλα τα
άλλα κινήµατα, το «Δεν πληρώνω», το «Κάνω ό,τι θέλω» και όλα
τα άλλα. 

Ειλικρινά, είναι η ώρα να αναλογιστεί κάποιος τις ευθύνες του
και συλλογικά και ατοµικά και να απαντήσει στο κρίσιµο ερώ-
τηµα: Πού πάει αυτός ο τόπος. Γιατί το ερώτηµα αυτό είναι αυτή
τη στιγµή και δραµατικό και υπαρκτό και όποιος το αγνοεί –ιδι-
αίτερα από αυτούς που είναι στις ηγεσίες του τόπου- είναι σαν
να µη ζει σε αυτόν εδώ τον τόπο!

Άκουσα από συνάδελφο της Νέας Δηµοκρατίας πριν από λίγο
ότι, ξέρετε, ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο Γιώργος Παπαν-
δρέου, προχωρεί αναίµακτα σε αυτήν τη χώρα. Άκουσον-άκου-
σον! Επίσης, από κάποιους άλλους ακούσαµε τη λέξη
«προδότης», τη λέξη «Πινοσέτ» και τόσα άλλα, την ώρα που ο
Πρωθυπουργός µόνος του σχεδόν, µαζί µε εµάς τους Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ, δίνει µια µάχη για τη σωτηρία αυτής της χώρας. 

Σε αυτό το ζήτηµα, κύριοι συνάδελφοι, θα παρακαλέσω άλλη
φορά να είµαστε τουλάχιστον πιο προσεκτικοί. Δεν µπορεί αυτήν
την ώρα ο Πρωθυπουργός της χώρας, όποιος και αν είναι και
πολύ περισσότερο ένας άνθρωπος που δίνει αυτήν τη µάχη, να
είναι υβριζόµενος και συκοφαντούµενος! Έλεος!

Θέλω ακόµη να προχωρήσω σε κάποιες διαπιστώσεις. Ανα-
φέρθηκαν πολλοί συνάδελφοι στο ότι ο Παπανδρέου ξεκίνησε
µια διαδικασία, µε τη διάσκεψη υπό τον Πρόεδρο της Δηµοκρα-
τίας, για τα ζητήµατα της διαφθοράς στη χώρα. Και ο Κοινοβου-
λευτικός µας Εκπρόσωπος και πολλοί συνάδελφοι αναφέρθηκαν
σε αυτό. 

Όµως, θέλω να θυµίσω ένα γεγονός που συνδέεται µε αυτήν
την υπόθεση. Ποιος άνοιξε αυτήν την υπόθεση στην Εθνική Αντι-
προσωπεία; Δεν την ανοίξαµε εµείς, µε πρώτο τον Γιώργο Πα-

πανδρέου, όταν πολλά από αυτά που σήµερα ακούστηκαν εδώ –
και από τον κ. Μαρκογιαννάκη- δεν είχαν παραγραφεί; Ποιος
άνοιξε αυτήν τη συζήτηση και την προχώρησε, µε ό,τι αυτό ση-
µαίνει και σε σχέση µε το σήµερα και σε σχέση µε το αύριο, για
να γίνει µέσα από πολλά µέτωπα και µετά από πολύ αγώνα η πο-
λυπόθητη κάθαρση στην ελληνική κοινωνία; 

Δεν θα πάω ούτε στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» ούτε σε άλλα ζητήµατα.
Όµως, θα σταθώ µόνο στο εξής: Αυτή η Κυβέρνηση πάνω από
ενάµιση χρόνο ηγείται του τόπου. Απ’ ό,τι θυµάµαι –και µπορώ
να θυµάµαι- κυρίως µετά το βρώµικο ’89 –γιατί µην το ξεχνάµε,
τότε άρχισε η ποινικοποίηση της δηµόσιας ζωής του τόπου, τα
ξεχάσαµε αυτά- µε συµφωνίες, µε συµφωνίες κορυφής, ο τόπος
οδηγείται και µε υπαρκτά σκάνδαλα, αλλά και µε σκανδαλολογία
σε όλη αυτήν την κατάσταση που βιώνουµε σήµερα.

Θέλω, λοιπόν, να ρωτήσω τους συναδέλφους όλης της Αντι-
πολίτευσης και να µου απαντήσουν: Έχει ακουστεί κάποιο σκάν-
δαλο τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες γι’ αυτήν την
Κυβέρνηση, τα στελέχη της και τα στελέχη του δηµόσιου βίου
της χώρας; Είναι τυχαίο; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Καλά, µην βιάζεστε! Έρχονται, από
κοντά! Πολλά θα έρθουν!

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ακούστε! Είναι τυχαίο;
Είναι το αποτέλεσµα των µέτρων που πήραµε και της αποφασι-
στικότητας του Πρωθυπουργού της χώρας να µπει ένα τέλος σε
αυτήν την κατάσταση. Αυτό είναι το αποτέλεσµα! 

Πήραµε µέτρα; Σας παρακαλώ, ανατρέξτε και στα πορίσµατα
της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας αλλά και σε συγκεκρι-
µένα γεγονότα. Να αναφέρουµε το νόµο περί ευθύνης Υπουρ-
γών; Με διακοµµατική συµφωνία τον είχαµε ψηφίσει τότε –και να
το θυµούνται τα κόµµατα της Αριστεράς, γιατί πάλι σήµερα
άκουσα από εδώ ότι τα δυο µεγάλα κόµµατα τον ψήφισαν- και
αυτό ήταν πρόοδος σε σχέση µε το παρελθόν. Αυτή είναι η αλή-
θεια. 

Όµως, δεν αλλάξαµε το νόµο περί ευθύνης Υπουργών, µε
βάση τις δυνατότητες που µας παρείχε το Σύνταγµα; Αυτό δεν
ήταν µια τοµή; Δεν αλλάξαµε, κοινή συµφωνία, τον τρόπο που
λειτουργεί η επιτροπή για το ξέπλυµα του µαύρου χρήµατος,
πέρα από αυτά που άκουσα για τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», για την ανοικτή
διαδικασία και τόσα άλλα; 

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να είµαι ξεκάθαρος και τελειώνω.
Δεν θέλω να απαντήσω σε άλλα ερωτήµατα. Υπάρχουν πολλά.
Οι ώρες είναι δύσκολες. Είµαι από εκείνους που πιστεύουν ότι
αυτή η κρίση, η µεγαλύτερη που γνωρίσαµε ποτέ, µπορεί να απο-
τελέσει µια ευκαιρία, µέσα και από τη γνήσια αυτοκριτική µας,
για να αλλάξουµε όχι µόνο σελίδα, αλλά τόµο, για το πώς πρέπει
να κινείται ο πολιτικός βίος της χώρας. 

Τα ερωτήµατα που µπαίνουν, πολλές φορές φαίνονται αναπά-
ντητα. Είµαι όµως από εκείνους που πιστεύουν ότι η πατρίδα µας
δεν είναι χώρα ούτε της Λατινικής Αµερικής ούτε της Αφρικής
και πως έχει όλες τις δυνατότητες να απαντήσει θετικά για το
αύριο. 

Όµως, χρειάζεται όλοι να επαναπροσδιορίσουµε τη στάση µας
και έτσι συλλογικά, κυρίως όλα τα πολιτικά κόµµατα και το
ΠΑΣΟΚ –θέλω να είµαι ξεκάθαρος- να κινηθούµε στην κατεύ-
θυνση της θετικής συµβολής στο να ξεπεράσουµε την κρίση. 

Με το να προχωρούµε σε συκοφαντίες και χαρακτηρισµούς,
νοµίζω ότι αδικούµε και τη χώρα µας και την προοπτική αυτού
του τόπου και συµβάλλουµε αρνητικά στο να πάµε µε ταχύτητες
όσο γίνεται γρηγορότερα στο ξεπέρασµα αυτής της κρίσης.
Είναι η ώρα συλλογικών ευθυνών, αλλά και ώρα να αναλάβει και
ο καθένας από εµάς ξεχωριστά τις δικές του ευθύνες. Είναι η
ώρα και της ατοµικής ευθύνης. 

Κλείνω, κύριοι συνάδελφοι, µε τη γνωστή φράση «οι καιροί ου
µενετοί». 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως
που κατέθεσαν 108 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος σύµφωνα µε τα
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άρθρα 155 του Κανονισµού της Βουλής και 5 του ν.3126/2003
«Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως αυτό τροποποιήθηκε µε
το άρθρο 2 του ν.3961/2011, για ανάθεση από τη Βουλή σε τρι-
µελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοι-
χείων της κατηγορίας και της αξιολόγησης της ουσιαστικής
βασιµότητάς τους, κατόπιν της υποβληθείσας από τους ιδίους
ως άνω Βουλευτές πρότασης για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευ-
τικής Επιτροπής, προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για
την ενδεχόµενη τέλεση αδικηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση
«SIEMENS», από τους: 1) Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη,
Υφυπουργό Δηµόσιας Τάξης από το 2004-2006 και Αναπληρωτή
Υπουργό Εσωτερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας
τάξης από τις 9/1/2009-10/10/2009, σχετικά µε την ενδεχόµενη
τέλεση του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος
κατ’ εξακολούθηση [άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε
το άρθρο 15 Ν.3242/24.5.2004] σε βάρος του Δηµοσίου και 2) κ.

Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών
από το 2004-2008, σχετικά µε την ενδεχόµενη τέλεση του αδική-
µατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολού-
θηση [άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 15
Ν.3242/24.5.2004] σε βάρος του Δηµοσίου.

Θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία που θα διεξαχθεί σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις των παραγράφων 8 και 9 του άρθρου 155
και του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής. 

Σας έχουν διανεµηθεί δύο διαφορετικά ψηφοδέλτια, καθένα
από τα οποία αντιστοιχεί σε καθέναν από τους πρώην Υπουρ-
γούς, προκειµένου η Βουλή να αποφασίσει την ανάθεση ή µη σε
τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοι-
χείων της κατηγορίας και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βα-
σιµότητάς τους, κατόπιν της υποβληθείσας πρότασης για
σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής.

Τα προαναφερθέντα ψηφοδέλτια έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας έχουν διανεµηθεί,
επίσης, λευκά ψηφοδέλτια, καθώς και φάκελοι εντός των οποίων
θα τοποθετηθούν τα ψηφοδέλτια.

Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό δίπλα σε µία από τις τρεις λέ-
ξεις: «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ», που ευρίσκονται στο κάτω µέρος
κάθε ψηφοδελτίου. Τα ψηφοδέλτια καταχωρίζονται στα Πρα-
κτικά. Σε περίπτωση που δεν υπάρχει σηµειούµενη ψήφος µε
σταυρό σε καµµιά από τις τρεις αυτές λέξεις «ΝΑΙ», «ΟΧΙ»,
«ΠΑΡΩΝ», το ψηφοδέλτιο θεωρείται άκυρο.

Επίσης, σύµφωνα µε το β’ και το γ’ εδάφιο της παραγράφου
10 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση
ασυµφωνίας µεταξύ του αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθ-
µού των ψηφισάντων, επαναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και
µετά τη νέα αυτή καταµέτρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των
ψηφοδελτίων είναι µεγαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισά-
ντων, καταστρέφεται πριν από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων
ίσος µε τον αριθµό των επιπλέων ψηφοδελτίων.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές, σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κα-
νονισµού της Βουλής, από τον Πρωθυπουργό κ. Γεώργιο Παπαν-
δρέου, από τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό
Οικονοµικών κ. Ευάγγελο Βενιζέλο, από την Αναπληρώτρια
Υπουργό Εξωτερικών κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, από τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Μι-
χαήλ Χρυσοχοΐδης, από τον Υπουργό Επικρατείας και Κυβερνη-
τικό Εκπρόσωπο κ. Ηλία Μόσιαλο, που βρίσκονται σε αποστολή
της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, καθώς και από το Βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ κ. Ευστάθιο Κουτµερίδη, από το Βουλευτή του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπο Χαραλάµπους και
από το Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Βασίλειο Μουλόπουλο, που βρίσκονται σε αποστολή της Βουλής
στο εξωτερικό, για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία.

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί ταυτόχρονα και για τους δύο
πρώην Υπουργούς. Με την εκφώνηση του ονόµατός του κάθε
συνάδελφος θα προσέρχεται στις ψηφοδόχους, όπου θα εναπο-
θέτει το φάκελο µε την ψήφο του στην αντίστοιχη κάλπη και οι
επί των ψηφοδόχων συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν, αναφέρο-
ντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει.

Υπενθυµίζω ότι ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης δεν
θα ψηφίσει την πρόταση για σύσταση ή µη του τριµελούς γνω-
µοδοτικού συµβουλίου που αφορά τον ίδιο.

Καλούνται επί του καταλόγου ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Βλατής
από το ΠΑΣΟΚ και ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης από το
ΣΥΡΙΖΑ.

Καλούνται, επίσης, ως ψηφολέκτες για την πρώτη κάλπη, που
αφορά στην πρόταση για την ανάθεση ή µη σε τριµελές γνωµο-
δοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοιχείων της κατη-
γορίας και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητάς τους
για το Βουλευτή πρώην Υφυπουργό και πρώην αναπληρωτή
Υπουργό κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, ο Βουλευτής κ. Παντελής
Ασπραδάκης από το ΠΑΣΟΚ και ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσού-
καλης από τους Ανεξαρτήτους.

Για τη δεύτερη κάλπη, που αφορά στην πρόταση για ανάθεση
ή µη σε τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου
των στοιχείων της κατηγορίας και της αξιολόγησης της ουσια-
στικής βασιµότητάς τους για τον πρώην Υπουργό κ. Γεώργιο

Αλογοσκούφη, η Βουλευτής κυρία Μαρία Κυριακοπούλου από
το ΠΑΣΟΚ και ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Πρόεδροι της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής,
για την πρώτη κάλπη ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Γρηγό-
ριος Νιώτης και για τη δεύτερη κάλπη ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής κ. Αναστάσιος Κουράκης.

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στις
κάλπες. Επαναλαµβάνω ότι οι επί των ψηφοδόχων συνάδελφοι
να επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που
ψηφίζει. Κάποιοι συνάδελφοι ζητούν να προταθούν. Τα ονόµατα
θα εκφωνηθούν µε τη σειρά που ακολουθούµε, διότι την προη-
γούµενη φορά υπήρξε πρόβληµα.

Θα σας παρακαλέσω να αρχίσει να τρέχει ο κατάλογος και κά-
ποια στιγµή να γίνει κάποια διευκόλυνση, αλλά όχι όπως την
προηγούµενη φορά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν αρχίσει η ανάγνωση του
καταλόγου, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από το Προεδρικό Θε-
ωρείο παρακολουθεί την ψηφοφορία ο Πρόεδρος της Βουλής
των Αντιπροσώπων της Μάλτας, o κ. Michael Fredo, ο οποίος συ-
νοδεύεται από µέλη της Βουλής των Αντιπροσώπων της Μάλτας,
τους κ.κ. Αgius, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του κυβερνώντος
κόµµατος και Michi, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του κόµµατος
της Αντιπολίτευσης και συνεργάτες τους. 

Ο κ. Fredo βρίσκεται σε επίσηµη επίσκεψη στη χώρα µας. 
Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Καλωσορίζει ιδιαίτερα τον Πρόεδρο, ο οποίος είναι φίλος της

Ελλάδας και επανειληµµένα µέχρι τώρα έχει πάρει ιδιαίτερα θε-
τικές θέσεις για τα θέµατα της χώρας µας. Είχαµε ξεκινήσει τις
συζητήσεις. Θα συνεχίσουµε και µετά την ψηφοφορία. Είµαι σί-
γουρος ότι η επίσκεψη και οι συνοµιλίες που θα έχει αυτές τις
µέρες θα είναι ιδιαίτερα χρήσιµες και παραγωγικές και θα βοη-
θήσουν στην περαιτέρω ενδυνάµωση και την ανάπτυξη της συ-
νεργασίας ανάµεσα στις δύο χώρες και ιδιαίτερα ανάµεσα στα
δύο Κοινοβούλια.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩ-
ΤΗΣ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Υπάρχει συνάδελφος, ο

οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Οι σφραγισµένες επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προ-

εδρείο για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία για την ανάθεση
ή µη από τη Βουλή σε τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νο-
µικού ελέγχου των στοιχείων της κατηγορίας, κατόπιν της υπο-
βληθείσας πρότασης για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για την
ενδεχόµενη τέλεση αδικηµάτων, που αφορούν την υπόθεση
«SIEMENS», σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της
Βουλής καταχωρίζονται στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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14122 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κηρύσσεται περαιωµένη
η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προ-
βούν στην καταµέτρηση και διαλογή ψηφοδελτίων και την εξα-
γωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα των διε-
ξαχθεισών µυστικών ψηφοφοριών. 

Για τον Βουλευτή και πρώην Υπουργό κ. Χρήστο Μαρκογιαν-
νάκη –Α’ κάλπη- ψήφισαν συνολικά 178 Βουλευτές. Ευρέθησαν
στην κάλπη 178 ψηφοδέλτια. Έγκυρα 167. 

Υπέρ της ανάθεσης, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 136 Βουλευτές. 
Κατά της ανάθεσης, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 8 Βουλευτές. 
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 10 Βουλευτές. 
Λευκά: 13.
Άκυρα: 11. 
Για τον πρώην Υπουργό κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη –Β’ κάλπη-

ψήφισαν συνολικά 178 Βουλευτές. Ευρέθησαν στην κάλπη 178
ψηφοδέλτια. Έγκυρα 167.

Υπέρ της ανάθεσης, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 141 Βουλευτές. 
Κατά της ανάθεσης, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 7 Βουλευτές. 
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 6 Βουλευτές. 
Λευκά 13.
Άκυρα 11. 
Κατόπιν των αποτελεσµάτων των ταυτόχρονα διεξαχθεισών

µυστικών ψηφοφοριών, η πρόταση που κατέθεσαν εκατόν οκτώ
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος, σύµφωνα µε τα άρθρα 155 του Κανονι-
σµού της Βουλής και 5 του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των
Υπουργών», όπως αυτό τροποποιήθηκε µε το άρθρο 2 του
ν.3961/2011 για ανάθεση από τη Βουλή σε τριµελές γνωµοδοτικό
συµβούλιο του νοµικού ελέγχου των στοιχείων της κατηγορίας
και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητάς τους, κατόπιν
της υποβληθείσας από τους ιδίους ως άνω Βουλευτές πρότασης
για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, προς διενέρ-

γεια προκαταρκτικής εξέτασης για την ενδεχόµενη τέλεση αδι-
κηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση «SIEMENS», από τους:

1) Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό Δηµοσίας
Τάξης από το 2004-2006 και Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών
µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας τάξης από τις 9/1/2009-
10/10/2009, σχετικά µε την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος
της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολούθηση
[άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 15 του
ν.3242/24.5.2004] σε βάρος του Δηµοσίου και 

2) κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οικονο-
µικών από το 2004-2008, σχετικά µε την ενδεχόµενη τέλεση του
αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακο-
λούθηση [άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο
15 του ν.3242/24.5.2004] σε βάρος του δηµοσίου. 

Απορρίπτεται όσον αφορά και τους δύο πρώην Υπουργούς,
διότι δεν συγκέντρωσε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθ-
µού των Βουλευτών, όπως προβλέπεται στην παράγραφο 9 του
άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής. 

Ως εκ τούτου, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της ση-
µερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17.54’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 22 Ιουλίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 54/34/14-6-2011 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
της Νέας Δηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Οικονοµικών, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Εσωτερικών
σχετικά µε τα προβλήµατα των Ελλήνων Παλιννοστούντων, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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